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«Μέτρα 
αποτροπής 
γενοκτονίας» 
από το Ισραήλ 
ζήτησε το Διεθνές 
Δικαστήριο
Το Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης 
διέταξε χθες το Ισραήλ να λάβει «όλα 
τα μέτρα εντός της δικαιοδοσίας του 
για να προλάβει και να τιμωρήσει 
κάθε άμεση και δημόσια υποκίνηση 
για διάπραξη γενοκτονίας». Ζητά 
επίσης από το Ισραήλ να διασφαλίσει 
ότι οι δυνάμεις του δεν διαπράττουν 
γενοκτονία και να λάβει μέτρα για 
τη βελτίωση της ανθρωπιστικής 
κατάστασης στη Γάζα. Επίσης, η 
κυβέρνηση του Ισραήλ θα πρέπει 
να αναφερθεί στο Δικαστήριο εντός 
ενός μηνός για τα μέτρα που λαμβάνει 
για να συμμορφωθεί με την εντολή. 
ΣΕΛ. 29
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Ο Πρόεδρος ζητά για 
λόγους δημοσίας τάξεως 
να αποφασίζει για τη 
διεξαγωγή των αγώνων 
χωρίς φιλάθλους ΣΕΛ. 8

Ακόμη ένα μπαλόνι 
πολυκατοικίας  
στη Λεμεσό κατέρρευσε  
και κατέληξε επικίνδυνα 
σε πεζόδρομο ΣΕΛ. 15

Εδώ και δύο εβδομάδες 
δεν λειτουργεί το 
e-justice και έχουν 
παραλύσει οι εργασίες 
στα δικαστήρια ΣΕΛ. 6
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Η ανικανότητα δεν αντιμετωπίζεται με το να «κλείσουν τα γήπεδα»
Για πολλά τώρα χρόνια γίνονται και 

ξαναγίνονται συζητήσεις για τη βία στα 
γήπεδα χωρίς τα αναμενόμενα αποτελέ-
σματα. Η κυβέρνηση Αναστασιάδη και ο 
πρώην υπουργός Ιωνάς Νικολάου θεώ-
ρησαν ότι η κάρτα φιλάθλου θα έλυνε όλα 
τα προβλήματα. Παρά τις αντιδράσεις και 
ανησυχίες σε ό,τι αφορά την επεξεργασία 
και παραβίαση των προσωπικών δεδομέ-
νων, η Κάρτα Φιλάθλου ψηφίστηκε και 
τέθηκε σε εφαρμογή. Ωστόσο εκ του απο-
τελέσματος δεν έχει λειτουργήσει αποτρε-
πτικά. Οι ταραξίες είναι σε όλους γνωστοί 
και συνεχίζουν να παρεκτρέπονται και να 
εμπλέκονται σε βίαια επεισόδια, εντός και 
εκτός γηπέδων, χωρίς να συλλαμβάνονται 

και να κρατούνται μακριά από τα γήπεδα.
Η κυβέρνηση Χριστοδουλίδη την ίδια 

ώρα που διαβεβαίωνε τους πολίτες για 
την ασφάλειά τους είχε να αντιμετωπίσει 
τα σοβαρά επεισόδια εντός και εκτός γη-
πέδων στη Λεμεσό. Μπροστά στα ρεζιλί-
κια και την ανικανότητα της Αστυνομίας 
να πάρει μέτρα, ο Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας απειλεί να «κλείσει τα γήπεδα». 
Με τέτοιου είδους επικοινωνιακού τύπου 
δηλώσεις χωρίς να υπάρχει πλάνο και 
σχεδιασμός δεν αντιμετωπίζεται η βία στα 
γήπεδα.

Οι αστυνομικές Αρχές, επιδιώκοντας 
να μετακυλίσουν τις ευθύνες στα ποδο-
σφαιρικά σωματεία, δεν απαλλάσσονται 

από τις δικές τους ευθύνες. Καλούνται να 
εφαρμόσουν την υφιστάμενη νομοθεσία 
για τη βία στα γήπεδα και για τον χουλι-
γκανισμό και για το σκοπό αυτό τους δό-
θηκαν πολλά νομικά «όπλα». Η Αστυνομία 
μπορεί να χρησιμοποιήσει τη σύγχρονη 
τεχνολογία και να επιβληθεί σε εκείνη τη 
μικρή ομάδα που προκαλεί τα προβλήμα-
τα. Να επιβληθεί σε συγκεκριμένα άτομα, 
τα οποία κάνουν και χρήση ναρκωτικών 
και άλλων ουσιών. Οι αστυνομικές Αρχές 
έχουν όλα τα εφόδια στα χέρια τους να 
συλλάβουν εκείνους που παρεκτρέπονται 
και να τους τιμωρήσουν παραδειγματικά. 
Αλήθεια, πόσο δύσκολο είναι να υπάρξει 
αυστηρή ταξιθέτηση στο γήπεδο βάσει της 

κάρτας φιλάθλου και του εισιτηρίου και 
όποιος δεν συμμορφώνεται να μην του 
επιτρέπεται η είσοδος στο γήπεδο; Πόσο 
δύσκολο είναι να συλληφθούν οι ταραξίες 
και να αντιμετωπίσουν τις πρόνοιες της 
νομοθεσίας χωρίς χάρες και απαλλαγές;

Εκείνο που τελικά απουσιάζει είναι η 
πολιτική βούληση και η επιχειρησιακή 
ικανότητα και αποτελεσματικότητα των 
διωκτικών Αρχών του κράτους. Αν οι 
αστυνομικές Αρχές επιδείξουν αυστηρό-
τητα, τότε θα ακολουθήσουν και τα σωμα-
τεία και θα βρουν συμπαραστάτες και την 
πλειοψηφία των φιλάθλων, τους οποίους 
ο κ. Χριστοδουλίδης απειλεί να αφήσει 
στα σπίτια τους…

Του
Νεόφυτου Νεοφύτου

Yεμένη
Χτυπήθηκε εμπορικό πλοίο  
με πύραυλο
Ένα εμπορικό πλοίο χτυπήθηκε από «πύ-
ραυλο» ενώ έπλεε σε απόσταση περίπου 
60 ναυτικών μιλιών νοτιοανατολικά του 
Άντεν, στην Υεμένη, ανακοίνωσαν η βρετα-
νική εταιρεία ναυτασφαλειών Ambrey και 
το Κέντρο Επιχειρήσεων Θαλάσσιου Εμπο-
ρίου του Ηνωμένου Βασιλείου (UKMTO).
Σύμφωνα με την Ambrey, στο πλοίο ξέσπα-
σε πυρκαγιά αλλά το πλήρωμά του είναι 
σώο και ασφαλές.

ΑΚΕΛ
Συνέρχεται σήμερα η Κ.Ε.
Συνέρχεται σήμερα Σάββατο 27 Ιανουαρίου 
2024 και ώρα 9:45 π.μ. η Ολομέλεια της Κε-
ντρικής Επιτροπής του ΑΚΕΛ με θέμα τις 
Ευρωεκλογές 2024.
Η εναρκτήρια ομιλία του Γενικού Γραμμα-
τέα της Κ.Ε. του ΑΚΕΛ, Στέφανου Στεφά-
νου, θα είναι ανοικτή για τα Μέσα Μαζικής 
Ενημέρωσης.
Η συνεδρία θα πραγματοποιηθεί στην αί-
θουσα εκδηλώσεων του ΕΤΚΑ – ΠΕΟ στη 
Λευκωσία (Σιμωνίδου 14, 1045 Λευκωσία, 
3ος όροφος).

μικρά & ενδιαφέροντα

Η προσωπική απεσταλμένη του Γε-
νικού Γραμματέα του ΟΗΕ για την Κύ-
προ, Μαρία Άνχελα Ολγκίν Κουεγιάρ, 
θα ταξιδέψει στην Κύπρο το Σαββατο-
κύριακο για την πρώτη της επίσκεψη 
στο νησί μετά την ανάληψη της εντο-
λής της στις αρχές αυτού του μήνα.

Όπως ανακοίνωσε ο Εκπρόσωπος 
του ΟΗΕ την Παρασκευή στη Νέα Υόρ-
κη, στις 30 Ιανουαρίου θα συναντηθεί με τον Ε/κ 
ηγέτη και τον Τ/κ ηγέτη, Νίκο Χριστοδουλίδη και 
Ερσίν Τατάρ αντίστοιχα.

Κατά τη διάρκεια της παραμονής της 
θα έχει επίσης επαφές με ένα ευρύ φά-
σμα συνομιλητών, από τοπικούς παρά-
γοντες έως την κοινωνία των πολιτών, 
συμπεριλαμβανομένων ομάδων γυναι-
κών και νέων, είπε ο Εκπρόσωπος. Την 
κάθοδο Κουεγιάρ είχε χαιρετίσει και η 
Ε.Ε., αφού εκτιμούν ότι ο διορισμός συμ-
βάλλει στην παροχή κρίσιμης υποστήρι-

ξης στην αναζήτηση κοινού εδάφους με στόχο την 
επιστροφή σε επίσημες διαπραγματεύσεις, διαδικα-
σία που δεν έχει προχωρήσει από το 2017.

Με τίτλο «Η Τουρκία ψάχνει πρό-
εδρο για την τδβκ» -όπως αναφέρε-
ται στο ψευδοκράτος- η «Αβρούπα» 
προβάλλει άρθρο του διευθυντή της, 
Σενέρ Λεβέντ, ο οποίος υποστηρίζει 
ότι η Άγκυρα δεν έχει ακόμη καθορί-
σει τον «προεδρικό υποψήφιο» για τις 
«εκλογές» που θα διεξαχθούν στα κατε-
χόμενα τον επόμενο χρόνο. Σύμφωνα 
με το ΓΤΠ, ο Λεβέντ προσθέτει ότι η Άγκυρα δεν 
έχει αποφασίσει ακόμη οριστικά στο θέμα του κατά 
πόσο θα αντικαταστήσει τον Τουρκοκύπριο ηγέτη 
Ερσίν Τατάρ. Σημειώνει επίσης ότι υπάρχει μια με-

ρίδα στους κύκλους του AKP που υπο-
στηρίζει ότι ο Τατάρ έχει φθαρεί πολύ 
αυτή την περίοδο και πρέπει να γίνει 
αλλαγή, προχωρώντας μάλιστα να προ-
τείνει άλλα ονόματα. Όπως λέει, παρόλο 
που ο Ερσίν Τατάρ εφαρμόζει πλήρως 
τις εντολές της Άγκυρας, εντούτοις στη 
διεθνή σκηνή δεν χαίρει στήριξης και 
δεν είναι καθόλου δημοφιλής.

Προσθέτει ότι δημοσκόπηση που διενεργήθηκε 
πρόσφατα στα κατεχόμενα δείχνει τον ηγέτη του 
ΡΤΚ, Τουφάν Έρχιουρμαν, να έρχεται πρώτος, αφή-
νοντας δεύτερο τον Τατάρ.

Η Χαμάς ανάρτησε χθες στο 
Telegram ένα βίντεο, στο οποίο εμφα-
νίζονται τρεις Ισραηλινές όμηροι, δύο 
εκ των οποίων παρουσιάζονται ως 
στρατιωτικοί.

Οι τρεις γυναίκες έχουν ταυτοποι-
ηθεί επίσημα από το Γαλλικό Πρα-
κτορείο Ειδήσεων, από τη βάση των 
επίσημων ή κοινοτικών πηγών, ότι 
κρατούνται όμηροι από την επίθεση της Χαμάς 
της 7ης Οκτωβρίου στο Ισραήλ.

Οι τρεις γυναίκες αναφέρουν στο βίντεο, το 

οποίο διαρκεί λίγο λιγότερο από 5 λε-
πτά, ότι κρατούνται όμηροι εδώ και 
107 ημέρες, στοιχείο που υποδηλώ-
νει ότι το βίντεο ενδεχομένως να γυ-
ρίστηκε την Κυριακή.

Το βίντεο δόθηκε στη δημοσιότη-
τα λίγες ώρες μετά την απόφαση του 
ανώτερου δικαστικού οργάνου του 
ΟΗΕ, το οποίο κάλεσε το Ισραήλ να 

εμποδίσει κάθε ενδεχόμενη ενέργεια «γενοκτο-
νίας» και να επιτρέψει την πρόσβαση της αν-
θρωπιστικής βοήθειας στη Γάζα.

Στην Κύπρο το Σαββατοκύριακο η Κουεγιάρ

Η Άγκυρα δεν έχει αποφασίσει τον «προεδρικό» υποψήφιο

Στη δημοσιότητα βίντεο της Χαμάς με τρεις Ισραηλινές ομήρους

Στις 30/1 θα 
συναντηθεί με 

Χριστοδουλίδη-
Τατάρ

Φαίνεται ότι 
χάνει έδαφος 
ο Τατάρ λόγω 

μη δημοφιλίας

Κρατούνται 
εδώ και 107 

ημέρες
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Εκδήλωση μνήμης και τιμής για 
τον αγωνιστή της Δημοκρατίας και 
Αντίστασης Παπαλάζαρο Νεοφύτου 
πραγματοποιήθηκε χθες βράδυ στη 
Δημοσιογραφική Εστία στη Λευκωσία. 
Σε ομιλία του ο Γ.Γ. του ΑΚΕΛ, Στ. Στε-
φάνου, ανέφερε πως ο Παπαλάζαρος 
υπήρξε ένας σεμνός και φλογερός υπη-
ρέτης της εκκλησίας και του ανθρώπου 
και ταυτόχρονα ένας μεγάλος πατριώ-
της. «Την περίοδο πριν από την τραγω-
δία του 1974 είδε το κακό που ερχόταν. 
Δεν κρύφτηκε. Αντίθετα, πήρε θέση. 
Και πήρε θέση με τη δημοκρατία και 

τη νομιμότητα. Η ΕΟΚΑ Β’ έβαλε και 
τον Παπαλάζαρο στο στόχαστρο. Έλαβε 
αμέτρητες προειδοποιήσεις ότι θα ερ-
χόταν και η δική του η σειρά. Τον εκ-
δικήθηκαν δολοφονώντας τον Κυριάκο 
του, που ήταν οικότροφος στη Μητρό-
πολη». Όπως είπε ο Στ. Στεφάνου, ήξε-
ρε τον δολοφόνο. «Και το κράτος ήξερε 
τον δολοφόνο, αλλά διαβρωμένο από 
επίορκους αξιωματούχους κάλυπτε το 
έγκλημα. Ήταν γνωστό στέλεχος της 
ΕΟΚΑ Β’ που συνέχισε να υπηρετεί 
στην Αστυνομία, ενώ εμπλεκόταν και 
σε άλλες δολοφονίες. Μα ο Φάκελος 

χάθηκε, τον κατάστρεψαν γνωστοί 
άγνωστοι και την υπόθεση την έκλει-
σαν. Αυτή την αδικία δεν τη χώνεψε 
ποτέ του. Μέχρι το τέλος της ζωής του, 
μέχρι την τελευταία του πνοή, φώναζε 
για δικαιοσύνη». Η οικογένεια του Πα-
παλάζαρου ήπιε και δεύτερο πικρό πο-
τήρι χάνοντας και δεύτερο παιδί, κατά 
τη διάρκεια της εισβολής, τον Σωτήρη. 

Χαιρετισμούς στην εκδήλωση απηύ-
θυναν ο πρόεδρος των Δημοκρατικών 
Αντιστασιακών Τάσος Σάββα, ο Αρχιε-
πίσκοπος Κύπρου κ.κ. Γεώργιος και μέ-
λος της οικογένειας Παπαλάζαρου. 

Συνεργασία μεταξύ των δύο 
πλευρών στην Κύπρο για τα θέματα 
ενέργειας ζήτησε χθες ο Τ/κ ηγέτης, 
Ερσίν Τατάρ, προτρέποντας σε συ-
νεργασία για σύνδεση με την Ευρώ-
πη με καλώδιο μέσω της Τουρκίας. 
Δεν είναι λογικό και πρακτικό, είπε, 
η ε/κ πλευρά να αρνείται τη μετα-
φορά ενέργειας στην Ευρώπη μέσω 
Τουρκίας, λέγοντας ότι οι παράμε-
τροι του παιχνιδιού στην Ανατολική 
Μεσόγειο έχουν πλέον αλλάξει και 

η φόρμουλα που θα διασφαλίσει τη 
δίκαιη κατανομή του ενεργειακού 
δυναμικού είναι η λύση δύο κρατών. 
Υποστήριξε ότι με βάση το ναυτικό 
και το διεθνές δίκαιο, «το κράτος 
της τδβκ», μαζί με την Τουρκία, έχει 
δικαίωμα σε 462.000 τ. χλμ. ΑΟΖ, 
υφαλοκρηπίδας, χωρικών υδάτων, 
θαλάσσιων περιοχών δικαιοδοσίας».

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος υπέ-
δειξε ότι ο φυσικός πλούτος της Κύ-
πρου ανήκει στην Κυπριακή Δημο-

κρατία, σύμφωνα και με το διεθνές 
δίκαιο. 

Έστειλε επίσης μήνυμα προς τον 
κ. Τατάρ και τους Τ/κυπρίους ότι η 
επίλυση του Κυπριακού θα είναι 
προς όφελος ολόκληρης της Κύπρου, 
προσθέτοντας ότι «στις 30 Ιανουα-
ρίου θα βρίσκεται στην Κύπρο η κα 
Ολγκίν και εκεί θα πρέπει να απο-
δείξουμε την πολιτική μας βούληση 
για να επαναρχίσουν οι διαπραγμα-
τεύσεις με στόχο τη λύση».

Εκδήλωση μνήμης 
διοργάνωσε ο Σύνδεσμος 

Δημοκρατικών 
Αντιστασιακών

Κ. Λετυμπιώτης: O φυσικός 
πλούτος της Κύπρου ανήκει 
στην Κυπριακή Δημοκρατία

Παπαλάζαρος, ένας φλογερός υπηρέτης της εκκλησίας και του ανθρώπου

Συνεργασία σε θέματα ενέργειας θέλει ο Ερσίν Τατάρ

Ν. Χριστοδουλίδης:  
Σε συνεννόηση  
με το ΚΕΒΕ - ΟΕΒ τα μέτρα

Διευκρινίσεις έδωσε χθες το βράδυ 
ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης αναφορι-
κά με τα μέτρα στήριξης των Τ/κ που 
εξήγγειλε η κυβέρνηση. Απαντώντας 
σε ερώτηση για το μέτρο σε σχέση με 
την παραχώρηση υπηκοότητας, ο ΠτΔ 
είπε ότι «το 2007, επί διακυβέρνησης 
Τάσσου Παπαδόπουλου, το Υπουργικό 
Συμβούλιο έβαλε πέντε κριτήρια στο 
θέμα της εξέτασης των αιτήσεων για 
την κυπριακή υπηκοότητα. Αυτές οι 
αιτήσεις δεν εξετάζονταν, σταμάτησε η 
εξέτασή τους και θα αρχίσουν να εξετά-
ζονται». Σε ερώτηση για την αντίδραση 
συντεχνιών στο μέτρο για διεύρυνση 
των προϊόντων στο πλαίσιο του κανο-
νισμού της πράσινης γραμμής, ο Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας είπε ότι «δεν 
υπάρχει καμία απολύτως αντίδραση» 
και ότι τα μέτρα που ανακοινώθηκαν 
είναι σε συνεννόηση με την ΟΕΒ και το 
ΚΕΒΕ. Για τις συντεχνίες οι οποίες δια-
μαρτυρήθηκαν ότι με τα προϊόντα αυτά 
δημιουργείται αθέμιτος ανταγωνισμός, 
ο ΠτΔ παραδέχθηκε ότι «δημιουργείται 
αθέμιτος ανταγωνισμός σε κάποιες των 
περιπτώσεων». Ερωτηθείς ποιο είναι το 
μήνυμα που θέλει να στείλει μέσα από 
τη δέσμη των μέτρων για τους Τ/κ, ο 
Πρόεδρος είπε ότι οι Τ/κ είναι πολίτες 
της Κυπριακής Δημοκρατίας και η Κυ-
πριακή Δημοκρατία δείχνει στην πρά-
ξη ότι είναι κράτος διεθνώς αναγνωρι-
σμένο.

Ο Χριστοδουλίδης εξήγγειλε 14 (ημί)μετρα 
για τους Τουρκοκυπρίους 

Δεκατέσσερα μέτρα χαμηλής πολιτικής 
για τους Τ/κ και με αρκετές ασάφειες και 
γενικολογίες εξήγγειλε χθες το απόγευμα η 
κυβέρνηση. Παρά τα όσα διακήρυξε πολλές 
φορές, τα μέτρα δεν επηρεάζουν άμεσα την 
καθημερινότητα των Τ/κυπρίων, ενώ κάποια 
από αυτά χαρακτηρίζονται από γενικολογία 
και άλλα χρήζουν διευκρινίσεων. Πάντως, η 
εξαγγελία είναι προς την ορθή κατεύθυνση, 
παρόλο που θα μπορούσαν να απευθύνονται 
προς όλους τους Τ/κ ή σε μεγαλύτερες ομά-
δες Τ/κ. Σημειώνεται ότι μέσα από τα μέτρα 
αποδεικνύεται και η αδράνεια που επιδεί-
χθηκε για αρκετά χρόνια σε συγκεκριμένα 
θέματα. Ένα από αυτά είναι το πρώτο μέτρο, 
που αναφέρεται ότι «στο πλαίσιο της απόφα-
σης του Υπ. Συμβουλίου τον Φεβρουάριο του 
2007 για έναρξη εξέτασης εκκρεμούντων αι-
τήσεων για παραχώρηση κυπριακής υπηκο-
ότητας...» Να σημειώσουμε ότι οι αιτήσεις δεν 
εξετάζονται από το 2013, επί διακυβέρνησης 
ΔΗΣΥ και μετά. Για συμμετοχή Τ/κυπρίων σε 
προγράμματα κατάρτισης, είναι κάτι που ως 
πολίτες της Κ.Δ. το δικαιούνται.
Τα υπόλοιπα μέτρα είναι:
2. Καταβολή σύνταξης χηρείας σε δικαιού-

χους.
3. Πρόσβαση ασθενών στις κλινικές υπη-

ρεσίες του Ινστιτούτου Νευρολογίας και 
Γενετικής.

4. Κάλυψη έκτακτων και επειγόντων φαρ-
μακευτικών αναγκών. 

5. Διεύρυνση καταλόγου αγαθών στο πλαί-
σιο του Κανονισμού της Πράσινης Γραμ-
μής με την προσθήκη 6 συγκεκριμένων 
προϊόντων. 

6. Δικαίωμα συμμετοχής σε προγράμματα 
ανθρώπινου δυναμικού, στο πλαίσιο του 
σχεδίου δράσης για το Ευρωπαϊκό Έτος 

Δεξιοτήτων.
7. Δικαίωμα συμμετοχής σε προγράμματα 

κατάρτισης του Κέντρου Παραγωγικότη-
τας, όπως και σε επιμορφωτικά σεμινάρια 
για θέματα κεκτημένου της ΕΕ.

8. Δικαίωμα απόκτησης Κάρτας Πολιτισμού 
Νέων που συμπληρώνουν το 18ο έτος 
της ηλικίας τους. 

9. Ενίσχυση της στελέχωσης στα σημεία δι-
έλευσης .

10. Διαπλάτυνση του σημείου διέλευσης 
στον Άγιο Δομέτιο. 

11. Μέτρα ταχείας διέλευσης για μαθητές 
στο σημείο διέλευσης του Λήδρα Πάλας. 

12. Πρόσληψη λειτουργών με γνώση της 
τουρκικής γλώσσας στο ΚΕΠ Λευκωσίας.

13. Διασφάλιση συνέχισης ομαλής λειτουρ-
γίας της μονάδας επεξεργασίας λυμάτων 
στη Μια Μηλιά.

14. Περαιτέρω διευκόλυνση πρόσβασης σε 
μουσουλμανικά μνημεία στις ελεύθερες 
περιοχές.

Χρειάστηκαν επτά μήνες...
Χρειάστηκαν επτά μήνες για να 
εξαγγείλει τα μέτρα στήριξης προς τους 
Τ/κυπρίους ο ΠτΔ. Υπενθυμίζεται ότι 
η εξαγγελία είχε γίνει στις 20 Ιουνίου 
κατά τη διάρκεια της διάσκεψης Τύπου 
του Προέδρου για τις πρώτες 100 
ημέρες. Έκτοτε είχε ανακοινωθεί 
αρκετές φορές ότι τα μέτρα ήταν έτοιμα, 
αλλά θα ανακοινώνονταν την κατάλληλη 
ώρα. Αξίζει επίσης να σημειωθεί πως 
η όλη ιδέα προήλθε από το ΑΚΕΛ τον 
περασμένο Απρίλιο, όταν έθεσε το θέμα 
στο τραπέζι του Εθνικού Συμβουλίου 
ο Στέφανος Στεφάνου. Υπενθυμίζεται 
ακόμη ότι την περασμένη Τετάρτη 
24 Ιανουαρίου το ΑΚΕΛ απέστειλε 
στον Πρόεδρο Χριστοδουλίδη σειρά 
προτάσεων για την επανεκκίνηση των 
συνομιλιών και ανάμεσα σ’ αυτές 
περιλαμβάνονταν και οι 10 προτάσεις 
για ζητήματα της τουρκοκυπριακής 
κοινότητας και τις διακοινοτικές 
σχέσεις.

Με φόντο την κάθοδο της προσωπικής απεσταλμένης του Γ.Γ. του ΟΗΕ
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είπαν παρεμβάσεις

Η ανεπάρκεια και η ανικανότητά τους έφτασε στο ζενίθ
Από αποτυχία σε αποτυχία, από φιά-

σκο σε φιάσκο το πάνε οι κυβερνώντες, 
οι οποίοι ή δεν έχουν την ικανότητα να 
αντιληφθούν τις ματσαράγκες τους, ή 
χωρίς αιδώ περιπαίζουν κατάμουτρα 
τον κόσμο που μέχρι πριν λίγο καιρό 
τον είχαν φλομώσει στις φανφάρες, τά-
ζοντας λαγούς με πετραχήλια προκει-
μένου να εξασφαλίσουν τη στήριξή του 
για αναρρίχηση στην εξουσία.

Όταν όμως η αποτυχία, η προχειρό-
τητα και η έλλειψη κρίσης και τελικά η 
ανικανότητα έχουν να κάνουν με την 
ασφάλεια των πολιτών, τότε η ανευ-
θυνότητα και η ανεπάρκεια μετατρέ-
πονται σε επικινδυνότητα και απειλή. 
Κι αυτό ακριβώς αισθάνονται οι πολί-
τες με τις «κουβέντες του καφενέ» με 
τις οποίες η κυβέρνηση και ειδικότερα 
ο ίδιος ο Πρόεδρος στέκεται απέναντι 
στις απανωτές αποτυχίες της Αστυνο-
μίας και των άλλων κρατικών υπηρε-
σιών που έχουν την ευθύνη για την 
ομαλότητα της καθημερινότητας και 
της ασφάλειας των πολιτών.

Από πού να ξεκινήσει κανείς; Από 
το ρατσιστικό πογκρόμ στη Λεμεσό και 

την Πάφο, από την ανεξέλεγκτη δρά-
ση του οργανωμένου εγκλήματος, από 
την οπαδική βία που οργιάζει και δεν 
λογαριάζει τίποτε, αφού πάντα, όπως 
αποδεικνύεται, βρίσκεται πολύ πιο 
μπροστά από το… αντίπαλο δέος, που 
λογικά θα έπρεπε να ήταν η Αστυνομία 
και όλοι οι άλλοι οι οποίοι, μετά από 
κάθε επεισόδιο, εμφανίζονται με ιδέες 
και προτάσεις και αποφασίζουν μέτρα 
και τρόπους δράσης για πάταξη του 
φαινομένου, πλην όμως χωρίς αποτέ-
λεσμα;

Από όπου κι αν το πιάσεις το πράμα, 
βρομάει.

Τα τελευταία επεισόδια στη Λεμεσό 
ήταν το κερασάκι στην τούρτα της ανι-
κανότητας και της ανεπάρκειας όλων 
των εμπλεκομένων, σε επιχειρησιακό 
αλλά και πολιτικό επίπεδο. Και εκείνο 
που ενοχλεί ακόμα περισσότερο είναι 
ο τρόπος με τον οποίο προσπάθησαν 
όλοι οι εμπλεκόμενοι να δικαιολογή-
σουν τα αδικαιολόγητα, ρίχνοντας ου-
σιαστικά ο ένας στον άλλο το μπαλάκι 
της ευθύνης.

«Με βάση τη δύναμη που είχαμε και 

το επιχειρησιακό πλάνο, αλλά και με 
βάση τις πληροφορίες ότι θα γίνονταν 
εκτεταμένα επεισόδια… η Αστυνομία 
αντεπεξήλθε επαρκώς στα καθήκο-
ντά της», ακούσαμε να λέει ο Αρχηγός 
Αστυνομίας. «Στην ουσία αποφασίσαμε 
την εφαρμογή της νομοθεσίας», είπε, 
τονίζοντας πως προέχει για την Αστυ-
νομία η ασφάλεια και η σωματική ακε-
ραιότητα των πολιτών.

Αλήθεια, ποια μέτρα; Αυτά που 
εξήγγειλε ο νέος Υπουργός και που η 
κυβέρνηση εμφανίστηκε περήφανη ότι 
θα έχουν αποτέλεσμα; Για ποια ασφά-
λεια των πολιτών μας λένε; Αυτήν που 
εξασφαλίστηκε την περασμένη Τετάρτη 
στο «Άλφα Μέγα» και από καθαρή τύχη 
δεν υπήρξαν θύματα; Ή μήπως την 
ασφάλεια που χαρακτηρίζει το ίδιο το 
πολυδιαφημιζόμενο γήπεδο, το οποίο 
πλήρωσε χρυσό ο φορολογούμενος πο-
λίτης και αποδεικνύεται συνεχώς ότι 
μπάζει από παντού ανασφάλεια;

Ο κόσμος έχει πλέον μπουχτίσει με 
την ικανότητα και την προχειρότητα 
και επιτέλους ας το αντιληφθούν οι κυ-
βερνώντες.

Σύμβολο της 
θηριωδίας των ναζί

Στις 27 Ιανουαρίου 1945 ο Κόκκινος 
Στρατός απελευθερώνει τους περίπου 7.500 
αιχμαλώτους κρατουμένους στο ναζιστικό 
στρατόπεδο συγκέντρωσης Άουσβιτς στην 
Πολωνία. Το ναζιστικό γερμανικό στρατόπε-
δο συγκέντρωσης στο Άουσβιτς έγινε σύμβο-
λο του Ολοκαυτώματος, της γενοκτονίας και 
του τρόμου. Λόγω γειτνίασης με τη βιομηχα-
νική περιοχή της Σιλεσίας, ο Χάινριχ Χίμλερ 
διέταξε τον Ιούνιο του 1940 να χτιστεί το 
Άουσβιτς, το μεγαλύτερο στρατόπεδο συγκέ-
ντρωσης των ναζί. Αποτελούνταν από τρία 
κύρια και 39 δευτερεύοντα στρατόπεδα. Το 
1942–1944 γύρω από το στρατόπεδο φτιά-
χτηκαν εργοστάσια, ανθρακωρυχεία κ.λπ. 
στα οποία χρησιμοποιούσαν κρατούμενους 
ως εργάτες.

Το Άουσβιτς είναι το συνώνυμο για το 
μεγαλύτερο έγκλημα στην ιστορία της αν-
θρωπότητας. Στο πλαίσιο της υλοποίησης 
της «Τελικής Λύσης» δολοφονήθηκαν με βι-
ομηχανικό τρόπο μέσα σε δυόμισι χρόνια 1,1 
εκατομμύρια άνθρωποι πάνω από 20 εθνο-
τήτων. Τα βασανιστήρια και τα πειράματα 
στο στρατόπεδο δεν τα χωράει ο νους.

Από αυτούς το ένα εκατομμύριο ήταν 
Εβραίοι. Από την Ελλάδα στάλθηκαν γύρω 
στους 55.000 Εβραίους, η πολυπληθέστερη 
εθνική ομάδα μετά τους Εβραίους από Ουγ-
γαρία (430.000), Πολωνία (300.000), Γαλλία 
(69.000) και Ολλανδία (60.000).

Με τους αγρότες
Σε πονοκέφαλο βρίσκεται ολόκληρη 

η... πολιτική Ευρώπη από τα συνεχώς 
αυξανόμενα μπλόκα των αγροτών σε 
πολλές χώρες της ηπείρου. Η κατάστα-
ση σε ευρωπαϊκό επίπεδο βρίσκεται σε 
πολύ δύσκολη καμπή γενικότερα, ενώ 
οι ευρωεκλογές θα δείξουν το δρόμο 
για την επόμενη μέρα. 

Η υπερσυγκέντρωση του πλούτου 
δημιουργεί ολοένα και περισσότερα 
προβλήματα στον κόσμο της εργατιάς, 
κι ας πιστεύουν μερικοί ότι έτσι είναι 
η αγορά, γενικά, στις μέρες μας. Μπο-
ρεί να παίζει ρόλο η κακή γεωπολιτι-
κή κατάσταση, όμως ας μη γελιόμαστε, 
είναι μια πρώτης τάξεως ευκαιρία για 
«ανακατανομή» του πλούτου, από κά-
ποιους, για τους ίδιους. Δεν ξέρουμε 
πού θα οδηγήσουν οι τεράστιες κινη-
τοποιήσεις των Ευρωπαίων αγροτών, 
ωστόσο είναι βέβαιο πως η ποιότητα 
της τροφής αλλά και της ζωής μας πέ-
φτει συνεχώς.

Γκιουλ

H πόλη που ανακήρυξε 
τα social media 
κίνδυνο για την υγεία

Ο δήμαρχος της Νέας Υόρκης Έρικ 
Άνταμς χαρακτήρισε τα μέσα κοινω-
νικής δικτύωσης ως «κίνδυνο για τη 
δημόσια υγεία» και «περιβαλλοντικά 
τοξικά», λέγοντας ότι οι νέοι πρέπει να 
προστατεύονται από τη «βλάβη» που 
προκαλεί το διαδίκτυο. Πρόσφατη έκθε-
ση ανέδειξε ότι η ψυχική υγεία για τους 
νέους Νεοϋορκέζους «έχει μειωθεί εδώ 
και πάνω από μια δεκαετία». Η έκθε-
ση ανέφερε ότι τα δεδομένα του 2021 
έδειξαν ότι τις καθημερινές, το 77% των 
μαθητών γυμνασίου της Νέας Υόρκης 
περνούσαν τρεις ή περισσότερες ώρες 
την ημέρα μπροστά στις οθόνες, χωρίς 
να συμπεριλαμβάνονται οι εργασίες για 
το σπίτι, σύμφωνα με το abc7NY. «Είμα-
στε η πρώτη μεγάλη αμερικανική πόλη 
που κάνει αυτό το βήμα και επικαλείται 
τον κίνδυνο των μέσων κοινωνικής δι-
κτύωσης όπως αυτό», είπε ο δήμαρχος. 

Του 
Χρήστου Χαραλάμπους

ΧΡ. ΧΡΙΣΤΟΦΙΔΗΣ
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΑΚΕΛ:

«Ο έλεγχος, αυτό που οι ξένοι εμπει-
ρογνώμονες έχουν ορίσει ως control, 
πρέπει να διεξάγεται την ώρα που γίνεται 
μια σύμβαση, την ώρα που γίνεται μια δα-
πάνη για ένα έργο, πρέπει να γίνεται σε 
πραγματικό χρόνο έλεγχος και να εγκρί-
νεται ή να απορρίπτεται μια δαπάνη».
Να προλαβαίνουμε και όχι να διαπιστώνου-
με εκ των υστέρων φαινόμενα διαφθοράς.

ΚΩΣΤΑΣ ΚΩΣΤΑ
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΑΚΕΛ:

«Έχουμε καταθέσει πρόταση νόμου 
για τη δημιουργία Συνδέσμου ΣΥΟΠ, 
οι οποίοι δικαίως αγωνιούν για το μέλ-
λον τους. Ζητήσαμε την παραχώρηση 
οικονομικών και άλλων κινήτρων, τα 
οποία θα περιορίσουν τη φυγή τους 
από την Εθνική Φρουρά».
Είναι άνθρωποι οικογενειάρχες που θέ-
λουν να γνωρίζουν για το μέλλον τους.

Α. ΠΑΣΙΟΥΡΤΙΔΗΣ
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΑΚΕΛ:

«Δεν ευθύνονται οι ιδιοκτήτες κέ-
ντρων αναψυχής για την καθυστέρηση 
των αρμόδιων Αρχών και για τη γρα-
φειοκρατία για την έκδοση των πολλών 
αδειών που απαιτούνται για τη λειτουρ-
γία του και για αυτό κατά την άποψή μας 
δεν θα πρέπει να επωμίζονται το κόστος, 
ούτε να τους επιβάλλονται ποινές επειδή 
καθυστερεί η διοίκηση».
Χωρίς εκπτώσεις στα θέματα ασφάλειας 
έκδοση αδειών με απλές διαδικασίες.

Β. ΦΑΚΟΝΤΗΣ
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΑΚΕΛ:

«Ακούστηκαν κραυγές αγωνίας από 
μέρους των ιδιοκτητών σχολών οδηγών, 
για το μέλλον των επιχειρήσεών τους. 
Δεν πρέπει να αγνοήσουμε και να διαλύ-
σουμε τις μικρές οικογενειακές επιχειρή-
σεις των σχολών εκπαιδευτών, οι οποίες 
στηρίζουν την οικονομία του τόπου».
Χρειάζεται διαβούλευση της κυβέρνησης με 
τους εμπλεκόμενους για να εξευρεθούν λύσεις.
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ευθέως

Μαζί Ε/κ και 
Τ/κ νέοι στο 
Τρόοδος
Αύριο Κυριακή 28 
Ιανουαρίου 2024 
πραγματοποιείται η 
παγκύπρια εκδρομή της ΕΔΟΝ 
στο Τρόοδος. Θα υπάρξει 
συγκέντρωση στις 10:00 
στην Πλατεία Τροόδους, 
όπου θα καταφθάσουν τα 
λεωφορεία από όλες τις 
επαρχίες για να ξεκινήσει η 
εκδρομή με ένα καλλιτεχνικό 
πρόγραμμα μέχρι και τις 
11:00. Θα ακολουθήσει η 
έναρξη της πορείας προς 
τις Βρετανικές Βάσεις. 
Περισσότερες πληροφορίες: 
τηλ. 22766459

Τι λέει η κυβέρνηση για τη γενοκτονία;
Το Διεθνές Δικαστήριο στη Χάγη, το οποίο εξέτασε την προσφυγή της 

Νότιας Αφρικής, διέταξε χθες το Ισραήλ να λάβει μέτρα για να αποτρέψει 
και να τιμωρήσει την άμεση υποκίνηση γενοκτονίας στον πόλεμό του στη 
Γάζα, καθώς και να κάνει περισσότερα για να βοηθήσει τους αμάχους, αν 
και δεν διέταξε την κατάπαυση του πυρός, όπως ζήτησε η Νότια Αφρική.

Με άλλα λόγια, το Διεθνές Δικαστήριο μιλά για γενοκτονία από το 
κράτος του Ισραήλ εναντίον των Παλαιστινίων. 

Απορούμε κατά πόσο αυτή η απόφαση έφτασε στα αυτιά των λειτουρ-
γών της κυπριακής κυβέρνησης και του ΥΠΕΞ που πριν από λίγες μέρες 
εκπρόσωπός του μάς είπε ότι δεν μπορούμε να μιλούμε για γενοκτονία 
στη Γάζα. Να όμως που μπορούμε να μιλούμε. Τι λέει, λοιπόν, η κυβέρ-
νηση;

Λε

Κοπή βασιλόπιτας  
στην ΕΣΚ

Με σημαντική παρουσία δημοσιογρά-
φων από πολλά ΜΜΕ, καθώς και αρκετών 
εκπροσώπων του πολιτικού κόσμου, πραγ-
ματοποιήθηκε χθες η καθιερωμένη εκδή-
λωση κοπής της βασιλόπιτας της Ένωσης 
Συντακτών Κύπρου στη Δημοσιογραφική 
Εστία. Στη δεξίωση παρέστηκε επίσης ολι-
γομελής αντιπροσωπεία δημοσιογράφων 
από την Ελλάδα μ’ επικεφαλής τον πρόεδρο 
της ΠΟΕΣΥ, Σωτήρη Τριανταφύλλου, καθώς 
και αντιπροσωπεία Τουρκοκύπριων συνα-
δέλφων μ’ επικεφαλής τον πρόεδρο του Τ/κ 
Συνδέσμου Δημοσιογράφων, Εμίν Ακκόρ. 
Τη βασιλόπιτα έκοψαν ο Κυβερνητικός Εκ-
πρόσωπος Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης και 
ο πρόεδρος της ΕΣΚ Γιώργος Φράγκος. Ο 
τυχερός που βρήκε το φλουρί στη βασιλόπι-
τα της ΕΣΚ είναι ο συνάδελφος Γιάννης Κα-
καρής, συντάκτης στην εφημερίδα «Χαραυ-
γή», ο οποίος κέρδισε ένα διπλό εισιτήριο 
μετ’ επιστροφής, σε προορισμό της επιλογής 
του, προσφορά της εταιρείας AEGEAN.

Θα τα κάνουν του Γρίβα αύριο;
Φόβο και τρόμο προκαλούν πλέον τα μνημόσυνα του ολετήρα της Κύπρου 

Γεώργιου Γρίβα. Μετά τα περσινά επεισόδια μεταξύ οπαδών του Γρίβα και με 
δεδομένη την ένταση που επικρατεί στον ποδοσφαιρικό τομέα, η Αστυνομία 
κατάρτησε ειδικό επιχειρησιακό πλάνο για πρόληψη ή και αντιμετώπιση τυ-
χόν επεισοδίων.

Πάντως οι διοργανωτές του μνημόσυνου θα πρέπει να αρχίσουν να κάνουν 
δεύτερες σκέψεις για το μέλλον. Το μνημόσυνο, εκτός του ότι προκαλεί, αφού 
σε αυτό παρευρίσκονται και καταθέτουν στεφάνια η κυβέρνηση, ο ΔΗΣΥ, η 
Εθνική Φρουρά και άλλοι κρατικοί θεσμοί και πολιτειακοί παράγοντες, απο-
τελεί πλέον αναχρονισμό αλλά και εστία και αιτία ατέλειωτων συζητήσεων 
μεταξύ των πολιτών. Το μνημόσυνο συντηρεί τη διχόνοια και την αντιπαρά-
θεση από τη στιγμή που το επίσημο κράτος δεν κατάφερε μέχρι σήμερα να 
εκδώσει μια τελική ιστορική αναφορά για τον καταστροφικό ρόλο του Γρίβα.

Μ.

Λήγει η πολιορκία  
του Λένινγκραντ

Σαν σήμερα, στις 27/1/1944, μετά 
από 900 μέρες σκληρών και ηρωι-
κών μαχών, λήγει η πολιορκία του 
Λένινγκραντ. Οι χιτλερικοί είχαν επι-
χειρήσει να γονατίσουν την πόλη του 
Λένιν εξοντώνοντας τον λαό της με 
την πείνα, με την πολιορκία να ξεκινά 
στις 8 Σεπτέμβρη 1941, αποκόπτοντας 
το Λένινγκραντ από τις δορυφορικές 
πόλεις και τους κύριους οδικούς άξο-
νες.

Κατά τη διάρκεια της πολιορκίας 
ρίχνουν 107.000 βόμβες και 159.000 
βαριά βλήματα. Στις μάχες και τους 
βομβαρδισμούς σκοτώθηκαν 16.647 
άνθρωποι, 38.702 τραυματίστηκαν, 
ενώ από την πείνα πέθαναν 641.803.

Ξεχωριστή στιγμή του 1942 ήταν 
η πραγματοποίηση της συναυλίας της 
7ης Συμφωνίας του Σοστακόβιτς μέσα 
στην πολιορκημένη πόλη. Τον Ιού-
νη έφτασε ένα αντίγραφο της παρτι-
τούρας, ενώ επαγγελματίες μουσικοί 
ανακλήθηκαν από τα χαρακώματα και 
σχημάτισαν συμφωνική ορχήστρα. Η 
συναυλία δόθηκε στις 9 Αυγούστου και 
μεταδόθηκε με μεγάφωνα σε όλη την 
πόλη.

Της
Ελένης Κωνσταντίνου

Δεν ξεπέρασαν 
τις προσδοκίες 
τα ΜΟΕ

Εδώ και κάμποσους μήνες ο Πρόε-
δρος της Δημοκρατίας Νίκος Χριστο-
δουλίδης είχε αναφερθεί στο ότι θα 
προχωρούσε στην εξαγγελία Μέτρων 
Οικοδόμησης Εμπιστοσύνης μονομερώς 
που να αφορούν τους Τουρκοκύπριους 
συμπατριώτες μας. Μάλιστα, όπως είχε 
δηλώσει τον περασμένο Ιούνιο, είχε και 
συνάντηση μαζί τους, όπου συζήτησαν, 
όπως είχε ανακοινώσει, «συγκεκριμένα 
θέματα, τα οποία μπορεί η Κυπριακή 
Δημοκρατία μονομερώς, γιατί με το ση-
μερινό καθεστώς, με τον κ. Τατάρ, είναι 
δύσκολο να υπάρξει οποιαδήποτε συμ-
φωνία». 

Στόχος του Προέδρου της Δημοκρα-
τίας, όπως είχε λεχθεί, ήταν η ανακοί-
νωση Μέτρων Οικοδόμησης Εμπιστο-
σύνης πριν από τη μετάβασή του στη 
Νέα Υόρκη για τη Γενική Συνέλευση του 
ΟΗΕ μέσα στον Σεπτέμβριο. Ωστόσο από 
τότε η ανακοίνωση των μέτρων λάμβα-
νε αναβολή, προφανώς γιατί η πλειο-
ψηφία των κομμάτων που στηρίζουν 
τον Πρόεδρο Χριστοδουλίδη δεν είναι 
υπέρ τέτοιων κινήσεων. Ενδεικτική και 
η αντίδραση της ΕΔΕΚ μόλις προχτές, 
όταν είχε διαρρεύσει πως ανάμεσα στα 
μέτρα θα συμπεριλαμβανόταν η παρα-
χώρηση της κυπριακής υπηκοότητας 
σε παιδιά Τουρκοκυπρίων από μεικτούς 
γάμους. Βέβαια, με την ανακοίνωση 
χθες 14 μέτρων, αν μπορεί κάποιος να 
τα αποκαλεί έτσι, δεν υπάρχει τέτοια πα-
ραχώρηση. Δεν γνωρίζουμε εάν υπήρ-
ξε αρχικά και αποσύρθηκε μετά από τις 
αντιδράσεις ή αν στόχος ήταν εξ αρχής 
αυτό που τελικά ανακοινώθηκε -δηλαδή 
έναρξη εξέτασης εκκρεμούντων αιτήσε-
ων για παραχώρηση κυπριακής υπηκο-
ότητας στο πλαίσιο της απόφασης του 
Υπουργικού Συμβουλίου τον Φεβρουά-
ριο του 2007. Ακόμη κι έτσι, τα παιδιά 
μεικτών γάμων που επηρεάζονται, και 
για το σκοπό αυτό έχουν προχωρήσει 
και στη σύσταση συγκεκριμένων οργα-
νώσεων, το είδαν ως ένα πρώτο θετικό 
βήμα, αφού οι αιτήσεις που εκκρεμούν 
για εξέταση ανέρχονται στις 3 χιλιάδες. 
Aπ’ εκεί και πέρα, σε ό,τι αφορά την 
πλειονότητα των μέτρων, φαίνεται εκ 
πρώτης ότι δεν είναι τα αναμενόμενα 
ή τουλάχιστον τα προσδοκώμενα βάσει 
του τρόπου και ύφους που «διαφημί-
ζονταν» το προηγούμενο διάστημα. Σε 
ό,τι αφορά τις διευκολύνσεις στο οδό-
φραγμα του Αγίου Δομετίου, εάν αυτές 
προχωρήσουν ίσως να απαμβλύνουν 
σε κάποιο βαθμό την ταλαιπωρία που 
υφίστανται καθημερινά στις διακινή-
σεις τους οι Τουρκοκύπριοι. Πέραν από 
αυτό, τα υπόλοιπα δεν φαίνεται ότι θα 
έχουν ιδιαίτερη πρακτική στήριξη. 

Ίσως να ήταν και οι προσδοκίες πιο 
πολλές; Ίσως να ήταν και οι τόσοι μή-
νες αναμονής που είχαν προσδώσει μια 
επιπλέον βαρύτητα; Όπως και να έχει, 
το σίγουρο είναι ότι χρειάζονται ακόμη 
πολύ περισσότερα να γίνουν και προ-
παντός να προχωρήσουν ουσιαστικά 
βήματα για επίτευξη λύσης. 
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Η 27η Ιανουαρίου είναι η μέρα που 
το 1945 ο σοβιετικός Κόκκινος Στρατός 
απελευθέρωσε το ναζιστικό στρατόπεδο 
συγκέντρωσης στο Άουσβιτς της Πολω-
νίας και έβαλε τέλος στην κόλαση του 
Ολοκαυτώματος. Για αυτόν το λόγο επιλέ-
χθηκε από τον ΟΗΕ ως η Μέρα Μνήμης 
για τα θύματα του Ολοκαυτώματος. Το 
ΑΚΕΛ τιμά τη μνήμη των εκατομμυρίων 
Εβραίων που ήταν ο κύριος στόχος της 
ναζιστικής φονικής μηχανής καθώς και 
των χιλιάδων άλλων που μαρτύρησαν 
στα στρατόπεδα συγκέντρωσης: κομμου-
νιστών, αντιφασιστών και σοσιαλιστών, 
διανοούμενων και συνδικαλιστών, Ρομά 
και εθνικών μειονοτήτων, ομοφυλόφι-
λων, ατόμων με αναπηρία και τόσων 
άλλων που τέθηκαν στο στόχαστρο του 
φασισμού. Η ανθρωπότητα οφείλει να 
θυμάται το έρεβος του φασισμού, το Ολο-

καύτωμα, τα κρεματόρια, τα στρατόπεδα 
συγκέντρωσης, τις φρικαλεότητες των 
ναζί στις κατεχόμενες χώρες, την πείνα 
και την εξαθλίωση του Β’ Παγκοσμίου 
Πολέμου. Η ανθρωπότητα θυμάται επί-
σης ότι ο ναζισμός χρησιμοποίησε τον 
αντισημιτισμό ως δηλητήριο της κοινω-
νίας και ως καύσιμο για να γιγαντώσει 
την ισχύ του, αρχίζοντας με συκοφαντικές 
θεωρίες συνωμοσίας, διωγμούς και πο-
γκρόμ. Γι’ αυτό οι σύγχρονες απόπειρες 
ιστορικού αναθεωρητισμού, άρνησης ή/
και σχετικοποίησης του Ολοκαυτώματος 
και των άλλων ναζιστικών εγκλημάτων, 
ακόμα και ηρωοποίηση των συνεργατών 
των ναζί σε διάφορες ευρωπαϊκές χώρες, 
αποτελούν προσβολή στην Ιστορία και 
κίνδυνο για το μέλλον της ανθρωπότη-
τας. Είναι επίσης ανησυχητικό το γεγο-
νός ότι στο φόντο του πολέμου στη Γάζα 

καταγράφεται αύξηση των κρουσμάτων 
αντισημιτισμού, όπως και ισλαμοφοβίας, 
αναπαράγοντας τη βία και το μίσος. Την 
ίδια ώρα, είναι πέρα για πέρα απαράδεκτη 
η σκόπιμα διαστρεβλωτική απόπειρα της 
ισραηλινής κυβέρνησης και των συμμά-
χων της να παρουσιαστούν ως αντισημι-
τισμός οι αντιπολεμικές διαδηλώσεις, η 
αλληλεγγύη προς τον παλαιστινιακό λαό 
και η κριτική στην κατοχική πολιτική του 
Κράτους του Ισραήλ. Είναι ακριβώς αυτή 
τη χυδαία προπαγάνδα που αρνούνται να 
δεχθούν δεκάδες χιλιάδες Εβραίοι που για 
μήνες τώρα διαδηλώνουν σε όλο τον κό-
σμο ενάντια στα εγκλήματα του ισραηλι-
νού κράτους σε βάρος των Παλαιστινίων, 
ενώ η ευρωπαϊκή ακροδεξιά και οι πολι-
τικοί απόγονοι των ναζί έχουν συνταχθεί 
με τον Νετανιάχου και τον βάρβαρο πό-
λεμό του.

Συνάντηση με Ολγκίν ζητά 
η Δικοινοτική Πρωτοβουλία 
Ειρήνης

Η Δικοινοτική Πρωτοβουλία Ειρήνης 
- Ενωμένη Κύπρος, πλατφόρμα 75 ορ-
γανώσεων που λειτουργούν και στις δύο 
πλευρές της διαχωριστικής γραμμής, με 
επιστολή της στην ειδική απεσταλμένη 
του Γ.Γ. του ΟΗΕ, Άγκελα Ολγκίν Κουεγιάρ, 
ζητά συνάντηση μαζί της για ανάλυση των 
θέσεων του κινήματος. Σε ανακοίνωσή της 
αναφέρει ότι παρά την αρνητική ατμόσφαι-
ρα που δημιουργείται από τις ηγεσίες των 
δύο κοινοτήτων, συνεχίζει να θεωρεί ότι το 
πλαίσιο των έξι σημείων του Γενικού Γραμ-
ματέα του ΟΗΕ, Αντόνιο Γκουτέρες, εξακο-
λουθεί να αποτελεί μια ρεαλιστική πορεία 
προς την επίτευξη μιας συνολικής λύσης 
του κυπριακού προβλήματος. Προσθέτει ότι 
οι συγκλίσεις που επιτεύχθηκαν στο Κραν 
Μοντάνα θα πρέπει να γίνουν σεβαστές, 
ενώ ζητά σεβασμό του δικαιώματος των 
Τουρκοκυπρίων για ουσιαστική συμμετοχή 
σε όλα τα επίπεδα λήψης αποφάσεων και 
υιοθέτηση ενός αμοιβαία συμφωνημένου 
νέου διακανονισμού ασφάλειας.

Για ενίσχυση λογοδοσίας 
μιλά ο Λετυμπιώτης

Με την πρώτη ετήσια παρουσίαση τη 
Δευτέρα 29 Ιανουαρίου των δράσεων που 
προτίθεται να προωθήσει η εκτελεστική 
εξουσία, ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, 
Νίκος Χριστοδουλίδης, εγκαινιάζει ένα 
θεσμό που στόχο έχει να ενισχύσει ακόμη 
περισσότερο τη λογοδοσία προς την κοι-
νωνία, δήλωσε στο ΚΥΠΕ ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης. 
Επεσήμανε πως «οι αναφορές θα αφορούν 
τις βασικές μεταρρυθμίσεις και δράσεις της 
κυβέρνησης και εντάσσονται στο πλαίσιο 
της λογοδοσίας της κυβέρνησης και της 
κοινοποίησης των όσων προγραμματίζει 
να υλοποιήσει, σε συνέχεια και των Σχεδί-
ων Δράσης των Υπουργείων για το 2024 
που για πρώτη φορά έχουν δημοσιευτεί 
και που καλύπτουν όλους τους τομείς με 
λεπτομέρεια».

Εδώ και δύο βδομάδες έχει παραλύ-
σει το σύστημα απονομής της δικαιο-
σύνης, δήλωσε την Παρασκευή ο αντι-
πρόεδρος του Παγκύπριου Δικηγορικού 
Συλλόγου (ΠΔΣ), Νικόλας Τσαρδελλής, 
σημειώνοντας παράλληλα ότι η Πολι-
τεία θα πρέπει να επενδύσει στη Δικαιο-
σύνη και ότι θα πρέπει να σταματήσουν 
οι επιπόλαιες προσεγγίσεις.

Μιλώντας σε δημοσιογράφους έξω 
από το Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκω-
σίας κατά τη διάρκεια της μονόωρης 
στάσης εργασίας στην οποία κατήλθαν 
χθες δικηγόροι από τις 10:30 έως τις 
11:30 ως ένδειξη διαμαρτυρίας για τις 
αδυναμίες που προέκυψαν από την 
ηλεκτρονική πλατφόρμα e-justice, ο κ. 
Τσαρδελλής ανέφερε πως η μονόωρη 
στάση εργασίας γίνεται από όλον τον δι-
κηγορικό κόσμο και σε όλες τις επαρχίες 
της Κύπρου, έξω από τα Επαρχιακά Δι-
καστήρια «για να εκφράσουμε την αγα-
νάκτησή μας, τη δυσαρέσκειά μας για το 
κατάντημα που αντιμετωπίζουμε».

«Εδώ και δύο εβδομάδες έχουν πα-
ραλύσει οι εργασίες μας, έχει παραλύσει 
το σύστημα απονομής της δικαιοσύνης, 
αλλά και τα δικηγορικά γραφεία», είπε.

Επεσήμανε ότι η Πολιτεία πρέπει 
επιτέλους να αντιληφθεί ότι θα πρέπει 

να επενδύσει στη Δικαιοσύνη, να απο-
δώσει τη σημασία που έχει η Δικαιοσύ-
νη λέγοντας ότι πρέπει να σταματήσουν 
οι επιπόλαιες προσεγγίσεις «που μας 
έφεραν σήμερα να μην μπορούμε να 
λειτουργήσουμε».

Απαιτείται, συνέχισε, σοβαρότητα 
από όλους, σημειώνοντας ότι «απαιτού-
με λύση στο πρόβλημα που αντιμετω-
πίζουμε». Εξήγησε ότι εδώ και δύο βδο-
μάδες τέθηκε σε λειτουργία το σύστημα 
e-justice και από την πρώτη στιγμή 
αντιμετωπίζει σοβαρότατα προβλήματα.

Ο κ. Τσαρδελλής σημείωσε ότι πέρα 
από τη λειτουργικότητα, από τη μη 
σταθεροποίηση του συστήματος, οι δι-
αδικασίες εντός του συστήματος είναι 
προβληματικές και οι δικηγόροι αναλώ-
νουν τεράστιο χρόνο στην προσπάθεια 
να διεκπεραιώσουν τις εργασίες τους 
μέσω του συστήματος.

Ανέφερε ακόμη ότι εδώ και δέκα μέ-

ρες δόθηκε προσωρινή πρόσβαση μέσω 
φυσικών καταχωρήσεων αναφέροντας 
ότι ως ΠΔΣ «θεωρούμε αυτή τη λύση 
προσωρινή. Απαιτούμε να έχουμε ηλε-
κτρονικό σύστημα δικαιοσύνης, όπως 
είχαμε μέχρι πριν δύο βδομάδες».

Είπε ακόμη ότι η πολυδιαφημιζό-
μενη μετάβαση στην ηλεκτρονική δι-
καιοσύνη δεν είναι πραγματικότητα, 
λέγοντας ότι υπήρχε ηλεκτρονική δι-
καιοσύνη μέχρι τις 13 Ιανουαρίου και 
από τις 15 Ιανουαρίου αυτό έχει σταμα-
τήσει και θα πρέπει η Πολιτεία άμεσα να 
βρει τις λύσεις.

«Ακούσαμε δηλώσεις του Υφυπουρ-
γού Καινοτομίας ότι από Δευτέρα θα 
έχουμε επιστροφή στο e-justice», ανέ-
φερε ο κ. Τσαρδελλής προσθέτοντας 
ότι «έχουμε τις επιφυλάξεις μας κατά 
πόσον αυτό είναι εφικτό. Μακάρι να 
μπορέσει να γίνει αυτό σε τόσο μικρό 
χρονικό διάστημα».

Ερωτηθείς για το τι προτίθενται να 
πράξουν σε περίπτωση που δεν υπάρξει 
βελτίωση στο σύστημα μέχρι τη Δευτέ-
ρα, ο κ. Τσαρδελλής ανέφερε ότι θα συ-
νεχίσουν να εκφράζουν τη δυσαρέσκειά 
τους για αυτή την κατάσταση, μέχρι η 
Πολιτεία να βρει τη λύση και «να μπο-
ρέσουμε να λειτουργήσουμε».

Εδώ και δύο εβδομάδες παρέλυσε  
το σύστημα απονομής της δικαιοσύνης

«Να σταματήσουν οι 
επιπόλαιες προσεγγίσεις 

που μας έφεραν να 
μην μπορούμε να 
λειτουργήσουμε»

Η ανθρωπότητα οφείλει να θυμάται το Ολοκαύτωμα και το έρεβος του φασισμού
Νεοφασισμός και ακροδεξιά 

απειλούν ξανά τις 
δημοκρατικές ελευθερίες 

και την ειρήνη



Αμείλικτα είναι τα ερωτήματα που 
προκαλούνται για τις αρμόδιες Αρχές του 
κράτους αναφορικά με το χειρισμό που 
έγινε για τον εντοπισμό του σκάφους και 
τη συλλογή των 60 μεταναστών, όπου αν 
γίνονταν έγκαιρες ενέργειες και δράσεις 
ίσως να σωζόταν και το 2χρονο κοριτσάκι 
που έχασε τη μάχη με ζωή... Ο κυβερνη-
τικός εκπρόσωπος κλήθηκε χθες από τον 
«Άστρα» να απαντήσει στις πληροφορίες 
ότι οι αρμόδιες Αρχές γνώριζαν από τις 
20 Ιανουαρίου για την ύπαρξη του σκά-
φους με τους 60 μετανάστες ανοικτά της 

Κύπρου και δεν έπραξαν όλα όσα έπρεπε 
για να τους εντοπίσουν, υποστηρίζοντας 
γενικά και αόριστα ότι «η κυβέρνηση 
λειτουργεί πάντοτε με βάση τις διεθνείς 
υποχρεώσεις της». Ο Κωνσταντίνος Λε-
τυμπιώτης παρουσιάστηκε να μην έχει 

υπόψιν του τις σχετικές πληροφορίες 
-υπάρχουν σχετικές δηλώσεις στην «Χ» 
από τον διοικητή του Κέντρου Συντονι-
σμού Έρευνας και Διάσωσης, αντιπλοίαρ-
χο Ανδρέα Χαραλαμπίδη. Η Δημοκρατία, 
είπε ο κ. Λετυμπιώτης, «ανταποκρίνεται 
άμεσα και πάντοτε στο πλαίσιο των δυ-
νατοτήτων της για να προστατέψει αν-
θρώπινες ζωές». Το ΑΚΕΛ επισημαίνει ότι 
χρειάζεται να διερευνηθεί και να εξακρι-
βωθεί τι είχε μεσολαβήσει κατά τις προ-
ηγούμενες μέρες μέχρι τη διάσωση των 
μεταναστών...

Εξιτήριο πήραν τα δύο παιδιά που 
νοσηλεύονταν στο Γενικό Νοσοκομείο 
Αμμοχώστου και μεταφέρθηκαν στο 
Πουρνάρα.

Ο ΟΚΥπΥ ενημερώνει επίσης ότι το 
αδελφάκι του παιδιού που απεβίωσε 
σταθεροποιήθηκε και εξήλθε της ΜΕΘ 
Παίδων και νοσηλεύεται στον παιδια-
τρικό θάλαμο του Μακάρειου Νοσοκο-
μείου.

Σημειώνει ότι παραμένουν για νο-
σηλεία τρία παιδιά στο Μακάρειο Νο-
σοκομείο, εκ των οποίων τα δύο στη 

ΜΕΘ Παίδων και το ένα στον παιδια-
τρικό θάλαμο.

Τα παιδιά εντοπίστηκαν σε λιπό-
θυμη κατάσταση τα ξημερώματα της 
Τετάρτης σε βάρκα ανοικτά του Κάβο 
Γκρέκο μαζί με άλλους μετανάστες.

Ωστόσο δεν εντοπίστηκε η αιτία 
θανάτου του τρίχρονου κοριτσιού που 

έχασε τη ζωή του την Πέμπτη ενώ 
νοσηλευόταν στη Μονάδα Εντατικής 
Θεραπείας Παίδων του Μακάρειου 
Νοσοκομείου. 

Σύμφωνα με την Αστυνομία, διε-
νεργήθηκε η νενομισμένη νεκροτομή 
επί της σορού του μικρού κοριτσιού, 
όμως δεν κατέδειξε τα ακριβή αίτια 
θανάτου του κοριτσιού. 

Από τη σορό λήφθηκαν βιολογικά 
δείγματα, τα οποία θα αποσταλούν για 
τις απαραίτητες εργαστηριακές εξετά-
σεις.

Αμείλικτα ερωτήματα για μη ανταπόκριση των Αρχών

Εξιτήριο για δύο παιδάκια, τρία παραμένουν σε νοσηλεία

«Αδιάβαστος»  
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
για τον χειρισμό που έγινε για 

εντοπισμό του σκάφους

Δεν εντοπίστηκε η αιτία 
θανάτου του τρίχρονου 

κοριτσιού

Η βάρκα στην οποία έχασε τη ζωή 
του το κοριτσάκι εντοπίστηκε στις 24 Ια-
νουαρίου τα ξημερώματα, έξι μέρες μετά 
τον απόπλου της από τον Λίβανο, αλλά 
οι Αρχές της Δημοκρατίας γνώριζαν 
ότι το μικρό σκάφος ήταν ακυβέρνητο 
στη θάλασσα από τις 20 Ιανουαρίου. Το 
ερώτημα, συνεπώς, είναι γιατί χρειά-
στηκαν τέσσερις μέρες για να εντοπιστεί 
και αν εξαντλήθηκαν όλα τα τεχνολο-
γικά και άλλα μέσα από τις Αρχές της 
Δημοκρατίας για να βρεθούν αυτοί οι 
άνθρωποι και να σωζόταν ενδεχομένως 
το τρίχρονο κοριτσάκι.

Η «Χ» έθεσε αυτά τα ερωτήματα 
στον διοικητή του Κέντρου Συντο-
νισμού Έρευνας και Διάσωσης και ο 
αντιπλοίαρχος Ανδρέας Χαραλαμπίδης 
επιβεβαίωσε ότι οι Αρχές έλαβαν την 
πληροφορία για το ακυβέρνητο σκά-
φος από τις 20 Ιανουαρίου.  Μάλιστα, 
έδωσε και λεπτομέρειες σημειώνοντας 
ότι επιβάτης του σκάφους επικοινώνη-
σε τηλεφωνικά με συγγενικό του πρό-
σωπο στην Κύπρο και τον ενημέρωσε 
σχετικά. Το πρόσωπο αυτό ήρθε στη 
συνέχεια σε επαφή με την Κίνηση για 
Ισότητα, Στήριξη και Αντιρατισμό, τη 
γνωστή ΚΙΣΑ και από εκεί ενημερώ-
θηκε στις 20 του Γενάρη η Αστυνομική 
Διεύθυνση Αμμοχώστου, η οποία με τη 
σειρά της ειδοποίησε το Κέντρο Συντο-
νισμού Έρευνας και Διάσωσης.

Ο διοικητής του ΚΣΕΔ δήλωσε στην 
εφημερίδα μας ότι έγινε ό,τι ήταν δυ-
νατό για να εντοπιστεί το σκάφος, αλλά 
αυτό κατέστη αδύνατο για μια σειρά 
λόγων. Όπως μας είπε, μικρά ξύλινα 

σκάφη αυτού του είδους, όταν είναι 
υπερφορτωμένα, βυθίζονται σχεδόν 
στο επίπεδο της θάλασσας και ως εκ 
τούτου δεν υπάρχει αντανακλαστική 
επιφάνεια και συνεπώς είναι πολύ δύ-
σκολο να εντοπιστούν από τα ραντάρ.

Επίσης, ο αντιπλοίαρχος Χαραλα-
μπίδης ανέφερε ότι οι επιβαίνοντες δι-
ατάχθηκαν να ξεφορτωθούν ό,τι είχαν 
πάνω τους τη δεύτερη μέρα όταν προ-
σεγγίστηκαν από άλλο σκάφος, κάτι 
που επίσης δυσκόλεψε τον εντοπισμό 
τους στη συνέχεια, ενώ ρόλο έπαιξαν 
και οι κακές καιρικές συνθήκες, όπως 
πρόσθεσε.

Ο διοικητής του ΚΣΕΔ σημείωσε 
επίσης ότι με τη λήψη της πληροφο-
ρίας επιστρατεύτηκε drone, αλλά κα-
τέστη αδύνατος ο εντοπισμός. Επίσης, 
καθημερινά εκδιδόταν φωνητικό μή-
νυμα αλλά και οδηγία Navtex προς 

ναυτιλλομένους με πληροφόρηση και 
οδηγίες για ενημέρωση σε περίπτωση 
εντοπισμού της ακυβέρνητης βάρκας. 
Ο Ελλαδίτης καπετάνιος του εμπορι-
κού πλοίου Φολέγανδρος που εντό-
πισε το σκάφος στις 24 του Γενάρη 
ενημέρωσε σχετικά με βάση αυτές τις 
οδηγίες, δήλωσε επίσης ο διοικητής 
του Κέντρου Συντονισμού Έρευνας και 
Διάσωσης.

Στο μεταξύ, στο Μακάρειο Νοσοκο-
μείο μεταφέρθηκε άλλο ένα παιδάκι 
που ήταν στη βάρκα και πάσχει από 
ασθένεια που χρήζει ειδικής θεραπεί-
ας. Το παιδάκι μεταφέρθηκε στο Μακά-
ρειο από το Πουρνάρα, ενώ θα έπρεπε 
να είχε οδηγηθεί απευθείας στο νοσο-
κομείο. Τα άλλα δύο παιδάκια παραμέ-
νουν σε κρίσιμη κατάσταση, σύμφωνα 
με τον ΟΚΥπΥ.

Τάσος Περδίος

 Γνώριζαν για το ακυβέρνητο σκάφος 
τέσσερις μέρες προηγουμένως!

«Κάναμε ό,τι ήταν δυνατό, αλλά ήταν αδύνατος ο εντοπισμός 
του», δηλώνει στη «Χ» ο διοικητής του ΚΣΕΔ

Hate Trackers Beyond 
Borders: Ανησυχητική 
αύξηση της ρητορικής 
μίσους

Σε πλήρη κινητοποίηση εισέρχε-
ται η πρωτοβουλία του «Hope For 
Children» CRC Policy Center με την 
ονομασία Hate Trackers Beyond 
Borders, που αποσκοπεί στην προώ-
θηση της διασυνοριακής συνεργασίας 
μεταξύ οργανώσεων για την τυπική 
και μη τυπική εκπαίδευση νέων, στον 
αγώνα κατά της διαδικτυακής ρητο-
ρικής μίσους και την προώθηση της 
εκπαίδευσης για τα ανθρώπινα δικαι-
ώματα.

Σύμφωνα με ανακοίνωση του Hope 
For Children, πρόκειται για μια συλ-
λογική προσπάθεια στην οποία με-
τέχουν πέντε εταίροι από τέσσερις 
διαφορετικές ευρωπαϊκές χώρες και 
συγκεκριμένα οι οργανώσεις CIFA 
Onlus (Ιταλία), KMOP - Education 
and Innovation Hub (Ελλάδα), Hope 
For Children CRC Policy Center (Κύ-
προς), Fundación FAD Juventud 
(Ισπανία) και Idee In Fuga (Ιταλία).

Ειδικότερα στην Κύπρο, λαμβάνο-
ντας υπόψιν την πρόσφατη έκθεση 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής εναντίον 
του Ρατσισμού και της Ανοχής (ECRI), 
η οποία επισημαίνει μια ανησυχητι-
κή αύξηση της ρητορικής μίσους και 
των διακρίσεων στον δημόσιο λόγο 
στο νησί μας, η πρωτοβουλία «Hate 
Trackers» επιδιώκει να αντιμετωπίσει 
αυτό το ζήτημα σε κάθε επίπεδο της 
πολιτικής και πολιτιστικής κοινότη-
τας.

Η ρητορική μίσους στην Κύπρο 
αναγνωρίζεται σε τρεις διαστάσεις: ο 
λόγος μίσους μεταξύ της ελληνοκυ-
πριακής και τουρκοκυπριακής κοινό-
τητας, αντιμεταναστευτικά αισθήματα 
και διακρίσεις με βάση το φύλο και 
την ταυτότητα LGBTQIA+.

Σύμφωνα με την ανακοίνωση, η 
διαμόρφωση της πρωτοβουλίας αυτής 
ξεκίνησε από το Hope For Children 
CRC Policy Center κατά τη διάρκεια 
του Φεστιβάλ Νέων στο Πάρκο Ακρό-
πολης στη Λευκωσία, τον περασμένο 
Σεπτέμβριο και έχει ως απώτερο σκο-
πό την αντιμετώπιση και εξάλειψη 
της διαδικτυακής ρητορικής μίσους, 
ειδικότερα του ρατσισμού και των δι-
ακρίσεων.

Η βασική δράση του προγράμματος 
«Hate Trackers» περιλαμβάνει την 
εμπλοκή και την ενδυνάμωση των 
νέων ηλικίας 14-25 ετών μέσω του 
ακτιβισμού. 

Ο στόχος είναι να καλλιεργηθεί μια 
κοινότητα ακτιβιστών που θα δεσμευ-
τούν να αντιμετωπίσουν τη ρητορική 
μίσους στις τοπικές τους κοινότητες 
και στις πλατφόρμες κοινωνικής δι-
κτύωσης, αξιοποιώντας τις μοναδικές 
τους δεξιότητες για την εξάλειψη του 
μίσους και την προώθηση ενός πολυ-
πολιτισμικού διαλόγου.

EIΔΗΣΕΙΣ 7ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 |



EIΔΗΣΕΙΣ
ΔΕΥΤΕΡΑΣ

8 ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024|

Η κυβέρνηση θέλει 
να αποφασίζει για τη 
διεξαγωγή αγώνων

Σε μια πρωτοφανή κίνηση προχώρησε 
χθες βράδυ η κυβέρνηση, αφού δεν ικα-
νοποιήθηκε από τα μέτρα που ανακοίνω-
σε νωρίτερα η ΚΟΠ για την πάταξη της 
βίας στα γήπεδα. Σε γραπτή δήλωσή του 
ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Μάριος Χαρτζι-
ώτης, ανέφερε πως «παρόλο που τα συ-
γκεκριμένα μέτρα κινούνται κατ’ αρχήν 
προς την ορθή κατεύθυνση, η κυβέρνηση 
θεωρεί ότι αυτά δεν είναι αρκετά για την 
άμεση και αποτελεσματική αντιμετώπιση 
του προβλήματος που άπτεται της ασφά-
λειας των πολιτών εντός και εκτός των 
αθλητικών χώρων. Με βάση τα πιο πάνω, 
η κυβέρνηση προωθεί αμέσως με τη μορ-
φή του κατεπείγοντος στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για ψήφιση αναθεωρη-
μένο τροποποιητικό νομοσχέδιο, σε συ-
νέχεια αυτού που έχει ήδη κατατεθεί στις 
17 Ιανουαρίου 2024, με τις ακόλουθες, 
μεταξύ άλλων, πρόνοιες: Το Υπουργικό 
Συμβούλιο να έχει την εξουσία να απο-
φασίζει για λόγους δημοσίας τάξεως και 
ασφάλειας τη διεξαγωγή αγώνων χω-
ρίς την παρουσία φιλάθλων και να μην 
επιτρέπεται η λειτουργία οποιουδήποτε 
Συνδέσμου Φιλάθλων χωρίς την ευθύνη 
και εποπτεία Αθλητικού Σωματείου».

Νωρίτερα χθες ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης 
είχε αναφέρει πως η Πολιτεία πράττει 
ό,τι είναι δυνατόν για να διασφαλίσει την 
ασφάλεια των πολιτών. «Την ίδια στιγμή, 
θα πρέπει να αναγνωρίσουμε ότι υπήρ-
χε έντονη αστυνομική παρουσία εντός 
και εκτός του αγωνιστικού χώρου και 
δεν είναι δυνατόν να έχουμε τόσο έντο-
νη αστυνομική παρουσία και να χρειά-
ζεται τόσο έντονη αστυνομική παρουσία 
σε όλους τους αγωνιστικούς χώρους σε 
κάθε αγώνα που διεξάγεται. Δεν είναι 
πεδίο μάχης οι αγωνιστικοί χώροι. Θα 
συνεχίσουμε ως Πολιτεία να πράττουμε 
ό,τι είναι δυνατόν».

Επίσης, και ο Πρόεδρος Χριστοδου-
λίδης είχε κάνει λόγο για μέτρα από 
πλευράς ΚΟΠ που δεν ικανοποιούν την 
κυβέρνηση και είχε προαναγγείλει την 
εξαγγελία επιπρόσθετων μέτρων.

Υποστελεχωμένη η Αστυνομία, παραδέχθηκε ο Υπ. Δικαιοσύνης
Η εγκληματικότητα και η τελευταία 

αύξηση της εγκληματικότητας είναι δε-
δομένη ανά το παγκύπριο, όχι μόνο στην 
Πάφο, και μας απασχολεί κατ’ αποκλει-
στικότητα, δήλωσε χθες ο Υπουργός Δι-
καιοσύνης και Δημοσίας Τάξης, Μάριος 
Χαρτσιώτης, επισκεπτόμενος την Πάφο. 
Σε δηλώσεις του στους δημοσιογρά-
φους στο περιθώριο της επίσκεψής του 
στην Αστυνομική Διεύθυνση Πάφου, ο 
κ. Χαρτσιώτης αναφέρθηκε, ερωτηθείς 
σχετικά, στην αύξηση της εγκληματικό-
τητας και της βίας γενικότερα, θέματα, 
όπως είπε, που τους απασχολούν κατά 

αποκλειστικότητα τις τελευταίες ημέ-
ρες, ενώ σημειώνοντας ότι η Αστυνο-
μία κάνει το καθήκον της, είπε πως δεν 
σημαίνει ότι δεν μπορούν να υπάρξουν 
διορθωτικές κινήσεις.

Αναφορικά με το θέμα της υποστε-
λέχωσης, ο Υπουργός Δικαιοσύνης 
σημείωσε πως δεν αφορά μόνο την 
Αστυνομική Διεύθυνση Πάφου, αλλά 
είναι πρόβλημα το οποίο αντιμετωπίζει 
σε κάποιο σημαντικό βαθμό ολόκληρη 
η αστυνομική δύναμη. Πρόσθεσε πως 
βρίσκονται στη θέση εντός του 2024 
να υπάρξει καλύτερη στελέχωση των 

αστυνομικών διευθύνσεων μεταξύ των 
οποίων και της Πάφου.

Συγκεκριμένα, τόνισε πως εντός του 
2024 αναμένεται να υπάρξει στελέχωση 
με έναν αριθμό περίπου της τάξεως των 
500 αστυνομικών, είτε, όπως είπε, είναι 
ειδικοί, είτε είναι συμβασιούχοι, είτε από-
φοιτοι της Αστυνομικής Ακαδημίας.

Ανέφερε επίσης ότι κατά τη συνά-
ντηση που είχε με τον δήμαρχο Πάφου 
Φαίδωνα Φαίδωνος, του δόθηκαν κά-
ποιες πληροφορίες για έγκλημα και 
ναρκωτικά, οι οποίες όμως δεν είναι 
ανακοινώσιμες. 

Τη θέση ότι ο θάνατος του Θανάση 
Νικολάου οφείλεται σε στραγγαλισμό 
εξέφρασε η παθολογοανατόμος Δήμη-
τρα Καραγιάννη, η οποία κλήθηκε ως 
μάρτυρας κατά την προχθεσινή διαδι-
κασία θανατικής ανάκρισης για τα αίτια 
θανάτου του 26χρονου εθνοφρουρού 
τον Σεπτέμβριο του 2005.

Η παθολογοανατόμος, η οποία είχε 
εκπροσωπήσει την οικογένεια και διο-
ρίστηκε από την εισαγγελία Αθηνών ως 

ιατρικός πραγματογνώμονας, ενημέρω-
σε το δικαστήριο για τα καθήκοντά της, 
ενώ κατά τη διάρκεια της διαδικασίας 
παρουσίασε βιβλιογραφία, φωτογραφί-
ες και κενά πλακίδια, πλακίδιο με ιστό 
και πλακίδιο με υοειδές οστό από μάθη-
μα ανατομίας.

Κατατέθηκε δε ως τεκμήριο και ένα 
κλαδί, το οποίο η παθολογοανατόμος 
έκοψε στα δυο, για να εξηγήσει τι ση-
μαίνει ανώμαλη παρυφή, όπως αυτή 

που εντοπίστηκε στο έλλειμμα στο αρι-
στερό κέρας του υοειδούς οστού του 
Θανάση Νικολάου και η οποία, όπως 
εξήγησε, προκαλείται μόνο διά στραγ-
γαλισμού ή απαγχονισμού.

Συνολικά, εξήγησε η Δήμητρα Κα-
ραγιάννη, εξετάστηκαν 325 πλακίδια 
που όλα περιείχαν ιστό, ενώ υπέδειξε 
ότι προκάλεσε εντύπωση το γεγονός ότι 
δεν ήταν αριθμημένα βάσει πρωτοκόλ-
λου .

Στραγγαλίστηκε ο Θ. Νικολάου, αναφέρει η Δρ Καραγιάννη

Αναγκαία η απαγόρευση μετακίνησης 
φιλάθλων, λέει η ΚΟΠ

Από χθες η απόφαση για απαγόρευση 
μετακίνησης φιλάθλων ισχύει «με κάθε 
κόστος», καθώς έχουμε την πεποίθηση 
πως μπορεί να λειτουργήσει αποτρεπτι-
κά στη μείωση των κρουσμάτων βίας, 
ανέφερε σε ανακοίνωση που εξέδωσε το 
απόγευμα της Τετάρτης η Κυπριακή Ομο-
σπονδία Ποδοσφαίρου, ύστερα από τη 
συνάντηση της Εκτελεστικής Επιτροπής 
της ομοσπονδίας για τη λήψη μέτρων 
αναφορικά με την οπαδική βία.

Όπως αναφέρεται, η Εκτελεστική 
Επιτροπή της ΚΟΠ, στην παρουσία προ-
έδρων ομάδων Α’ Κατηγορίας, συναντή-
θηκε με τον Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως, Μάριο Χαρτσιώτη, με 
τον οποίο αντάλλαξε απόψεις σε σχέση με 
τα τελευταία γεγονότα οπαδικής βίας, με 
την Εκτελεστική Επιτροπή και τους προέ-
δρους των ομάδων να ακούν με ιδιαίτερη 
προσοχή όσα κατέθεσε ο Υπουργός Δικαι-
οσύνης.

«Συμφωνούμε απόλυτα με την ανη-
συχία και τον προβληματισμό που εκ-
φράζεται από κυβερνητικής πλευράς για 
τις εικόνες που όλοι παρακολουθήσαμε 
τις προηγούμενες ημέρες. Αφουγκραζό-
μαστε και εμείς τα ίδια μηνύματα όπως 
και η κυβέρνηση, ότι χρειάζεται αυτή η 
κατάσταση να αντιμετωπιστεί. Απώτερος 
στόχος μας η οπαδική βία να περιορι-
στεί και αν είναι δυνατό να εξαλειφθεί», 
σημειώνει η ΚΟΠ, προσθέτοντας ότι ως 
διοργανώτρια αρχή αναλαμβάνει τις ευ-
θύνες της και επιθυμεί πρώτα η ίδια την 
απομόνωση και τον αποκλεισμό των κα-
κών φιλάθλων από τους αγωνιστικούς 
χώρους.

«Άρχισε η εφαρμογή ενός μέτρου 
για το οποίο η Ομοσπονδία έχει δεχθεί 
έντονες επικρίσεις, ωστόσο η απόφαση 
για απαγόρευση μετακίνησης φιλάθλων 

θα ισχύσει με κάθε κόστος, καθώς έχου-
με την πεποίθηση πως μπορεί να λει-
τουργήσει αποτρεπτικά στη μείωση των 
κρουσμάτων βίας», υπογραμμίζει η ΚΟΠ, 
προσθέτοντας ότι θα παρακολουθήσει 
την εφαρμογή αυτού του μέτρου, ευελπι-
στώντας πως θα φέρει τα επιθυμητά απο-
τελέσματα και θα επανέλθει αν τα αποτε-
λέσματα δεν είναι τα επιθυμητά.

Συμπληρώνεται πως ταυτόχρονα, 
όπως αναφέρθηκε και στην πρόσφατη 
απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου 
της ΚΟΠ, έγινε σύσταση στον Αθλητι-
κό Δικαστή για εξαντλητική εφαρμογή 
των αυστηρών ποινών που προνοού-
νται στους Πειθαρχικούς Κανονισμούς, 
οι οποίοι, μεταξύ άλλων, προνοούν για 
ομάδες των οποίων οι φίλαθλοι εμπλέ-
κονται σε σοβαρά επεισόδια, τουτέστιν 
μηδενισμό από έναν ή περισσότερους 
αγώνες, ολικό ή μερικό κλείσιμο σταδίων 
ή απαγόρευση εισόδου στα στάδια συγκε-
κριμένων φιλάθλων, αφαίρεση βαθμών, 
πρόστιμο μέχρι μισό εκατομμύριο ευρώ 
και υποβιβασμό, ποινές τις οποίες, όπως 

αναφέρεται, ο Αθλητικός Δικαστής της 
Ομοσπονδίας δεν θα διστάσει να επιβάλει 
σε υπότροπα σωματεία.

Προστίθεται ότι σε επόμενη συνεδρία 
του Δ.Σ. της ΚΟΠ θα τεθεί θέμα κωδικο-
ποίησης των πιο πάνω ποινών, ούτως 
ώστε η επιβολή τους να μην είναι στη 
διακριτική ευχέρεια του Αθλητικού Δι-
καστή. Σε ό,τι αφορά το ενδεχόμενο οι 
αγώνες να διεξάγονται κεκλεισμένων 
των θυρών, αντέδρασαν δυναμικά οι πο-
δοσφαιριστές προειδοποιώντας για επ’ 
αόριστον απεργία.

Όπως αναφέρει ο Παγκύπριος Σύν-
δεσμος Ποδοσφαιριστών σε σχετική επι-
στολή του προς την ΚΟΠ, ενημέρωσε την 
Ομοσπονδία πως ύστερα από σύσκεψη 
του Διοικητικού Συμβουλίου του Συνδέ-
σμου και των εκπροσώπων ποδοσφαι-
ριστών των ομάδων Α’ Κατηγορίας, αν 
τυχόν υπάρξει απόφαση για διεξαγωγή 
αγώνων κεκλεισμένων των θυρών ως 
μέτρο καταστολής της βίας, οι ποδο-
σφαιριστές θα κατέλθουν σε επ’ αόριστον 
απεργία.

Με επ’ αόριστον απεργία προειδοποιούν οι ποδοσφαιριστές αν κλείσουν τα γήπεδα
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Ο Παγκύπριος Σύλλογος Ψυχολόγων με 
ανακοίνωσή του αναφέρει ότι πληροφορή-
θηκε από τον Τύπο για την απόφαση του 
Συνδέσμου Ψυχολόγων να αποσύρει τα 
δύο μέλη του από το Συμβούλιο Εγγραφής 
Ψυχολόγων και κρίνει αναγκαίο να ενημε-
ρώσει τα μέλη του και το κοινό ότι οι δικοί 
του εκπρόσωποι παραμένουν στις θέσεις 
τους και εξακολουθούν να εργάζονται στο 
Συμβούλιο Εγγραφής Ψυχολόγων. 

Όπως αναφέρεται, η απόφαση για απο-
μάκρυνση των δύο μελών του Συνδέσμου 
θλίβει και απευθύνεται έκκληση επανεξέ-

τασής της. Σημειώνεται ότι θεσμικά δεν 
επηρεάζεται η αναγκαία απαρτία για συνέ-
χιση των εργασιών του Συμβουλίου Εγγρα-
φής Ψυχολόγων από την αποχώρηση των 
δύο μελών του Συνδέσμου.

Παράλληλα, αναφέρεται ότι ο Παγκύ-
πριος Σύλλογος Ψυχολόγων, ως το σω-
ματείο που είναι ταγμένο να εκπροσωπεί 
τους επαγγελματίες ψυχολόγους και όλες 
τις ειδικότητες της εφαρμοσμένης ψυχο-
λογίας, παρέχει πλήρη στήριξη στο έργο 
του Συμβουλίου Εγγραφής Ψυχολόγων, 
ώστε να συνεχιστεί χωρίς εμπόδια και με 

τον ενδεδειγμένο τρόπο η εξέταση των αι-
τήσεων που οδηγούν στα Μητρώα Ψυχο-
λόγων όσων έχουν τα προσόντα που προ-
βλέπονται από τις πρόνοιες της ισχύουσας 
νομοθεσίας.

Σημειώνεται ότι η νομοθεσία παρέχει 
στο Συμβούλιο Εγγραφής Ψυχολόγων την 
αρμοδιότητα αλλά και την ευθύνη να ελέγ-
χει τα προσόντα των ψυχολόγων προτού 
τους εγγράψει στα Μητρώα Ψυχολόγων 
και τους παραχωρήσει την άδεια για να 
παρέχουν αμειβόμενες ψυχολογικές υπη-
ρεσίες στο κοινό.

Συνολικά 73% των χρηστών του διαδι-
κτύου στην ΕΕ χρησιμοποίησαν έστω μια 
μέθοδο διαχείρισης της ασφάλειας και της 
πρόσβασης στα προσωπικά τους δεδομένα 
το 2023, σύμφωνα με στοιχεία που έδωσε 
στη δημοσιότητα η Eurostat, η Στατιστι-
κή Υπηρεσία της ΕΕ, με την ευκαιρία της 
Ημέρας Προστασίας Προσωπικών Δεδομέ-
νων (28 Ιανουαρίου) του Συμβουλίου της 
Ευρώπης. Το αντίστοιχο ποσοστό για την 
Κύπρο βρίσκεται στο 71%, λίγο κάτω από 
τον μέσο όρο της ΕΕ.

Σε επίπεδο κρατών-μελών, τα υψηλό-
τερα ποσοστά καταγράφηκαν στη Φινλαν-

δία και τις Κάτω Χώρες (93% και στις δύο 
χώρες), ακολουθούμενες από την Τσεχία 
(89%). Τα χαμηλότερα ποσοστά καταγρά-
φηκαν στη Ρουμανία (52%), τη Λετονία 
(55%) και τη Σλοβενία (57%).

Όσον αφορά ποια συγκεκριμένα μέτρα 
λάμβαναν οι χρήστες, το 2023 μόλις το 
36% των χρηστών του διαδικτύου στην 
ΕΕ (23% στην Κύπρο) διάβασε τις πολιτι-
κές απορρήτου πριν παρέχουν προσωπικά 
δεδομένα.

Το 54% των χρηστών του διαδικτύου 
στην ΕΕ (62% στην Κύπρο) αρνήθηκε τη 
χρήση προσωπικών δεδομένων για σκο-

πούς διαφήμισης, ενώ 51% (43% στην 
Κύπρο) επέλεξε να περιορίσει ή να αρνηθεί 
την πρόσβαση στη γεωγραφική τους τοπο-
θεσία της υπηρεσίας την οποία χρησιμο-
ποιούσαν. Επίσης, το 41% στην ΕΕ (44%) 
περιόρισε την πρόσβαση στο προφίλ ή το 
περιεχόμενό τους σε πλατφόρμες κοινωνι-
κής δικτύωσης ή σε ανοικτά προσβάσιμες 
υπηρεσίες αποθήκευσης δεδομένων.

Όσον αφορά την προστασία προσω-
πικών δεδομένων, μόνο το 35% στην ΕΕ 
(25% στην Κύπρο) έλεγξε ότι η ιστοσελίδα 
στην οποία μοιράζονταν τα δεδομένα τους 
ήταν ασφαλής.

Οι δικηγόροι καλούν τους ψυχολόγους να κάνουν δεύτερες σκέψεις

Το 71% χρηστών διαδικτύου στην Κύπρο λαμβάνει μέτρα προστασίας

Διεκδικούν τις αντιδημαρχίες Κιτίου και 
Λιβαδιών οι Ν. Χατζημιχαήλ και Μ. Αρμένης

Ο Νίκος Χατζημιχαήλ διεκδικεί τη 
θέση του αντιδημάρχου Κιτίου στις επι-
κείμενες δημοτικές εκλογές ενόψει της 
μεταρρύθμισης και της δημιουργίας του 
νέου Δήμου Δρομολαξιάς - Μενεού, 
όπως ανακοίνωσε χθες το ΑΚΕΛ. Μαζί 
του κατέρχονται υποψήφιοι δημοτικοί 
σύμβουλοι για το δημοτικό διαμέρισμα 
Κιτίου οι Ακρίτα Χριστιάνα, Θεοκλή 
Γιώργος, Λούκα – Κυριάκου Λευτέρης, 
Σιακαλλής Κυριάκος και Ττοφαλλή Χρι-
στόφορος.

Εξαγγέλλοντας την υποψηφιότητά 
του, ο Νίκος Χατζημιχαήλ τόνισε ότι 
πρέπει να αξιοποιηθούν τα πλεονεκτή-
ματα και οι προοπτικές που διανοίγο-
νται τώρα που το Κίτι θα είναι δημαρ-
χούμενη περιοχή για την περαιτέρω 
ανάπτυξη και ευημερία. «Οφείλουμε 
να συνεργαστούμε με τα υπόλοιπα δη-
μοτικά διαμερίσματα και ενωμένοι να 
εργαστούμε για την ευημερία των δη-
μοτών όλης της περιοχής για να δη-
μιουργήσουμε έναν σύγχρονο δήμο με 
κοινωνικό πρόσωπο που θα είναι δίπλα 
στον κόσμο. Μπροστά σε αυτήν την 
πρόκληση με τα νέα, ευνοϊκά δεδομένα 
που δημιουργήθηκαν για την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση, θέτω στους κατοίκους 
του Κιτίου την υποψηφιότητά μου για 
την αντιδημαρχία του δημοτικού διαμε-
ρίσματος στο Κίτι. Έχω την εμπειρία στη 
διοίκηση μεγάλων οργανισμών και από 
την επαγγελματική μου πορεία έμαθα 
ότι με σκληρή δουλειά, οργάνωση και 
μεθοδικότητα υπάρχει και αποτέλεσμα. 
Η χρηστή οικονομική διαχείριση σε 
οποιονδήποτε οργανισμό είναι το εργα-
λείο για την επιτυχία», σημείωσε.

Δήλωσε επίσης έτοιμος να συνεργα-
στεί με τον νέο δήμαρχο, τους αντιδη-
μάρχους των υπόλοιπων διαμερισμά-
των και τους δημοτικούς συμβούλους 
του δήμου για να πάει μπροστά όλη η 
περιφέρειά μας και το Κίτι μαζί. «Το Κίτι 
είναι γεωγραφικά το κέντρο του νέου 
δήμου, το κέντρο της περιφέρειας. Είναι 
παράλληλα το κέντρο που στεγάζονται 
οι περισσότερες υπηρεσίες, οι χώροι 
ψυχαγωγίας και το εμπορικό κέντρο 
που αξιοποιούνται από τους κατοίκους 
όλης της περιφέρειας. Αυτό δεν πρόκει-
ται να αλλάξει, παρά μόνο να ενισχυθεί. 
Από την ενιαία ανάπτυξη σε όλα τα δι-
αμερίσματα περνά και η ανάπτυξη και 
η ευημερία στο Κίτι. Το Κίτι θα είναι 
πρωταγωνιστική δύναμη στον νέο δήμο 
και μπορούμε να κτίσουμε πολλά με το 
βλέμμα στραμμένο στο μέλλον. Η ιστο-

ρία έδειξε ότι στους δήμους που υπήρ-
χε σύμπνοια και κλίμα ενότητας μεταξύ 
των μελών τους, κατάφεραν να βελτιώ-
σουν την καθημερινότητα των δημοτών 
τους και να αλλάξουν θετικά την εικόνα 
των περιοχών τους. Αντιθέτως, σε δή-
μους που επικρατούσε η διχόνοια και 
οι στείρες, ανούσιες αντιπαραθέσεις δεν 
κατάφεραν να παραγάγουν έργο για 
τους δημότες τους», συμπλήρωσε.

Ταυτόχρονα, το ΑΚΕΛ ανακοίνω-
σε χθες και τις αποφάσεις του για το 
δημοτικό διαμέρισμα Λιβαδιών, όπου 
στηρίζει την υποψηφιότητα του νυν 
δημάρχου Μάριου Αρμένη για την 
αντιδημαρχία. Στα Λιβάδια, υποψήφιοι 
δημοτικοί σύμβουλοι είναι οι Φρόσω 
Αντωνίου Κατσή, Δημήτρης Ζ. Δημη-
τρίου και Παναγιώτης Κωνσταντίνου.

Τάσος Περδίος

Hλεκτρισμό $19 εκ. 
από την ΑΗΚ αγόρασε 
το ψευδοκράτος 

Η τουρκική ιδιωτική εταιρεία 
AKSA δεν μπορεί να παρέχει 
ηλεκτρική ενέργεια πέραν του 
60% των αναγκών στα κατεχόμε-
να, και εντός του 2023 η «αρχή 
ηλεκτρισμού» αγόρασε ηλεκτρι-
σμό με κόστος 19 εκατομμύρια 
δολάρια από την ΑΗΚ, δήλωσε 
ο Αχμέτ Τουγτζού, πρόεδρος της 
συντεχνίας El-Sen.

Ο τ/κ Τύπος γράφει πως ανα-
φερόμενος στους «οργανισμούς» 
που οφείλουν χρήματα στην 
«αρχή ηλεκτρισμού», ο πρόεδρος 
της συντεχνίας των εργαζομένων 
εκεί σημείωσε ότι το «δημόσιο κέ-
ντρο κοινών δεδομένων» οφείλει 
5 εκ. ΤΛ, το τέμενος Χαλά Σουλ-
τάν 1,5 εκ. ΤΛ και το παράνομο 
αεροδρόμιο στην Τύμπου 33 εκ. 
ΤΛ.

«Εσείς χρεοκοπήσατε τον 
οργανισμό, όχι εγώ», ανέφερε 
χαρακτηριστικά ο κ. Τουγτζού 
αναφερόμενος στα οικονομικά 
προβλήματα που αντιμετωπίζει η 
«αρχή».

Μίσθωση υπηρεσιών 
17 δικηγόρων για 
θέματα ασύλου  

Η Νομική Υπηρεσία της Δη-
μοκρατίας ζητά την υποβολή εκ-
δήλωσης ενδιαφέροντος για τη 
μίσθωση υπηρεσιών 17 δικηγό-
ρων προς κάλυψη αναγκών της 
Νομικής Υπηρεσίας σε θέματα 
ασύλου.

Για πληροφορίες σε σχέση με 
την πρόσκληση και τη διαδικα-
σία υποβολής εκδήλωσης ενδι-
αφέροντος, οι ενδιαφερόμενοι 
μπορούν να ανατρέξουν στην 
ιστοσελίδα της Νομικής Υπηρε-
σίας της Δημοκρατίας www.law.
gov.cy

Οι εκδηλώσεις ενδιαφέροντος 
θα πρέπει να υποβληθούν το αρ-
γότερο μέχρι τις 7 Φεβρουαρίου, 
ημέρα Τετάρτη και ώρα 13:00, 
αναφέρεται σε σχετική ανακοί-
νωση.

Ποιοι διεκδικούν με το ΑΚΕΛ τις θέσεις δημοτικών συμβούλων των δύο διαμερισμάτων
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Θέμα ασφάλειας λόγω απουσίας δρόμου δυτικά της Τεχνικής Σχολής Παραλιμνίου

Ξεκίνησε η υποβολή δηλώσεων για ζημιές από χαλάζι στην Ξυλοφάγου

Λάρνακα: Φύτευση νέων δέντρων σε υφιστάμενα πάρκα και νησίδες

Κάτοικοι των Κονιών και της περι-
οχής Διπλαρκάτζια στην Πάφο συνεχί-
ζουν να αντιδρούν και να διαμαρτύρο-
νται για κεραίες κινητής τηλεφωνίας 
που εγκαταστάθηκαν σε οικοδομές δί-
πλα από σχολεία στα Κονιά και κοντά 
σε πολυκατοικία στην  Πάφο. Και στις 
δύο περιπτώσεις οι κάτοικοι ζητούν την 
απομάκρυνση των κεραιών. Αύριο Κυ-
ριακή στις 10 το πρωί οι γονείς και μα-
θητές των σχολείων στα Κονιά οργανώ-
νουν εκδήλωση διαμαρτυρίας έξω από 
το Δημοτικό Σχολείο και προειδοποιούν 
για δυναμικότερες αντιδράσεις μέχρι 
την απομάκρυνση της κεραίας. 

Από την πλευρά της Cyta απορρίπτο-
νται οι ισχυρισμοί κατοίκων των Κονιών 
και προβάλλεται το επιχείρημα ότι υπήρ-
χε ανάγκη για την εγκατάσταση της 
κεραίας για την οποία εκδόθηκαν όλες 
οι απαιτούμενες άδειες. Η Cyta, όπως 

δήλωσε εκπρόσωπός της, ακολούθησε 
όλες τις προβλεπόμενες διαδικασίες και 
σε καμιά περίπτωση επιδίωξε να αιφνι-
διάσει, να δημιουργήσει τετελεσμένα ή 
να παρακάμψει τις αρμόδιες Αρχές.

Σε γραπτή επιστολή τους οι επηρεα-
ζόμενοι αναφέρουν ότι οι άδειες έχουν 
δοθεί βεβιασμένα χωρίς τον απαιτούμε-
νο έλεγχο και χωρίς την ανθρώπινη ευ-
αισθησία. Πιστεύουμε, προσθέτουν, ότι 
όποια ανάπτυξη και εφαρμογή νέας τε-
χνολογίας δεν πρέπει να γίνεται εις βά-
ρος του ανθρώπινου παράγοντα και της 
υγείας μας! Η κεραία, αναφέρουν, υψώ-
νεται σε μια γειτονιά αραιοκατοικημένη 
με μονοκατοικίες και άδεια οικόπεδα. 
Αν, όπως αναφέρουν, γινόταν εμπερι-
στατωμένος έλεγχος και σωστή μελέτη, 
δεν θα τοποθετούσαν την κεραία στην 
κεντρική λεωφόρο του χωριού που χρη-
σιμοποιούν καθημερινά τα παιδιά όταν 

σχολάσουν για να πάνε στα σπίτια τους. 
Όσον αφορά τις άδειες, είναι αδιανόητο, 
τονίζουν, να μη δόθηκε η ευκαιρία να 
αντιδράσει το Κοινοτικό Συμβούλιο ή 
τουλάχιστον να ενημερωθεί το Τμήμα 
Πολεοδομίας, το οποίο δίνει κατ’ εντο-
λή, όπως ισχυρίζονται, ανεξέλεγκτα τις 
άδειες χωρίς να γίνεται κανένας έλεγ-
χος για την ορθότητα των στοιχείων 
που υποβάλλονται από τον μελετητή. 
Ο κοινοτάρχης των Κονιών χαρακτή-
ρισε δικαιολογημένα τα παράπονα και 
τις ανησυχίες των πολιτών για την κε-
ραία. Δυστυχώς, είπε ο κ. Κυριακου, δεν 
προηγήθηκε διαβούλευση και δεν ενη-
μερώθηκε η κοινότητα. Κάλεσε αυτούς 
που έδωσαν την άδεια να επισκεφθούν 
το χώρο και να εξετάσουν επί τόπου την 
κατάσταση. Η κεραία, πρόσθεσε, προκα-
λεί μεταξύ άλλων και οπτική οχληρία.

Εξάλλου, σε διαβήματα για κεραία 

κινητής τηλεφωνίας ιδιωτικής εταιρείας 
που εγκαταστάθηκε σε εγκαταλειμμένη 
οικοδομή σε περιοχή κοντά στα Διπλαρ-
κάτζια προχώρησαν επηρεαζόμενοι κά-
τοικοι, οι οποίοι καταγγέλλουν ότι μέχρι 
σήμερα δεν πήραν καμιά απάντηση. Εκ 
μέρους των επηρεαζόμενων ο Πανα-
γιώτης Νικολαΐδης υποστήριξε ότι η κε-
ραία απέχει 20 μέτρα από πολυκατοικία 
στην οποία διαμένουν 7 παιδιά ηλικίας 
κάτω των 12 ετών. 

Οι ίδιοι οι επηρεαζόμενοι, είπε, δι-
ευθέτησαν με ειδικούς μετρήσεις στην 
κεραία και καταγράφηκε πολύ υψηλό 
φορτίο ακτινοβολίας που δεν επιτρέ-
πεται σε οικιστικές πυκνοκατοικημένες  
περιοχές. Οι διαμένοντες στην πολυκα-
τοικία, είπε ο κ. Νικολαΐδης, ξυπνούν 
καθημερινά με ασυνήθιστους πονοκε-
φάλους.

Κώστας Νάνος

Το σοβαρό διαχρονικό πρόβλημα 
ασφάλειας που δημιουργείται κατά την 
προσέλευση και κατά την αποχώρηση 
των παιδιών από την Τεχνική Σχολή 
Παραλιμνίου, λόγω της μη ύπαρξης 
δρόμου δυτικά του σχολείου, συζήτη-
σαν ο δήμαρχος Παραλιμνίου, Θ. Πυ-
ρίλλης, με τον πρόεδρο της ΟΛΤΕΚ, Π. 
Λυσάνδρου. Ο πρόεδρος της ΟΛΤΕΚ 

είπε, επίσης, ότι κατά τη συνάντηση 
συζητήθηκαν και θέματα λειτουργίας 
της σχολικής μονάδας, όπου ακού-
στηκαν διάφορες εισηγήσεις και μέσα 
από τη συζήτηση διαφάνηκε η ανά-
γκη για επέκταση της Τεχνικής Σχο-
λής Παραλιμνίου, ώστε να καλύπτει 
πολύ περισσότερες ειδικότητες αφού 
αυτή τη στιγμή καλύπτει μόνο λίγες. 

Ο δήμαρχος, συνέχισε, προσφέρθηκε 
να μας παραχωρήσει γη που γειτνιά-
ζει με την Τεχνική Σχολή, έτσι ώστε να 
επεκταθεί η Σχολή και να δημιουργη-
θούν προγράμματα πέραν της πρωινής 
φοίτησης, και ΜΙΕΕΚ, Εσπερινή Σχολή, 
απογευματινά-βραδινά μαθήματα και 
γενικά προγράμματα διά βίου μάθησης 
και εκπαίδευσης. Ο κ. Λυσάνδρου ανέ-

φερε ότι με τον δήμαρχο συζήτησαν τα 
θέματα που αφορούν το κτιριολογικό, 
τις διοικητικές θέσεις, τους τρόπους 
προώθησης και άλλων προγραμμάτων, 
αλλά και επέκτασης της Τεχνικής Σχο-
λής, όπως είναι τα ΜΙΕΕΚ, τα βραδινά, 
οι εσπερινές σχολές, το Σύστημα Μα-
θητείας Επαγγελματικής Εκπαίδευσης 
και Κατάρτισης.

Μέχρι τις 9 Φεβρουαρίου γίνονται 
δεκτές δηλώσεις για τις ζημιές που 
προκλήθηκαν από χαλάζι στις 22 Ια-
νουαρίου σε φυτείες πατατών και λα-
χανικών στην Ξυλοφάγου. Τα έντυπα 
Δήλωσης Ζημιάς για το Αναθεωρημένο 
Εθνικό Πλαίσιο βρίσκονται στα γραφεία 
του Επαρχιακού Γεωργικού Γραφείου 
Λάρνακας, καθώς στη θεματική ενότη-

τα «Σχέδια και Αιτήσεις». 
Σημειώνεται ότι «σε περίπτωση που 

ο δικαιούχος για λόγους ανωτέρας βίας 
αδυνατεί να υποβάλει τη Δήλωση Ζη-
μιάς εντός της προθεσμίας, αυτή μπο-
ρεί να υποβληθεί μέσω αντιπροσώπου 
και σε εξαιρετικές περιπτώσεις μέσω 
τηλεομοιότυπου (FAX) ή ηλεκτρονικού 
ταχυδρομείου (email). Ωστόσο σε αυτές 

τις περιπτώσεις πρέπει το συντομότερο 
δυνατό να υποβληθεί η πρωτότυπη Δή-
λωση Ζημιάς για να θεωρείται έγκυρη. 
FAX: 24202867, Email: dagrilarnaca@
da.moa.gov.cy» Για επιπρόσθετες πλη-
ροφορίες οι ενδιαφερόμενοι καλούνται 
όπως επικοινωνούν με το Επαρχιακό 
Γεωργικό Γραφείο Λάρνακας στα τηλέ-
φωνα 24202861, 24202850.

Ως μήνας δενδροφύτευσης της Λάρ-
νακας καθιερώνεται από τον Δήμο ο Φε-
βρουάριος, στο πλαίσιο των προσπαθειών 
για δημιουργία νέων και εμπλουτισμό υφι-
στάμενων χώρων πρασίνου και πάρκων 
με φύτευση νέων δέντρων σε υφιστάμενα 
πάρκα και νησίδες. Συνολικά, πρόκειται να 
εμπλουτιστούν 12 πάρκα με 400 δέντρα. 
Πρόκειται για τα πάρκα και νησίδες που 

βρίσκονται στις οδούς Ιωάννη Κακρίδη, Λύ-
σου Σανταμά, Νεμέας με τη συμβολή της με 
την Τρίτωνος, Λούθερ Κινγκ με τη συμβο-
λή της με την Ανακρέοντος, Παπαφλέσσα, 
Μόρφου, Αντιφωνήτου, Κερύνειας, Γόρδιου 
Δεσμού, στο Δάσος Τεκκέ, στη Λεωφόρο 
Χριστοδουλίδη και άλλα. Στόχος του δήμου 
είναι η βελτίωση βασικών οδικών αρτηριών 
και άλλων σημείων της πόλης και μετατρο-

πή τους σε πνεύμονες πρασίνου. Ο δήμος 
δέχεται προτάσεις από Μη Κερδοσκοπικούς 
Οργανισμούς, ιδιώτες και επιχειρήσεις, 
ώστε στα πλαίσια της εταιρικής κοινωνικής 
τους ευθύνης να αναλάβουν τη χρηματοδό-
τηση της τοπιοτέχνησης, καλλωπισμού και 
συντήρησης πάρκων, κυκλικών νησίδων 
και άλλων πρασίνων σημείων. 

Τάσος Περδίος

Αντιδράσεις κατοίκων  
για κεραίες  

σε Πάφο και Κονιά

Καταγγέλλουν βεβιασμένη 
έκδοση αδειών και απουσία 

διαβούλευσης



Πολιτική συγκέντρωση 
ΑΚΕΛ Αμμοχώστου 

Το ΑΚΕΛ Αμμοχώστου διορ-
γανώνει πολιτική συγκέντρωση 
την Τρίτη 30 Ιανουαρίου 2024 
και ώρα 7:00 μ.μ. στις Λαϊκές Ορ-
γανώσεις Δάσους Άχνας. Ομιλη-
τής: Στέφανος Στεφάνου, Γενικός 
Γραμματέας της Κ.Ε. του ΑΚΕΛ.

Πολιτική συγκέντρωση 
ΑΚΕΛ Λεμεσού 

Το ΑΚΕΛ Λεμεσού διοργανώ-
νει πολιτική συγκέντρωση την 
Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024 
και ώρα 7:00 μ.μ. στην Αίθουσα 
Φιλίας ΠΕΟ στη Λεμεσό. Ομιλη-
τής: Στέφανος Στεφάνου, Γενικός 
Γραμματέας της Κ.Ε. του ΑΚΕΛ.

Φιλολογικό μνημόσυνο 
Ντίνου Χατζηνικόλα

Το ΑΚΕΛ Λεμεσού μαζί με την 
ΕΚΑ και τον Δήμο Γερμασόγει-
ας διοργανώνουν την Τετάρτη 7 
Φεβρουαρίου 2024 και ώρα 7:00 
μ.μ. στο Δημοτικό Σχολείο Γερ-
μασόγειας (Πανιώτη) φιλολογικό 
μνημόσυνο στη μνήμη του πρώην 
βουλευτή, επαρχιακού γραμματέα 
της ΕΚΑ και δημοτικού σύμβου-
λου Γερμασόγειας, Ντίνου Χατζη-
νικόλα.

Ομιλητής θα είναι ο Γ.Γ. της 
Κ.Ε. του ΑΚΕΛ, Στέφανος Στεφά-
νου και θα απευθύνουν χαιρετι-
σμό ο Πανίκος Χάμπας, Γ.Γ. της 
ΕΚΑ και Κυριάκος Ξυδιάς, δήμαρ-
χος Γερμασόγειας. Εκ μέρους της 
οικογένειας θα μιλήσει η Χρύσω 
Χατζηνικόλα.

Εκδήλωση - 
Συνεστίαση του 
Συλλόγου Αναγέννηση 
Τρικώμου

Ο Σύλλογος Αναγέννηση Τρι-
κώμου διοργανώνει αύριο Κυ-
ριακή και ώρα 12 το μεσημέρι 
εκδήλωση - συνεστίαση, όπου θα 
γίνει και το κόψιμο της βασιλόπι-
τας. Η εκδήλωση θα γίνει στο Κέ-
ντρο «ΟΑΣΙΣ» στη Χοιροκοιτία. Θα 
παρευρεθεί και θα χαιρετίσει την 
εκδήλωση ο Γιώργος Λουκαΐδης, 
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος 
του ΑΚΕΛ. Είσοδος με γεύμα και 
ποτό: €20

Τάκης Χατζηγεωργίου: «Μια ιδέα για την Κύπρο και την περιοχή» 
Την εισήγησή του για την εγκατάσταση 

στην Κύπρο ενός μεγάλου διεθνικού ορ-
γανισμού σε περίπτωση λύσης του Κυπρι-
ακού καταθέτει ο πρώην ευρωβουλευτής 
Τάκης Χατζηγεωργίου μέσα από το βιβλίο 
του «Μια ιδέα για την Κύπρο και την Περι-
οχή» που θα παρουσιάσει την Παρασκευή 
2 Φεβρουαρίου στη Δημοσιογραφική 
Εστία στην παρουσία αρχηγών πολιτικών 
κομμάτων και πολιτικών προσωπικοτή-
των.

Ο Τ. Χατζηγεωργίου σημειώνει ότι η 
εγκατάσταση ενός τέτοιου οργανισμού, 
που και ο τίτλος και μόνο να εκπέμπει 
αίσθημα ασφάλειας σε όλους τους  κατοί-

κους, θα μπορεί να σπρώξει και την ίδια τη 
διαδικασία. Οι ηγέτες στη διαπραγμάτευση 
θα κινηθούν με περισσότερη αυτοπεποί-
θηση αν γνωρίζουν πως στο τέλος η χώρα 
τους θα αποτελέσει την έδρα ενός τόσο με-
γάλης εμβέλειας διεθνούς οργανισμού. Με 
αυτόν τον τρόπο, αναφέρει, μετατρέπεται η 
Κύπρος από πρόβλημα σε λύση. 

Σημειώνει επίσης ότι η εγκαθίδρυση 
ενός σημαντικού διεθνούς οργανισμού/
θεσμού στην Κύπρο αναμένεται να έχει 
επιπρόσθετες αλυσιδωτές, άμεσες ή έμμε-
σες θετικές επιπτώσεις στο πολιτικό, κοι-
νωνικό και οικονομικό πλαίσιο ανάπτυξης 
της χώρας. 

Ο Τ. Χατζηγεωργίου αναφέρει επίσης 
ότι έκανε αρκετές συζητήσεις για το θέμα 
αυτό με διάφορους παράγοντες και στις 
δύο πλευρές στην Κύπρο, με παράγοντες 
στην Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένων Ευ-
ρωπαίων Επιτρόπων και πολιτικών, ηγε-
τών κομμάτων, δικαστικών, δικηγόρων και 
άλλων, καθώς και ομάδα ακαδημαϊκών.

Το ΑΚΕΛ τιμά την καινοτομία και την κοινωνική προσφορά
Σε έναν αυτοδημιούργητο άνθρωπο που 

διακρίθηκε στην πορεία του χρόνου για το 
όραμά του και μέσα από την ακαδημαϊκή του 
κατάρτιση και την επαγγελματική του δρά-
ση τιμά την Κύπρο διεθνώς, τον πρωτοπόρο 
μηχανολόγο και ναυτομηχανικό Ρένο Φωκά, 
απονεμήθηκε φέτος το Βραβείο Προσφοράς 
«Κώστας Παρτασίδης - Βάσος Παπαδόπου-
λος». Ένα βραβείο που έχει θεσπίσει τα τελευ-
ταία δέκα χρόνια η Ε.Ε. Λεμεσού του ΑΚΕΛ 
Λεμεσού και έλκει το κύρος του από τις δύο 
μεγάλες, εμβληματικές προσωπικότητες που 
με τη δική τους δράση και προσφορά άφη-
σαν ανεξίτηλη τη σφραγίδα τους στην κυπρι-
ακή κοινωνία και ιδιαίτερα στη Λεμεσό, την 
οποία υπηρέτησαν με συνέπεια ως δήμαρ-
χος ο ένας και αντιδήμαρχος ο άλλος.

Σε χαιρετισμό του στην εκδήλωση απο-
νομής του βραβείου, ο Γενικός Γραμματέας 
του ΑΚΕΛ, Στέφανος Στεφάνου, επεσήμανε 
ότι στο πρόσωπο του Ρένου Φωκά τιμάται 
αφενός η δημιουργικότητα, το φιλοπρόο-
δο πνεύμα και η καινοτόμα πρωτοβουλία 
και αφετέρου η κοινωνική ευαισθησία και 
προσφορά. «Η ιστορική διαδρομή του Ρένου 
αποδεικνύει, για μια ακόμα φορά, ότι η Κύ-
προς διαθέτει μυαλά και ταλέντα στα οποία 
ως χώρα πρέπει να επενδύουμε», ανέφερε 
χαρακτηριστικά υποδεικνύοντας ότι «η ιστο-
ρία του Ρένου αναδεικνύει την ανάγκη το 
κράτος μας, η κυπριακή Πολιτεία, να δίνει 
χώρο και να στηρίζει τα όνειρα και τις προσ-
δοκίες, ιδιαίτερα της νέας γενιάς».

Σημειώνοντας ότι ο τιμώμενος καταξιώ-
θηκε στον κόσμο του επιχειρείν, και συγκε-
κριμένα στον απαιτητικό τομέα της ενέργει-
ας, εξαιτίας των ικανοτήτων που επέδειξε, 
αλλά και της δημιουργικότητάς και της τόλ-
μης του να ξανοιχτεί σε νέα πεδία και να 
καινοτομήσει, ο Στέφανος Στεφάνου τόνισε 
ότι «ο Ρένος προόδευσε, αλλά την ίδια ώρα 
δεν ξέχασε τις καταβολές του, που δεν του 
επιτρέπουν να ξεχάσει ότι πολλοί άνθρωποι 
στον σημερινό δύσκολο κόσμο, αντιμετω-
πίζουν πολλά προβλήματα και βρίσκονται 
κάτω από συνεχή πίεση. Γνωρίζει ότι υπάρ-
χουν ατομικές και συλλογικές ανάγκες που 

παραμένουν ακάλυπτες και αιωρούμενες 
από το κράτος».

Για τη ζωή, την επαγγελματική και κοι-
νωνική δράση και προσφορά του Ρένου 
Φωκά μίλησε ο τέως δήμαρχος Αγίου Αθα-
νασίου και μέλος της Κεντρικής Επιτροπής 
του ΑΚΕΛ, Κυριάκος Χατζηττοφής, ο οποίος 
αναφέρθηκε στις λαϊκές καταβολές του από 
οικογένεια εργατικών και προοδευτικών αν-
θρώπων που μετά την τουρκική εισβολή ξε-
ριζώθηκαν από το χωριό τους, τον Άγιο Θε-
όδωρο Καρπασίας, για να καταλήξουν μετά 
από πολλές οικονομικές και άλλες δυσκολίες 
στη Λεμεσό.

Ανέδειξε την Κύπρο στον τομέα των 
θαλάσσιων έργων

Κάνοντας μια σφαιρική αναφορά στις 
ακαδημαϊκές σπουδές του τιμώμενου στην 
Κύπρο και το εξωτερικό και τα όσα κατάφερε 
να επιτύχει στη μέχρι τώρα επαγγελματική 
του δραστηριότητα, ο Κυριάκος Χατζηττοφής 
επεσήμανε ιδιαίτερα το γεγονός ότι ο Ρένος 
Φωκάς ήταν ο πρώτος που το 2004 ανέλαβε 
με το μικρό του τότε συνεργείο να προσφέρει 
υποστηρικτικές υπηρεσίες στα πρώτα πλοία 
που συμμετείχαν στην έρευνα και εξόρυξη 
των υδρογονανθράκων στη λεκάνη της Ανα-
τολικής Μεσογείου και τα οποία  προσέγγι-
ζαν το λιμάνι της Λεμεσού για πρώτη φορά.

Δίκαια, όπως υπέδειξε, η Επιτροπή Βρά-
βευσης έχει επιλέξει να τιμήσει τον Ρένο 

Φωκά, τον άνθρωπο, τον επιστήμονα, τον 
πρωτοπόρο επιχειρηματία που υπηρετεί τον 
τόπο για δεκαετίες και διακρίνεται για την 
υψηλού βαθμού καινοτομία, εμπειρογνω-
μοσύνη και τεχνογνωσία του στον τομέα της 
Ναυπηγοεπισκευαστικής και των μεγάλων 
θαλάσσιων έργων και κατασκευών που η 
φήμη και η επιτυχία του ξεπέρασε τα σύνο-
ρα της μικρής μας πατρίδας. Κατάφερε, όπως 
τόνισε, μέσα από τη δράση του και την ερ-
γατικότητά του να αναδείξει την Κύπρο ως 
κέντρο τεχνολογίας και τεχνογνωσίας στον 
τομέα των θαλάσσιων έργων και υποδομών.

«Σε μια εποχή που οι αξίες και οι ανθρώ-
πινες σχέσεις έχουν υποχωρήσει επικίνδυνα 
σε πολλούς τομείς του κοινωνικού γίγνεσθαι 
το παράδειγμα του Ρένου Φωκά είναι εδώ 
για να θυμίζει σε όλους μας ότι άνθρωποι με 
αρχές και ιδανικά παραμένουν πάντα ωφέλι-
μοι στην κοινωνία από όποιο πόστο κληθούν 
να την υπηρετήσουν, ακόμα και στο δύσκολο 
ανταγωνιστικό περιβάλλον του επιχειρείν, 
φτάνει αυτό να είναι στη θέληση και στο χα-
ρακτήρα τους», ανέφερε ο Κυριάκος Χατζητ-
τοφής, σημειώνοντας ότι ο Ρένος Φωκάς 
τιμάται για τη συνολική του προσφορά προς 
την κοινωνία της πόλης της Λεμεσού και γε-
νικότερα της Κύπρου, όπως αυτή έχει πλέον 
καταγραφεί μέσα από την πολυσχιδή του 
δράση στον τομέα που επέλεξε και τον οποίο 
με πάθος υπηρετεί εδώ και αρκετά χρόνια.

Χρήστος Χαραλάμπους

Με τη λύση του Κυπριακού 
και η εγκαθίδρυση στην 

Κύπρο ενός μεγάλου 
διεθνικού οργανισμού

Στον Ρένο Φωκά το Βραβείο «Κώστας Παρτασίδης - Βάσος Παπαδόπουλος» 
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Σύμφωνα με την Κεντρική Τράπεζα 
της Κύπρου, οι συνολικές καταθέσεις τον 
Δεκέμβριο 2023 κατέγραψαν καθαρή αύ-
ξηση €346,0 εκ. σε σύγκριση με καθαρή 
αύξηση €91,7 εκ. τον Νοέμβριο 2023. Οι 
καταθέσεις κατοίκων Κύπρου παρουσία-
σαν αύξηση €388,0 εκατ. Οι καταθέσεις 
των νοικοκυριών αυξήθηκαν κατά €461,0 
εκατ., ενώ οι καταθέσεις των εγχώριων 
μη χρηματοδοτικών εταιρειών κατέγρα-
ψαν μείωση €252,0 εκατ. Οι καταθέσεις 
των υπόλοιπων εγχώριων τομέων (όπως 
επενδυτικούς οργανισμούς, θυγατρικές 

χρηματοοικονομικών οργανισμών, ασφα-
λιστικές επιχειρήσεις και συνταξιοδοτικά 
ταμεία και η γενική κυβέρνηση) παρουσί-
ασαν συνολικά αύξηση €179,0 εκατ.

Τα συνολικά δάνεια τον Δεκέμβριο 
2023 κατέγραψαν καθαρή αύξηση €284,2 
εκ. σε σύγκριση με καθαρή αύξηση €15,0 
εκ. τον Νοέμβριο 2023, με τον ετήσιο 

ρυθμό μεταβολής να διαμορφώνεται στο 
0,7%, σε σύγκριση με -0,2% τον προηγού-
μενο μήνα. Το υπόλοιπο των συνολικών 
δανείων τον Δεκέμβριο 2023 έφθασε στα 
€24,8 δισ. Σύμφωνα με την ΚΤΚ, τα δάνεια 
κατοίκων Κύπρου παρουσίασαν αύξηση 
€132,9 εκατ. Πιο αναλυτικά, τα δάνεια 
προς νοικοκυριά αυξήθηκαν κατά €99,0 
εκατ., ενώ τα δάνεια προς μη χρηματοδο-
τικές εταιρείες κατέγραψαν αύξηση €54,5 
εκατ. Αντίθετα, τα δάνεια των υπόλοιπων 
εγχώριων τομέων παρουσίασαν συνολικά 
μείωση €20,6 εκατ.

Τα πρόσφατα γεγονότα που αφο-
ρούν την κρίση στον Κόλπο του Άντεν 
και στη Διώρυγα του Σουέζ έχουν επι-
φέρει απώλειες για την Κυπριακή Δη-
μοκρατία της τάξης περίπου στο 20%, 
είπε ο πρόεδρος της Αρχής Λιμένων 
Κύπρου Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού.

Ο κ. Στυλιανού μιλούσε σε συνέ-
ντευξη Τύπου στο Παλιό Λιμάνι Λεμε-
σού, κατά την οποία παρουσιάστηκε το 
έργο που έχει επιτελέσει το απερχόμε-
νο Διοικητικό Συμβούλιο της Αρχής. 
Όπως είπε, «τα πρόσφατα γεγονότα 

που αφορούν την κρίση στον Κόλπο 
του Άντεν και στη Διώρυγα του Σουέζ 
έχουν επιφέρει απώλειες για την Κυ-
πριακή Δημοκρατία της τάξης περίπου 
στο 20%, Αυτό αφορά τους μετρικούς 
τόνους των εμπορευματοκιβωτίων, 

τα TEUs, όπως ονομάζονται, περίπου 
στην τάξη του 18%, ενώ στο γενικό 
φορτίο έχουμε δει μια μείωση της τά-
ξης του 17%».

«Στον ευρύτερο τομέα διακίνησης 
εμπορικών πλοίων υπάρχει μια μείω-
ση της τάξης περίπου του 22%, που 
αποτελεί μια ουσιαστικά συνέπεια της 
κρίσης των Χούθι με τις πειρατικές 
ενέργειες οι οποίες λαμβάνουν χώρα 
και αυτή τη στιγμή που μιλούμε στην 
ευρύτερη περιοχή της Διώρυγας του 
Σουέζ», κατέληξε.

Σημαντική αύξηση δανείων των νοικοκυριών

Απώλειες γύρω στο 20% για την Κύπρο από κρίση σε Άντεν - Σουέζ 

Η ρευστότητα στο σύστημα 
(διαφορά καταθέσεων - δανείων) 

διαμορφώθηκε στα €27,4 δισ.

Άγνωστο πότε θα τερματιστούν 
οι πειρατικές ενέργειες των 

Χούθι στην ευρύτερη περιοχή 
της Διώρυγας

Βάζοντας στη ζυγαριά τα θετικά και 
τα αρνητικά που προκύπτουν από τη 
συμφωνία που επιτεύχθηκε μεταξύ 
των συντεχνιών και της Cyta, ο Γ.Γ. της 
ΣΗΔΗΚΕΚ ΠΕΟ σημειώνει πως είναι 
εμφανές ότι τα θετικά υπερτερούν των 
αρνητικών. Ο Νίκος Γρηγορίου σημείω-
σε ότι η εξαετής συμφωνία δεν αποτελεί 
το τέλος του δρόμου, καθώς θα πάει στο 
Υπουργείο Οικονομικών.

Συγκεκριμένα, σε δηλώσεις του στη 
«Χαραυγή» ανέφερε ότι η συμφωνία 
που αφορά στη λειτουργία της Cyta και 
τα εργασιακά ζητήματα «επιτεύχθηκε 
μετά από μια μακρά και δύσκολη δια-
πραγμάτευση και θεωρούμε ότι ως απο-
τέλεσμα είναι ένας συμβιβασμός που πε-
ριέχει θετικά και αρνητικά». Ζυγίζοντας 
στο τέλος τα θετικά και τα οφέλη που θα 
έχει η Cyta και οι εργαζόμενοι, σημείωσε 
πως «είναι εμφανές ότι τα θετικά υπερ-
νικούν των αρνητικών, τα οποία είναι 
περιορισμένα και δεν μπορούν να αλ-
λάξουν τη γενική εικόνα και την ουσία 
των ζητημάτων που ικανοποιούν τους 
στόχους που τέθηκαν με την έναρξη του 
διαλόγου».

Χαρακτήρισε ως καθοριστικής σημα-
σίας το γεγονός ότι η συμφωνία δεν αμ-
φισβητεί το καθεστώς και το χαρακτήρα 
της Cyta ως δημοσίου οργανισμού, κάτι 
που σημαίνει ότι τον προστατεύει και τον 
ενισχύει. Πρόσθεσε πως έχει αποσοβηθεί 
ο κίνδυνος για ανάθεση υπηρεσιών σε 
τρίτους, ενώ την ίδια στιγμή οποιαδήποτε 
αγορά υπηρεσιών ή ευέλικτων μορφών 
εργασίας ζητηθεί, θα πρέπει απαραίτητα 
να γίνει διάλογος και να συμφωνήσουν 

οι συνδικαλιστικές οργανώσεις. Επίσης, 
ανέφερε ότι το ωρομίσθιο προσωπικό 
κερδίζει σημαντικά οφέλη, όπως η άμε-
ση αύξηση στον μισθό, εξομοιώνονται τα 
δικαιώματα και τα ωφελήματά τους με 
τους αντίστοιχους του δημοσίου δικαίου 
(ΑΤΑ, άδειες ασθενείας και ανάπαυσης, 
αποζημίωση υπερωριακής απασχόλη-
σης) και μπορούν να ενταχθούν στο νέο 
συνταξιοδοτικό του ευρύτερου δημόσιου 
τομέα.

Μεταξύ άλλων, διαβεβαίωσε ότι θα 
ελέγχουν τη «σωστή εφαρμογή της 
συμφωνίας για να μην υπάρξει παρέκ-
κλιση και θα επαγρυπνούμε για να μην 
υπάρξουν τέτοιες ενέργειες που να υπο-
σκάπτουν τον δημόσιο χαρακτήρα της 
Cyta. Mαζί με τις άλλες οργανώσεις θα 
στήσουμε ανάχωμα σε οποιεσδήποτε 
ενέργειες ανάθεσης υπηρεσιών, για ιδι-

ωτικοποίηση ή οτιδήποτε άλλο».
Με ανακοίνωσή της η ΕΠΟΕΤ (ΟΗΟ-

ΣΕΚ) εκφράζει ιδιαίτερη ικανοποίηση 
για το αποτέλεσμα των διαπραγματεύ-
σεων για τη θεσμική καινοτομία και τη 
μετεξέλιξη του προσωπικού, τονίζοντας 
ότι θα παρακολουθεί την εφαρμογή των 
προνοιών της συμφωνίας.

«Θεωρούμε ότι το τελικό κείμενο της 
συμφωνίας και το αποτέλεσμα στο οποίο 
καταλήξαμε σήμερα, μετά από μια μακρά 
περίοδο συζητήσεων, διαπραγματεύσε-
ων, εντατικών επαφών, με εντάσεις και 
μεγάλη κούραση από την τεράστια προ-
σπάθεια που καταβλήθηκε, είναι αυτό το 
οποίο είχαμε προδιαγράψει όταν ξεκι-
νούσαμε αυτή την προσπάθεια, γι’ αυτό 
και σήμερα νιώθουμε ιδιαίτερα ικανο-
ποιημένοι», αναφέρεται.

Γιάννης Κακαρής

«Η ζυγαριά γέρνει εμφανώς υπέρ των 
θετικών στη συμφωνία για τη Cyta»

Οι συντεχνίες θα επαγρυπνούν για την εφαρμογή της 
συμφωνίας

Λαγκάρντ: Πρόωρη  
η συζήτηση για μείωση  
των επιτοκίων 

Την ομοφωνία του Διοικητικού 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρι-
κής Τράπεζας (ΕΚΤ), ότι είναι ακόμη 
πρόωρο να συζητάμε για μείωση των 
επιτοκίων, μετέφερε η επικεφαλής της 
Κεντρικής Τράπεζας, Κριστίν Λαγκάρ-
ντ, λίγο μετά τη δημοσιοποίηση της 
απόφασης να διατηρήσει αμετάβλητα 
τα επιτόκια.

Όπως ανέφερε η πρόεδρος της ΕΚΤ, 
η απόφαση να διατηρήσει αμετάβλητα 
τα επιτόκια λήφθηκε καθώς επιβεβαι-
ώθηκε σε γενικές γραμμές η προηγού-
μενη εκτίμηση (του Δεκεμβρίου) για 
τις μεσοπρόθεσμες προοπτικές για τον 
πληθωρισμό. Εκτός από την ανοδική 
επίδραση στον πληθωρισμό, η οποία 
οφείλεται στην ενέργεια, η πτωτική 
τάση του υποκείμενου πληθωρισμού 
συνεχίστηκε και οι προηγούμενες αυ-
ξήσεις των επιτοκίων εξακολουθούν 
να μεταδίδονται δυναμικά στις συν-
θήκες χρηματοδότησης. Οι αυστηρές 
συνθήκες χρηματοδότησης μειώνουν 
τη ζήτηση και αυτό συμβάλλει στη 
μείωση του πληθωρισμού, επισημαί-
νει η ΕΚΤ. Μετά ταύτα τα τρία βασικά 
επιτόκια της ΕΚΤ, ήτοι το επιτόκιο των 
πράξεων κύριας αναχρηματοδότησης 
και τα επιτόκια της διευκόλυνσης ορι-
ακής χρηματοδότησης και της διευ-
κόλυνσης αποδοχής καταθέσεων, θα 
παραμείνουν αμετάβλητα στο 4,50%, 
4,75% και 4,00% αντίστοιχα. Όπως 
εξήγησε η Κριστίν Λαγκάρντ, η ΕΚΤ 
προσδοκά ότι μέρος των μισθολογι-
κών αυξήσεων, οι οποίες ήδη έχουν 
πραγματοποιηθεί, θα απορροφηθούν 
από τη μείωση του περιθωρίου κέρ-
δους στα αγαθά.

Yπάρχει σχετική αβεβαιότητα για το 
πώς θα εξελιχθούν οι μισθοί στην Ευ-
ρωζώνη, καθώς περίπου το 40% των 
εργαζομένων στην ευρωζώνη πρόκει-
ται να υπογράψει νέες συμβάσεις ερ-
γασίας τους επόμενους μήνες. Αναφε-
ρόμενη στην οικονομία της ζώνης του 
ευρώ, η Κριστίν Λαγκάρντ εκτίμησε ότι 
είναι πιθανό να έχει παραμείνει στά-
σιμη το τελευταίο τρίμηνο του 2023, 
ενώ και τα νεότερα στοιχεία δείχνουν 
ότι η οικονομία θα παραμείνει αδύνα-
μη και στο εγγύς μέλλον. Ωστόσο ορι-
σμένοι πρόδρομοι δείκτες δείχνουν ότι 
η οικονομία θα επιστρέψει σε θετικό 
ρυθμό ανάπτυξης.

Επίσης, οι κίνδυνοι για την οικονο-
μική ανάπτυξη παραμένουν αυξημέ-
νοι. Η ανάπτυξη θα μπορούσε να είναι 
χαμηλότερη εάν τα αποτελέσματα της 
νομισματικής πολιτικής αποδειχθούν 
ισχυρότερα των αναμενόμενων.

Σύμφωνα με την Κριστίν Λαγκάρντ, 
οι κυβερνήσεις θα πρέπει να συνεχί-
σουν να αποσύρουν τα μέτρα στήριξης 
που σχετίζονται με την ενέργεια για να 
αποφύγουν την εμφάνιση νέων πλη-
θωριστικών πιέσεων.
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Ο Υπουργός Οικονομικών Μάκης 
Κεραυνός επανέλαβε χθες τη θέση του 
υπέρ της ΑΤΑ, η οποία όμως εν πολλοίς 
ταυτίζεται με αυτή των εργοδοτών που 
ζητούν να συνυπολογίζεται η παραγωγι-
κότητα και η ανταγωνιστικότητα.

Οι δηλώσεις Κεραυνού έγιναν ύστε-
ρα από συνάντηση με τον νέο πρόεδρο 
της ΔΕΟΚ, Στέλιο Χριστοδούλου, ο οποί-
ος από την πλευρά του είπε ότι θέματα 
όπως παραγωγικότητα και ανταγωνιστι-
κότητα αφορούν τις συζητήσεις για τις 
συλλογικές συμβάσεις και θεωρούνται 

ξεχωριστές από το θεσμό της ΑΤΑ.
«Είναι χρόνια που τοποθετούμαι υπέρ 

του θεσμού και ότι ο θεσμός θα πρέπει 
να συνεχίσει να υπάρχει, γιατί αντιμε-
τωπίζει κάποια από τα προβλήματα, θα 
πρέπει όμως συνεχώς να αναθεωρείται, 
όταν υπάρχουν διαφορετικά δεδομένα 
στο περιβάλλον για το καλό της κοινω-
νίας και για το καλό αυτών που επω-
φελούνται από το θεσμό της ΑΤΑ», ανέ-
φερε ο ΥΠΟΙΚ κληθείς να σχολιάσει τις 
αντιδράσεις συντεχνιών έπειτα από τις 
αναφορές του για το θέμα ύστερα από η 

συνάντηση με την ηγεσία του ΚΕΒΕ.
Τόνισε ωστόσο ότι «απ’ εκεί και πέρα 

τα δεδομένα στην οικονομία αλλάζουν 
συνεχώς, ενσωματωνόμαστε στο ευρω-
παϊκό γίγνεσθαι και θα πρέπει να σταθ-
μίζουμε στις όποιες αποφάσεις μας και 
άλλα θέματα και δεδομένα, όπως είναι 
η παραγωγικότητα και η ανταγωνιστι-
κότητα της οικονομίας, αλλά και η με-
γέθυνση του χάσματος μεταξύ των εισο-
δημάτων».

Ισχυρίστηκε ότι οι θέσεις του αυτές 
είναι «για το καλό της κοινωνίας».

Ενδιαφέρον εξέφρασε το Επενδυτικό 
Ταμείο των Ηνωμένων Αραβικών Εμι-
ράτων (TAQA) για να επενδύσει στο έργο 
Great Sea Interconnector αλλά και σε μια 
σειρά άλλων επενδυτικών προοπτικών 
που ανοίγονται στην Κύπρο, ανακοίνωσε 
χθες Παρασκευή ο διευθυντής του Γραφεί-
ου Τύπου του Προέδρου της Κυπριακής 
Δημοκρατίας, Βίκτωρας Παπαδόπουλος.

Ο διευθύνων σύμβουλος του TAQA, 
Jasim Husain Thabet και μέλη του επεν-
δυτικού Ταμείου των Ηνωμένων Αραβι-
κών Εμιράτων, είχαν συνάντηση το πρωί 
με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας, Νίκο 

Χριστοδουλίδη. Σε δηλώσεις του μετά τη 
συνάντηση, ο κ. Παπαδόπουλος σημείωσε 
ότι η παρουσία του επικεφαλής και των με-
λών του Επενδυτικού Ταμείου των Ηνωμέ-
νων Αραβικών Εμιράτων στην Κύπρο και 
η συνάντηση που είχε με τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας είναι σε συνέχεια της παρου-
σίας το καλοκαίρι του αναπληρωτή Υπουρ-
γού Εξωτερικών των ΗΑΕ, αρμόδιου για 
οικονομικά και εμπορικά θέματα.

«Σκοπός της παρουσίας τους είναι να δι-
ερευνήσουν επενδυτικές προοπτικές στην 
Κύπρο, γεγονός που η κυβέρνηση καλω-
σορίζει, γιατί είναι αυτές οι επενδύσεις, που 

χρειάζεται ο τόπος ώστε η οικονομία μας να 
διατηρηθεί σε τροχιά ανάπτυξης, μιας ανά-
πτυξης που είναι από τις μεγαλύτερες της 
ΕΕ», είπε. Κατά τη συνάντηση, πρόσθεσε, 
εκφράστηκε το ενδιαφέρον του επενδυτικού 
ταμείου για να επενδύσει στο έργο Great Sea 
Interconnector αλλά και σε μια σειρά άλλων 
επενδυτικών προοπτικών που ανοίγονται 
στην Κύπρο. Προς αυτόν το στόχο, σημεί-
ωσε, συμφωνήθηκε όπως το επενδυτικό 
ταμείο σε συνεργασία και με το Υπουργείο 
Εμπορίου, εντός ενός μηνός, εξετάσουν μια 
σειρά και μια λίστα από έργα που είναι ώρι-
μα ή κοντά στο να είναι ώριμα.

Ο ΥΠΟΙΚ επανέλαβε τη θέση του υπέρ της ΑΤΑ, στα πλαίσια όμως των εργοδοτών

Ενδιαφέρον TAQA για Great Sea Interconnector και άλλες επενδυτικές προοπτικές 

Νέα σύσκεψη μετά τις 21 Φεβρουαρίου  
για τις τελικές αποφάσεις για το χαλλούμι

Καθώς αναμένεται η έκδοση της από-
φασης του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου σε 
σχέση με την προσφυγή για το χαλλούμι, 
οι αιγοπροβατοτρόφοι καλούνται να στεί-
λουν μέχρι την Παρασκευή στον Πρόεδρο 
της Δημοκρατίας τις προτάσεις τους για το 
πώς θα αυξηθεί η παραγωγή αιγοπρόβει-
ου γάλακτος. Ακολούθως, την επομένη της 
21ης Φεβρουαρίου, ο Πρόεδρος θα πραγ-
ματοποιήσει νέα συνάντηση με όλους τους 
συντελεστές του χαλλουμιού για να τους 
ανακοινώσει τις αποφάσεις του.

Χθες πραγματοποιήθηκε στο Προεδρικό 
συνάντηση του Προέδρου Χριστοδουλίδη, 
της Υπουργού Γεωργίας και υπηρεσιακών 
με τις οργανώσεις των αιγοπροβατοτρό-
φων.

Σε δηλώσεις της μετά τη χθεσινή συνά-
ντηση, η Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, Μαρία Πα-
ναγιώτου, χαρακτήρισε τη συζήτηση παρα-
γωγική, αναφέροντας ότι άκουσαν πολύ 
προσεκτικά τα προβλήματα αλλά και τα 
αιτήματα των αιγοπροβατοτρόφων.

Πρόσθεσε ότι συμφωνήθηκε οι αιγοπρο-
βατοτρόφοι να καταθέσουν γραπτώς τις 
εισηγήσεις τους μέχρι την επόμενη Παρα-
σκευή για το πώς θα αυξηθεί η παραγωγή 
του αιγοπρόβειου γάλακτος. Συμπλήρωσε 
ότι για το θέμα το Υπουργείο ήδη έχει μια 
σειρά από μέτρα μέσα από το πρόγραμμα 
Αγροτικής Ανάπτυξης, αλλά επεξεργάζε-
ται και άλλα. Αναφέρθηκε επίσης σε σύ-
σκεψη με όλους τους εμπλεκομένους υπό 
τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας με στόχο τη 
λήψη αποφάσεων για το θέμα.

«Μετά την απόφαση του δικαστηρίου, 
την οποία αναμένουμε στις 21 Φεβρουα-
ρίου, ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας θα συ-
γκαλέσει σύσκεψη, στην παρουσία όλων 

των εμπλεκομένων στον τομέα της πα-
ραγωγής χαλλουμιού, τυροκόμων, αγελα-
δοτρόφων, αιγοπροβατοτρόφων, όπου θα 
ανακοινωθούν οι αποφάσεις της κυβέρνη-
σης», ανέφερε η υπουργός.

Εκ μέρους των αιγοπροβατοτρόφων ο 
Σωτήρης Καδής ευχαρίστησε τον Πρόεδρο 
που τους δέχτηκε και άκουσε τα προβλή-
ματά τους και είπε ότι αναμένουν τη συνά-
ντηση με τους εμπλεκόμενους φορείς. Ανέ-
φερε ακόμα ότι θα καταθέσουν γραπτώς 
εισηγήσεις στον Πρόεδρο.

Ερωτηθείς κατά πόσο είναι ικανοποι-
ημένοι μετά την τελευταία συμφωνία με 
τους τυροκόμους για την ποσόστωση του 
αιγοπρόβειου γάλακτος στο χαλλούμι, ο κ. 
Καδής ανέφερε ότι αναμένουν να δουν το 
θέμα στη σύσκεψη μετά τις 21 Φεβρουα-
ρίου.

Σε ερώτηση αν είναι εφικτός ο στόχος 
για αύξηση του αιγοπρόβειου γάλακτος 
ώστε να αυξηθεί και η ποσόστωση στο 

χαλλούμι, ο κ. Καδής ανάφερε «πιστεύω 
πως ναι», προσθέτοντας ότι θα στείλουν τις 
εισηγήσεις τους στον Πρόεδρο.

Υπενθυμίζεται ότι πριν από λίγο καιρό 
ο Ν. Χριστοδουλίδης συναντήθηκε και με 
τους τυροκόμους συμφωνήθηκε, μεταξύ 
άλλων, η επέκταση του υφιστάμενου πο-
σοστού αιγοπρόβειου γάλακτος (19%) που 
πρέπει να περιέχει το χαλλούμι μέχρι και 
την 21η Φεβρουαρίου, μέρα έκδοσης της 
απόφασης του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου 
ως προς την προσφυγή αγελαδοτρόφων, 
τυροκόμων και εμπόρων κατά του χαλλου-
μιού ΠΟΠ.

Την πρώτη εβδομάδα Μαρτίου θα επα-
ναληφθεί η σύσκεψη, για να τεθούν επί 
τάπητος και άλλα ζητήματα που έθεσαν οι 
τυροκόμοι. Επίσης, τον Μάρτιο αναμένεται 
η απόφαση της ΕΕ, η οποία θα δίνει τη δυ-
νατότητα στην Κυπριακή Δημοκρατία να 
λάβει ακόμη 5 χρόνια παράταση για την 
πλήρη συμμόρφωση με το ΠΟΠ.

Συζήτησαν για περαιτέρω 
σύσφιξη σχέσεων  
Κύπρου-Ελλάδας

Απόψεις για τις διμερείς σχέσεις 
μεταξύ Κύπρου και Ελλάδας και 
τους τρόπους περαιτέρω σύσφιξής 
τους αντήλλαξαν χθες ο Υπουργός 
Οικονομικών Μάκης Κεραυνός με 
την Υπουργό Εσωτερικών της Ελ-
λάδας, Νίκη Κεραμέως. Σύμφωνα 
με ανακοίνωση του Υπουργείου 
Οικονομικών, κατά τη συνάντησή 
τους οι δύο υπουργοί αναφέρθη-
καν στις εξαιρετικές σχέσεις μεταξύ 
των δύο χωρών και στην ανάγκη 
της συνεχούς ενίσχυσής τους προς 
αμοιβαίο όφελος.

Aπό πλευράς της η κα Κεραμέως, 
μεταξύ άλλων, προέβη σε ενημέρω-
ση σε σχέση με πρωτοβουλίες και 
μεταρρυθμίσεις που εφαρμόστηκαν 
στην ελληνική επικράτεια από την 
ελληνική κυβέρνηση, ειδικά σε το-
μείς όπως η δημόσια διοίκηση.

O υπουργός συνεχάρη την κα 
Κεραμέως σε σχέση με τις μεταρ-
ρυθμίσεις που εφαρμόζει η ελλη-
νική κυβέρνηση, όπως και για τις 
αξιοσημείωτες επιδόσεις που πα-
ρουσιάζει η ελληνική οικονομία 
γενικότερα.

Εγκρίθηκε η 
εισαγωγή γενετικά 
τροποποιημένου 
αραβόσιτου στην ΕΕ

Την έγκριση της εισαγωγής 
γενετικά τροποποιημένου αραβο-
σίτου ως τρόφιμου και ως ζωο-
τροφής ανακοίνωσε η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή την Παρασκευή, βάσει 
επιστημονικής αξιολόγησης από 
την Ευρωπαϊκή Αρχή για την 
Ασφάλεια των Τροφίμων (EFSA), 
σύμφωνα με την οποία κατέληξε 
ότι οι εν λόγω καλλιέργειες είναι 
εξίσου ασφαλείς με τις αντίστοιχες 
συμβατικές.

Η Κομισιόν ανανέωσε επίσης 
την έγκριση δύο γενετικά τροπο-
ποιημένων ελαιοκράμβων ως τρο-
φίμων και ζωοτροφών.

Οι αποφάσεις δεν επιτρέπουν 
την καλλιέργεια εντός της ΕΕ, 
αλλά μόνο την εισαγωγή τους στην 
ΕΕ από τρίτες χώρες, και μόνο για 
χρήση ως τρόφιμα και ζωοτρο-
φές, για 10 χρόνια. Κάθε προϊόν 
που παράγεται με βάση αυτές τις 
καλλιέργειες θα υπόκειται στους 
ευρωπαϊκούς κανόνες σήμανσης 
και ιχνηλασιμότητας.       

Καταθέτουν τις προτάσεις τους για αύξηση του γάλακτος οι αιγοπροβατοτρόφοι
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«Όχι» από Υπουργικό 
στον περιφερειακό δρόμο 
Λευκάρων

Αρνητική είναι η κυβέρνηση στην 
υλοποίηση του περιφερειακού δρόμου 
Λευκάρων, όπως προκύπτει από πολύ 
πρόσφατη επιστολή του Υπουργού Εσω-
τερικών στον βουλευτή της ΕΔΕΚ Ανδρέα 
Αποστόλου.

Απαντώντας σε σχετική κοινοβουλευ-
τική ερώτηση, ο Κωνσταντίνος Ιωάννου 
ομολόγησε ότι ο καινούργιος δρόμος 
δεν αποτελεί προτεραιότητα για το Τμή-
μα Πολεοδομίας, ξεκαθαρίζοντας ότι δεν 
πρόκειται να προωθηθεί. Σύμφωνα με τον 
Υπουργό Εσωτερικών, το Τμήμα Πολεοδο-
μίας και Οικήσεως ετοίμασε προκαταρκτι-
κό Σχέδιο της προτεινόμενης όδευσης του 
Περιφερειακού Δρόμου Λευκάρων, όπως 
έχει δημοσιευθεί στο Σχέδιο Ανάπτυξης, 
χωρίς λεπτομερή σχεδιασμό. «Η βελτίω-
ση/κατασκευή του υπό αναφορά δρόμου 
δεν αποτελεί εγκριμένο Πολεοδομικό 
Οδικό Έργο, δεδομένου ότι δεν πληροί τα 
απαιτούμενα κριτήρια, και ως εκ τούτου 
δεν περιλαμβάνεται στο παρόν στάδιο στις 
προτεραιότητες του Τμήματος Πολεοδο-
μίας και Οικήσεως», σημείωσε ξεκάθαρα 
ο κ. Ιωάννου με μια απάντηση που χω-
ρίς αμφιβολία θα προκαλέσει απογοή-
τευση στον Δήμο Λευκάρων.  Μάλιστα, 
ο Υπουργός Εσωτερικών ανάβει κόκκινο 
και για τη λύση κατάργησης του κυκλικού 
κόμβου και νέας διαμόρφωσης της συμ-
βολής, η οποία, όπως σημειώνει, δεν έχει 
μελετηθεί εκτενώς. Η εν λόγω τροποποίη-
ση, παρ’ όλο που είναι εφικτή, χρειάζεται 
περαιτέρω μελέτη και αξιολόγηση, δεδο-
μένου ότι πρόκειται για λοφώδη περιο-
χή με έντονες υψομετρικές διαφορές και 
περιορισμούς στη χάραξη του δρόμου», 
επισημαίνει, παραπέμποντας το έργο στις 
ελληνικές καλένδες.

Ο Δήμος Λευκάρων έχει ζητήσει εδώ 
και τουλάχιστον πέντε χρόνια τη δημι-
ουργία περιφερειακού δρόμου ώστε να 
λυθεί το μεγάλο κυκλοφοριακό πρόβλημα 
στο κέντρο των Λευκάρων και κυρίως το  
πρόβλημα με τη διέλευση τουριστικών 
λεωφορείων από το κέντρο του ορεινού 
θερέτρου.

Τάσος Περδίος

Καλύτερους δρόμους και πεζοδρόμια θέλουν οι κάτοικοι Δροσιάς
Στην περιοχή Δροσιάς πραγματο-

ποίησε την πρώτη ανοικτή συνάντησή 
του με πολίτες για το νέο έτος ο δή-
μαρχος Λάρνακας μαζί με μέλη του 
Δημοτικού Συμβουλίου.  Όπως ανα-
κοινώθηκε, οι κάτοικοι έθεσαν στον 
Ανδρέα Βύρα θέματα βελτίωσης των 
δρόμων και των πεζοδρομίων, καθαρι-
ότητας των σχαρών απορροής ομβρί-
ων υδάτων αλλά και ζητήματα παρα-
βατικότητας. Όπως ανακοινώθηκε από 
τον Δήμο Λάρνακας, κατά τη διάρκεια 
της συνάντησης συζητήθηκαν διάφο-
ρα θέματα που αφορούν την περιοχή. 
Συγκεκριμένα, από τους κατοίκους 
αναφέρθηκαν προβλήματα που αφο-

ρούν, μεταξύ άλλων, την κατάσταση 
των δρόμων και της συντήρησης πε-
ζοδρομίων και της καθαριότητας των 
σχαρών απορροής των ομβρίων υδά-
των. Ακόμα, αναφέρθηκε στο μεγάλο 
πρόβλημα που δημιουργείται με τα 
απορρίμματα των σκύλων σε πεζοδρό-
μια και ανοικτούς χώρους και γενικά 
για τον ευπρεπισμό της περιοχής, ενώ 
συζητήθηκε και η παραβατικότητα που 
παρατηρείται στην περιοχή.

Σημειώνεται ότι οι συναντήσεις του 
δημάρχου και μελών του Δημοτικού 
Συμβουλίου θα συνεχίσουν να πραγ-
ματοποιούνται σε τακτικά χρονικά δι-
αστήματα, όπως κάθε χρόνο, με στόχο 

την άμεση και εποικοδομητική συνερ-
γασία του δήμου με τους δημότες. Η 
συγκεκριμένη καινοτομία ξεκίνησε το 
2017 και μέσω των συναντήσεων αυ-
τών δίνεται η ευκαιρία στους δημότες 
να προσεγγίσουν την Τοπική Αρχή 
ενημερώνοντάς την για τα προβλή-
ματα που αντιμετωπίζουν, αναφέρεται 
στην ανακοίνωση του δήμου. Αποτέλε-
σμα των συναντήσεων αυτών, καταλή-
γει η δημοτική Αρχή, είναι η επίλυση 
από μέρους του δήμου και των υπη-
ρεσιών του, σε συνεργασία με άλλους 
φορείς, των προβλημάτων που αντιμε-
τωπίζουν οι δημότες.

Τάσος Περδίος

Στα γραφεία του Κτηματολογίου καθυ-
στερεί η δημιουργία του νέου επαρχιακού 
γραφείου Λάρνακας των Υγειονομικών 
Υπηρεσιών, σύμφωνα με το Υπουργείο 
Υγείας. Σε σχετική απάντηση σε ερώτηση 
του βουλευτή Χρίστου Ορφανίδη, η τέως 
Υπουργός Υγείας Πόπη Κανάρη ενημέ-
ρωσε ότι στον κρατικό προϋπολογισμό 
του 2024 συμπεριλήφθηκε κονδύλι 60 
χιλιάδων ευρώ για ενοικίαση γραφείων 
για την κάλυψη του επαρχιακού γρα-

φείου στη Λάρνακα. Ακολούθως, ενοικι-
άστηκαν γραφειακοί χώροι στο οίκημα 
της ΣΕΚ στη Λάρνακα, ωστόσο εκεί το 
θέμα οδηγήθηκε σε στασιμότητα, αφού 
από τον περασμένο Οκτώβριο εκκρεμεί 
ο καθορισμός του αγοραίου ενοικίου από 
το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομε-
τρίας.  Σύμφωνα με την τέως υπουργό, 
λειτουργοί του Υπουργείου Υγείας επι-
κοινώνησαν επανειλημμένα με το Επαρ-
χιακό Κτηματολογικό Γραφείο Λάρνακας 

τονίζοντάς τους το επείγον του θέματος 
και έκτοτε αναμένεται η εκτίμηση. Μετά 
τη λήψη της εκτίμησης, στη συνέχεια 
το Υπουργείο Υγείας θα απευθυνθεί στο 
Υπουργείο Οικονομικών για τη σχετική 
έγκριση και ακολούθως θα δοθεί οδηγία 
προς τον ιδιοκτήτη για να προβεί στις 
αναγκαίες μετατροπές για να ικανοποιεί 
τις ανάγκες των Υγειονομικών Υπηρεσι-
ών», σύμφωνα με τη δρα Κανάρη.

Τάσος Περδίος

Λάρνακα: Καθυστερεί το νέο επαρχιακό γραφείο Υγειονομικών Υπηρεσιών

«Όσα χρόνια και να περάσουν, θα 
υπερασπιζόμαστε την ιστορική αλήθεια»

Σχεδόν πενήντα χρόνια μετά το 
δίδυμο έγκλημα του 1974, το ΑΚΕΛ 
τίμησε για άλλη μια φορά τους ήρω-
ες της Αντίστασης με εκδήλωση που 
πραγματοποίησαν χθες βράδυ οι το-
πικές οργανώσεις Μαραθώνα Κάτω 
Βαρωσίων - Τσιακκιλερού. Ομιλητής 
ήταν ο Νίκος Ιωάννου, μέλος του 
Πολιτικού Γραφείου του ΑΚΕΛ, ο 
οποίος, με αφετηρία το διορισμό ενός 
φιλοχουντικού από τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας στο Δ.Σ. του ΤΕΠΑΚ, 
κατακεραύνωσε την προσπάθεια ξε-
πλύματος των ευθυνών του φασι-
σμού στην καταστροφή της Κύπρου. 

«Η συζήτηση φούντωσε μέσα στο 
διαδίκτυο. Κάποιοι μάλιστα διερω-
τήθηκαν. Μα γιατί πρέπει ακόμα ν’ 
ασχολούμαστε με αυτά; Μα ακόμα 
ασχολούμαστε με πράγματα που έγι-
ναν το 1974; Μα πόσο χρονών ήταν 
αυτός ο άνθρωπος το 1974; Μα δεν 
θα τον διορίσει για τα πολιτικά του 
πιστεύω! Είναι αυτό δημοκρατικό; 

Να κοπιάσουν μες τους συνοι-
κισμούς όλοι όσοι έχουν αυτές τις 
απορίες, να ρωτήσουν γιατί ακόμα 
ασχολούμαστε με το 1974. Να πάνε 
στις μαυροφορεμένες μάνες που τρέ-
χουν στο Ανθρωπολογικό Εργαστήρι 
να παραλάβουν έστω ένα κόκαλο του 
παιδιού τους μέσα στο κουτί για να 
το θάψουν. Να έρθουν αυτοί οι κύρι-
οι με τις φωτογραφίες του Γρίβα και 
των Χουντικών, αν έχουν το θάρρος 
και ν΄ ακούσουν. Ν’ ακούσουν την 
ιστορία του Μισιαούλη, του Ευαγό-
ρου, του Φλουρέντζου, του Παπα-
λάζαρου, του Κέστα, των Χριστοφή. 

Να έρθουν να μάθουν γι’ αυτούς που 
θυσιάστηκαν για τον τόπο, τον Θεο-
δοσίου, τον Στυλιανού, τον Λεοντίου, 
τον Λοΐζου, τον Ιωαννίδη, τον Καρα-
σαμάνη, τον Κουρτελλή, τον Θεοδο-
σίου και τόσους άλλους. Να έρθουν 
να σταθούν απέναντί σας, απέναντί 
μας, ν’ ακούσουν τις ιστορίες του 
Βλαδίμηρου στη Σκάλα, του Μαλά 
στο Βαρώσι του, του Καρπασίτη στη 
Δερύνεια, που τον ετραβούσαν με το 
τράκτορ, του Μεσαρίτη, του Αναστά-
ση, του Τζιαμπάζη, του Χάννα, του 
Κέκκου, του Μηνά, του Κουζουπή 
και δεν ξέρω πόσων αλλών. Να κα-
ταλάβουν γιατί ο φασισμός δεν είναι 
άποψη μέσα στη Δημοκρατία, αλλά 
δηλητήριο και αίμα», τόνισε ο Ν. Ιω-
άννου.

Το στέλεχος του ΑΚΕΛ έστειλε 

ξεκάθαρο μήνυμα ότι δεν πρόκειται 
ποτέ να ξεχαστούν όσα προκάλεσαν 
οι φασίστες στην Κύπρο, οι οποί-
οι, όπως είπε, έχουν αίμα στα χέρια 
τους, απευθυνόμενος στους πολιτι-
κούς τους απογόνους:

«Πέρασε σχεδόν μισός αιώνας. 
Εκεί ποντάρουν οι πολιτικοί τους 
απόγονοι. Στο χρόνο που πέρασε. Ελ-
πίζουν ότι η μνήμη θα ξεθωριάσει», 
είπε, ξεκαθαρίζοντας ότι αυτό δεν 
θα αφεθεί να συμβεί: «Όσα χρόνια 
και να περάσουν, θα επιμένουμε να 
υπερασπιζόμαστε την ιστορική αλή-
θεια. Θα επιμένουμε να θυμίζουμε τις 
ηρωικές μάχες της Αντίστασης. Θα 
επιμένουμε με θάρρος να λέμε τους 
ήρωες, ήρωες και τους προδότες, 
προδότες», διαμήνυσε.

Τάσος Περδίος

Το ΑΚΕΛ τίμησε με εκδήλωση τους ήρωες της Αντίστασης



Ο Σύλλογος Πολιτικών Μηχανικών Κύ-
πρου (ΣΠΟΛΜΗΚ), με αφορμή τη νέα κα-
τάρρευση μπαλκονιού στη Λεμεσό, σημει-
ώνει ότι η ύπαρξη γερασμένου κτιριακού 
αποθέματος, το οποίο είναι ταυτόχρονα 
ασυντήρητο, και το γεγονός ότι συνεχίζο-
νται να γίνονται επεκτάσεις και άλλες επεμ-
βάσεις σε κτίρια, χωρίς την απαιτούμενη 
μελέτη, αδειοδότηση και επίβλεψη των 
εργασιών, έχει ως αποτέλεσμα πρόσφατες 
περιπτώσεις αστοχιών και καταρρεύσεων 
τμημάτων κτιρίων. Είναι αδιαμφισβήτητα 
επιτακτική η ανάγκη για τη νομοθετική 

ρύθμιση της τακτικής επιθεώρησης των 
κτιρίων, για την οποία ο ΣΠΟΛΜΗΚ πρω-
τοστάτησε σε συνεργασία με το ΕΤΕΚ για 
την προώθηση του σχετικού νομοσχεδίου. 
Παράλληλα, οι αρμόδιες Αρχές, οι οποίες 
έχουν τη νομική ευθύνη για την αδειοδό-
τηση ασφαλών κατασκευών ικανοποιητι-
κής αντοχής αλλά και για την επιβολή μέ-

τρων ή/και προώθηση ενεργειών για την 
άρση της επικινδυνότητας οποιασδήποτε 
οικοδομής στην περιοχή ευθύνης τους, 
απαιτείται να ενεργήσουν αποτελεσματικά. 
Για τη διασφάλιση της ποιότητας και της 
ασφάλειας των κατασκευών, επιπρόσθετα 
από τη νομοθετική ρύθμιση της τακτικής 
επιθεώρησης των κτιρίων και την ανάπτυ-
ξη της κουλτούρας συντήρησης, απαιτείται 
η ανάπτυξη κουλτούρας επαγγελματισμού, 
δηλαδή ανάθεσης από τον ιδιοκτήτη, όσο 
και από τις αρμόδιες Αρχές, των εργασιών 
σε αδειούχους επαγγελματίες. 

Για τη διασφάλιση της ελευθερίας 
του Τύπου και των δημοσιογράφων 
στην Ευρώπη και την καταπολέμηση 
της αυξανόμενης χρήσης των Στρα-
τηγικών Αγωγών Κατά της Δημόσιας 
Συμμετοχής (SLAPPs) αναφέρθηκαν 
στις παρεμβάσεις τους στην ΚΣΣΕ οι 
βουλευτές Γιώργος Λουκαΐδης και Χρι-
στιάνα Ερωτοκρίτου. Ο Γ. Λουκαΐδης 
ανέφερε ότι στην Ευρώπη παρατηρείται 
σταθερή των εκστρατειών δυσφήμισης 
και συκοφαντίας, αλλά και των SLAPPs, 
προσθέτοντας ότι υποθέσεις που σχετί-
ζονται με τέτοιες αγωγές δεν διώκονται, 
με αποτέλεσμα να πλήττεται όχι μόνο η 

πολυφωνία, αλλά και το κράτος δικαίου. 
Ο βουλευτής σημείωσε ότι παρά τις συλ-
λογικές προσπάθειες για τη διασφάλιση 
ανεξάρτητων και πλουραλιστικών ΜΜΕ, 
κατά την πρόσφατη προσπάθεια επίτευ-
ξης πολιτικής συμφωνίας επί της Ευρω-
παϊκής Πράξης για την Ελευθερία των 
Μέσων Ενημέρωσης, ορισμένα κράτη 
επιχείρησαν να συμπεριλάβουν πρόνοια 

για την παρακολούθηση ηλεκτρονικών 
συσκευών δημοσιογράφων για σκοπούς 
«εθνικής ασφάλειας».

Σε δική της παρέμβαση, προστίθεται, 
«η κα Ερωτοκρίτου επεσήμανε την ανε-
πάρκεια του υφιστάμενου νομικού πλαι-
σίου, το οποίο δεν προστατεύει επαρκώς 
πρόσωπα ή/και οργανώσεις που στοχο-
ποιούνται από τις SLAPPs, αφήνοντας 
ένα ευρύ φάσμα δημοσιογράφων, εκ-
προσώπων μέσων ενημέρωσης, ακτι-
βιστών και πληροφοριοδοτών, ευάλωτο 
και εκτεθειμένο στις επικίνδυνες συνέ-
πειες αυτών των νομικών μεθοδεύσε-
ων».

ΣΠΟΛΜΗΚ: Τακτική επιθεώρηση, συντήρηση και επαγγελματισμός

Αύξηση των απειλών κατά της ελευθερίας των ΜΜΕ

Επικίνδυνες οι επεκτάσεις - 
μετατροπές στο γερασμένο 

κτιριακό απόθεμα

Παρακολούθηση 
ηλεκτρονικών συσκευών 

δημοσιογράφων για σκοπούς 
«εθνικής ασφάλειας»

Εντείνεται συνεχώς η απειλή των 
σαθρών οικοδομών στη Λεμεσό, από 
τις οποίες καταρρέουν μπαλκόνια. 
Αυτό ακριβώς έγινε και χθες στην πα-
ραλιακή λεωφόρο Γεωργίου Α’ στην 
περιοχή Γερμασόγειας, ένα μόλις μήνα 
μετά την πτώση μπαλκονιών σε πολυ-
κατοικία στο κέντρο της Λεμεσού.

Το χθεσινό περιστατικό αφορά την 
κατάρρευση μπαλκονιού στον δεύτερο 
όροφο πολυκατοικίας στην καρδιά της 
τουριστικής περιοχής, με κομμάτια από 
τα τσιμεντένια μπάζα να προσγειώνο-
νται στη βεράντα του πρώτου ορόφου 
και άλλα να καταλήγουν στον παρα-
κείμενο πεζόδρομο. Το ότι δεν σκοτώ-
θηκαν άνθρωποι, οι οποίοι καθ’ όλη τη 
διάρκεια της μέρας χρησιμοποιούν τον 
πεζόδρομο που οδηγεί από τον κύριο 
δρόμο προς την παραλία, οφείλεται 
στο γεγονός ότι το περιστατικό συνέβη 
γύρω στις 4 τα ξημερώματα.

Όπως μας ανέφεραν κάτοικοι αλλά 
και πολίτες που δραστηριοποιούνται 
στην περιοχή, το πρόβλημα με τις επι-
κίνδυνες πολυκατοικίες είναι πολύ 
σοβαρότερο από ό,τι φαίνεται, καθώς 
πρόκειται για κατασκευές που έγιναν 
κατά κύριο λόγο στη δεκαετία το ‘70 
και ενδεχομένως με δομικά υλικά τα 
οποία δεν μπορούν να αντέξουν την 
υγρασία που υπάρχει λόγω της πού μι-
κρής απόστασης από θάλασσα.

Όπως επισημαίνουν στην ίδια πο-
λυκατοικία όπως και σε αριθμό άλλων 
κτιρίων που βρίσκονται κατά μήκος 
της παραλιακής οδού, «φαίνεται με το 

μάτι ότι αρκετές βεράντες είναι έτοιμες 
να καταρρεύσουν», ζητώντας επιτακτι-
κά από τον δήμο και τις όποιες άλλες 
αρμόδιες κρατικές υπηρεσίες «να δρά-
σουν πριν να είναι πολύ αργά».

Τις δικαιολογημένες ανησυχίες και 
τους φόβους των πολιτών συμμερί-
ζεται και ο δήμαρχος Γερμασόγειας, 
Κυριάκος Ξυδιάς,  ο οποίος τονίζει την 
ανάγκη νομοθετικής ρύθμισης για την 
επιθεώρηση των κτιρίων, ώστε ιδιο-
κτήτες και διαχειριστές να αναλάβουν 
τις ευθύνες τους. Σε ό,τι αφορά ειδικό-
τερα τη συγκεκριμένη πολυκατοικία,  ο 
κ. Ξυδιας μας ανέφερε ότι ο δήμος είχε 
στείλει μια πρώτη επιστολή πριν από 
τρία χρόνια στον ιδιοκτήτη αλλά και τη 
Διαχειριστική Επιτροπή, με την οποία 
τους ενημέρωναν για την επικινδυνό-
τητα και ζητώντας να ληφθούν άμεσα 

μέτρα. «Μας απάντησαν ότι ανέθεσαν 
σε πολιτικό μηχανικό να επιληφθεί 
του θέματος, χωρίς όμως να δούμε να 
γίνεται οποιαδήποτε εργασία, οπότε 
ακολούθησαν και άλλες επιστολές χω-
ρίς όμως ανταπόκριση».

Κάνοντας λόγο για μια «τραγική 
διαδικασία» σε ό,τι αφορά την ανάλη-
ψη ευθυνών για τα επικίνδυνα κτίρια, 
ο κ. Ξυδιάς επισημαίνει ότι θα πρέπει 
η τοπική Αρχή να αποταθεί στο δικα-
στήριο και να εξασφαλίσει διάταγμα 
με το οποίο θα έχει τη δυνατότητα «να 
αναλάβει την επιδιόρθωση του κτιρίου 
αλλά και την ευθύνη να μεταστεγάσει 
τους ενοίκους, οι οποίοι όταν τιμο-
λογηθούν δεν θα πληρώσουν ποτέ… 
οπότε, αν γίνει αυτό, ο δήμος θα βάλει 
λουκέτο…»

Χρήστος Χαραλάμπους

Μπαλόνι πολυκατοικίας στη Λεμεσό 
κατέληξε σε πεζόδρομο

Από καθαρή τύχη δεν υπήρξαν ανθρώπινα θύματα στην 
πολυσύχναστη περιοχή Γερμασόγειας

Καταπολέμηση των δικτύων 
παράνομης διακίνησης 
ανθρώπων

Μετά την έγκριση του νέου Συμ-
φώνου για τη Μετανάστευση και το 
Άσυλο, η Ευρωπαϊκή Ένωση θα πρέ-
πει να επικεντρώσει την προσοχή 
της στην καταπολέμηση των δικτύ-
ων παράνομης διακίνησης ανθρώ-
πων, στην αύξηση των επιστροφών 
και στην ενίσχυση της συνεργασίας 
με τρίτες χώρες για τη διαχείριση της 
μετανάστευσης, ανέφερε η Επίτροπος 
Εσωτερικών Υποθέσεων Ίλβα Γιόχαν-
σον μετά την ολοκλήρωση της πρώ-
της ημέρας της άτυπης συνόδου των 
Υπουργών Εσωτερικών και Δικαιοσύ-
νης στο πλαίσιο της Βελγικής Προε-
δρίας του Συμβουλίου της ΕΕ.

Κατά τη διάρκεια κοινής συνέντευ-
ξης Τύπου με την Υπουργό Εσωτερι-
κών του Βελγίου, Ανελίς Βερλίντεν, 
και την Υπουργό αρμόδια για θέματα 
Ασύλου και Μετανάστευσης της χώ-
ρας, Νικόλ ντε Μουρ, η κα Γιόχανσον 
ανέφερε πως το νέο Σύμφωνο για τη 
Μετανάστευση και το Άσυλο είναι ένα 
μεγάλο πακέτο με πολλά νομικά θέ-
ματα, ενώ οι Βελγίδες Υπουργοί ανα-
φέρθηκαν στις διεργασίες που πρέπει 
τώρα να γίνουν προτού η συμφωνία 
εφαρμοστεί.

Η κα Γιόχανσον πρόσθεσε πως μετά 
τη συμφωνία αυτή, παραμένουν τρεις 
σημαντικές προτεραιότητες. Πρώτον, 
σημείωσε, πρέπει να ενισχυθεί η κα-
ταπολέμηση των δικτύων διακινητών 
και μέρος της προσπάθειας είναι και 
η πρωτοβουλία της ΕΕ για τη δημι-
ουργία μιας παγκόσμιας συμμαχίας 
κατά της πρακτικής αυτής. Δεύτερον, 
συνέχισε, πρέπει να ενταθούν οι προ-
σπάθειες για αποτελεσματικότερες 
επιστροφές.

Το τρίτο σημείο, πρόσθεσε η Επί-
τροπος, είναι η συνεργασία με τις 
χώρες - εταίρους, είτε διέλευσης είτε 
προέλευσης, τόσο για την αποτροπή 
των παράνομων αναχωρήσεων όσο 
και για τη διαχείριση της νόμιμης με-
τανάστευσης.

Σύμφωνα με την κα Γιοχάνσον, η 
συζήτηση για τη μετανάστευση έγινε 
σε ένα κλίμα εμπιστοσύνης που επι-
τρέπει την εποικοδομητική συζήτηση, 
κάτι που όπως είπε δεν υπήρχε όταν η 
ίδια ξεκίνησε τη θητεία της. Η καλύ-
τερη απόδειξη αυτής της αλλαγής στο 
κλίμα, συνέχισε, ήταν και η κατάλη-
ξη σε συμφωνία για το Σύμφωνο για 
τη Μετανάστευση και το Άσυλο πριν 
τα Χριστούγεννα. Οι υπουργοί συζή-
τησαν ακόμα τη στήριξη της ΕΕ προς 
Ουκρανούς πρόσφυγες που έλαβαν 
καθεστώς προσωρινής προστασίας.

Εκτός από το θέμα της μετανά-
στευσης, στην ατζέντα συμπεριλαμ-
βάνονταν οι κίνδυνοι από κακόβουλη 
χρήση της τεχνητής νοημοσύνης και 
θέματα που αφορούν το οργανωμένο 
έγκλημα και την καταπολέμηση της 
εμπορίας ναρκωτικών.
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Των
Κωνσταντίνου Χατζηθωµά* 
και Έλενας Χατζησάββα**

Της
Λουίζας Σόλου Πιττάκαρα*

Της
Έλενας Γιάγκου*

Οργανικές 
θέσεις  
στην Ειδική 
Εκπαίδευση

Η αύξηση των οργανικών θέσεων στην Ει-
δική Εκπαίδευση αποτελεί ένα πάγιο αίτηµα, 
το οποίο η Προοδευτική Κίνηση ∆ασκάλων 
και Νηπιαγωγών θέτει συνεχώς και ανελλι-
πώς εδώ και αρκετά χρόνια.

Μετά από τις επίµονες προσπάθειές µας, 
µε απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου 
ενσωµατώθηκαν στον προϋπολογισµό του 
2024 επιπλέον 161 οργανικές θέσεις Ειδικής 
Εκπαίδευσης. Με την απόφαση αυτή, θεω-
ρητικά, έχει αρχίσει σταδιακά η εφαρµογή 
µιας «αόρατης» συµφωνίας που έχει ως τε-
λικό ορόσηµο τη σχολική χρονιά 2026-2027, 
σύµφωνα και µε την εξαγγελία της Υπουργού 
Παιδείας Αθλητισµού και Νεολαίας, χρονιά 
κατά την οποία µόνο το 7% του συνόλου 
των εκπαιδευτικών θα υπηρετούν ως έκτα-
κτοι. Αναφερόµαστε σε «αόρατη συµφωνία», 
επειδή πέραν της απόφασης που έχει ληφθεί 
από το Υπουργικό Συµβούλιο για τη σχολική 
χρονιά 2024-2025, δεν υπάρχει κάποια γρα-
πτή συµφωνία ή άλλη δέσµευση, είτε από το 
Υπουργείο Παιδείας, Αθλητισµού και Νεολαί-
ας είτε από το Υπουργείο Οικονοµικών, ότι 
αυτό θα εφαρµοστεί και τις δύο επόµενες σχο-
λικές χρονιές - 2025-2026 και 2026-2027.

Επίσης, αξίζει να αναφερθεί πως ακόµα 
και να συνεχιστεί και να ολοκληρωθεί µε τον 
ίδιο τρόπο η αύξηση των οργανικών θέσεων 
και τις επόµενες δύο χρονιές, εξαιτίας του 
µεγάλου ποσοστού εκτάκτων ειδικών εκπαι-
δευτικών (Ειδική Εκπαίδευση 55%, ∆ηµοτική 
10% , Προδηµοτική 25%) δεν θα µπορέσει ο 
αριθµός των εκτάκτων εκπαιδευτικών στην 
Ειδική Εκπαίδευση να περιοριστεί στο 7% τη 
σχολική χρονιά 2027-2028, αφήνοντας για 
ακόµη µια φορά εκτεθειµένους τους ειδικούς 
εκπαιδευτικούς.

Θυµίζουµε ότι και το 2015-2017, όταν 
είχαν δοθεί εκατοντάδες µονιµοποιήσεις ως 
αντιστάθµισµα της εισαγωγής του Νέου Σχε-
δίου ∆ιορισµού στην Εκπαίδευση, η Ειδική 
Εκπαίδευση υπήρξε η µεγάλη αδικηµένη των 
τριών βαθµίδων, αφού από τις 700 νέες τότε 
οργανικές θέσεις πήρε µόλις 150, ποσοστό 
πολύ µικρό σε σχέση µε τον αριθµό των εκτά-
κτων εκπαιδευτικών που αριθµεί, µε αποτέ-
λεσµα να παρουσιάζει σήµερα τόσο µεγάλο 
αριθµό εκτάκτων.

Η Προοδευτική Κίνηση ∆ασκάλων και Νη-
πιαγωγών θα θέσει για ακόµα µια φορά στο 
∆.Σ. της ΠΟΕ∆ την ανάγκη όπως απαιτηθεί 
άµεσα η συνοµολόγηση ενυπόγραφης συµ-
φωνίας µεταξύ ΠΟΕ∆ και ΥΠΑΝ, έτσι ώστε 
αυτή να δεσµεύει το ΥΠΑΝ για την εφαρµογή 
της πιο πάνω εξαγγελίας. Την ίδια στιγµή ζη-
τούµε όπως διερευνηθεί περαιτέρω κατά πό-
σον ο αριθµός των νέων οργανικών θέσεων 
στην Ειδική Εκπαίδευση είναι τέτοιος που να 
διασφαλίζει ότι το ποσοστό των εκτάκτων εκ-
παιδευτικών θα ανέρχεται στο 7% τη σχολική 
χρονιά 2027-2028.

* Αορίστου χρόνου λογοθεραπευτής, µέλος ∆.Σ. ΠΟΕ∆ 
και µέλος Κεντρικής Γραµµατείας Προοδευτικής Κίνησης 

∆ασκάλων και Νηπιαγωγών
** Αορίστου χρόνου λογοθεραπεύτρια, µέλος 

Προοδευτικής Κίνησης ∆ασκάλων και Νηπιαγωγών 
Λευκωσίας

Οι ραγδαίες αλλαγές στο φυσικό πε-
ριβάλλον και τα οικοσυστήµατα και η 
απώλεια βιοποικιλότητας σε συνδυασµό 
µε την κλιµατική αλλαγή προκαλούν 
ιδιαίτερη ανησυχία σε παγκόσµιο επί-
πεδο. [...] Η ανάγκη για αλλαγή της νο-
οτροπίας µας ως κοινωνία, υιοθετώντας 
φιλικές προς το περιβάλλον στάσεις και 
συµπεριφορές, καθίσταται απαραίτητη 
στο µετριασµό τέτοιων φαινοµένων.

Τι µπορεί να συµβάλει στην ευαισθη-
τοποίηση των πολιτών για την προστα-
σία του φυσικού περιβάλλοντος;

Εδώ, προβάλλεται η σηµασία της Πε-
ριβαλλοντικής Εκπαίδευσης. Σύµφωνα 
µε την UNESCO, η Περιβαλλοντική Εκ-
παίδευση ορίζεται ως η προσέγγιση για 
την οικοδόµηση της κοινωνίας. Η Περι-
βαλλοντική Εκπαίδευση παρέχει στους 
πολίτες τις απαραίτητες γνώσεις για 
το φυσικό περιβάλλον και τις διαχρο-
νικές προκλήσεις που το ταλανίζουν, 
προσφέρει τη δυνατότητα ανάπτυξης 
δεξιοτήτων και κριτικής σκέψης για 
αντιµετώπιση των προκλήσεων αυτών, 
παρακινώντας την παγκόσµια κοινότη-
τα στο να αναλάβει υπεύθυνες δράσεις 
και να λαµβάνει αποφάσεις και µέτρα 
για την προστασία του.

Η Περιβαλλοντική Εκπαίδευση περι-
λαµβάνει την ενασχόληση κοινωνικών 
οµάδων, παιδιών και ενηλίκων, µε το 
φυσικό περιβάλλον. Απώτερος σκο-

πός της είναι οι κοινωνικές οµάδες να 
αντιληφθούν και να κατανοήσουν τη 
σχέση του ανθρώπου µε το φυσικό πε-
ριβάλλον, αναπτύσσοντας οικολογικές 
συµπεριφορές και ακολουθώντας ένα 
τρόπο ζωής σκεπτόµενοι το περιβάλλον. 
Επιδιώκεται η κριτική σκέψη και η εν-
συναίσθηση µέσα από βιωµατικές δρα-
στηριότητες και την επαφή µε τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζει το φυσικό 
περιβάλλον. Ο άνθρωπος θα έρθει κο-
ντά στη φύση, θα έρθει σε επαφή µε τα 
σύγχρονα περιβαλλοντικά προβλήµατα 
µε σκοπό την ευαισθητοποίησή του και 
την ανάπτυξη δεξιοτήτων κριτικής σκέ-
ψης για εξεύρεση λύσεων.

Η ενσυναίσθηση και η αλλαγή στη 
συµπεριφορά των ανθρώπων αποτε-
λούν σηµεία αναφοράς, ώστε να υπάρ-
ξει αλλαγή στον τρόπο σκέψης και στην 
υιοθέτηση βιώσιµων τρόπων ζωής. Από 
µικρή ηλικία αναπτύσσονται συµπερι-
φορές οι οποίες διατηρούνται και στην 
ενήλικη ζωή. Γι’ αυτό, στην περίπτωση 
που διαχέονται στην παιδική ηλικία 
ηθικές αξίες και φιλο-περιβαλλοντικές 
συµπεριφορές, αυτές µπορούν να κρα-
τήσουν και στη µετέπειτα πορεία του 
ανθρώπου, ο οποίος θα τις µεταδώσει 
σε άλλους. Έτσι, δηµιουργείται µία αδιά-
σπαστη αλυσίδα αξιών και συµπεριφο-
ρών, οι οποίες, ΝΑΙ, µπορούν να επιφέ-
ρουν τις επιθυµητές αλλαγές. [...]

Προγράµµατα Περιβαλλοντικής Εκ-
παίδευσης υπάρχουν και διδάσκονται 
σε µορφή τυπικής, µη-τυπικής και άτυ-
πης εκπαίδευσης, καθώς επίσης και 
εκπαιδευτικό υλικό το οποίο υπάρχει 
στο διαδίκτυο αλλά και σε βιβλία. [...] Οι 
ιδέες για ενασχόληση µε περιβαλλοντι-
κά προγράµµατα και δραστηριότητες 
είναι άπλετες. Πολλές διοργανώνονται 
από µη κερδοσκοπικούς οργανισµούς 
αλλά και µέσω της Μονάδας Εκπαί-
δευσης για το Περιβάλλον και την Αει-
φόρο Ανάπτυξη, αρµόδια Μονάδα του 
Υπουργείου Παιδείας, Αθλητισµού και 
Νεολαίας και υλοποιούνται στα Κέντρα 
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης της Κύ-
πρου. Επίσης, λειτουργεί «Το σχολείο 
του ∆άσους», το οποίο παρέχει τη δυνα-
τότητα στα παιδιά να εξερευνήσουν το 
φυσικό περιβάλλον µέσα από µία σειρά 
βιωµατικών δραστηριοτήτων.

Η ανάπτυξη σχέσεων µε το φυσικό 
περιβάλλον µπορεί να επιφέρει σηµα-
ντικές αλλαγές στην κοινωνία µας και 
κατ’ επέκταση στην προστασία του πλα-
νήτη. Η παροχή εκπαίδευσης για το 
περιβάλλον στα παιδιά αποτελεί κατα-
λυτικής σηµασίας ζήτηµα και µπορεί να 
αλλάξει ολόκληρη τη νοοτροπία µας ως 
κοινωνία, εξασφαλίζοντας την ευηµερία 
όλων των ανθρώπων.
* Εκπαιδευτικός, Εξειδίκευση στην Περιβαλλοντική 

Εκπαίδευση, ΚυκλΟΙΚΟδρόµιο

Το Υπουργείο Παιδείας εισήγαγε 
πριν µερικά χρόνια στη ∆ηµοτική Εκ-
παίδευση το θεσµό της Σχολικής Έκθε-
σης Προόδου (ΣΕΠ), µέσα στο πλαίσιο 
της αξιολόγησης των µαθητών/τριών. Η 
Έκθεση αυτή επιχειρεί να δώσει µια γε-
νική εικόνα του µαθησιακού και συµπε-
ριφορικού προφίλ κάθε παιδιού, ώστε 
να ενηµερωθεί ο γονέας ή κηδεµόνας 
για την πρόοδό του.

Από την πρώτη στιγµή υπήρξε σω-
ρεία αρνητικών αντιδράσεων για τη 
ΣΕΠ, τόσο από µεγάλο µέρος του διδα-
σκαλικού κόσµου που κλήθηκε να την 
εφαρµόσει όσο και από ειδήµονες στην 
αξιολόγηση. Η γενικότητα και ασάφεια 
της έκθεσης, η απουσία µετρήσιµων 
στόχων, οι διαφορετικές αναγνώσεις 
και ερµηνείες του κάθε εκπαιδευτικού 
πλήττουν σοβαρά την αξιοπιστία και 
εγκυρότητα της συγκεκριµένης διαδι-
κασίας αξιολόγησης των παιδιών.

Το επίσηµο Υπουργείο απαντούσε 
ότι η ΣΕΠ εφαρµόζεται πιλοτικά και θα 
τροποποιηθεί µέσα από την εµπειρία 
και το διάλογο µε όλους τους ενδιαφε-
ρόµενους. Αντί αυτού, από το 2019 που 
εφαρµόστηκε µέχρι και σήµερα δεν έχει 
πραγµατοποιηθεί ούτε και µία συνάντη-
ση για να συζητηθεί, έστω, η µορφή και 
το περιεχόµενο της ΣΕΠ, ούτε έχει αξι-
ολογηθεί η εφαρµογή της. Παραµένει 
η ίδια και συνεχίζει να συµπληρώνεται 

από τους/τις εκπαιδευτικούς µε τον τρό-
πο που επιλέγει ο καθένας/καθεµιά ως 
µια συµβατική και ανούσια υποχρέωση 
που κατά γενική οµολογία δεν προσφέ-
ρει αυτό που χρειάζεται.

Η ΠΟΕ∆ το 2019 µε πλειοψηφική 
απόφαση του ∆Σ έδωσε το πράσινο φως 
για την εφαρµογή της ΣΕΠ, θέτοντας ως 
µία από τις προϋποθέσεις για συµπλή-
ρωσή της την καθολική εφαρµογή του 
θεσµού του Υπεύθυνου Τµήµατος. Αν 
αναλογιστούµε πόσα καθήκοντα και 
υποχρεώσεις έχει ένας/µια υπεύθυνος/
νη τµήµατος, είναι εύκολο να αντιλη-
φθούµε ότι ο χρόνος που δίνεται µπορεί 
να δικαιολογηθεί µε χίλιους τρόπους 
και το Υπουργείο απλά είχε ένα παρά-
πλευρο κέρδος µε την ανοχή της ΠΟΕ∆ 
στη συµπλήρωση της ΣΕΠ. Ανοχή που 
συνεχίζεται µέχρι σήµερα, αφού, µέχρι 
στιγµής, η συµφωνία δεν έχει ολοκλη-
ρωθεί και σε ∆΄ και Ε΄ τάξη δεν έχουν 
δοθεί οι δύο ώρες του υπεύθυνου 
τµήµατος. Υπάρχουν υποσχέσεις µόνο 
για την επόµενη σχολική χρονιά.

Παράλληλα, ο κάθε υπεύθυνος/νη 
τµήµατος επιφορτώθηκε µε την ευθύνη 
ενηµέρωσης των γονέων/κηδεµόνων 
στη βάση της ΣΕΠ. Στην ουσία καταρ-
γήθηκε η ώρα επισκέψεων γονέων και 
συµπυκνώθηκε σε ώρες τηλεφωνικών 
ραντεβού µε τους γονείς δύο φορές το 
χρόνο. Αν αυτό βοηθά τους γονείς να 

αποκτήσουν εικόνα για την πρόοδο του 
παιδιού τους ή προάγει τη συνεργασία 
σχολείου - οικογένειας, µπορεί ο καθέ-
νας να το κρίνει. Κατά γενική οµολογία 
όµως τα «αστεράκια» δεν µπορούν να 
σηµειώσουν αδυναµίες και δυνατότη-
τες των µαθητών/ριων. Παραπέµπουν 
µόνο σε µια µορφή ανούσιας κατάταξης 
ή/και κατηγοριοποίησης των παιδιών.

Τέλος, βασική προϋπόθεση για 
εφαρµογή της ΣΕΠ το 2019 ήταν η πα-
ροχή εργαλείων στους εκπαιδευτικούς, 
έτσι ώστε να µπορούν να διορθώσουν 
και να καλύψουν αδυναµίες και κενά 
που εµφανίζονται µέσα από την αξιολό-
γηση µαθητή/ριας, για να έχει ουσία και 
αποτέλεσµα η όλη διαδικασία στο πλαί-
σιο της διαµορφωτικής αξιολόγησης. 
Τέτοια εργαλεία και εφόδια δεν έχουν 
ακόµη δοθεί στους εκπαιδευτικούς…

Είναι λοιπόν ο καιρός η ΠΟΕ∆ να 
αντιδράσει και να καλέσει το Υπουργείο 
µας να ξεκινήσει το διάλογο τόσο για τη 
Σχολική Έκθεση Προόδου όσο και για 
τους υπόλοιπους τοµείς της αξιολόγη-
σης. Η µη συµπλήρωση της ΣΕΠ µέχρι 
να γίνει αυτό θα ήταν ένα µέτρο πίεσης. 
Χρειάζονται διαδικασίες µε νόηµα για 
εκπαιδευτικούς και γονείς, επιµόρφωση 
για να εφαρµόζονται σωστά και ο ανα-
γκαίος χρόνος!

* Βοηθός ∆ιευθυντής, µέλος ∆.Σ. Προοδευτικής 
Κίνησης ∆ασκάλων και Νηπιαγωγών

Αξιολόγηση µαθητών και µαθητριών

Η σηµασία της Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης

Τα ενυπόγραφα άρθρα εκφράζουν τον συντάκτη τους ο οποίος φέρει και την ευθύνη των όσων γράφει και δεν εκφράζουν κατ’ ανάγκην την εφημερίδα ΧΑΡΑΥΓΗ ή την Εκδοτική Εταιρεία ΤΗΛΕΓΡΑΦΟΣ. Παρακαλούμε τα κείμενα να μην ξεπερνούν τις 500 περίπου λέξεις. 
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Η eBay Inc πρόκειται να καταργήσει 
περίπου χίλιες θέσεις εργασίας, αριθμός 
ο οποίος χονδρικά αντιστοιχεί στο 9% 
του προσωπικού της, ανακοίνωσε ο κο-
λοσσός του ηλεκτρονικού εμπορίου.

«Αν και σημειώνουμε πρόοδο, ο αριθ-
μός του προσωπικού μας και οι δαπάνες 
ξεπερνούν τη μεγέθυνση της δραστηρι-
ότητάς μας», ανέφερε ο πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος της εταιρείας, Τζέ-
ιμι Αϊανόν, σε επιστολή του προς τους 

εργαζόμενους.
«Για να το αντιμετωπίσουμε αυτό, 

εφαρμόζουμε οργανωτικές αλλαγές που 
θα ευθυγραμμίσουν και θα συγχωνεύ-
σουν ορισμένες ομάδες, για να βελτιω-
θεί η εμπειρία (κάθε πελάτη) σε όλο το 
φάσμα και να καλυφθούν με περισσό-
τερη επάρκεια οι ανάγκες των πελατών 
μας σε όλο τον κόσμο», πρόσθεσε.

Οι περικοπές θέσεων εργασίας στην 
eBay ακολουθούν το μαζικό κύμα 

απολύσεων από εταιρείες του το-
μέα της τεχνολογίας το 2023 -κυρίως 
στην Amazon, στη Meta (Facebook, 
Instagram), στην Alphabet (Google, 
YouTube) στη Microsoft και τη θυγατρι-
κή της LinkedIn.

Πέραν από τις περικοπές θέσεων ερ-
γασίας, η διεύθυνση της eBay σχεδιάζει 
επίσης να μειώσει τον αριθμό των συμ-
βάσεων εξωτερικών συνεργατών, διευ-
κρίνισε ο κ. Αϊανόν στην επιστολή του.

Με τη συμμετοχή 30 φοιτητών και 
φοιτητριών, μαζί με τους καθηγητές 
τους, από το Τμήμα Αρχαιολογίας του 
Zhejiang University της Κίνας, συνεχί-
ζεται το διεθνές, εκπαιδευτικό πρόγραμ-
μα φιλοξενίας “Winter Archaeology 
Project” που διοργανώνει η Σχολή Δι-
οίκησης Τουρισμού, Φιλοξενίας και 
Επιχειρηματικότητας του Τεχνολογικού 
Πανεπιστημίου Κύπρου (ΤΕΠΑΚ), στην 
Πάφο. Σύμφωνα με ανακοίνωση του 
ΤΕΠΑΚ, το Zhejiang University συγκα-
ταλέγεται ανάμεσα στα σαράντα πρώτα 
πανεπιστήμια παγκοσμίως, με βάση τις 

διεθνείς λίστες κατάταξης.
Το γκρουπ καλωσόρισαν ακαδημαϊκό 

και διοικητικό προσωπικό της Σχολής 
και με ομιλίες τους, για τη σημαντικό-
τητα της εκπαίδευσης, της έρευνας και 
την ανταλλαγή πολιτισμικών στοιχείων, 
οι επικεφαλής του Κέντρου Γλωσσών 
και του Κέντρου Καινοτομίας «CUTing 
Edge» του ΤΕΠΑΚ, Δρ Ανδρούλλα Αθα-
νασίου και Δρ Δημήτριος Μπόγλου 
αντίστοιχα. 

Το γκρουπ θα παρακολουθήσει επί-
σης μαθήματα ελληνικής γλώσσας, αλλά 
και παραδοσιακών χορών, επισκέψεις 

στους αρχαιολογικούς χώρους.
Το πρόγραμμα θα περατωθεί στις 31 

Ιανουαρίου, με υπογραφή Μνημονίου 
Συνεργασίας μεταξύ των δύο πανεπι-
στήμιων, στο κτίριο της Πρυτανείας του 
ΤΕΠΑΚ, το οποίο πλέον είναι ένας δυνα-
τός ακαδημαϊκός συνεργάτης της πολι-
τείας σε νευραλγικούς τομείς.

Το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύ-
πρου, όπως καταλήγει η σχετική ανα-
κοίνωση, αποδεικνύει συνεχώς ότι βρί-
σκεται σε μια ανοδική πορεία ανάπτυξης 
και εξωστρέφειας, και η παρουσία του 
πλέον επεκτείνεται παγκόσμια.

Η eBay καταργεί περίπου 1.000 θέσεις εργασίας

Συνεργασία ΤΕΠΑΚ με το Zhejiang University

Στα πρόθυρα πτώχευσης οι επιχειρήσεις 
εστίασης στα κατεχόμενα

Οι τ/κ εφημερίδες προβάλλουν τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι επι-
χειρήσεις εστίασης ως αποτέλεσμα της 
ακρίβειας και των πληθωριστικών τά-
σεων.

Τα τ/κ ΜΜΕ παρατηρούν ότι η αύ-
ξηση στον κατώτατο μισθό κατά 50% 
οδήγησε σε αλυσιδωτές αυξήσεις σε 
διάφορα προϊόντα και υπηρεσίες, όπως 
η εστίαση, και παράλληλα με την αύ-
ξηση του κόκκινου κρέατος που συνε-
χίζεται εδώ και καιρό, οι επιχειρηματίες 
εστίασης τονίζουν ότι δεν μπορούν να 
τα βγάλουν πέρα και είναι στα πρόθυρα 
πτώχευσης. 

Επιπλέον, οι αυξήσεις στο κόστος 
ζωής οδήγησαν σε μείωση της αγορα-
στικής δύναμης των πολιτών λόγω των 
υψηλών τιμών που έπρεπε να χρεώ-
σουν τα εστιατόρια για να συνεχίσουν 
τη λειτουργία τους.

Η ένωση ιδιοκτητών εστιατορίων 
(RESBİR) προειδοποιεί ότι οι επιχειρή-
σεις ενδέχεται να φτάσουν στο σημείο 
της χρεοκοπίας και απαιτεί να ληφθούν 
επείγοντα μέτρα, αλλιώς θεωρεί πως 
θα αντιδράσει το κοινό και μάλιστα με 
σκληρό τρόπο.

«Η τρέχουσα κατάσταση αναγκάζει 
τα εστιατόρια να αγοράζουν κρέας από 
το νότο και ενθαρρύνει το λαθρεμπό-
ριο. Η RESBİR έχει κάνει προσπάθειες 
συνάντησης με όλες τις “αρχές”. Θα μοι-
ραστούμε τα αποτελέσματα των συνομι-
λιών και τη στάση που θα τηρήσουμε με 
το λαό μας με διαφανή τρόπο. Καλούμε 
τη διοίκηση να λάβει άμεσα μέτρα για 
να βρεθούν λύσεις σε αυτά τα δυσεπίλυ-
τα προβλήματα, διαφορετικά ανακοινώ-
νουμε στο κοινό ότι η αντίδρασή μας θα 

είναι σκληρή».
Η «Κίπρις» γράφει ότι η ακραία αύ-

ξηση των τιμών του κόκκινου κρέατος 
έχει οδηγήσει τους πολίτες στην κατα-
νάλωση λευκού κρέατος. Ωστόσο, το 
κοτόπουλο και το ψαρί έχουν επίσης 
αυξηθεί.

«Ενώ ο κατώτατος μισθός εξανεμίζε-
ται πριν μπει στην τσέπη, οι τιμές ανέ-
βηκαν την περασμένη εβδομάδα με την 
αύξηση των θαλασσινών. Τα πιο προσιτά 
ψάρια ήταν το μαύροψαρο και ο γαύρος, 
που πωλούνταν προς 150 TΛ (4,5 ευρώ) 
το κιλό, ενώ ο σολομός είναι στην κο-
ρυφή με την τιμή του στα 690 TL (21 
ευρώ) το κιλό. Η τιμή της γαρίδας είναι 
800 TΛ (25,5 ευρώ) το κιλό».

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ της εφη-
μερίδας, ένα κιλό κοτόπουλο αυξήθηκε 

επίσης στα 106,26 TΛ (3 ευρώ). Οι πο-
λίτες που μίλησαν στην «Κίπρις» είπαν 
ότι δεν μπορούν να πλησιάσουν τις τι-
μές του κρέατος, ενώ επίσης παραπο-
νιούνται ότι οι τιμές των ψαριών και 
του κοτόπουλου είναι ψηλά. Αν και η 
πιο προσιτή τιμή κρέατος είναι το κοτό-
πουλο, οι πολίτες δυσκολεύονται να το 
αγοράσουν επίσης.

Σημειώνεται ότι ο κατώτατος μισθός, 
που ανακοινώθηκε στις 24.000 ΤΛ (727 
ευρώ) καθαρά, αναμένετο να αυξήσει 
την αγοραστική δύναμη, όμως οι μισθοί 
εξανεμίζονται με διαδοχικές αυξήσεις 
πριν καν φτάσουν στην τσέπη. Οι πολί-
τες φοβούνται να καταναλώσουν προϊό-
ντα κρέατος, τα οποία είναι βασικά είδη 
κατανάλωσης, σημειώνεται στο δημοσί-
ευμα.

Los Angeles Times: 
Απολύονται 115 
δημοσιογράφοι

Οι Los Angeles Times, η μεγάλη εφη-
μερίδα της δυτικής ακτής των ΗΠΑ, που 
ιδρύθηκε πριν από 142 χρόνια, θα απο-
λύσει πάνω από το ένα πέμπτο της σύ-
νταξής της, με άλλα λόγια τουλάχιστον 
115 δημοσιογράφους, ανακοίνωσε την 
Τρίτη η διεύθυνση του τίτλου σε μεγάλη 
οικονομική δυσχέρεια. Η διεύθυνση της 
εφημερίδας είχε ήδη ανακοινώσει πως 
«προβλέπει απολύσεις» για τη μείωση 
του κόστους λειτουργίας της, στο νεό-
τερο επεισόδιο της βαθιάς κρίσης που 
διέρχεται ο αμερικανικός Τύπος.

Περί το 90% των συνδικαλισμένων 
εργαζόμενων των Τάιμς κατήλθαν σε 
απεργία σε ένδειξη διαμαρτυρίας, με 
αρκετούς από τους δημοσιογράφους να 
ζητούν από τη διεύθυνση να «καθίσει 
στο τραπέζι των διαπραγματεύσεων» 
μαζί τους προκειμένου να «καταρτιστεί 
σχέδιο εξαγοράς». Το νέο κύμα απο-
λύσεων ανακοινώθηκε παρότι η εφη-
μερίδα είχε ήδη καταργήσει 70 θέσεις 
εργασίας τον Ιούνιο. Στο μεταξύ, στην 
ανατολική ακτή των ΗΠΑ, 400 συνδι-
καλισμένοι δημοσιογράφοι και άλλοι ερ-
γαζόμενοι του ομίλου Condé Nast, στον 
οποίο ανήκουν τίτλοι περιοδικών όπως 
τα Vanity Fair, Vogue και GQ, καθώς 
και ιστότοποι, κατέβηκαν σε απεργία 
διαμαρτυρόμενοι για τους όρους των 
σχεδιαζόμενων απολύσεων του 5% του 
προσωπικού, περίπου 300 ανθρώπων.

Επίσης, ο όμιλος που εκδίδει το πε-
ριοδικό Sports Illustrated ανακοίνωσε 
πως θα απολύσει το μεγαλύτερο μέρος 
της συντακτικής ομάδας του. Πέρσι, 
μειώσεις του προσωπικού τους ανακοί-
νωσαν οι διευθύνσεις της εφημερίδας 
Washington Post, του δημοσίου ραδι-
οφωνικού δικτύου NPR και του ομίλου 
Vox, μεταξύ άλλων. Πάνω από 130 εφη-
μερίδες έκλεισαν ή εξαγοράστηκαν το 
2023 στη χώρα. Ως τα τέλη του 2024, 
οι ΗΠΑ ενδέχεται να έχουν απολέσει το 
ένα τρίτο των εφημερίδων τους σε κάτι 
λιγότερο από είκοσι χρόνια.

«Εστιατόρια αγοράζουν κρέας από το νότο και ενθαρρύνεται το λαθρεμπόριο»
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Το ΑΚΕΛ τιμώντας τον κορυφαίο 
συνθέτη Μιχάλη Χριστοδουλίδη 
διοργανώνει δύο συναυλίες αφιε-
ρωμένες στην κυπριακή ποίηση με 
τίτλο «Στες άκρες των ακρών στην 
τέλειωσιν του κόσμου», στις 13 & 15 
Φεβρουαρίου 2024.

Οι συναυλίες περιλαμβάνουν τρα-
γούδια από τον Ακριτικό Κύκλο του 
11ου και 12ου αιώνα, τις Ρίμες Αγά-
πης του 16ου αιώνα και τραγούδια 
από τη σύγχρονη ποίηση.

Η κυπριακή διάλεκτος σαν ξε-
χωριστό και ιδιαίτερο κομμάτι στην 
ελληνική γλώσσα αποτελεί τον κορ-
μό αυτής της μοναδικής «συναυ-
λίας-θέαμα», όπου οι ιστορίες των 

Ακριτών ζωντανεύουν με τεχνικές 
θεάτρου σκιών πίσω από την ορχή-
στρα και τους τραγουδιστές.  

Ένας φοβερός Σαρακηνός εμφανί-
ζεται στη σκηνή σαν μια μεγάλη σκιά 
και γίνεται ο φόβος και ο τρόμος 
στην Κύπρο. Ο Κωνσταντάς καλείται 
να τον αντιμετωπίσει και να ελευθε-
ρώσει την Κύπρο.

Το πρόβλημα της λειψυδρίας της 
Κύπρου προσωποποιείται σε έναν 
τεράστιο κάβουρα που δεν αφήνει 
το νερό να τρέξει. Ο Κωνσταντάς 
και πάλι καλείται να σώσει την Κύ-
προ από το φοβερό τέρας. Τέλος, το 
τραγούδι του νεκρού αδελφού, και η 
υπόσχεση του αδελφού να φέρει στη 

μάνα την κόρη από τα ξένα, ακόμα 
και νεκρός.

Ο Μιχάλης Χριστοδουλίδης κρίνε-
ται ως σημαντικότατος μουσικοσυν-
θέτης της Κύπρου και της Ελλάδας 
με έργα σε ευρωπαϊκούς και διεθνείς 
χώρους. Με τις συνθέσεις του σε αρ-
χαίες τραγωδίες, κωμωδίες, αλλά και 
σε μεσαιωνικές και σύγχρονες, όπως 
και σε έργα μεγάλων ποιητών και 
θεατρικών συγγραφέων του 20ού 
αιώνα, αλλά και με τις συνθέσεις του 
σε έργα όπερας, μπαλέτου, κινημα-
τογραφικού, δημοτικής λογοτεχνίας 
απέδειξε, όσο ελάχιστοι της εποχής 
μας, τον τεράστιο χώρο και χρόνο 
που μπορεί να δράσει ένας μεγάλος 

σε ποιότητα καλλιτέχνης.
Η πρώτη παράσταση θα πραγμα-

τοποιηθεί την Τρίτη 13 Φεβρουαρίου 
2024, στις 20:30 στο Δημοτικό Θέ-
ατρο Λευκωσίας (η παράσταση στη 
Λευκωσία εντάσσεται στο πλαίσιο 
του Διεθνούς Φεστιβάλ Λευκωσίας) 
και το κοινό μπορεί να προμηθευτεί 
εισιτήρια από το ταμείο του θεάτρου 
και από την www.soldoutickets.
com.cy.

Η δεύτερη και τελευταία παράστα-
ση θα πραγματοποιηθεί την Πέμπτη 
15 Φεβρουαρίου 2024, στις 20:30 
στο Θέατρο Ριάλτο, στη Λεμεσό. Ει-
σιτήρια από το ταμείο του θεάτρου 
και από www.rialto.com.cy.

«Στες άκρες των ακρών στην τέλειωσιν του κόσμου»

«Ζωντανός» μύθος
Ένας φοβερός Σαρακηνός εμφανίζεται στη σκηνή σαν 
μια μεγάλη σκιά και γίνεται ο φόβος και ο τρόμος στην 
Κύπρο. Ο Κωνσταντάς καλείται να τον αντιμετωπίσει 
και να ελευθερώσει την Κύπρο.

Μουσείο ιστορίας – αρχείου 
Συνεργατικού Ταμιευτηρίου Λεμεσού

Άρχισε τη λειτουργία του το μουσείο ιστορίας – ιστορικό 
αρχείο Συνεργατικού Ταμιευτηρίου Λεμεσού, με τον Δήμο 
Λεμεσού να καλεί το κοινό να επισκεφθεί αυτό το μοναδικό 
στο είδος του μουσείο της Κύπρου. Σύμφωνα με ανακοίνωση 
του δήμου, με την ιδιότητά του ως μουσείο οικονομικής ιστο-
ρίας, αφιερωμένο στη δράση ενός Συνεργατικού Τραπεζικού 
Ιδρύματος και ως το μοναδικό στο είδος του παγκύπρια, «το 
μουσείο αποτελεί ζωντανή μαρτυρία της οικονομικής και συ-
νεργατικής ιστορίας και εξέλιξης της Κύπρου γενικά και της 
Λεμεσού ειδικότερα και τεκμηριώνει βήμα προς βήμα την πο-
ρεία και τη δράση του Συνεργατικού Ταμιευτηρίου Λεμεσού».

Στους χώρους του μουσείου, προστίθεται, οι επισκέπτες 
μπορούν να ακολουθήσουν την ανέλιξη του Συνεργατικού 

Ταμιευτηρίου Λεμεσού, από ένα απλό Ταμιευτήριο για τους 
μικροκαταστηματάρχες της πόλης σε κορυφαίο συνεργατικό 
τραπεζικό ίδρυμα της Λεμεσού και της Κύπρου με κύρος και 
πολύπλευρη δράση.

Στους δύο ορόφους του, συνολικού εμβαδού 530 τ.μ., εκτί-
θενται παλιά τραπεζικά βιβλία και έγγραφα, αυθεντική ιστορι-
κή επίπλωση, βιβλιάρια σχολικών καταθέσεων κ.ά.

Υποβολή έργων σε Φεστιβάλ  
Καλών Τεχνών στη Μόσχα

Πρόσκληση για υποβολή έργων στο 13ο Διεθνές Φεστιβάλ 
Καλών Τεχνών Μόσχας “Traditions and Contemporaneity”, 
που προκήρυξε ο μη κερδοσκοπικός οργανισμός Moscow 
Public Foundation for Support of Culture and Development 
of Contemporary Art, απευθύνει το Επιμελητήριο Καλών Τε-
χνών Κύπρου (ΕΚΑΤΕΚ).

Το φεστιβάλ θα διεξαχθεί μεταξύ 27-30 Ιουνίου, στη Μό-
σχα, στο Gostiny Dvor, 4 IIyinka Street.

Σύμφωνα με τα αποτελέσματα του φεστιβάλ, θα απονεμη-
θεί το διεθνές βραβείο «VERA» -ένα μπρούτζινο αγαλματίδιο 
που συμβολίζει την πίστη στη δημιουργικότητα, την αγάπη 
και την επιτυχία. Η τελετή βράβευσης του φεστιβάλ θα λάβει 
χώρα στις 30 Ιουνίου, στις 20:00.

Οι νικητές του φεστιβάλ θα ανακηρυχθούν στις κατηγορίες 
της ζωγραφικής, των graphics, της γλυπτικής, της φωτογρα-
φίας, του installation, των κούκλων, των εφαρμοσμένων τε-
χνών, των μασκών, της μουσειολογίας, της ψηφιακής τέχνης 
και των NFT.

Επισημαίνεται ότι η καταληκτική ημερομηνία υποβολής 
των έργων είναι η 30ή Μαρτίου.

Βρέθηκε πίνακας  
του Γκούσταφ Κλιμτ  

μετά από 100 χρόνια
Ένας πίνακας του Γκούσταφ Κλι-

μτ, που πιστεύεται ότι είχε χαθεί για 
100 χρόνια, βρέθηκε στη Βιέννη, με 
την αξία του να ανέρχεται στα 54 
εκατομμύρια δολάρια, σύμφωνα με 
τον οίκο δημοπρασιών im Kinsky.

Πρόκειται για το πορτρέτο της 
φροϊλάιν Λίζερ (Portrait of Fraulein 
Lieser), το οποίο ανήκε κάποτε σε 
μια πλούσια εβραϊκή οικογένεια βι-
ομηχάνων στην Αυστρία και εμφα-
νίστηκε για τελευταία φορά δημόσια 
το 1925. Έκτοτε, η κατάληξη του πί-
νακα του Γκούσταφ Κλιμτ είναι ασα-
φής, ωστόσο ανήκει στην οικογένεια 
των σημερινών ιδιοκτητών του από 
τη δεκαετία του 1960.

Ο οίκος δημοπρασιών δήλωσε 
πως «ένας πίνακας τέτοιας σπανιό-
τητας, καλλιτεχνικής σημασίας και 
αξίας δεν ήταν διαθέσιμος στην αγο-
ρά τέχνης στην Κεντρική Ευρώπη 
εδώ και δεκαετίες». Το πορτρέτο θα 
δημοπρατηθεί στις 24 Απριλίου για 
λογαριασμό των νόμιμων διαδόχων 
της οικογένειας Λίζερ. 

Πρόκειται για διαδικασία που βα-
σίζεται στις αρχές της Ουάσινγκτον, 
μια διεθνή συμφωνία για την επι-
στροφή της λεηλατημένης από τους 
Ναζί τέχνης στους απογόνους των 
ανθρώπων από τους οποίους την 
πήραν.



ΡΕΠΟΡΤΑΖ 19ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 |

Την πρόσκληση για υποβολή αιτήσεων 
για το πρόγραμμα υποτροφιών του 2024 - 
25 ύψους πέντε εκατ. ευρώ για την τουρ-
κοκυπριακή κοινότητα έδωσε στη δημοσι-
ότητα την Πέμπτη η Κομισιόν.

Οι αιτήσεις για το ακαδημαϊκό έτος 
2024 - 2025 θα γίνονται δεκτές μέχρι τις 
2 Απριλίου 2024 και ώρα 23:59 ώρα Κύ-
πρου. Όλοι οι ενδιαφερόμενοι υποψήφιοι 
καλούνται να υποβάλουν αίτηση ηλε-
κτρονικά μέσω της ιστοσελίδας υποτροφι-
ών της ΕΕ (www.euburs.eu).

Το πρόγραμμα παρέχει ευκαιρίες σε 
διαφόρους τομείς και επίπεδα εκπαίδευ-

σης για Τουρκοκύπριους φοιτητές σε ευ-
ρωπαϊκά πανεπιστήμια, καθώς επίσης και 
ευκαιρίες κατάρτισης και επαγγελματικής 
ανάπτυξης. Από το 2007 το πρόγραμμα 
στηρίζει σπουδαστές και επαγγελματίες σε 
ολόκληρη την τουρκοκυπριακή κοινότη-
τα.

Το ευρωπαϊκό πρόγραμμα υποτρο-
φιών έχει επίσης ως στόχο να συμβάλει 
στην οικονομική ανάπτυξη της κοινότη-
τας, ενισχύοντας τις γνώσεις, καθώς και 
τις τεχνικές και κοινωνικές δεξιότητες σε 
διαφόρους τομείς προτεραιότητας, από τη 
μηχανική λογισμικού έως τις τεχνολογίες 

που σχετίζονται με τη βιώσιμη ενέργεια, 
για τους οποίους υπάρχει ζήτηση δεξιοτή-
των στην αγορά εργασίας.

Εκτός από τη γενική πρόσκληση υπο-
βολής προτάσεων, το πρόγραμμα περιλαμ-
βάνει επίσης την πρωτοβουλία «Alumni 
Connect», η οποία στόχο έχει να συνδέσει 
περίπου 2.150 Τουρκοκύπριους πολίτες 
που έχουν επωφεληθεί από το πρόγραμμα 
υποτροφιών από το 2007.

Το πρόγραμμα υποτροφιών της ΕΕ 
χρηματοδοτείται πλήρως από την ΕΕ και 
υλοποιείται από το Ινστιτούτο Goethe από 
το 2022.

Στην προμήθεια, εγκατάσταση, λειτουρ-
γία και συντήρηση ενός ολοκληρωμένου 
συστήματος έξυπνης διαχείρισης και μέ-
τρησης υδάτινων πόρων προχωρεί ο Δήμος 
Πάφου. Σκοπός του έργου είναι να παράσχει 
στον Δήμο τα απαραίτητα εργαλεία (εξο-
πλισμό και λογισμικό), ώστε να επιτευχθεί 
η βέλτιστη χρήση των διαθέσιμων υδάτι-
νων πόρων, διασφαλίζοντας την ποσότητα 
και την ποιότητα του πόσιμου νερού μέσω 
της υποδομής των δικτύων ύδρευσης και 
διανομής και επιτυγχάνοντας ταυτόχρονα 
σημαντικά χαμηλότερο κόστος συντήρησης 
και λειτουργίας. Το έργο περιλαμβάνει ενη-

μέρωση του υπάρχοντος ψηφιακού χάρτη 
δικτύου, ώστε να συμπεριλάβει όλο το εξω-
τερικό και εσωτερικό δίκτυο, διαίρεση του 
εσωτερικού δικτύου σε District Meter Areas 
– DMAs, σχεδιασμό, ανάπτυξη και λειτουρ-
γία έξυπνου και ολοκληρωμένου συστήμα-
τος διαχείρισης υδάτινων πόρων, προμή-
θεια, εγκατάσταση και λειτουργία όλου του 
απαιτούμενου εξοπλισμού.

Συγκεκριμένα, αφορά σε τουλάχιστον 
27.000 έξυπνους υδρομετρητές, μονάδες 
ελέγχου, εξοπλισμό επικοινωνίας, αισθητή-
ρες, Η/Υ, οθόνες κ.λπ. για την υλοποίηση του 
ολοκληρωμένου συστήματος. Ακόμη, προμή-

θεια, εγκατάσταση και λειτουργία όλων των 
απαιτούμενων στοιχείων Λογισμικού (π.χ. 
σύστημα Scada, σύστημα Advance Metering 
Infrastructure (AMI) κ.λπ.). Αναφορικά με 
τα αναμενόμενα οφέλη/αποτελέσματα ο Δή-
μος Πάφου σημειώνει, μεταξύ άλλων, πως η 
παρακολούθηση σε πραγματικό χρόνο και οι 
πληροφορίες που βασίζονται σε δεδομένα επι-
τρέπουν ταχεία απόκριση σε διαρροές, σπατά-
λη και μη φυσιολογικά πρότυπα κατανάλω-
σης, εξοικονομώντας υδάτινους πόρους. Το 
έργο υλοποιείται στο πλαίσιο του Προγράμμα-
τος Πολιτικής Συνοχής «ΘΑλΕΙΑ 2021-2027» 
με τη συγχρηματοδότηση της ΕΕ.

Aιτήσεις για υποτροφίες σε Τ/κ σπουδαστές από την Κομισιόν

Σύστημα έξυπνης διαχείρισης υδάτινων πόρων προωθεί ο Δήμος Πάφου

Διαφωνία ΚΑΣ - ΑΣΔΥΚ για πρόσληψη ακόμη 
500 συμβασιούχων στην Αστυνομία

Τον προβληματισμό του σχετικά με την 
εξαγγελία του Υπουργού Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως για την πρόσληψη ακό-
μη 500 Ειδικών και Συμβασιούχων Ειδι-
κών Αστυνομικών (ΣΕΑ), προς αντιμετώ-
πιση της υποστελέχωσης στην Αστυνομία, 
εκφράζει ο Κλάδος Αστυνομικού Σώματος 
της Ανεξάρτητης Συντεχνίας Δημοσίων 
Υπαλλήλων Κύπρου (ΚΑΣ - ΑΣΔΥΚ).

Όπως αναφέρεται, ο Κλάδος δημοσιο-
ποιεί για δεύτερη φορά τη διαφωνία του 
με αποφάσεις του Υπουργείου Δικαιοσύ-
νης αναφορικά με το ζήτημα της επαρκούς 
στελέχωσης του Σώματος, έχοντας ήδη δι-
αφωνήσει με την πρόσληψη των Συμβασι-
ούχων Αστυνομικών (18+10 μήνες, Ετήσι-
ος Βασικός Μισθός €13.546) για σκοπούς 
επιτήρησης της Πράσινης Γραμμής, καθώς 
θεωρούσε και θεωρεί ότι η πρόσληψη μό-
νιμων αστυφυλάκων είναι η ορθότερη επι-
λογή.

Η θέση του Κλάδου Αστυνομικού Σώμα-
τος είναι ότι εγείρεται σοβαρό ζήτημα ως 
προς το καθεστώς εργοδότησης των ΣΕΑ, 
αναφέρεται και προστίθεται πως η ένταξή 
τους οδήγησε στη δημιουργία ακόμη μιας 
κατηγορίας εργαζόμενων, αφού πλέον η 
Αστυνομία στελεχώνεται με υπαλλήλους 
τεσσάρων ταχυτήτων, Αστυνομικούς, 
Ειδικούς Αστυνομικούς, Εξειδικευμένο 
Προσωπικό και Συμβασιούχους Ειδικούς 
Αστυφύλακες.

Προστίθεται ότι ο χρόνος επιβεβαίωσε 
τις ανησυχίες του ΚΑΣ-ΑΣΔΥΚ ότι με την 
πρόσληψη των 300 ΣΕΑ «η Πολιτεία άνοι-
ξε την πόρτα για ένταξη φτηνού εργατικού 
δυναμικού περιορισμένων δικαιωμάτων» 
(μισθολογική ανέλιξη και μηδαμινές προ-
οπτικές αναβάθμισης), συμπληρώνοντας 
ότι μετά από διεκδίκηση των συντεχνιών 

έχουν βελτιωθεί οι όροι απασχόλησης των 
Ειδικών Αστυφυλάκων και εξασφαλίστη-
καν κάποια δικαιώματα από αυτά που 
απολαμβάνουν οι μόνιμοι αστυνομικοί.

Αναφέρεται περαιτέρω ότι με αυτά 
τα δεδομένα, η πρόσφατη εξαγγελία του 
Υπουργού Δικαιοσύνης για την πρόσλη-
ψη ακόμη 500 ειδικών και συμβασιούχων 
προβληματίζει, αφού οι Ειδικοί και Συμ-
βασιούχοι Ειδικοί Αστυφύλακες δεν θα 
ασκούν όλα τα καθήκοντα αστυνομικής 
φύσης, προσθέτοντας πως παρότι η πρό-
σληψη ακόμη 500 Ειδικών και ΣΕΑ θα 
συμπληρώσει αριθμητικά, σε ένα βαθμό, 
το οργανόγραμμα της Υπηρεσίας, θα με-
γεθύνει ταυτόχρονα το πρόβλημα της μη 
άσκησης καθηκόντων αστυνομικής φύ-
σης, ειδικότερα αυτό του Ανακριτή, όπου 
παρατηρείται μεγάλο κενό.

Ο ΚΑΣ-ΑΣΔΥΚ επαναλαμβάνει την πά-
για θέση του ότι η απάντηση στη διαχρονι-
κή υποστελέχωση στην Αστυνομία περνά 

μέσα από την εισαγωγή ενός σύγχρονου 
εργασιακού πλαισίου που θα καθιστά τον 
Οργανισμό αξιοπρεπή και ελκυστικό χώρο 
εργοδότησης και το οποίο θα πρέπει να 
προβλέπει διασφάλιση μόνιμης εργοδότη-
σης αστυφυλάκων με καλά αμειβόμενες 
κλίμακες, που δεν θα υστερούν του Δη-
μοσίου, λειτουργία επαρκούς συνταξιοδο-
τικού σχεδίου, κίνητρα ανέλιξης εντός της 
Υπηρεσίας και φιλικό εργασιακό περιβάλ-
λον.

Ο ΚΑΣ-ΑΣΔΥΚ καλεί τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, τον Αρχηγό Αστυνομίας και τη 
Βουλή όπως, πριν τη λήψη των όποιων 
αποφάσεων, διαβουλευθούν με τους ορ-
γανωμένους συνδικαλιστικούς φορείς 
των αστυνομικών, καθώς «οι αστυνομικοί 
υπάλληλοι διαθέτουν φωνή και η Πολιτεία 
υποχρεούται να τους δώσει τη δυνατότητα 
να καταθέσουν τις απόψεις τους επί του 
σοβαρού αυτού ζητήματος», καταλήγει η 
ανακοίνωση.

6,5 εκατ. στην πόλη που 
θα επιλεγεί Πολιτιστική 
Πρωτεύουσα 2030

Το Υπουργικό Συμβούλιο απο-
φάσισε, μετά από πρόταση του 
Υφυπουργείου Πολιτισμού, όπως 
στην πόλη της Κύπρου που θα 
επιλεγεί ως η «Πολιτιστική Πρω-
τεύουσα της Ευρώπης για το έτος 
2030», παραχωρηθεί συνεισφορά 
από το κράτος, ύψους €6,5 εκατ. 
Το ποσό αυτό θα αφορά λειτουρ-
γικές δαπάνες και θα καλύπτει 
μέχρι και το 60% του συνολικού 
προϋπολογισμού της πόλης σε 
σχέση με τις δαπάνες αυτές. Στις 
λειτουργικές δαπάνες περιλαμβά-
νονται οι διοργανώσεις καλλιτε-
χνικών εκδηλώσεων, οι δραστηρι-
ότητες προβολής και προώθησης 
και δαπάνες σχετικές με το διοι-
κητικό κόστος της διοργάνωσης. 
Επιπλέον από το ποσό αυτό των 
€6,5 εκ., η πόλη που θα επιλεγεί 
θα πάρει και το χρηματικό ποσό 
ύψους €1,5 εκατ., που συνοδεύει 
το βραβείο «Μελίνα Μερκούρη». 
Παράλληλα, οι πόλεις έχουν τη 
δυνατότητα να λάβουν και επι-
πλέον χρηματοδοτήσεις από τα 
κοινοτικά-διαρθρωτικά ταμεία, 
κυρίως σε ό,τι αφορά δράσεις τους 
που εμπίπτουν στα πλαίσια της 
αστικής ανάπτυξης και κοινωνι-
κής συνοχής.

Αναφερόμενη στην απόφα-
ση, η Υφυπουργός Πολιτισμού, 
Δρ Κασσιανίδου, επεσήμανε ότι 
η Πολιτιστική Πρωτεύουσα 2030 
θα έχει τεράστιο όφελος τόσο για 
τον τόπο, αλλά ακόμα πιο μεγάλο 
για την πόλη που θα τον κερδίσει, 
αφού θα της προσφέρει αναγνώ-
ριση και προβολή, προοπτικές 
οικονομικής ανάπτυξης και προ-
όδου. Παράλληλα, είναι ένα μέσο 
να «αναδείξουμε τον σύγχρονο 
πολιτισμό μας, αλλά και την πλού-
σια πολιτιστική κληρονομιά του 
τόπου μας».

Δεν μπορεί η Αστυνομία να στελεχώνεται με υπαλλήλους τεσσάρων 



Το άγχος τυγχάνει να είναι το πιο συ-
νηθισμένο καθημερινό συναίσθημα για 
όλους τους ανθρώπους και είναι άρρηκτα 
συνυφασμένο με την ίδια μας την ύπαρ-
ξη. Όλοι μας κατά περιόδους βιώνουμε 
έντονο άγχος, λόγω των προσωπικών 
και επαγγελματικών υποχρεώσεών μας. 
Το άγχος για την επιβίωση και την υγεία 
μας, το άγχος για τη δουλειά, το άγχος για 
τα οικονομικά μας, αν θα ανταποκριθού-
με στις υποχρεώσεις μας, το άγχος για 
τους δικούς μας ανθρώπους, το άγχος να 
βρούμε κάποιον να μας αγαπήσει και η 
λίστα δεν τελειώνει ποτέ!

Το υπερβολικό άγχος στη ζωή μας 
αδειάζει το μυαλό από το παρόν, οι ανη-
συχίες και οι σκέψεις σκιαγραφούν το 
αύριο, χωρίς καν να ξέρουμε πώς θα 
είναι και τι θα συμβεί. Πολλές φορές 
δυσκολευόμαστε να ελέγξουμε τις ανη-
συχίες μας και να αντισταθούμε στο να 
μην ανησυχούμε. Σαν να μην έχουμε 
την επιλογή να χαλαρώσουμε και να 
απολαύσουμε την κάθε στιγμή. Είμαστε 
συνέχεια σε ένταση και αυτό μας δυσκο-
λεύει να συγκεντρωθούμε εύκολα. Το 
μυαλό στρέφεται σε διαφορετικά θέματα 
και χάνουμε το νόημα αυτού που ξεκινή-
σαμε να κάνουμε. Αναβάλλουμε συνέχεια 
δραστηριότητες, ενώ θέλουμε να κάνου-
με κάτι. Εστιάζουμε τη σκέψη μας στα αρ-
νητικά σημεία και πάντα σκεφτόμαστε το 
χειρότερο σενάριο. Υπεραναλύσουμε την 
κατάσταση που μας απασχολεί και συνε-
χίζουμε να ζούμε με το αν συμβεί αυτό... 
και αν συμβεί εκείνο...

Όταν έχουμε να αντιμετωπίσουμε δύ-
σκολες καταστάσεις, νιώθουμε πιεσμένοι 
και εγκλωβισμένοι, δεν ξέρουμε πώς να 
το διαχειριστούμε, και δημιουργείται μια 
αίσθηση ότι δεν μας φτάνει ο αέρας και 
δεν μας χωράει ο τόπος. Όλο αυτό δημι-
ουργεί επιπτώσεις στην υγεία μας. Μας 
φέρνει κόπωση, νιώθουμε το σώμα μας 
βαρύ, πονάνε οι μυς, έχουμε ημικρανίες, 
πονοκεφάλους, πόνους στο στομάχι και 
πολλά άλλα. 

Ο φόβος του αγνώστου εμφανίζεται 
κάθε φορά που σκεφτόμαστε μια κατά-
σταση που συμβαίνει τώρα είτε θα συμ-
βεί στο μέλλον. Η αμφιβολία έρχεται και 
ενοχλεί συνέχεια το μυαλό με σκέψεις, 
προβλέψεις, με καταστροφικά σενάρια, 
με αρνητικές ιδέες, με προκαταλήψεις, 
αναπαράγουμε διάφορες σκέψεις, οι 
οποίες προκαλούν άγχος, αρνητικά συ-
ναισθήματα, τα οποία έπειτα φέρουν 
δυσλειτουργικές συμπεριφορές, και όλο 
αυτό γίνεται ένας φαύλος κύκλος που 
διαιωνίζεται. 

Γιατί άραγε αφήνουμε να μας 
συμβαίνει όλο αυτό;

Σίγουρα το άγχος δεν μπορεί να εξα-
λειφθεί τελείως από τη ζωή μας.  Μπο-
ρούμε όμως να το αποφεύγουμε όταν 
είναι εφικτό και πρέπει να το διαχειριζό-
μαστε όταν είναι αναπόφευκτο.

Συνηθίζουμε να σκεφτόμαστε πράγ-
ματα που μας δυσανασχετούν αντί να 
σκεφτόμαστε μόνο θετικά. Πρέπει να εί-
μαστε πιο αισιόδοξοι στη ζωή μας.

Αφιερώστε λίγο χρόνο για τον εαυτό 
σας. Αρχίστε να διαβάζετε βιβλία που θα 
σας βοηθήσουν να αυξήσετε την αυτο-
πεποίθησή σας. Πιείτε έναν καφέ με ένα 
φίλο ή φίλη σας. Μοιραστείτε ένα πρό-
βλημα που σας βασανίζει. Πάντα βρίσκε-
ται πιο εύκολα η λύση με δύο. Προσέξτε 
λίγο τη διατροφή σας και βάλτε στη ζωή 
σας την άσκηση. Αυτοί είναι κάποιοι τρό-
ποι που σας βοηθούν να μειωθεί το άγχος 
σας και να απομακρυνθείτε από τις καθη-
μερινές αρνητικές σκέψεις.

Η θετική σκέψη είναι δημιουργία, 
επίλυση, ανανέωση, βελτίωση. Το μυαλό 
μας είναι ένα ευέλικτο εργαλείο, το οποίο 
μπορεί να κάνει ό,τι του πούμε εμείς ώστε 
να το πετύχει. Αυτό που χρειαζόμαστε εί-
ναι η δύναμη να απωθήσουμε τις αρνητι-
κές σκέψεις, όταν εμφανίζονται και να τις 
αντικαταστήσουμε με θετικές! 

Πάντοτε θερίζουμε ό,τι σπέρνουμε. Αν 
είμαστε ικανοί να σχηματίζουμε σκέψεις 

υγείας, αγάπης και χαράς, αυτές οι σκέ-
ψεις μας ξανάρχονται πίσω σαν ηχώ. Αν 
όμως σχηματίσουμε σκέψεις θυμού, φό-
βου, ζήλιας και μίσους, τα αποτελέσματα 
γρήγορα θα εκδηλωθούν στην ίδια μας 
τη ζωή. Ο άνθρωπος δεν είναι τίποτε 
άλλο παρά τα αποτελέσματα των σκέψε-
ών μας. Η ποιότητα των σκέψεών μας 
οδηγεί στην ποιότητα της ζωής μας. Εάν 
οι σκέψεις μας είναι ειρηνικές, ήσυχες, 
γεμάτες αγάπη, καλοσύνη, έτσι θα είναι 
και η ζωή μας διότι θα έχουμε την αγάπη 
μέσα μας, η οποία θα επηρεάζει ακόμα 
και τους ανθρώπους γύρω μας.

Με τις θετικές σκέψεις και την αγάπη 
γινόμαστε ευτυχισμένοι. Με τις αρνητικές 
σκέψεις και το μίσος είμαστε δυστυχισμέ-
νοι. Αμέσως μόλις μας έρχεται μια αρνη-
τική σκέψη πρέπει να ανοίγουμε δρόμο 
για μια αντίστοιχη καλή σκέψη.

Ένας μεγάλος φιλόσοφος είπε για τη 
δύναμη της σκέψης: «Σπείρε μια σκέψη 
και θέρισε μια πράξη, σπείρε μια πράξη 
και θέρισε μια συνήθεια. Σπείρε μια συ-
νήθεια και θέρισε χαρακτήρα. Σπείρε χα-
ρακτήρα και θέρισε πεπρωμένο». 

Μαθαίνοντας να ζούμε με ένα θετι-
κό τρόπο σκέψης, κερδίζουμε σε όλο το 
φάσμα των επαγγελματικών, κοινωνι-
κών και προσωπικών μας σχέσεων και 
απολαμβάνουμε συναισθηματική υγεία, 
ηρεμία του νου και ευτυχία, αποτρέπο-
ντας έτσι, σε μεγάλο βαθμό, ακόμη και τις 
ασθένειες του σώματος.

Συνολικά, η θετική σκέψη μπορεί να 
βοηθήσει στη δημιουργία μιας υγιούς 
και ισορροπημένης ζωής, μειώνοντας το 
άγχος και το στρες που τη διακατέχει. Η 
εστίαση στις θετικές πτυχές της ζωής και 
η αντιμετώπιση των προκλήσεων με αι-
σιοδοξία και αισθητική μπορεί να βελτιώ-
σει την ψυχολογική και σωματική ευεξία. 
Με τη σωστή διάθεση και στάση ζωής, ο 
άνθρωπος μπορεί να πετύχει πολύ περισ-
σότερα.

Σαββούλα Τσακκιστού
NLP Practitioner (Νευρογλωσσικός)

Γιατί αγχώνομαι για όλα

Πώς τα μάτια προβλέπουν σωματικές νόσους
Ο αμφιβληστροειδής χιτώνας του μα-

τιού θεωρείται το «παράθυρο» που δείχνει 
τη γενικότερη υγεία του ανθρώπινου ορ-
γανισμού. Και τώρα ερευνητές του Mass 
Eye and Ear και του Ινστιτούτου Broad 
του ΜΙΤ και του Χάρβαρντ «είδαν» στον 
αμφιβληστροειδή πιθανή μελλοντική εμ-
φάνιση πλήθους νόσων, όπως ανέφεραν 
σε μελέτη τους στο επιστημονικό περι-
οδικό Science Translational Medicine. 
Με ποιον τρόπο; Συνδυάζοντας απεικο-
νίσεις του αμφιβληστροειδούς, γενετικά 
στοιχεία και μεγάλα δεδομένα (big data) 
οι επιστήμονες επέτυχαν να εκτιμήσουν 
πόσο πιθανό είναι ένα άτομο να παρου-
σιάσει οφθαλμοπάθειες, αλλά και συστη-
μικές νόσους χρόνια αργότερα.

Μάλιστα, οι ερευνητές ανακάλυψαν 
σημαντική σύνδεση μεταξύ της λέπτυν-
σης διαφορετικών στρωμάτων του αμ-
φιβληστροειδούς και της αύξησης του 
κινδύνου εμφάνισης οφθαλμικών, νευ-
ροψυχικών, καρδιακών, μεταβολικών και 
πνευμονικών νόσων, ενώ εντόπισαν και 
γονίδια τα οποία συνδέονται με το πάχος 
των στρωμάτων του αμφιβληστροειδούς.

«Πρόσφατα συνειδητοποιήσαμε ότι 
υπάρχουν πολύ περισσότερες πληροφο-
ρίες που μπορούμε να λάβουμε από τις 

απεικονίσεις του αμφιβληστροειδούς από 
όσες πιστεύαμε ότι ήταν δυνατόν», ση-
μείωσε η κύρια συγγραφέας της μελέτης, 
Ναζλί Ζεμπαρντάστ, διευθύντρια Απεικό-
νισης Γλαυκώματος στο Mass Eye and 
Ear, επίκουρη καθηγήτρια Οφθαλμολογί-
ας στην Ιατρική Σχολή του Χάρβαρντ και 
κύρια συγγραφέας της μελέτης και συ-
μπλήρωσε: «Είναι πραγματικά εκπληκτι-
κό το ότι αυτές οι απεικονίσεις, οι οποίες 
δεν απαιτούν κανενός είδους επεμβατική 
διαδικασία, μπορούν να δείξουν πλήθος 
συστημικών νόσων, τόσο σε γενετικό, όσο 
και σε επιδημιολογικό επίπεδο».

Προκειμένου να ανακαλύψουν τη 
συσχέτιση μεταξύ της υγείας του αμφι-
βληστροειδούς και του κινδύνου νόσων, 
αλλά και να εντοπίσουν γονίδια που 
συνδέονται με την υγεία του χιτώνα, οι 
ερευνητές ανέλυσαν δεδομένα που αφο-
ρούσαν 44.823 συμμετέχοντες της UK 
Biobank (πρόκειται για τη βρετανική 
βιοτράπεζα, η οποία διαθέτει βιολογικά 
δείγματα για έρευνα περισσότερων από 
500.000 Βρετανών). Όλοι οι συμμετέχο-
ντες είχαν υποβληθεί σε οπτική τομογρα-
φία συνοχής (OCT) αλλά και σε γενετικό 
έλεγχο και άλλες εξετάσεις το 2010, ενώ 
παρακολουθήθηκαν για τυχόν εμφάνιση 
νόσων επί δέκα χρόνια κατά μέσο όρο.

Σε αντίθεση με προηγούμενες μελέτες 
που αναζητούσαν γονίδια που συνδέο-
νται με τη συνολική υγεία του αμφιβλη-
στροειδούς χιτώνα, στη συγκεκριμένη 
περίπτωση οι επιστήμονες «διείσδυσαν» 
βαθύτερα στο ρόλο των διαφορετικών 
κυτταρικών στρωμάτων που τον απαρτί-
ζουν. Η καινούργια αυτή γνώση μπορεί 
να οδηγήσει σε μελλοντικές θεραπείες, 
σύμφωνα με τους ερευνητές, οι οποίοι 
εντόπισαν συνολικά 259 γενετικούς τύ-
πους που συνδέονται με το πάχος του 
αμφιβληστροειδούς χιτώνα.

Σημαντική ανακάλυψη από ομάδα ερευνητών Της 
Κριστίν Κιλικίτα

Σκασμένα 
χέρια τον 
χειμώνα

Το τελευταίο διάστημα έχουμε βιώσει 
φοβερές εναλλαγές του καιρού. Έχουμε 
περάσει από την πολλή ζέστη και τον 
καύσωνα σε βροχές με υγρασία, σε ηλι-
οφάνεια με κρύο, σε απότομη πτώση 
της θερμοκρασίας και τώρα προετοιμα-
ζόμαστε για ξηρό κρύο και παγωμένο 
αέρα. Αυτό μπορεί να αφήσει τα χέρια 
μας τόσο αφυδατωμένα που σκάνε, 
ξεφλουδίζουν και αιμορραγούν, οπότε 
χρειάζονται εντατική ενυδάτωση. Οι 
χαμηλές θερμοκρασίες μειώνουν την 
υγρασία, που σημαίνει ότι ο αέρας δεν 
μπορεί να συγκρατήσει τόσο πολύ νερό. 
Η μειωμένη υγρασία στον αέρα αφαιρεί 
την υγρασία από το δέρμα μας.

Πώς μπορείτε λοιπόν να αποτρέψετε 
ή να αποτρέψετε τα ξηρά χέρια; Ακο-
λουθώντας τις παρακάτω συμβουλές. 

Προτιμήστε φυσικά ενυδατικά 
σαπούνια 

Επιλέξτε σαπούνια που δεν πε-
ριλαμβάνουν νάτριο, λαυρυλοθειικό 
νατριο (SLS), συνθετικά χρώματα, τε-
χνικά αρώματα ή τρικλοζάνη. Πολύ 
καλή λύση είναι τα φυσικά ενυδατικά 
σαπούνια με ελαιόλαδο και εκχυλίσμα-
τα βοτάνων. 

Κάντε απολέπιση
Κάντε απαλό μασάζ στα χέρια σας με 

κυκλικές κινήσεις για περίπου 30 δευ-
τερόλεπτα με ένα ήπιο προϊόν απολέπι-
σης μια φορά την εβδομάδα. 

Χρησιμοποιήστε ενυδατική κρέ-
μα 

Οι ενυδατικές κρέμες βοηθούν την 
ταλαιπωρημένη επιδερμίδα των χε-
ριών μας. Είναι απαραίτητες όλο το 
χρόνο, αλλά τις θυμόμαστε κυρίως τους 
χειμερινούς μήνες. Πολύ καλή πρόταση 
είναι οι κρέμες χεριών που περιέχουν 
ελαιόλαδο, αλόη, μέλι, κερί μέλισσας, 
έλαιο αβοκάντο, έλαιο jojoba,  βούτυρο 
καριτέ, βούτυρο κακάο (όχι μαζί στην 
ίδια κρέμα). 

Να φοράτε γάντια
Μην ξεχνάτε να φοράτε γάντια και 

όταν βγαίνετε έξω και όταν κάνετε δου-
λειές στο σπίτι. Αποφύγετε την πολύω-
ρη επαφή του νερού με τα χέρια σας, 
το κρύο ή τα καθαριστικά. Να φοράτε 
τα κατάλληλα γάντια για κάθε δουλειά. 

Να πίνετε αρκετό νερό
Αν θέλετε υγιές και λαμπερό δέρμα, 

θα πρέπει να πίνετε αρκετό νερό. Έξι 
έως οκτώ ποτήρια νερό την ημέρα θα 
απομακρύνουν τις τοξίνες και θα ενυ-
δατώνουν τον οργανισμό. 

Η express θεραπεία της νύχτας 
Μια από τις καλύτερες θεραπείες 

για τα ξηρά χέρια είναι να τα αφήσε-
τε όλη τη νύχτα να ενυδατωθούν με 
μια πλούσια κρέμα χεριών. Καλύψτε 
τα χέρια σας με ένα ζευγάρι γάντια ή 
κάλτσες. Με τον τρόπο αυτό παγιδεύ-
ετε την ενυδατική κρέμα και αυτό θα 
βοηθήσει το δέρμα σας να την απορ-
ροφήσει πλήρως. Έτσι, θα ξυπνήσετε 
με απαλά χέρια. Εάν το πρόβλημα στα 
χέρια δεν βελτιώνεται με τις θεραπείες 
στο σπίτι, θα πρέπει να ζητήσετε βοή-
θεια από ιατρό. 

ΔΕΥΤΕΡΑΣ
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Το νησιωτικό έθνος του Παλάου, στον 
Ειρηνικό Ωκεανό, έγραψε ιστορία, καθώς 
έγινε η πρώτη χώρα που επικύρωσε την 
ιστορική συνθήκη του ΟΗΕ για την προ-
στασία της Ανοιχτής Θάλασσας.

Με την επικύρωση της συνθήκης, το 
Παλάου δείχνει τη δέσμευσή του «για την 
αποκατάσταση της υγείας του ωκεανού, 
ώστε να συνεχίσει να θρέφει δισεκατομ-

μύρια ανθρώπους στον κόσμο και να μας 
προστατεύει από τις χειρότερες επιπτώσεις 
της κλιματικής αλλαγής», δήλωσε η Ρε-
μπέκα Χάμπαρντ, διευθύντρια του συνα-
σπισμού μη κυβερνητικών οργανώσεων 
High Seas Alliance.

Συμπλήρωσε πως «ελπίζουμε η επικύ-
ρωση αυτή να παρακινήσει άλλες χώρες 
να εντείνουν τις προσπάθειές τους για να 

επικυρώσουν τη συνθήκη χωρίς καθυστέ-
ρηση και να επιτρέψουν έτσι να τεθεί σε 
ισχύ το ταχύτερο δυνατό».

Η λεγόμενη Συνθήκη Ανοιχτής Θάλασ-
σας αποσκοπεί στην προστασία θαλάσσιων 
οικοσυστημάτων, τα οποία είναι ζωτικής 
σημασίας για την ανθρωπότητα αλλά απει-
λούνται από πολλές πηγές μόλυνσης, και 
υιοθετήθηκε από τα κράτη-μέλη του ΟΗΕ 

τον Ιούνιο έπειτα από περισσότερα από 
15 χρόνια συζητήσεων. Μέχρι στιγμής τη 
συνθήκη έχουν υπογράψει τουλάχιστον 
60 χώρες, αλλά για να τεθεί σε ισχύ η συν-
θήκη πρέπει να επικυρωθεί από 60 χώρες. 
Όταν συμβεί αυτό, η συνθήκη θα μπορεί να 
εφαρμοστεί μέσα σε διάστημα 120 ημερών. 
Πρόκειται για ένα στόχο που οι ακτιβιστές 
ελπίζουν να επιτύχουν έως το 2025.

Το Παλάου η πρώτη χώρα που επικύρωσε τη Συνθήκη για την Ανοικτή Θάλασσα

Λευκή ρινόκερος έγκυος με τεχνητή γονιμοποίηση
Γερμανοί επιστήμονες κατάφεραν 

για πρώτη φορά να καταστήσουν έγκυο 
μία νότια λευκή ρινόκερο με τεχνητή 
γονιμοποίηση, κάνοντας ένα σημαντι-
κό βήμα στην προσπάθεια να σώσουν 
τα «ξαδέλφια» της, τους βόρειους λευ-
κούς ρινόκερους, από τους οποίους δεν 
έχουν απομείνει στον κόσμο παρά μόνο 
δύο ηλικιωμένες θηλυκές. «Πετύχαμε 
κάτι που το θεωρούσαμε αδύνατον», 
είπε ο επικεφαλής του προγράμματος, 
Τόμας Χίλντεμπραντ, σε συνέντευξη Τύ-
που στο Βερολίνο.

Η γονιμοποίηση της νότιας λευκής 
ρινόκερου με ένα έμβρυο του είδους της 
συνιστά μια «σημαντική πρόοδο» στην 
πορεία για τη διάσωση των βόρειων 
λευκών ρινόκερων που κινδυνεύουν 
με εξαφάνιση, είπε ο Χίλντεμπραντ. 
Το επόμενο βήμα του φιλόδοξου προ-
γράμματος της επιστημονικής ομά-
δας BioRescue, που στηρίζεται από το 
Υπουργείο Έρευνας της Γερμανίας, θα 
είναι η γονιμοποίηση μιας νότιας λευ-
κής ρινόκερου με ένα έμβρυο βόρειου 
λευκού ρινόκερου.

Οι δύο τελευταίες θηλυκές του υπο-
είδους των βόρειων λευκών ρινόκερων, 
η Νατζίν και η κόρη της, η Φατού, είναι 
πλέον πολύ ηλικιωμένες και αδυνατούν 
να φέρουν εις πέρας μια εγκυμοσύνη. 
«Θέλουμε να διατηρήσουμε την κοι-
νωνική επικοινωνία, την κοινωνική 
κληρονομιά του βόρειου λευκού ρινό-
κερου», είπε ο Χίλντεμπραντ. Όπως ση-
μείωσε το BBC, ο Γερμανός επιστήμονας 
εξήγησε πως αυτό μπορεί να γίνει αν το 
μωρό που θα γεννηθεί περάσει το πρώ-
το του διάστημα δίπλα στις δύο ηλικιω-
μένες συγγενείς του στην Κένυα, «ώστε 

να μπορεί να μάθει τη γλώσσα τους από 
τις δύο τελευταίες του είδους και να μά-
θει πώς να συμπεριφέρεται». Ο τελευ-
ταίος αρσενικός του είδους, ο Σουδάν, 
πέθανε το 2018 στο καταφύγιο άγριων 
ζώων Ολ Πετζέτα της Κένυας. Η Νατζίν 
και η Φατού ζουν στον ίδιο δρυμό και 
φυλάσσονται σε 24ωρη βάση, καθώς 
στη φύση θα κινδύνευαν από τους λα-
θροθήρες.

Η ομάδα του Τόμας Χίλντεμπραντ 
έχει θέσει ως στόχο να γεννηθούν βό-
ρειοι λευκοί ρινόκεροι, με ωάρια που 
θα γονιμοποιηθούν από κατεψυγμέ-
νο σπέρμα, μέσα στα επόμενα δυόμισι 
χρόνια. Ενδέχεται ωστόσο να χρειαστεί 
περισσότερος χρόνος, καθώς η εγκυ-
μοσύνη στους ρινόκερους διαρκεί 16 
μήνες. Η μέθοδος που ακολουθεί η ομά-
δα ίσως βοηθήσει στην επιβίωση και 
άλλων απειλούμενων ειδών, όπως του 

ρινόκερου της Σουμάτρας, ενός υποεί-
δους της νοτιοανατολικής Ασίας. Οι ρι-
νόκεροι έχουν ελάχιστους εχθρούς στη 
φύση, όμως ο αριθμός τους μειώθηκε 
δραστικά τα τελευταία 50 χρόνια, λόγω 
της λαθροθηρίας. 

Στα μέσα του 19ου αιώνα σχεδόν ένα 
εκατομμύριο ρινόκεροι ζούσαν ακόμη 
στην άγρια φύση, αφού κατάφεραν να 
επιβιώσουν στον πλανήτη επί 26 εκα-
τομμύρια χρόνια.

Αξίζει να σημειωθεί πως στις 30 Σε-
πτεμβρίου 2023 σε εθνικό πάρκο στην 
Ινδονησία γεννήθηκε ένας σπάνιος ρι-
νόκερος Σουμάτρας, είδος που απειλεί-
ται με εξαφάνιση. Πλέον ο αριθμός των 
ρινόκερων Σουμάτρας στο εθνικό πάρκο 
ανήλθε σε εννέα, κάτι που δημιουργεί 
ελπίδες για τη συνέχιση του είδους. Ο 
νεογέννητος ρινόκερος είναι γένους θη-
λυκού.

Στο έλεος των φυσικών 
καταστροφών η Βραζιλία

Η Βραζιλία κατέγραψε το 2023 
περισσότερες από 1.000 φυσικές κα-
ταστροφές, δηλαδή περισσότερες από 
τρεις ημερησίως, κάτι που συμβαίνει 
για πρώτη φορά στα χρονικά και συν-
δέεται ευθέως με την κλιματική αλλα-
γή, σύμφωνα με τους ειδικούς.

Το Εθνικό Κέντρο Παρακολού-
θησης Φυσικών Καταστροφών 
(Cemaden) κατέγραψε 1.161 τέτοια 

φαινόμενα, ιδίως 
πλημμύρες και 
κατολισθήσεις, 
την περασμένη 
χρονιά. Είναι 
ο υψηλότερος 
αριθμός που έχει 
αναφερθεί από 
το 2011, όταν 
άρχισαν να τη-

ρούνται αρχεία. Σύμφωνα με αυτήν 
τη δημόσια υπηρεσία, από φαινόμενα 
που συνδέονται με ακραίες βροχο-
πτώσεις σκοτώθηκαν 132 άνθρωποι 
και περισσότεροι από 9.000 τραυματί-
στηκαν, ενώ τουλάχιστον 74.000 έμει-
ναν άστεγοι. Εκτιμάται ότι το ύψος 
των υλικών καταστροφών φτάνει τα 5 
δισεκ. ρεάλ (περίπου 925 εκατ. ευρώ).

«Οι κλιματικές αλλαγές είχαν άμε-
ση επίπτωση στην αύξηση της συχνό-
τητας και της έκτασης των καταστρο-
φών», εξήγησε ο Φρανσίσκο Ελισέου 
Ακίνο, κλιματολόγος στο Ομοσπον-
διακό Πανεπιστήμιο του Ρίο Γκράντε 
ντο Σουλ. Η κατάσταση αυτή συνδέε-
ται, όπως είπε, και με το καιρικό φαι-
νόμενο Ελ Νίνιο. «Βιώσαμε μια χρονιά 
με ρεκόρ (υψηλών) θερμοκρασιών, 
με κύματα καύσωνα, με προβλήματα 
ξηρασίας και βροχές που προκαλούν 
πλημμύρες», υπογράμμισε.

Επόμενο βήμα η γονιμοποίηση νότιας λευκής ρινόκερου με έμβρυο βόρειου λευκού 

Αγιοπούλι
Το ροδαλό ψαρόνι είναι ένα πτηνό πουλί της οικογένειας των ψαρονιών, Sturnidae, γνωστό και ως ροδαλό ψαρόνι ή ροδαλό πάστορας. Το είδος 
τοποθετήθηκε πρόσφατα στο δικό του μονοτυπικό γένος, Pastor, και χωρίστηκε από το Sturnus. Ακόμα ένα υπέροχο κλικ από τον φακό του Σαντίκ Αζιμλί.



ΙΣΤΟΡΙΚΕΣ ΔΙΑΔΡΟΜΕΣ22 ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024|

Τα απομνημονεύματα του Γρίβα
Π. Γιωρκάτζης: Διά των απομνημονευμάτων «επιχειρείται παραποίησις γεγονότων»

Του 
Μιχάλη Μιχαήλ

Μέρος 5ο

Όπως είδαμε στο προηγούμενο σημεί-
ωμα, η δημοσίευση αποσπασμάτων από 
τα απομνημονεύματα του Γρίβα, τόσο στην 
Ελλάδα όσο και στην Κύπρο, προκάλεσαν 
αναστάτωση και αντιπαραθέσεις με πρώτη 
και ισχυρότερη την αντίδραση του ίδιου του 
Μακαρίου, ο οποίος δήλωσε ότι «τον θρύλο 
του Διγενή κατέστρεψεν ο Γρίβας».

Όπως θα δούμε στη συνέχεια, ακολού-
θησαν κι άλλες αντιδράσεις από βασικούς 
πρωταγωνιστές της περιόδου της ΕΟΚΑ, 
περιλαμβανομένων των Πολύκαρπου Γιωρ-
κάτζη, Παύλου Παυλάκη και άλλων.

Τα απομνημονεύματα του Γρίβα βασί-
στηκαν ως ένα βαθμό και στις αφηγήσεις 
αγωνιστών, οι οποίοι δεν παρέλειψαν να 
προβούν σε διαβολές ή να δώσουν ψεύτικες 
ή ακόμα και διαστρεβλωμένες πληροφορίες 
στον Γρίβα, όπως θα δούμε πιο κάτω.

Το ανάλογο έγινε και αργότερα όταν ο 
Γρίβας κυκλοφόρησε το βιβλίο «Χρονικό 
Αγώνος ΕΟΚΑ 1955-1959».

Έγγραφο του Φ. Παπαφώτη 
προκαλεί τριγμούς και αντιδράσεις

Στην αναδημοσίευση αποσπασμάτων 
στην εφημερίδα «Το Θάρρος» της 4ης Δε-
κεμβρίου 1961, έκανε την εμφάνισή της μια 
επιστολή του τομεάρχη Καρπασίας, Φώτη 
Παπαφώτη, η οποία προκάλεσε θύελλα.

Ο Γρίβας καταγράφει μια περίπτωση την 
οποία θεωρεί ως συνωμοσία εναντίον του 
με εμπλεκόμενο έναν από τους πιο πιστούς 
του συνεργάτες, τον Άνθιμο Κυριακίδη.

Ο Άνθιμος Κυριακίδης ήταν διάκος της 
Αρχιεπισκοπής με καταγωγή από το Μηλι-
κούρι.

Όπως έγραφε η εφημερίδα: «Επί των 
ως άνω εγγράφων ο Διγενής αναφέρει ότι 
εσχημάτισεν την άποψιν ότι απετέλουν σκη-
νοθεσίαν, ως εξ υφισταμένων διενέξεων με-
ταξύ Άνθιμου Κυριακίδη και Αθανάσιου Πα-
παγεωργίου, παραθέτει το κάτωθι έγγραφον 
εκθέσεων του Φώτη Παπαφώτη».

Στη συνέχεια παρατίθεται το έγγραφο το 
οποίο βρίσκεται στη σελίδα 397 των απο-
μνημονευμάτων.

Το έγγραφο αναφέρεται στην άρνηση 
του Γρίβα να συναντηθεί με τον Μακάριο, 
μετά την υπογραφή των συμφωνιών Ζυρί-
χης-Λονδίνου, με παρακινητή της άρνησης 
του Γρίβα τον ιεροδιάκονο Άνθιμο Κυρια-
κίδη και τον Αντώνη Γεωργιάδη, ο οποίος 
αργότερα έγινε υπουργός στη μεταβατική 
κυβέρνηση Μακαρίου.

Γιωρκάτζης: Να δολοφονηθεί  
ο Άνθιμος Κυριακίδης

Για σκοπούς ιστορίας παραθέτουμε ολό-
κληρο το έγγραφο που ο Φώτης Παπαφώ-
της έστειλε στον Γρίβα.

«Εις Άγιον Γεώργιον Σπαθαρικού, εις το 
σπίτι του αγωνιστού Χρυσόστομου Ανδρέου, 
εις το οποίον ο κ. Παύλος Παυλάκης κι εγώ 
προσεκαλέσαμεν τον εφημέριον του Ιερού 
Ναού Φανερωμένης Λευκωσίας, π. Φώτι-
ον Καλογήρου, δι’ εξομολόγησιν, εγένετο η 
γνωστή σύσκεψις π. Φώτιου, Πολύκαρπου 
Γιωρκάτζη, κ. Παύλου Παυλάκη και εμού.

Ο Μακάριος, υπογράψας εις Λονδίνον 
τας Συμφωνίας Ζυρίχης-Λονδίνου, επανήλ-
θεν εις Κύπρον.

Ο ΔΙΓΕΝΗΣ ηρνείτο να δεχθή τον επα-
νακάμψαντα Μακάριον.

Αυτά μας απεκαλύφθησαν εις την σύσκε-

ψιν εκείνην υπό του π. Φώτιου και συνο-
δεύοντος αυτόν κ. Πολυκάρπου Γεωρκάτζη.

Υπό των δύο ελέχθη, ότι επανειλημμέναι 
απόπειραι να συναντήση ο Μακάριος τον 
ΔΙΓΕΝΗ απέτυχον, προσκρούσασαι εις την 
άρνησιν του προσωπικού συνδέσμου του 
ΑΡΧΗΓΟΥ –του Ιεροδιακόνου Άνθιμου Κυ-
ριακίδη, ενισχυομένου προς τούτο και υπό 
του κ. Αντωνάκη Γεωργιάδη, οίτινες εκρά-
τουν αυστηρώς εν απομονώσει τον ΑΡΧΗ-
ΓΟΝ– να επιτρέψη τοιαύτην συνάντησιν.

Προς αντιμετώπισιν της εκ της στάσε-
ως του ιεροδιακόνου Άνθιμου Κυριακίδη 
δημιουργηθείσης καταστάσεως και διά να 
καταστή δυνατή η συνάντησις Μακαρίου – 
ΔΙΓΕΝΗ, αντηλλάγησαν απόψεις και προε-
τάθησαν λύσεις.

Μεταξύ των άλλων, εγένετο υπό του κ. 
Πολυκάρπου Γιωρκάτζη εισήγησις, όπως ο 
Άνθιμος απαχθή, ακολούθως δε εκτελεσθή 
“με πιστόλι”.

Ευθύς τότε επενέβη ο π. Φώτιος και εξή-
γησε ότι τοιαύτη ενέργεια αντεδείκνυτο, 
καθ’ ότι θα εξηρέθιζε τον ΔΙΓΕΝΗ –αντι-
λαμβανόμενον διά ποίον λόγον εγένετο η 
απαγωγή και η εκτέλεσις του Ανθίμου– και 
θα τον εξωθούσε εις το να εμμείνει εις την 
άρνησίν του να δεχθή τον Μακάριον. Εξέ-
φρασε δε την άποψιν ότι θα ήτο προτιμό-
τερον να αποτελειωθή ο Άνθιμος υπό τίνος 
αυτοκινήτου, παρασυρόμενος.

Όταν κατά τας μεταμεσονυκτίους ώρας 
ανεχώρησαν διά Λευκωσίαν οι δύο, ο κ. 
Παύλος Παυλάκης μου εξέφρασε την έκ-
πληξίν του διά το ότι ο π. Φώτης, ιερεύς ων, 
εισηγήθη τοιαύτην λύσιν».

Η έντονη αντίδραση του 
Πολύκαρπου Γιωρκάτζη

Η δημοσίευση στα απομνημονεύματα 
της επιστολής Φώτη Παπαφώτη προκάλε-
σε την οργίλη αντίδραση του Πολύκαρπου 
Γιωρκάτζη, ο οποίος απέστειλε επιστολή στις 

εφημερίδες, κάνοντας λόγο σε «ξένες προς 
τον αγώνα επιδιώξεις» εκείνου που είχε 
στείλει τότε τη σχετική επιστολή, δηλ. του Φ. 
Παπαφώτη.

Ο Γιωρκάτζης αναφέρει πως ανέμενε ότι 
μέσα από τα απομνημονεύματά του ο Γρίβας 
θα κατέγραφε το μεγαλείο του αγώνα και 
των αγωνιστών, αλλά «αντί τούτου αφήνεται 
να ξεπηδήση από τις σελίδες των απομνη-
μονευμάτων η αμφιβολία για το ήθος των 
αγωνιστών και επιχειρείται παραποίησις 
γεγονότων. Πρόσωπα κρίνονται όχι από την 
έντιμον και ανιδιοτελή συμμετοχήν των εις 
τον αγώνα, γεγονότα δε ουσιώδους σημασί-
ας αναφέρονται όχι όπως και όταν έγιναν, 
αλλά εν συσχετισμώ προς συναισθήματα 
και πεποιθήσεις, που εγεννήθησαν εσφαλ-
μένως πολύ ύστερα από τον αγώνα εξαιτίας 
επιδιώξεων εντελώς άσχετων προς αυτόν».

Κατηγορίες εναντίον Παπαφώτη 
και Διγενή

Στη συνέχεια ο Π. Γιωρκάτζης επιτίθεται 
κατά του Γρίβα και του Παπαφώτη, χαρα-
κτηρίζοντας ως ψευδέστατη την κατηγορία 
περί συνωμοσίας που περιέχεται στην επι-
στολή Παπαφώτη.

Γράφει συγκεκριμένα ότι ο Γρίβας έγρα-
ψε στη σελίδα 397 ότι: «“Το ακόλουθον 
όμως γεγονός είναι εν επί πλέον στοιχεί-
ον περί της οργανωθείσης συνωμοσίας εις 
βάρος μου με κέντρον τας Αθήνας και με 
πράκτορες εκτελέσεως εις Λευκωσίαν. Τού-
το επληροφορήθην μετά την άφιξίν μου εις 
Ελλάδα και ούτω οι συνωμοτήσαντες εσώ-
θησαν”.

Ολοφάνερα ο Διγενής αφήνει να νοηθή 
ότι αν εγνώριζεν ευρισκόμενος εν Κύπρω 
την δήθεν συνωμοσία, θα διέτασσε την εκτέ-
λεσιν των συνωμοτών, δηλαδή εμού και άλ-
λων. Στηρίζει δε την άποψίν του περί συνω-
μοσίας εις έγγραφον ή επιστολήν – διατί δεν 
γράφει τι είδους έγγραφον είναι; - το οποίον 

ενυπογράφως του έδωσεν ο Φώτης Παπα-
φώτης μετά την άφιξίν του εις Ελλάδα. Διατί 
δεν αναγράφεται υπό του λεπτολόγου κατά 
τα άλλα Διγενή η ημερομηνία του εγγράφου 
του Φώτη Παπαφώτη; Μήπως τούτο εγρά-
φη τον Δεκέμβριον του 1959 και μάλιστα 
μετά τας προεδρικάς εκλογάς;

Το έγγραφον αυτό, το περιεχόμενόν του, 
και η αξιοπιστία του γράφοντος τούτο, ως 
και η ευθυκρισία του χρησιμοποιήσαντος 
αυτό προς εξαγωγήν ασφαλμένου και συ-
κοφαντικού συμπεράσματος, εγείρει πολλά 
ερωτήματα».

Αναφερόμενος στο περιεχόμενο του εγ-
γράφου επιβεβαιώνει τη συνάντηση στον 
Άγιο Γεώργιο Σπαθαρικού και προσθέτει 
την πληροφορία ότι παρών στη συνάντηση 
ήταν και ο Γιαννάκης Μάτσης «η παρουσία 
του οποίου παρασιωπάται. Διατί άραγε; Μέ-
χρι της ημέρας εκείνης ουδέποτε είχα γνω-
ρίσει τον Φώτην Παπαφώτην.

Αφού λοιπόν ήμουν συνωμότης, ώστε ν’ 
αξίζη να εκτελεσθώ, διατί ο Φώτης Παπα-
φώτης, ο γράψας το έγγραφον, συγκατοι-
κούσε μαζί μου επί έξη ολόκληρους μήνας 
μέχρι και του Σεπτεμβρίου 1959 και συνειρ-
γάζετο μαζί μου από την ημέραν της καθό-
δου μας από τα βουνά μέχρι τότε;

Διατί αφού εγώ επεβουλεύθην τον αρχη-
γό μας, ο Φώτης Παπαφώτης δεν ανακοί-
νωσε τούτο εις αυτόν εγκαίρως μιας και είχε 
αυτή την ευκαιρία και εν Κύπρω και εν Ελ-
λάδι; Πώς ο Διγενής με περιέβαλλε με τόσην 
αγάπην και εκτίμησιν, την οποίαν εξεδήλω-
νε δακρύζοντας κατά τας πολλάς συναντή-
σεις μας εις Ελλάδα εν μέσω συγκινητικών 
ασπασμών και εναγγαλισμών, εάν ο Φώτης 
Παπαφώτης τού είχε ανακοινώσει εγκαίρως 
ότι ήμουν συνωμότης, ως είχε καθήκον ένα-
ντι του αρχηγού του να πράξη;»

Λέει ψέματα και αντιφάσκει  
ο Διγενής

Ο Γιωρκάτζης συνεχίζει γράφοντας ότι 
ο Παπαφώτης λέει ψέματα και ο Γρίβας τα 
υιοθετεί.

Διερωτάται επίσης πώς είναι δυνατόν 
ο Γρίβας να αποδέχεται τα όσα περιέχονται 
στην επιστολή – έγγραφο Παπαφώτη, ότι 
δηλαδή παρεμποδιζόταν συνάντησή του 
με τον Μακάριο μετά την επιστροφή του 
στην Κύπρο και στη σελίδα 401 να γράφει ο 
ίδιος ο Γρίβας ακριβώς τα αντίθετα; Ο Γρίβας 
στη συγκεκριμένη σελίδα γράφει ότι έκανε 
επαφή με τον Μακάριο, στέλνοντας ως απε-
σταλμένο του τον Αντώνη Γεωργιάδη.

Και όντως, στη σελίδα εκείνη ο Γρίβας 
γράφει ότι «την πρωΐαν της 3ης Μαρτίου 
έλαβα σημείωμα του Αρχιεπισκόπου, δι’ ου 
μου εζήτει συνάντησιν εις Λευκωσίαν, προς 
συζήτησιν θεμάτων, εφ’ ων έπρεπε να είχε 
την γνώμην μου. Την εσπέραν της ίδιας 
ημέρας απέστειλα τον κ. Αντώνιον Γεωργιά-
δην διά να λάβη πρώτην επαφήν μετά του 
Αρχιεπισκόπου». 

Ο Γιωρκάτζης γράφει ότι ο Παπαφώτης 
μπορεί να γράφει ότι θέλει και όπως τα θέ-
λει. «Ο Διγενής όμως, που παραδέχεται ο 
ίδιος διά της ανωτέρω φράσεως ότι ουδεμία 
βραδύτης υπήρξεν εις την επαφήν Μακαρί-
ου και αυτού, πώς δέχεται ότι το περιεχόμε-
νον του εγγράφου Φώτη Παπαφώτη είναι 
αληθές;»

Όσα αναφέραμε σε αυτό το σημείωμα εί-
ναι ένα μικρό δείγμα των αντιδράσεων που 
υπήρξαν από τα όσα έγραψε ο Διγενής στα 
απομνημονεύματά του.

Στο επόμενο σημείωμα θα δώσουμε κι 
άλλα στοιχεία της κόντρας που έγινε τότε.

Η επιστολή-έγγραφο του Φώτη Παπαφώτη που κατηγορεί τον Π. Γιωρκάτζη και άλλους για σχεδιασμό 
δολοφονίας του ιεροδιάκονου Άνθιμου Κυριακίδη.

Η έντονη αντίδραση του Γιωρκάτζη και η αμφισβήτηση της κρίσης του Γρίβα είδε το φως της δημοσιότητας 
στις 7 Δεκεμβρίου 1961.



Με την επιστηµονικο-τεχνολογική 
επανάσταση αλλάζει και η αριθµητική 
δύναµη των µισθωτών εργαζοµένων, η 
τοµεακή, επαγγελµατική και εξειδικευ-
µένη δοµή της εργατικής δύναµης. Για 
το χειρισµό των αυτοµατοποιηµένων 
συστηµάτων απαιτείται ένας νέος τύπος 
εργαζοµένου, που να κατέχει το ολιγό-
τερο βασικές γνώσεις µιας σειράς επι-
στηµών και να έχει υψηλό βαθµό εξειδί-
κευσης. Εµφανίζονται νέα επαγγέλµατα 
και ειδικότητες, αυξάνεται ο αριθµός 
των εξειδικευµένων εργατών.

Η διαδικασία εξειδίκευσης των ερ-
γαζοµένων στον καπιταλισµό έχει 
αντιφατικό χαρακτήρα. Από τη µια δεν 
καλύπτει όλες τις κατηγορίες των εργα-
ζοµένων και από την άλλη υλοποιείται 
στο βαθµό που καθορίζεται από τις ανά-
γκες του κεφαλαίου.

Η επιστηµονικο-τεχνολογική επα-
νάσταση µπορούσε να ανοίξει πρω-

τοφανείς για την ανθρωπότητα δυνα-
τότητες αναδιαµόρφωσης της φύσης, 
να δηµιουργήσει έναν τεράστιο υλικό 
πλούτο, να πολλαπλασιάσει τις δηµιουρ-
γικές ικανότητες του ανθρώπου. Αντί 
όµως όλα αυτά να εξυπηρετούν το γε-
νικό σύνολο, ο καπιταλισµός χρησιµο-
ποίησε την επιστηµονικο-τεχνολογική 
επανάσταση για αύξηση των κερδών 
και ενίσχυση της εκµετάλλευσης των 
εργαζοµένων. Η αυτοµατοποίηση και η 
ροµποτική στην παραγωγή, η χρήση ερ-
γαλείων υψηλής απόδοσης προσδιόριζε 
το γρηγορότερο ρυθµό αύξησης της πα-
ραγωγικότητας της εργασίας, µείωνε το 
κόστος παραγωγής προϊόντων. Σε συν-
θήκες όµως καπιταλισµού αυτό σήµαινε 
περαιτέρω ενίσχυση της εκµετάλλευσης 
των εργαζοµένων, αύξανε την παραγω-
γή υπεραξίας. Η αυτοµατοποίηση της 
παραγωγής στον καπιταλισµό δηµιουρ-
γεί εντατικοποίηση της εργασίας, µεγά-

λη δαπάνη των ψυχικών και µυϊκών 
δυνάµεων των εργαζοµένων, µε αποτέ-
λεσµα να αυξάνεται ο αριθµός των ατυ-
χηµάτων κατά την παραγωγική διαδι-
κασία, να αυξάνονται οι επαγγελµατικές 
ασθένειες, οι πρώιµες αναπηρίες.

Η χρήση της αυτοµατοποίησης στον 
καπιταλισµό ενισχύει και την ανεργία.  
Ως αποτέλεσµα δε της «ταχείας απαξίω-
σης» των παραδοσιακν επώαγγελµάτων 
οι εργαζόµενοι, που αποµακρύνονται 
από ορισµένους παραδοσιακούς βιοµη-
χανικούς κλάδους, δεν µπορούν να 
απασχοληθούν στους νέους κλάδους, 
οι οποίοι έχουν υψηλές απαιτήσεις  για 
την εξειδίκευση των εργαζοµένων. Όλα 
αυτά σηµαίνουν ότι η τεχνολογία στον 
καπιταλισµό καθηµερινά όλο και πε-
ρισσότερο µετασχηµατίζει εκείνες τις 
κοινωνικές προϋποθέσεις που καταδι-
κάζουν τους εργαζόµενους στη µισθωτή 
σκλαβιά.

Η επιστημονικο-τεχνολογική 
επανάσταση και η ένταση 

της εκμετάλλευσης των 
εργαζομένων (β)

Η καπιταλιστική µηχανοποιηµένη παραγωγή ενισχύει την εκµετάλλευση

Κοσµοπολιτισµός (β)
Οι κλασικοί του µαρξισµού εξ υπαρ-

χής υποδείκνυαν ότι ο κοσµοπολι-
τισµός είναι η αντίθετη πλευρά του 
αστικού εθνικισµού και έδειχναν τη 
σύνδεση και τη σχέση του εθνικού µη-
δενισµού µε τον αστικό σωβινισµό.

Η οικονοµική βάση του κοσµοπο-
λιτισµού είναι η συνεχόµενη τάση 
διεθνοποίησης της καπιταλιστικής 
παραγωγής που εµφανίζεται σε αντα-
γωνιστικές µορφές. Η απαίτηση για 
µια συνεχή αυξανόµενη κατανάλωση 
προϊόντων σπρώχνει  την αστική τάξη 
σ’ όλα τα µήκη και πλάτη του πλανή-
τη, η οποία παντού θέλει να εγκατα-
σταθεί, παντού να θεµελιωθεί, παντού 
να δηµιουργήσει συνδέσµους.

Η αστική τάξη λοιπόν µέσω της 
εκµετάλλευσης της παγκόσµιας αγο-
ράς µετατρέπει την παραγωγή και 
την κατανάλωση όλων των χωρών σε 
κοσµοπολίτικη. Η αντικειµενική τάση 
του καπιταλισµού προς την παγκοσµι-
οποίηση, η οποία λειτουργεί παράλλη-
λα µε την τάση δηµιουργίας εθνικών 
κρατών, προετοιµάζει τις προϋποθέσεις 
για «θεµελίωση» της δηµιουργίας υπε-
ρεθνικών οντοτήτων (π.χ. ΕΕ).

Φυσικά, µεταξύ των θιασωτών του 
κοσµοπολιτισµού υπάρχουν και άτοµα 
που πραγµατικά επιθυµούν και επι-
διώκουν την ειρήνη, όµως η ίδια η 
θεωρία, που αναφέρεται στις σχέσεις 
µεταξύ των κρατών, αντικειµενικά δι-
καιολογεί τις ενέργειες των δυνάµεων 
της ιµπεριαλιστικής επέκτασης.

Η ευθύνη για τη διαφύλαξη της 
παγκόσµιας ειρήνης απαιτεί όχι την 
κοσµοπολίτικη ενοποίηση, αλλά το 
σεβασµό και τη συνεργασία µεταξύ 
των λαών και την αποδοχή της ιδι-
αιτερότητας του καθενός. Κάτι όµως 
που µπορεί να υλοποιηθεί µόνο µε την 
υπέρβαση του εκµεταλλευτικού καπι-
ταλιστικού συστήµατος, που εκ φύσε-
ως εδράζεται στον ανταγωνισµό.

Σε µια κοινωνία µπορούν να 
υπάρχουν περισσότερο ή ολιγότερο 
σηµαντικά ενδιάµεσα στρώµατα αν-
θρώπων που δεν συµπεριλαµβάνο-
νται στις καθορισµένες τάξεις, καθώς 
επίσης και εκφυλισµένα στρώµατα 
που έχουν χάσει την επαφή µε την 
τάξη τους (τέτοια π.χ. στον καπιταλι-
σµό είναι το λούµπεν προλεταριάτο, 
αποτελούµενο από άτοµα που είτε 
δεν έχουν συγκεκριµένη απασχόλη-
ση είτε έχουν καθιζήσει στον «πάτο» 
της κοινωνικής ιεραρχίας –πτωχεύ-
σαντες, πόρνες, κλέφτες κ.α.).

Παρ’ όλες τις ιδιοµορφίες, που 
υπάρχουν µεταξύ των κοινωνικών 
διαφορών, οι κύριες και οι καθορι-
στικές µεταξύ τους είναι οι ταξικές 
διαφορές, γιατί οι ταξικές διαφορές, 
πρώτον, απορρέουν από τα πιο βαθιά 
θεµέλια της κοινωνίας, δηλαδή άµε-
σα από τις σχέσεις των ανθρώπων 
έναντι των µέσων παραγωγής, από 
την ουσία των παραγωγικών σχέσε-
ων, που προσδιορίζουν όλες τις κοι-
νωνικές σχέσεις και δεύτερον, οι τά-
ξεις είναι οι πιο ισχυρές, συνήθως οι 
πιο πολυάριθµες κοινωνικές οµάδες, 
οι αµοιβαίες σχέσεις και η πάλη των 
οποίων ασκούν αποφασιστική επιρ-
ροή σε όλη την ιστορία της κοινωνί-
ας, σε όλη την κοινωνική, πολιτική 
και ιδεολογική της ζωή

Οι αστοί κοινωνιολόγοι συνήθως 
προσπαθούν να εξανεµίσουν την έν-
νοια «τάξη» µε την πιο γενικόλογη 
έννοια της «κοινωνικής οµάδας», να 
αντικαταστήσουν το διαχωρισµό της 
καπιταλιστικής κοινωνίας σε τάξεις 
µε το διαχωρισµό της σε κοινωνικά 
στρώµατα (όρος που προέρχεται από 
τη γεωλογία και από εδώ προκύπτει 
η κοινωνική στρωµατοποίηση, δηλ. 
η διαίρεση της κοινωνίας σε διάφορα 
στρώµατα, τα οποία συνήθως βρίσκο-
νται σε µια ιεραρχική σειρά). Σε αυτή 
την περίπτωση όµως τα κριτήρια, 
που καθορίζουν κατά πόσο ένα άτοµο 
ανήκει στο ένα ή στο άλλο στρώµα, 
χαρακτηρίζονται από τα πιο διαφορε-
τικά γνωρίσµατα, όπως για παράδει-

γµα τα  διάφορα είδη απασχόλησης, 
οι διάφοροι τρόποι κατανοµής των 
αγαθών, η µόρφωση, ο τόπος κατοι-
κίας κ.λπ. Όµως µεταξύ αυτών των 
γνωρισµάτων δεν συµπεριλαµβάνουν 
το πιο βασικό, το πιο αποφασιστικό 
που είναι η σχέση του ατόµου ως 
προς τα µέσα παραγωγής.

Ο µαρξισµός όχι µόνο δεν απορ-
ρίπτει, αλλά αποδέχεται ότι στη 
σύγχρονη µας κοινωνία υπάρχουν 
διάφορα κοινωνικά στρώµατα και 
οµάδες, µια ποικιλοµορφία πολιτι-
κών, οικονοµικών, πολιτιστικών και 
άλλων οργανώσεων. Όµως, πρώτον, 
δεν πρέπει να συγχέεται η αντικειµε-
νικά δηµιουργούµενη κοινότητα αν-
θρώπων, τέτοιων όπως είναι οι τά-
ξεις, τα έθνη κ.λπ. µε τις οργανώσεις, 
δηµιουργούµενες για την επίτευξη 
των µεν ή των δε σκοπών (πολιτι-
στικών, πολιτικών οικονοµικών κ.ά.), 
ενώ, δεύτερον, η πραγµατική κοι-
νωνική σηµασία της όποιας οµάδας 
µπορεί να τύχει ιχνηλάτησης µόνο 
στο βαθµό στον οποίο θα προσδιο-

ριστεί η θέση της κάθε οµάδας µέσα 
στην ταξική δοµή της κοινωνίας, κα-
θώς επίσης και ο διαδραµατιζόµενος 
ρόλος της στην ταξική πάλη.

Η κοινωνική δοµή  
και οι αλλαγές της (α)

Το σύνολο των τάξεων, των κοι-
νωνικών στρωµάτων και οµάδων και 
το σύστηµα των αλληλοσχέσεών τους 
δηµιουργούν την κοινωνική δοµή 
της κοινωνίας. Κατά την αντικατά-
σταση ενός τρόπου παραγωγής µε 
έναν άλλον αλλάζει και η κοινωνική 
δοµή, κάποιες τάξεις αντικαθίστανται 
από άλλες.

Η ιστορία της ταξικής κοινωνίας 
γνωρίζει τρεις βασικές µορφές ταξι-
κής υποδούλωσης –τη δουλεία, τη 
δουλοπαροικία, τη µισθωτή εργασία. 
Η διαδοχική αλλαγή αυτών των µορ-
φών εκµετάλλευσης σήµαινε και τη 
σταδιακή αντικατάσταση της προσω-
πικής εξάρτησης του εργαζόµενου µε 
την οικονοµική του εξάρτηση.

Σε συνθήκες δουλοκτησίας, ακόµα 
και φεουδαρχίας, η δοµή της κοινω-
νίας εµφανίζεται µε ένα ιδιόρρυθµο 
ένδυµα. Σε µια σειρά χώρες της Ανα-
τολής (π.χ. στην Ινδία) ο κοινωνικός 
διαχωρισµός είχε τη µορφή της δι-
αίρεσης σε κάστες, που αντιπροσώ-
πευαν  κλειστές οµάδες ανθρώπων, 
συνδεδεµένων µε καθορισµένο κλη-
ρονοµικό επάγγελµα. Σε άλλες δου-
λοκτητικές χώρες (Αρχαία Ελλάδα, 
Ρώµη κ.ά.) και στη φεουδαρχική κοι-
νωνία η ταξική διαίρεση µε τη συµ-
βολή της κρατικής εξουσίας νοµικά 
καθορίσθηκε ως ταξική στρωµατο-
ποίηση του πληθυσµού. 

Για το κάθε στρώµα ήταν καθορι-
σµένα µε βάση το νόµο η ιδιαίτερη 
θέση του µέσα στο κράτος, τα µεν ή τα 
δε δικαιώµατα και υποχρεώσεις του. 
Μια τέτοια ταξική διαίρεση, που ανα-
πτύσσεται µε βάση την τάξη, ταυτό-
χρονα όµως δεν αντιστοιχούσε πλή-
ρως σε αυτήν, αλλά εισήγαγε σ’ αυτήν 
το στοιχείο της ιεραρχικής εξουσίας 
και των νοµικών προνοµίων.

Η εµφάνιση και η ουσία των τάξεων και η 
επιρροή τους στην ιστορία της κοινωνίας (δ)
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φαρμακεία
ΛΕΥΚΩΣΙΑ

•Ιωάννου Μαρία, Λεωφόρος Στασίνου 
35, δίπλα από το ανθοπωλείο Florabel, 
22345116, 22345116

•Γοτουχίδης Γεώργιος, Αχαιών 5, στον 
παράδρομο δίπλα από το Hilton Park, 
Έγκωμη, 22420303, 22420303

•Χριστοφόρου-Παπαπροδρόμου 
Βέρα, Ιφιγενείας 59, Ακρόπολη, δίπλα 
από φούρνο Ζορπά, κάτω από χημείο 
Γιαννουκκά, Στρόβολος, 22210303, 
22491165

•Μαρνέρου Άννα, Λεωφ. Αρχ. Μα-
καρίου Γ΄ 209, δίπλα από Shoebox και 

Pizza Hut, Πάνω Λακατάμεια, 22721727 
22721711

•Δημητρίου Αναστασία, Κωνστα-
ντινουπόλεως 76 Α, 500 μέτρα από τα 
φώτα Γάλλου πρέσβη, απέναντι  από το 
γυμνάσιο Κωνσταντινουπόλεως, Στρό-
βολος, 22250085, 22261656

ΛΕΜΕΣΟΣ
•Χριστοφόρου Ηρακλής, Λεωφ. Μα-

καρίου ΙΙΙ 187, πλησίον φώτων ΑΡΙ-
ΕΛ, έναντι Burger King, 25374444, 
99090920

•Λυσιώτης Βαγγέλης, Σπύρου Κυ-

πριανού 15, δίπλα από Σκλαβενίτη 
Columbia, Γερμασόγεια, 25311234, 
25811818

•Καμενίδου Γιάννα, Λεωφ. Φραγκλί-
νου Ρούσβελτ 255Ε, Ζακάκι, έναντι αρτο-
ποιείου Sunfresh, 25715315, 25715716

•Άσπρος Δημήτρης, Λεοντίου A’ 
159, δρόμος Παλαιού Νοσοκομείου, 
25342050, 25728208

ΛΑΡΝΑΚΑ
•Κληρίδης Αντώνης, Πατρών 6, 

φώτα Ελληνικής Τράπεζας, πλησίον 
πρώην φρουταρίας Ζυγός, 24622754, 

24367765
•Μουόσα Χασάν, Γρίβα Διγενή 60, δρό-

μος Πυροσβεστικής προς METROPOLIS 
MALL, 24400635 96472961

ΠΑΦΟΣ
•Βαρναβίδου Σταυρούλλα, Νικολά-

ου Νικολαΐδη 62, 100μ. από το Λύκειο 
Κύκκου προς τα Δικαστήρια, 26943424, 
26949727

ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ
•Κεφάλα Ρούλα, 1ης Απριλίου 111, 

Παραλίμνι, 23730116, 23821516

06:00-06:55 ΣΤΟ ΠΙ ΚΑΙ ΦΙ
Μουσικές επιλογές με τον Πάμπο Φι-

λίππου.
06:55 ΔΕΛΤΙΟ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
07:00 ΣΑΝ ΣΗΜΕΡΑ
Με τον Μιχάλη Μιχαήλ.
07:05-09:55 ΧΩΡΙΣ ΟΡΙΑ
Θέματα από την επικαιρότητα με τον 

Νεόφυτο Νεοφύτου.
07:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
09:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
10:05-12:55 ΑΣΤΡΑ ΚΑΙ ΦΥΓΑΜΕ
Με τον Johnny B.
10:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
11:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
12:55 ΔΕΛΤΙΟ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
13:05-13:55 ΑΘΛΗΤΙΚΟ ΚΟΚΤΕΪΛ.
Αθλητική εκπομπή με τον Γλαύκο Μι-

χαηλίδη.
14:05-16:55 Ο,ΤΙ ΑΓΑΠΑΜΕ ΜΕΝΕΙ 

ΕΔΩ
Μουσική εκπομπή με τον Σάββα Δημη-

τρίου.
14:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
15:55 ΤΙΤΛΟΙ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
16:55 ΔΕΛΤΙΟ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
17:05-19:00 ΑΠΟ ΠΑΓΚΑΚΙ ΣΕ ΠΑ-

ΓΚΑΚΙ
Mε τον Αρίωνα.
19:00-21:00 ΤΑ ΤΡΑΓΟΥΔΙΑ ΠΟΥ 

ΑΓΑΠΑΜΕ
Μουσικές επιλογές του Άστρα 92,8.
21:00-24:00 ΕΝΑ ΠΑΝΕΡΙ ΓΕΜΑΤΟ 

ΤΡΑΓΟΥΔΙΑ 
Λαϊκά τραγούδια με τον Ανδρέα Χρυ-

σάνθου.
00:00-07:00 ΤΑ ΤΡΑΓΟΥΔΙΑ ΠΟΥ 

ΑΓΑΠΑΜΕ
Μουσικές επιλογές του Άστρα 92,8.

στη συχνότητα του Άστρα 92,8

Σήμερα θα παρατηρούνται κατά διαστήματα τοπικά 
αυξημένες νεφώσεις. Οι άνεμοι θα πνέουν κυρίως 
βορειοδυτικοί ως βόρειοι, μέτριοι και τοπικά μέχρι 
ισχυροί, 4 με 5 μποφόρ. Η θάλασσα θα είναι λίγο τα-
ραγμένη μέχρι ταραγμένη. Η θερμοκρασία θα ανέλθει 
στους 15 βαθμούς στο εσωτερικό, γύρω στους 16 στα 
δυτικά και τα βόρεια παράλια, γύρω στους 17 στα νό-
τια και τα ανατολικά παράλια και στους 5 βαθμούς στα 
ψηλότερα ορεινά.

σαν σήμερα

εορτολόγιοο καιρός

ΚΕΡΥΝΕΙΑ 16

ΠΑΦΟΣ 16

ΛΕΥΚΩΣΙΑ 15 ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ 17

ΛΑΡΝΑΚΑ 17
ΛΕΜΕΣΟΣ 17

1756
Γεννιέται ο Βόλφγκανγκ Αμαντέους Μό-
τσαρτ, Αυστριακός συνθέτης.

1901
Πεθαίνει ο Τζουζέπε Βέρντι, Ιταλός συν-
θέτης.

1945
O σοβιετικός Κόκκινος Στρατός απελευθε-
ρώνει το Άουσβιτς στην Πολωνία από τοΝ 
χιτλεροφασισμό. Στο ναζιστικό κολαστήριο 
βρήκαν το θάνατο πάνω από ένα εκατομ-
μύριο Εβραίοι, κομμουνιστές, Σοβιετικοί 
αιχμάλωτοι, άλλοι πολιτικοί κρατούμενοι, 
τσιγγάνοι, ομοφυλόφιλοι και άλλα θύματα 
του φασιστικού ρατσισμού.

1967
Κατά τη διάρκεια δοκιμών στη ράμπα 
εκτόξευσης, το διαστημόπλοιο «Απόλλων 
1» τυλίγεται στις φλόγες, με αποτέλεσμα 
να σκοτωθούν οι τρεις Αμερικανοί αστρο-
ναύτες.

1974
Πεθαίνει ο ολετήρας της Κύπρου Γεώργιος 
Γρίβας.
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ΣΗΜΕΡΑ
Ανακομιδή Τιμίων Λειψάνων Ιωάννου 
Χρυσοστόμου
ΑΥΡΙΟ
Οσίου Παλλάδιου, Αγίας Χάριτος

σταυρόλεξο
Τοποθετήστε τα τέσσερα λυμέ-
να τμήματα στη θέση τους και 
λύστε το σταυρόλεξο με τη βο-
ήθειά τους. Οι ορισμοί δίνονται 
ανακατεμένοι.

ΟΡΙΖΟΝΤΙΑ
Μεγάλο ηρωικό ποίημα - Πνευ-
στό μουσικό όργανο - Βουβά, 
άφωνα - Βυζαντινό αξίωμα 
που απονεμήθηκε πρώτη 
φορά από τον Αλέξιο Κομνηνό 
στον αδελφό του Ισαάκιο - Και 
τέτοια σεντόνια υπάρχουν - 
Σκηνοθέτησε και την ταινία 
«Ταμπού» - Δηλητηριώδες 
φυτό - Δημήτριος ...: θεολόγος 
(1877-1959) - Γερμανικός 
οίκος οπτικών - Στρατάρχης 
του Ναπολέοντα - Είδος πα-
πουτσιού - Αρχαίο όνομα της 
Αλοννήσου - Ιστορική περιοχή 
της Μ. Ασίας - Κωμόπολη του 
ν. Θεσσαλονίκης - Εισαγόμε-
νος... φίλος - Μουσουλμάνες 
το φορούν (ξεν.) - Γδαρμένο 
δέρμα ζώου - Συνθετική αρω-
ματική ουσία (ξεν.) - Δύο... απ’ 
τα δύο - Γάλλος συγγραφέας 
- Ξύλινο στεφάνι κεντήμα-
τος - Υπάρχουν και αθλητικοί 
- Αρχαία πόλη της Λέσβου 
- Πρωτεύουσα της η Κοπεγ-
χάγη - Δύσκολα το λέει... ο 
αντιρρησίας - Το 72 - Όσοι τα 
καταθέτουν... συνθηκολογούν 
- Μια όπερα του Βέρντι - Μυθι-
κή ζηλιάρα θεά - Δορυφόροι... 
του Δ - Σε κόμμωση ψεκάζεται 
(ξεν.) - Μέσα... στην ψίχα - Ιτα-
λός πολιτικός.

ΚΑΘΕΤΑ
Επαναλαμβανόμενο... ξεπουλά 
- Περιοχή του Βιετνάμ - Ο κυ-
βερνήτης του πλοίου του Οδυσ-
σέα - Λατίνος λυρικός ποιητής 
- Τροπικό φυτό - Η Δυτική Ευρώ-
πη - Αβάντα... χαρτοπαίκτη (ξεν.) 
- Ιδιωματικό άρθρο - Γ.Κ. ...: ποι-
ητής από την Ξάνθη - Καρποί της 
αχλαδιάς - ... μπακ: επάνοδος - 
Εξάρτημα του αργαλειού - Νήμα 
για ράψιμο - Η χλόη - Το παράδο-
ξο του... στα μαθηματικά - Τζον 
...: Άγγλος σκακιστής - Ποτάμι 
της Βουλγαρίας - Σύνθεση του 
Ραβέλ - ... ρετούρ: τύπος διακό-
πτη - Γάλλος χημικός - ... Πότερ: 
ήρωας της Τζ. Κ. Ρόουλινγκ - Κο-
ντή κάλτσα - Κόφι ...: παλιός Γ.Γ. 
του ΟΗΕ - Επίπεδο, λείο - Ινδός 

σκηνοθέτης - Χαμηλά όρη της 
Πελοποννήσου - ... Κίλμερ: σταρ 
του Χόλιγουντ - Αρχή... ισχύος 
- Αφρικανικός λαός - Τάξη του 
δημοτικού - Παράγεται από το 
διαπασών - Ξύλινα υποστηρίγ-
ματα - Φοβίζει... νήπια - ... Τορν: 
ηθοποιός (1931-2019) - Αυξά-
νει... κεφάλαιο - Ένα άρθρο.

sudoku

ΛΥΣΗ

ΛΥΣΗ

εφημερίες
Εφημερεύοντες ιατροί 

για σήμερα Σάββατο 27 
Ιανουαρίου 2024 και αύριο 

Κυριακή 28 Ιανουαρίου 2024

ΛΕΥΚΩΣΙΑ
Οδοντίατρος: Ανδριανή Καψού, 
τηλ. 96711283

ΛΕΜΕΣΟΣ
Οδοντίατρος: ΕΦΗΜΕΡΕΥ-
ΕΙ ΜΟΝΟ ΣΑΒΒΑΤΟ, Μαρία 
Ευαγγελίδου, τηλ. 25333302,  
99309777
Οδοντίατρος: ΕΦΗΜΕΡΕΥΕΙ 
ΜΟΝΟ ΚΥΡΙΑΚΗ, Άγγελος Μάτ-
θυς, τηλ. 99063458

ΠΑΦΟΣ 
Οδοντίατρος: ΕΦΗΜΕΡΕΥΕΙ 
ΜΟΝΟ ΣΑΒΒΑΤΟ, Κωνσταντίνα 
Κωνσταντίνου, τηλ. 99470828
Οδοντίατρος: ΕΦΗΜΕΡΕΥΕΙ 
ΜΟΝΟ ΚΥΡΙΑΚΗ, Μαρία Ονου-
φρίου, τηλ. 99201953
Οδοντίατρος Πέγειας: ΕΦΗ-
ΜΕΡΕΥΕΙ ΜΟΝΟ ΚΥΡΙΑ-
ΚΗ, Αφρούλα Καραμανή, τηλ. 
99310952
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Του
Λουκά Κακουλλή*

Του
Δρος Ανδρέα Πουλλικκά*

Κατά τη διάρκεια της Συνόδου Κορυ-
φής των G20 στο Νέο ∆ελχί τον περα-
σµένο Σεπτέµβριο, οι παγκόσµιοι ηγέτες 
παρουσίασαν σχέδια για τον οικονοµικό 
διάδροµο Ινδίας-Μέσης Ανατολής-Ευ-
ρώπης µε την ονοµασία IMEC (India-
Middle East-Europe Economic Corridor). 
Η Σαουδική Αραβία, η Ευρωπαϊκή Ένω-
ση, η Ινδία, τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιρά-
τα (ΗΑΕ), η Γαλλία, η Γερµανία, η Ιταλία 
και οι Ηνωµένες Πολιτείες υπέγραψαν 
σχετικό µνηµόνιο, δεσµευόµενοι να συ-
νεργαστούν για την προώθηση του οικο-
νοµικού διαδρόµου. [...]

Όµως ποιες οι προκλήσεις του έργου; 
Πότε θα ξεκινήσει; Και ποιες είναι οι προ-
οπτικές που θα προσφέρει στην Ευρώπη;

Ο οικονοµικός διάδροµος IMEC προ-
σφέρει πληθώρα πιθανών οικονοµικών 
οφελών τόσο σε περιφερειακό, όσο και 
σε διεθνές επίπεδο, ιδίως µειώνοντας 
το κόστος και αυξάνοντας την ταχύτη-
τα αποστολής των προϊόντων. Είναι µια 
τεράστια ευκαιρία για την Ευρώπη να 
ενσωµατωθεί περαιτέρω στο µέλλον της 
παγκόσµιας οικονοµικής ανάπτυξης. [...] 
Προσφέρει στην Ευρώπη την ευκαιρία 
να αναπτύξει το εµπόριό της και να βελ-
τιώσει την πρόσβασή της στις παγκόσµι-
ες αγορές. Η Ινδία είναι µια αναδυόµενη 
παγκόσµια οικονοµία (που πρόσφατα ξε-
πέρασε το Ηνωµένο Βασίλειο ως η πέµ-
πτη µεγαλύτερη οικονοµία) και αντιπρο-

σωπεύει µια ευκαιρία για την Ευρώπη. 
Όµως εξακολουθεί να υπάρχει ασάφεια 
όσον αφορά το χρονοδιάγραµµα. Οι 
συµµετέχοντες απέτυχαν να συγκαλέ-
σουν υποχρεωτική συνάντηση µετά από 
60 ηµέρες για την εφαρµογή του σχεδί-
ου δράσης για τον οικονοµικό διάδροµο 
IMEC, όπως συµφωνήθηκε στην αρχική 
συνεδρίαση των G20. Επίσης, δεν υπάρ-
χουν αρκετές λεπτοµέρειες σχετικά µε 
τη χρηµατοδότηση του έργου αφού για 
την ανάπτυξη λιµενικών συνδέσεων, σι-
δηροδρόµων κ.λπ. θα απαιτηθούν δισε-
κατοµµύρια ευρώ, µε τις εκτιµήσεις να 
σηµειώνουν ότι θα µπορούσε να κοστίσει 
έως και 7,4 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Συνάµα, για να επιτευχθούν οι στόχοι 
που έχουν τεθεί, πρέπει να αντιµετωπι-
στούν πιθανές γεωπολιτικές προκλήσεις 
για το έργο. Μία από τις µεγαλύτερες 
προκλήσεις για την Ευρώπη θα είναι να 
διασφαλίσει ότι η τεχνολογία, τα χρήµα-
τα και άλλες υποδοµές που θα δηµιουρ-
γηθούν υπό την αιγίδα του οικονοµικού 
διάδροµου IMEC δεν θα χρησιµοποιη-
θούν για την προώθηση ή την ωφέλεια 
της επιρροής της Ρωσίας και της Κίνας. 
Επίσης, το µεγαλύτερο εµπόδιο για την 
υλοποίηση του οικονοµικού διάδροµου 
IMEC είναι ο πόλεµος στη Γάζα, καθώς 
αναµένεται να οδηγήσει σε σηµαντικές 
καθυστερήσεις στο έργο, καθυστερώντας 
τη µέχρι σήµερα πρόοδο όσον αφορά την 

απόψυξη των διπλωµατικών σχέσεων 
µεταξύ Ισραήλ και Σαουδικής Αραβίας.

Ο οικονοµικός διάδροµος IMEC θα 
έχει µήκος περίπου 4.800 χιλιοµέτρων 
και θα συνδυάζει σιδηροδροµικά δίκτυα 
µε δίκτυα θαλάσσιων µεταφορών και 
άλλα µέσα µεταφοράς. Θα χωριστεί σε 
δύο µέρη. Τον Ανατολικό ∆ιάδροµο, ο 
οποίος θα συνδέει τον Αραβικό Κόλπο 
µε την Ινδία και τον Βόρειο ∆ιάδροµο, 
που θα συνδέει τον Αραβικό Κόλπο µε 
την Ευρώπη. ∆ιάσηµα λιµάνια όπως το 
Fujairah, το Jebel Ali και το Abu Dhabi 
στα ΗΑΕ, το λιµάνι της Χάιφα στο Ισρα-
ήλ, το Mundra και το Kandla στην Ινδία, 
µαζί µε λιµάνια στην Ελλάδα (Πειραιάς), 
τη Γαλλία (Μασσαλία) και την Ιταλία 
(Μεσσήνη) θα συνδεθούν. Θα δοθεί ιδι-
αίτερη προσοχή στην αύξηση της απο-
δοτικότητας των µεταφορών, στη µείωση 
των εκποµπών αερίων του θερµοκηπίου 
και στη δηµιουργία θέσεων απασχόλη-
σης. Ο οικονοµικός διάδροµος IMEC θα 
έχει επίσης τη δυνατότητα να µειώσει το 
κόστος µεταφοράς των προϊόντων µετα-
ξύ 30-40%. Θα είναι η πιο άµεση σύν-
δεση µέχρι σήµερα µεταξύ της Ινδίας, 
του Αραβικού Κόλπου και της Ευρώπης 
που θα κάνει το εµπόριο µεταξύ Ινδίας 
και Ευρώπης 40% ταχύτερο. Επίσης, πε-
ριλαµβάνονται ηλεκτρικές διασυνδέσεις 
και αγωγοί καθαρού υδρογόνου για την 
προώθηση του εµπορίου πράσινης ενέρ-

γειας και καλώδια δεδοµένων υψηλής 
ταχύτητας. [...]

Τέλος, ποιες οι ενεργειακές ευκαιρίες 
για την Κύπρο από τον IMEC; Ο IMEC 
αντιπροσωπεύει µια σηµαντική ευκαιρία 
για την Κύπρο σε διαφόρους τοµείς, συµ-
περιλαµβανοµένης της ενέργειας, όπως: 
(α) συµφωνίες για την ανάπτυξη κοινών 
έργων, όπως η παραγωγή ηλιακής ενέρ-
γειας ή η ανάπτυξη ηλεκτρικών διασυν-
δέσεων, (β) ανάπτυξη έργων παραγωγής 
ανανεώσιµης ενέργειας προκειµένου να 
καλυφθούν οι αυξηµένες ενεργειακές 
ανάγκες στο διάδροµο IMEC, (γ) εξαγω-
γή ενέργειας προς τις γειτονικές χώρες 
του IMEC (π.χ. εξαγωγή φυσικού αερίου 
ή ηλεκτρικής ενέργειας ή υδρογόνου), 
(δ) επενδύσεις σε έρευνα και καινοτοµία 
στον τοµέα της ενέργειας για ανάπτυξη 
νέων τεχνολογιών που θα είναι εφαρµό-
σιµες στον IMEC και (ε) επενδύσεις σε 
υποδοµές ενέργειας, συµπεριλαµβανοµέ-
νων των δικτύων µεταφοράς και δια-
νοµής ενέργειας. Η αξιοποίηση αυτών 
των ευκαιριών απαιτεί εκ µέρους της 
Κύπρου στρατηγική προσέγγιση για τη 
συµπερίληψη της χώρας µας στον οικο-
νοµικό διάδροµο IMEC, συνεργασία µε 
άλλες χώρες του οικονοµικού διαδρόµου 
IMEC και συνεχή παρακολούθηση των 
εξελίξεων στον τοµέα της ενέργειας σε 
παγκόσµιο επίπεδο.

*Πρόεδρος Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου

Πολλές οι συναντήσεις που είχα µε 
την Αντριάνα Τσίγκη στο σπίτι της, οδός 
Αδάµ Αδάµαντος, αριθµός ένα στη ∆ερύ-
νεια. Το παράπονό της ήταν, µου είπε, 
που δεν ήξερε να τα λέει καλά... Κι όµως 
ήταν θησαυρός η κάθε της κουβέντα. Και 
το 2001 που τη γνώρισα, και κατά τα 
επόµενα χρόνια που την επισκεπτόµουν 
συχνά, ακόµα και πιο πρόσφατα, λίγο πριν 
φύγει από τη ζωή, σε ευαγές ίδρυµα κο-
ντά στη Λάρνακα. Υπέφερε από απώλεια 
µνήµης. Όλους τους είχε ξεχάσει... Εκτός 
από έναν: «Είσαι ο αρφός µου ο Αδάµος 
τζι ήρτες να µε δεις;»... Τότε, στα χρόνια 
που ήταν υγιής, η διαύγειά της ήταν φο-
βερή: «Ο Αδάµος ήταν ο δεύτερός µας. 
Εγεννήθην 24 του Σεττέβρη του 1904. 
Ο πατέρας µας, ο ∆ηµήτρης Αδάµου, τζι 
η µάνα µας η Φουρεγκού εκάµαν εννιά 
παιδκιά. Πρώτη ήταν η Χρυσταλλού το 
1901, δεύτερος ο Αδάµος, τρίτη η Ελένη 
το 1907, ο Ιάκωβος το έντεκα, η Αγγε-
λική το δεκατέσσερα, ο Κυριάκος το δε-
καεφτά, η Φωτεινή το είκοσι, επέθανεν 
δκυο γρονών που ιλαράν, ο Λευτέρης το 
κοστέσσερα, τζι εγιώ το κοσιεφτά. Ο πα-
τέρας µας, γέννηµαν του 1873, εχάσαµέν 
τον το πενηνταένα, η µάνα µας του 1876, 
επέθανεν γλήορα. Το τριαντατρία... Μπο-
ρεί τζιαι να κάµνω τζιαι κανένα λάθος...

Η οικογένειά µας ήταν που τες πιο 
φτωσιές. Οι γονιοί µας εβάφαν βράτζι-

ες τζιαι νήµατα, εψήναν ψουµιά που 
τα έπαιρνε ο πατέρας µας στο Βαρώσιν, 
εφκάλλαν θρουµπιά τζι επουλούσαν, 
εσυνάαν ακρί(δ)ες τζι επουλούσαν τες 
στην κυβέρνησην µε την οκκάν... Η µάνα 
µας είχεν αρφόν δάσκαλον, τον πρώτον 
∆ερυνειώτην δάσκαλον, Ελευθέριον Ια-
κώβου, τζι έθελεν τζιαι τον Αδάµον της 
να του µοιάσει... Πού να βρεθούν τότες 
τα δώδεκα σελίνια για το εισιτήριον ως 
την Ελλάδα... Εκάµαν έρανον οι ∆ερυνει-
ώτες, άλλος έναν τριάριν (τρία γρόσια), 
άλλος περίτου, άλλος λλιόττερα, τζι επή-
εν... Η Χρυσταλλού έφανέν του τα ρούχα 
του. Παντελόνια δίµητα, πανίν της βού-
φας µε µετάξι τζιαι πουκάµισα κυπρια-
κά. Εγιώ εν τον έφτασα που ’ταν µιτσής, 
αλλά υστερόττερα που γίνην καθηγητής. 
Έρκετουν µε κανένα φίλο του µε το πο-
δήλατο που το Βαρώσιν τζι ελάλεν µου, 
“Άτε Αντριανού, κάµε µας κανέναν καφέ 
µε το θρουµπί”. [...]

Ήταν φτώσεια πολλή, αλλά ήταν 
ωραία η ζωή... Που ’ρτεν το πρώτον 
γράµµαν του που την Αθήναν, εν µπορ’ 
’α σου πω πόσον εχαρήκαν οι γονιοί µας 
τζι ούλλη η οικογένεια. Εφώναζεν ο πα-
τέρας µας, “Φουρεγκού... ήρτεν το πρώ-
τον γράµµαν του γιου µας!...” Ήταν κάτι 
ωραία γράµµατα, εκιεβάσαν τους τα τζι 
εκλαίασιν... Ήταν τζι ένας Ξυλοφαΐτης, 
που ’φερεν βράτζιες µε την καρρέτταν 

για να τες βάψουν, έκλαιεν τζιαι τζιείνος... 
Λαλεί τους, δώστε µου το να το πάρω στο 
Ξυλοφάου να το δκιεβάσουν τζι οι χωρ-
κανοί µου...

Που γίνην δήµαρχος τζι ετέλειω-
σεν τζι ο Λευτέρης µας το γυµνάσιον, 
επαρακάλεν τον ο πατέρας µας να του 
βρει µιαν δουλειάν εις το δηµαρχείον, 
να πιάννει έναν µιστόν... “∆εν µπορώ, 
παπά, να κάµω έτσι πράµαν”, λαλεί του. 
Εν εκαταδέχτηκεν... Αφού ο ίδιος επήεν 
εις το δηµαρχείον φτωχός τζι έφηεν πιο 
φτωχός, είνταλος ήταν να βάλει τζιαι τον 
αρφόν του; Πολλοί Βαρωσιώτες που θυ-
µούνταν την αξίαν του, ήρταν σπίτιν µου, 
στο σπίτιν που γεννήθην ο Αδάµος, τζι 
εφιλήσαν την φωτογραφίαν του...

Εγώ πάντα ήµουν προς την Αριστε-
ράν... Μπορεί λόγω της φτώσειας, µπο-
ρεί τζιαι λόγω του αρφού µου, των ιδε-
ών του τζιαι των αγώνων του για τον 
φτωχόκοσµον. Εθυσιάστην ο Αδάµος 
για το κόµµαν, αµµά τζιείνοι που πιάαν 
τα πόστα στο κόµµαν, αδικήσαν τον. 
Αγωνίστην για τον κόσµον, αµµά ο κό-
σµος εφάνην αχάριστος. Οι πολλοί, οι 
αγράµµατοι εκρωστήκαν τους τζιείνους 
που επολεµήσαν τον Αδάµον τζι εβκά-
λαν άλλον δήµαρχον. Τον Πούγιουρον. 
Εν τζι ήτουν σακκάτης ούτε κανένας 
παρακαθκιανός άδρωπος ο αρφός µου. 
Ήταν ένας λεβέντης που ’ν εγέννησεν 

άλλον η ∆ερύνεια... Επέθανεν που το 
µαράζιν του, γιόκκα µου, που ’θελεν να 
προσφέρει ’κόµα τζι εν τον αφήκαν... 
Μετά που δήµαρχος εγίνην καθηγητής 
τους δασκάλους, στο Κολέγιον των δα-
σκάλων, αµµά ο νους του τζι η καρκιά του 
εχτύπαν για τους Βαρωσιώτες... Έµπαινεν 
τη ∆ευτέρα το πρωί στ’ αυτοκίνητον να 
πάει στη Λευκωσία στο Κολέγιο τζιαι έµ-
παινεν µε θυµό... Εν έθελεν να πάει. Για-
τί ο καµός του ήταν το Βαρώσιν... “Κάµε 
’ποµονήν, Αδάµο...” ελάλεν του η νύφη 
µου... “Εµέναν η ζωή µου είναι στο Βα-
ρώσιν...” ελάλεν της. Ήταν πολλά εκνευ-
ρισµένος, έκλαιεν κάθε ∆ευτέραν που 
’τουν να φύει... Ελάλεν µας το πάντα η 
νύφη µου... Ύστερα εφέραν µας τον... Έφε-
ρεν το µήνυµαν ο Κυριάκος µας... Ήρτεν 
κλαµένος... “Εκόπην η τζιεφαλή µας”, λα-
λεί µας. Ενοµίσαµεν εγίνην κανέναν δυ-
στύχηµαν... “Εχάσαµεν τον Αδάµον µας”... 
Εφωνάζαµεν ούλλοι µας µες την αυλήν... 
Εχτυπούσαµεν πάνω µας... Πήαιννε έβρε 
τον Μάρκον Χατζηκωσταντήν που τον 
Άην Μέµνιον, να σου τα πει καλλύττερα 
που µέναν. Μεινίσκει σε προσφυγικόν συ-
νοικισµόν της Αγιάνναπας... Για να κατα-
λάβεις, θυµάται κόµα οµιλίες του Αδάµου 
τζι απαγγέλλει τες...»

*Από το βιβλίο του Λουκά Κακουλλή «Αδάµ 
Αδάµαντος, αυθεντικές αφηγήσεις-µαρτυρίες για 

τον κορυφαίο της Αριστεράς και της Κύπρου»

Kάποτε στη Δερύνεια… Με την αδελφή του Αδάµαντος, 
Αντριάνα Τσίγκη

Ενεργειακές ευκαιρίες για την Κύπρο από τον IMEC

Τα ενυπόγραφα άρθρα εκφράζουν τον συντάκτη τους ο οποίος φέρει και την ευθύνη των όσων γράφει και δεν εκφράζουν κατ’ ανάγκην την εφημερίδα ΧΑΡΑΥΓΗ ή την Εκδοτική Εταιρεία ΤΗΛΕΓΡΑΦΟΣ. Παρακαλούμε τα κείμενα να μην ξεπερνούν τις 500 περίπου λέξεις. 



Ο Δήμος Λευκωσίας προσκαλεί όλους 
τους ενδιαφερόμενους οργανωμένους 
φορείς όπως υποβάλουν ολοκληρωμένες 
προτάσεις για τη διοργάνωση και φιλοξε-
νία δράσεων και εκδηλώσεων στη Λαϊκή 
Γειτονιά. Οι προτάσεις θα πρέπει να υπο-
βληθούν στον Δήμο Λευκωσίας το αργό-
τερο μέχρι την Κυριακή 4 Φεβρουαρίου 
και ο χώρος θα είναι δωρεάν, αναφέρει ο 
δήμος σε ανακοίνωση.

Στην ανακοίνωση διευκρινίζεται ότι ο 
Δήμος Λευκωσίας προτίθεται να παρα-
χωρεί χώρους και υποστατικά στη Λαϊκή 

Γειτονιά για διεξαγωγή εκδηλώσεων τύ-
που street parties, θεματικές εκδηλώσεις 
όπως οινοποιίας, γαστρονομίας, παιδικές 
εκδηλώσεις, παζαράκια ή και άλλες εκ-
δηλώσεις και δράσεις, καθημερινές και 
Σαββατοκύριακα. Για τις προτάσεις που 
θα εγκριθούν θα παραχωρηθεί δωρεάν ο 
χώρος, η άδεια χρήσης του χώρου, η κα-

θαριότητα, η τροχονομία και τροχαία ρύθ-
μιση, η προβολή από μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης, μέσα μαζικής ενημέρωσης και 
η ευκαιρία προβολής του έργου τους και 
των συνεργατών τους. Οι ενδιαφερόμε-
νοι μπορούν να απευθύνονται στο email: 
~~culturalservice@nicosiamunicipality.
org.cy με την ένδειξη: «Πρόσκληση για 
Φιλοξενία ανοικτών εκδηλώσεων στη 
Λαϊκή Γειτονιά», με την υποβολή της 
πρότασής τους, τον τίτλο της διοργάνω-
σης, λεπτομέρειες και ενδεικτική ημερο-
μηνία/νίες.

Η Σαουδική Αραβία ετοιμάζεται να 
ανοίξει το πρώτο κατάστημα αλκοόλ 
στην πρωτεύουσα Ριάντ, το οποίο θα 
εξυπηρετεί αποκλειστικά μη μουσουλμά-
νους διπλωμάτες. Οι πελάτες θα πρέπει 
να εγγραφούν μέσω μιας εφαρμογής για 
κινητά, να λάβουν έναν κωδικό εξουσι-
οδότησης από το Υπουργείο Εξωτερικών 
και να τηρούν μηνιαίες ποσοστώσεις με 
τις αγορές τους, αναφέρεται στο έγγρα-
φο, όπως μεταδίδει το Reuters.

Η κίνηση αυτή αποτελεί ορόσημο στις 
προσπάθειες του βασιλείου, με επικεφα-

λής τον Σαουδάραβα πρίγκιπα διάδοχο 
Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν να ανοίξει την 
υπερσυντηρητική μουσουλμανική χώρα 
για τον τουρισμό και τις επιχειρήσεις, 
καθώς η κατανάλωση αλκοόλ απαγο-
ρεύεται στο Ισλάμ. Αποτελεί επίσης μέ-
ρος των ευρύτερων σχεδίων που είναι 
γνωστά ως Όραμα 2030 για την οικοδό-

μηση μιας οικονομίας μετά το πετρέλαιο.
Το νέο κατάστημα βρίσκεται στη δι-

πλωματική συνοικία του Ριάντ, μια γει-
τονιά όπου βρίσκονται πρεσβείες και 
διαμένουν διπλωμάτες και θα είναι «αυ-
στηρά προσβάσιμο» σε μη μουσουλμά-
νους, αναφέρεται στο έγγραφο. Δεν είναι 
σαφές αν και άλλοι μη μουσουλμάνοι 
ομογενείς θα έχουν πρόσβαση στο κατά-
στημα. Εκατομμύρια ομογενείς ζουν στη 
Σαουδική Αραβία, αλλά οι περισσότεροι 
από αυτούς είναι μουσουλμάνοι εργάτες 
από την Ασία και την Αίγυπτο.

Πρόσκληση ενδιαφέροντος Δ. Λευκωσίας για εκδηλώσεις στη Λαϊκή Γειτονιά

Κατάστημα αλκοόλ για διπλωμάτες θα ανοίξει η Σαουδική Αραβία

Οι προτάσεις θα πρέπει να 
υποβληθούν το αργότερο μέχρι 

την Κυριακή 4 Φεβρουαρίου 

Οι πελάτες θα πρέπει  
να εγγραφούν μέσω μιας 

εφαρμογής για κινητά

Ανοικτή πρόσκληση δήλωσης ενδιαφέ-
ροντος προς εμπειρογνώμονες (ερευνητές, 
μελετητές κ.ο.κ. από το χώρο της λογοτε-
χνίας) για στελέχωση των τριών Κριτι-
κών Επιτροπών των διαγωνισμών για τα 
Κρατικά Βραβεία Λογοτεχνίας για τα έτη 
2024 και 2025, που αφορούν τις εκδό-
σεις των ετών 2023 και 2024, αντίστοιχα, 
απευθύνει μέσω ανακοίνωσης το Τμήμα 
Σύγχρονου Πολιτισμού του Υφυπουργείου 
Πολιτισμού. Σημειώνεται ότι οι Επιτροπές 
είναι πενταμελείς. Από την Υφυπουργό 
Πολιτισμού θα διοριστούν πέντε αριστίν-
δην μέλη στην Κριτική Επιτροπή Κρατι-
κών Βραβείων Λογοτεχνίας, η οποία θα 
εξετάσει τα υποψήφια έργα στις κατηγο-
ρίες «Ποίηση», «Μυθιστόρημα», «Διήγημα/
Νουβέλα», «Μελέτη (Μονογραφία)/Δοκί-
μιο για τη Λογοτεχνία» και «Βραβείο Νέου 
Λογοτέχνη».

Ακόμη, η υφυπουργός θα διορίσει πέ-
ντε αριστίνδην μέλη στην Κριτική Επιτρο-
πή Κρατικών Βραβείων Λογοτεχνίας για 
Παιδιά και Εφήβους, η οποία θα εξετάσει 
τα υποψήφια έργα στις κατηγορίες «Λο-
γοτεχνία για Μικρά Παιδιά» και «Λογο-
τεχνία για Μεγάλα Παιδιά και Εφήβους». 
Θα διορίσει επίσης τρία αριστίνδην μέλη 
στην Κριτική Επιτροπή Κρατικών Βρα-
βείων Εικονογράφησης, τα οποία, μαζί με 
εκπροσώπους του Υπουργείου Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας, θα εξετάσουν 
τα υποψήφια έργα στην κατηγορία «Εικο-
νογράφηση Λογοτεχνικού Έργου για Παι-
διά και Εφήβους».

Προστίθεται ότι τα μέλη των Επιτροπών 
θα διοριστούν το αργότερο μέχρι τις 30 
Μαρτίου του 2024. Ο κατάλογος, καθώς 

και ένα αντίτυπο των υποψήφιων βιβλί-
ων, θα παραδοθούν στα μέλη των Επιτρο-
πών μέχρι το τέλος Ιουνίου 2024. Οι Επι-
τροπές θα συνεδριάσουν εντός του μηνός 
Σεπτεμβρίου για λήψη των αποφάσεών 
τους για τα βραβεία. Ο πρόεδρος εκάστης 
Επιτροπής εκλέγεται μεταξύ των μελών. 
Όσοι ενδιαφέρονται να συμμετάσχουν σε 
Επιτροπή του διαγωνισμού καλούνται να 
συμπληρώσουν και να αποστείλουν το 
έντυπο «Δήλωση Ενδιαφέροντος για Διο-
ρισμό σε Κριτική Επιτροπή των Κρατικών 
Βραβείων Λογοτεχνίας» ηλεκτρονικά (συ-
νοδευόμενο από πλήρες βιογραφικό τους 
σημείωμα), στη διεύθυνση ηλεκτρονικού 
ταχυδρομείου ~info@culture.gov.cy. Η 
Δήλωση Ενδιαφέροντος πρέπει να απο-
σταλεί το αργότερο μέχρι τις 29/2/2024. 
Διευκρινίσεις για τυχόν απορίες αναφο-
ρικά με τη διαδικασία αξιολόγησης των 
αιτήσεων μπορούν να ζητηθούν γραπτώς, 
μέσω αποστολής σχετικού ηλεκτρονικού 

μηνύματος με θέμα «Διευκρινίσεις για 
συμμετοχή στις Κριτικές Επιτροπές Κρα-
τικών Βραβείων Λογοτεχνίας», στην πιο 
πάνω διεύθυνση ηλεκτρονικού ταχυδρο-
μείου. Στα πρόσωπα που θα επιλεγούν ως 
μέλη των Κριτικών Επιτροπών θα κατα-
βληθούν οι ετήσιες αμοιβές των €2.000 
(για την Κριτική Επιτροπή Κρατικών Βρα-
βείων Λογοτεχνίας), των €1.000 (για την 
Κριτική Επιτροπή Κρατικών Βραβείων 
Λογοτεχνίας για Παιδιά και Εφήβους) και 
των €500 (για την Κριτική Επιτροπή Κρα-
τικών Βραβείων Εικονογράφησης). Επιση-
μαίνεται ότι στο τελικό ποσό της αμοιβής 
δυνατόν να επέλθουν αποκοπές, σύμφω-
να με τις εκάστοτε εγκυκλίους του Γενικού 
Λογιστηρίου.

Τα πρόσωπα που θα διοριστούν ως 
μέλη των Κριτικών Επιτροπών θα κλη-
θούν να υπογράψουν σχετικές Δηλώσεις 
Εμπιστευτικότητας/Μη Σύγκρουσης Συμ-
φέροντος, καταλήγει η ανακοίνωση.

Πρόσκληση συμμετοχής στις Κριτικές 
Επιτροπές Κρατικών Βραβείων Λογοτεχνίας

Η δήλωση ενδιαφέροντος πρέπει να αποσταλεί το 
αργότερο μέχρι τις 29 Φεβρουαρίου 2024

Συγχαρητήρια ΕΚΥΣΥ  
στον δήμαρχο Λάρνακας

Συνάντηση με τον δήμαρχο Λάρνακας, 
Ανδρέα Βύρα, είχε αντιπροσωπεία της 
ΕΚΥΣΥ με επικεφαλής τον Γ.Γ. της, Κώ-
στα Σκαρπάρη, την Πέμπτη 25 Ιανουαρί-
ου. Στη συνάντηση η αντιπροσωπεία της 
ΕΚΥΣΥ συνεχάρηκε τον δήμαρχο και το 
Δημοτικό Συμβούλιο Λάρνακας, οι οποίοι 
εκφράζοντας τις κοινωνικές τους ευαι-
σθησίες προς τα άτομα της τρίτης ηλικίας 
πρωτοπορούν και πάλι με την ανέγερση 
ίσως του πιο υπερσύγχρονου γηροκο-
μείου στην Κύπρο. Στη διάρκεια της συ-
νάντησης ο δήμαρχος ενημέρωσε την 
αντιπροσωπεία της ΕΚΥΣΥ ότι οι εγκα-
ταστάσεις που θα ανεγερθούν θα φιλοξε-
νήσουν γύρω στους 50 ηλικιωμένους με 
υποδομές για άτομα με αναπηρία, ώστε 
να προσφερθεί η μεγαλύτερη δυνατή 
άνεσή τους. Το νέο «Δημοτικό Μέλαθρο 
Ευγηρίας», όπως ονομάζεται, του οποίου 
οι εργασίες για την ανέγερσή του θα ξεκι-
νήσουν τις επόμενες εβδομάδες, θα είναι 
έτοιμο να φιλοξενήσει ηλικιωμένους, με 
βάση τον προγραμματισμό, μέσα στο δεύ-
τερο εξάμηνο του 2025.

Στόχος, όπως ανέφερε ο δήμαρχος, 
είναι τα τροφεία να είναι μειωμένα και 
προτεραιότητα θα έχουν οι χαμηλοσυντα-
ξιούχοι, οι οποίοι θα μπορούν να πληρώ-
νουν τη διαμονή τους με τη χορηγία που 
παραχωρεί το αρμόδιο Τμήμα του Υφυ-
πουργείου Πρόνοιας και δεν θα επιβαρύ-
νονται περαιτέρω οι ίδιοι.

Διάλεξη για τα σύγχρονα  
μέσα πληροφόρησης

Ο Πολιτιστικός-Περιβαλλοντικός Όμι-
λος Χλώρακας και οι Σύνδεσμοι Γονέ-
ων Δημοτικών Σχολείων Αγ. Νικολάου 
Χλώρακας και Αγ. Στεφάνου Χλώρακας 
– Λέμπας διοργανώνουν διάλεξη με θέμα: 
«Μέσα Μαζικής Δικτύωσης και Σύγχρο-
νος Κόσμος» με ομιλητή τον δρα Κωνστα-
ντίνο Κωνσταντίνου, επιθεωρητή Δημοτι-
κής Εκπαίδευσης. Θα γίνει καλωσόρισμα 
από τη Β’ αντιπρόεδρο του Πολιτιστι-
κού-Περιβαλλοντικού Ομίλου Χλώρακας 
κα Μαρία Χαριλάου, εκπαιδευτικό Δημο-
τικής Εκπαίδευσης. Η διάλεξη θα πραγ-
ματοποιηθεί την Παρασκευή 9 Φεβρουα-
ρίου 2024, στις 6:30 μ.μ. στο Πολιτιστικό 
Κέντρο «Βρύση» Χλώρακας, δίπλα  από 
το αμφιθέατρο. Παράμετροι ανάλυσης: 
Η δραστική μεταβολή στην έννοια της 
επικοινωνίας. Αξιολόγηση της συμβολής 
των Μέσων Κοινωνικής Δικτύωσης στις 
σύγχρονες σχέσεις. Ψηφιοποίηση και Ει-
κονοποίηση, οι κίνδυνοι από το χάος της 
εικονικής κοινωνικής ζωής. Επέκταση 
των παθολογικών φαινομένων. Η παρα-
πλάνηση και η κοινή γνώμη, ο ψευδής 
εαυτός, η παραπληροφόρηση. Ηλεκτρονι-
κή παρενόχληση. Ο ρόλος της Πολιτείας. 
Τα Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης και ο 
ρόλος της οικογένειας κ.α.

Διάρκεια παρουσίασης διάλεξης 40 
λεπτά. Θα ακολουθήσει ανοικτή συζήτη-
ση. Η είσοδος θα είναι ελεύθερη και θα 
δοθεί Πιστοποιητικό παρακολούθησης.
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Ζητείται υπεύθυνος ξενάγησης 
και γευσιγνωσίας 

 
Οινοποιείο στην ορεινή επαρχία Λεμεσού θα ήθελε να εν-
δυναμώσει την ομάδα του με έναν Υπεύθυνο Ξενάγησης & 
Γευσιγνωσίας.
Προσόντα:
• Βασικές γνώσεις οινογνωσίας
• Ευχάριστη προσωπικότητα και ομαδικό πνεύμα
• Επικοινωνιακές και διαπροσωπικές δεξιότητες
• Άριστη γνώση ελληνικής και αγγλικής γλώσσας
• Σχετική εργασιακή εμπειρία και γνώση του αντικειμένου 
θα θεωρηθεί ως επιπρόσθετο προσόν
• Αγάπη για το κρασί
Καθήκοντα:
• Υποδέχεται και φιλοξενεί επισκέπτες ή ομάδες επισκε-
πτών, ειδικούς καλεσμένους και συνεργάτες κατά την επί-
σκεψή τους ή/και την περιοδεία τους στο οινοποιείο και τις 
εγκαταστάσεις.
• Διενεργεί προγράμματα ξενάγησης συγκεκριμένης διάρ-
κειας, το οποίο περιλαμβάνει παρουσίαση του Οινοποιείου 
και της ιστορίας του.
• Ενημερώνεται, εμπλουτίζει και εφαρμόζει τις βασικές 
γνώσεις του για τον κυπριακό αμπελώνα και των χαρακτη-
ριστικών του, καθώς και της ιστορίας του κυπριακού οίνου.
• Ενημερώνεται, εμπλουτίζει και εφαρμόζει τις βασικές 
γνώσεις οινογνωσίας που κατέχει και παρουσιάζει τα κρα-
σιά και τις ποικιλίες τους με τον ενδεδειγμένο τρόπο.
• Εφαρμόζει τη διαδικασία οινογνωσίας και γευσιγνωσίας 
με κρασιά του οινοποιείου, όπως ορίζεται από τη διεύθυν-
ση.
• Προετοιμασία επισκέψιμου χώρου πριν την άφιξη και 
μετά την αναχώρηση των επισκεπτών και διασφάλιση ότι 
είναι πάντα τακτοποιημένοι.
• Προετοιμάζεται για τις παρουσιάσεις, με ετοιμασία ποτη-
ριών, επαρκών ποσοτήτων οίνου, συνοδευτικών και όποιου 
εξοπλισμού και μέσων χρειάζονται.
• Όπου χρειάζεται, συμμετέχει σε εμπορικές εκθέσεις και εκ-
δηλώσεις.
Εάν η θέση σάς ενδιαφέρει παρακαλούμε όπως αποστείλε-
τε το βιογραφικό σας στο hr@optimushr.net αναγράφοντας 
τον κωδικό της θέσης.

Τελευταία ημερομηνία υποβολής αίτησης:  
29/2/2024

Ζητείται υπάλληλος 
εξυπηρέτησης πελατών

Επιθυμητά προσόντα:
• Προϋπηρεσία τουλάχιστον ενός έτους σε ανάλογη θέση.
• Άριστη γνώση χειρισμού Η/Υ και επαφή με τις νέες τεχνο-
λογίες.
• Ανεπτυγμένες επικοινωνιακές και διαπραγματευτικές ικα-
νότητες, πελατοκεντρική αντίληψη.
• Ομαδικό και οργανωτικό πνεύμα, ευχάριστη προσωπικό-
τητα, ικανότητα ανάληψης αρμοδιοτήτων.
• Επαγγελματισμός, υπευθυνότητα, συνέπεια και προσοχή 
στη λεπτομέρεια, άνεση στην εργασία υπό πίεση.
• Άριστη γνώση αγγλικής και ελληνικής γλώσσας (γραπτά 
και προφορικά).
• Προηγούμενη αντίστοιχη εργασιακή εμπειρία σε σχετικό 
κλάδο θα θεωρηθεί σημαντικό προσόν.
Βασικές αρμοδιότητες:
• Άριστη εξυπηρέτηση πελατών και ανάπτυξη σχέσεων 
εμπιστοσύνης.
• Ενημέρωση για τις παρεχόμενες υπηρεσίες, διαχείριση 
ερωτημάτων και επίλυση των προβλημάτων.
• Προώθηση προϊόντων και υπηρεσιών της εταιρείας μετά 
από διερεύνηση αναγκών.
• Ενημέρωση CRM με στοιχεία επισκευής και επικοινωνίας, 
βάσει διαδικασιών εταιρικού πρωτοκόλλου.
• Υποστήριξη του τεχνικού τμήματος της εταιρείας απαντώ-
ντας σε βασικές τεχνικές ερωτήσεις.
• Διαχείριση εισερχόμενων κλήσεων και προτεραιοποίησή 
τους.
• Οργάνωση ροής εργασιών καταστήματος.
• Διασφάλιση ικανοποίησης πελατών από τη χρήση προϊό-
ντων και υπηρεσιών.
Η εταιρεία προσφέρει:
• Ανταγωνιστικό πακέτο σταθερών αποδοχών, αναλόγως 
προσόντων
• Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας
• Διαρκή υποστήριξη και εκπαίδευση
• Ευκαιρίες εξέλιξης

Όσοι/ες αγαπούν την τεχνολογία και επιθυμούν να γίνουν 
μέλος της FIX2GO μπορούν να στείλουν το βιογραφικό τους 
σημείωμα ηλεκτρονικά στη διεύθυνση: metropolismall@
fix2go.com.cy

Τελευταία ημερομηνία υποβολής αίτησης:  
20/2/2024

Ζητείται οδηγός φορτηγού/
βοηθός αποθηκάριος

Βασικά καθήκοντα:
Εκτέλεση και έλεγχος παραγγελιών, παραλαβή εμπο-
ρευμάτων, παράδοση παραγγελιών σε κέντρα διανομής.
Απαιτούμενα προσόντα:
• Απόφοιτος σχολής μέσης εκπαίδευσης.
• Καλή γνώση ελληνικής και αγγλικής γλώσσας.
• Καλή γνώση ηλεκτρονικού υπολογιστή.
• Κάτοχος επαγγελματικής άδειας φορτηγού.
• Σοβαρότητα, υπευθυνότητα και αξιοπιστία στην εκτέ-
λεση καθηκόντων.
Θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν:
• Άδεια χειρισμού ανυψωτικού μηχανήματος.
• Εμπειρία σε παρόμοια θέση.
Απολαβές και ωφελήματα:
Προσφέρεται ελκυστικό πακέτο απολαβών που συμπερι-
λαμβάνει 13ο μισθό, ιατροφαρμακευτική περίθαλψη και 
Ταμείο Προνοίας.
Αιτήσεις:
Οι ενδιαφερόμενοι παρακαλούνται να αποστείλουν 
πλήρες βιογραφικό σημείωμα σε ένα από τα ακόλουθα:
Διεύθυνση: George Petrou LTD: Τ.Θ. 17100, 2260 Λα-
τσιά, Λευκωσία, Κύπρος.
Φαξ: 22 75 36 44 | E-mail: recruitment@gpetrou.com.
cy
Όλες οι αιτήσεις θα θεωρηθούν αυστηρά εμπιστευτικές.

Τελευταία ημερομηνία υποβολής αίτησης:  
21/2/2024

Ζητείται τεχνικός 
εγκαταστάσεων

Η ομάδα μας μεγαλώνει συνεχώς και ψάχνουμε να προσθέ-
σουμε καινούργια, δημιουργικά, φιλόδοξα και δυναμικά άτο-
μα για τη θέση του/της Τεχνικού Εγκαταστάσεων στην επαρ-
χία Λεμεσού.
Σε ποια άτομα απευθυνόμαστε:
• Φιλόδοξα, δυναμικά και κοινωνικά άτομα.
• Άριστες επικοινωνιακές δεξιότητες.
• Ικανότητες επίλυσης προβλημάτων.
• Κατοχή άδειας οδήγησης, λευκό ποινικό μητρώο και απολυ-
τήριο Λυκείου είναι απαραίτητα.
• Γνώσεις εγκατάστασης και προγραμματισμού δικτύων επι-
κοινωνιών και συστημάτων ασφαλείας θα θεωρηθεί επιπρό-
σθετο προσόν.
• Πτυχίο μηχανικού δικτύου ή ηλεκτρολόγου μηχανικού θα 
θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.
Υπευθυνότητες:
• Εγκατάσταση και προγραμματισμός εξοπλισμού στα υποστα-
τικά των πελατών μας.
• Εργασίες συντήρησης και επίλυση τεχνικών προβλημάτων.
Οφέλη:
• Ικανοποιητικό πακέτο αποδοχών θα παρέχεται στους/στις 
επιτυχόντες/ούσες υποψηφίους/ες.
• Άριστο περιβάλλον εργασίας.
Οι ενδιαφερόμενοι/ες μπορούν να αποστείλουν τα βιογραφι-
κά τους μέχρι και τις 22/02/2024 στην ηλεκτρονική διεύθυν-
ση: hr@itpro.cy

Ζητείται άτομο στη θέση Office 
Administrator 

Το BoConcept Λευκωσίας ζητά άτομο στη θέση Office 
Administrator στο τμήμα Logistics.
Καθήκοντα:
• Διαχείριση και έλεγχος παραγγελιών (με χρήση εταιρικού 
συστήματος).
• Ετοιμασία παραγγελιών για παράδοση (με χρήση εταιρι-
κού συστήματος).
• Οργάνωση και παρακολούθηση παραδόσεων.
• Επικοινωνία με πελάτες όσον αφορά παραδόσεις και πα-
ραγγελίες.
• Ενημέρωση συστήματος εταιρείας με τα απαραίτητα δε-
δομένα όσον αφορά παραδόσεις και αφίξεις εμπορευμάτων.
• Ετοιμασία σχετικών παραστατικών.
• Οποιαδήποτε άλλα καθήκοντα σχετίζονται με αυτόν το 
ρόλο.
Απαραίτητα προσόντα:
• Δεξιότητες επικοινωνίας, οργάνωσης και συνεργασίας.
• Δεξιότητες ηλεκτρονικού υπολογιστή.
• Άριστη γνώση ελληνικής γλώσσας.
• Καλή γνώση αγγλικής γλώσσας.
Προσφέρεται ικανοποιητικό πακέτο απολαβών αναλόγως 
προσόντων και πείρας.
Για να κάνετε αίτηση, παρακαλώ στείλτε το βιογραφικό σας 
στα e–mail: christina@delrock.com.cy & costas@delrock.
com.cy
Για περισσότερες πληροφορίες επικοινωνήστε στο τηλ. 
22464727.         

Τελευταία ημερομηνία υποβολής αίτησης: 23/2/2024

Ζητείται άτομο για Τεχνική και 
Συμβουλευτική Υποστήριξη 

Ακουστικών Βαρηκοΐας
Η καριέρα σου ξεκινά εδώ:
Η προϋπηρεσία δεν είναι απαραίτητη. Θα σας παρέχου-
με εκπαίδευση!
Απαραίτητα προσόντα:
• Τριτοβάθμια εκπαίδευση.
• Πολύ καλή γνώση Ελληνικών και Αγγλικών.
• Πολύ καλή γνώση ηλεκτρονικών υπολογιστών.
• Ευχάριστη προσωπικότητα με επικοινωνιακές δεξιότητες.
• Υπευθυνότητα, επαγγελματισμός και ακεραιότητα χαρα-
κτήρα.
• Τεχνικές ικανότητες και ικανότητες γρήγορης εκμάθη-
σης.
• Εμπειρία στις πωλήσεις θα θεωρηθεί πλεονέκτημα.
Καθήκοντα / Αρμοδιότητες:
• Αξιολόγηση ακοής και επιλογή του καταλληλότερου 
ακουστικού βαρηκοΐας.
• Εφαρμογή, ρύθμιση και προσαρμογή του ακουστικού στις 
προσωπικές ανάγκες του ατόμου.
• Εκπαίδευση του βαρήκοου ατόμου στη χρήση και συντή-
ρηση του ακουστικού.
• Παροχή συνεχούς τεχνικής και συμβουλευτικής υποστή-
ριξης.
Παροχές:
Ελκυστικό πακέτο απολαβών που περιλαμβάνει βασικό μι-
σθό, bonus επίτευξης στόχων και κάλυψη εξόδων.
Συνεχής εκπαίδευση (Κύπρο και εξωτερικό) και προοπτι-
κές ανάπτυξης.

Η θέση εργασίας είναι για Λάρνακα και Λευκωσία, το ωρά-
ριο είναι 9:00 π.μ. – 6:00 μ.μ. Δευτέρα – Παρασκευή.
Παρακαλώ στείλτε το βιογραφικό σας στην ηλεκτρονική 
διεύθυνση despina@drgeorgehearingaids.com με τίτλο 
HAD 2024 μέχρι τις 16 Φεβρουαρίου 2024.

Ζητείται Τεχνικός Ηλεκτρονικών 
Υπολογιστών & Κινητών 

(Τεχνικός Η/Υ & Smartphone)
 
Βασικές αρμοδιότητες:
• Διάγνωση και αντιμετώπιση τεχνικών προβλημάτων, 
με σκοπό την επιτυχή αποκατάστασή τους.
• Συντονισμός και συχνή επικοινωνία με τον Τεχνικό 
Υπεύθυνο.
• Παροχή πληροφοριών στους πελάτες για τη ροή της 
αποκατάστασης της βλάβης.
• Λεπτομερής επισκευή συσκευής και ποιοτικού ελέγ-
χου ολοκλήρωσης.
• Εξυπηρέτηση πελατών σε υψηλό επίπεδο με στόχο 
την απόδοση ευχάριστης εμπειρίας.
Απαιτούμενα προσόντα:
• Προσανατολισμός στην εξυπηρέτηση του πελάτη και 
αντιμετώπιση προβλημάτων με εναλλακτικές προτά-
σεις.
• Ομαδικό πνεύμα, ικανότητες ανάληψης πρωτοβου-
λιών και επίλυσης προβλημάτων.
• Δυνατότητα συνεχούς προσαρμογής και διάθεση εκ-
μάθησης νέων τεχνολογιών.
Η FIX2GO προσφέρει:
• Πακέτο αποδοχών αναλόγως προσόντων
• Σταθερό μισθό
• Bonus παραγωγικότητας
• Πλήρη απασχόληση
• Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας
• Συνεχή εκπαίδευση στις νέες τεχνολογίες

Όσοι/ες αγαπούν την τεχνολογία και επιθυμούν να γί-
νουν μέλος της FIX2GO μπορούν να στείλουν το βι-
ογραφικό τους σημείωμα ηλεκτρονικά στη διεύθυνση: 
metropolismall@fix2go.com.cy

Τελευταία ημερομηνία υποβολής αίτησης:  
20/2/2024
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Στις 2 Φεβρουαρίου τιµούµε τη νίκη 
του Σοβιετικού Στρατού στη Μάχη του 
Στάλινγκραντ, κατά τον Β’ Παγκόσµιο 
Πόλεµο, η οποία έπαιξε καταλυτικό 
ρόλο στην έκβαση αυτού και στη Μεγά-
λη Νίκη ενάντια στο φασισµό και ναζι-
σµό που κυριαρχούσαν τότε στο µεγα-
λύτερο µέρος της Ευρώπης.

Η µεγαλύτερη µάχη σε όλη την 
πολεµική ιστορία της ανθρωπότη-
τας, η άκρως αιµατηρή και ηρωική 
Μάχη του Στάλινγκραντ, ξεκίνησε 
στις 17/07/1942, ολοκληρώθηκε στις 
02/02/1943 και είχε διάρκεια 200 ολό-
κληρες µέρες.

- Το µήκος του µετώπου ήταν από 
400 µέχρι 850 χλµ.

- Σε διάφορα στάδια και από τις δύο 
αντιµαχόµενες πλευρές λάµβαναν µέ-
ρος στις πολεµικές επιχειρήσεις πέραν 
των 2.100.000 ανθρώπων.

- Σύµφωνα µε τους στόχους, την 
έκταση και την ένταση των πολεµικών 
επιχειρήσεων, η Μάχη του Στάλινγκραντ 
ξεπέρασε όλες τις προηγούµενες µάχες 
στην παγκόσµια ιστορία.

- Η Μάχη του Στάλινγκραντ ήταν 
µία από τις πιο αιµατηρές στην ιστορία 
της ανθρωπότητας. Οι απώλειες της 
ΕΣΣ∆ ήταν 1.130.000, εκ των οποίων 
480.000 νεκροί. Οι απώλειες των χω-
ρών του «Άξονα» ήταν 1.500.000, εκ 
των οποίων 500. 000 νεκροί.

Η στρατιωτική σηµασία της νίκης στο 
Στάλινγκραντ ήταν:

- Αποφεύχθηκε η κατάληψη των πε-
τρελαϊκών πηγών του Καυκάσου.

- Αποφεύχθηκε η κατάληψη µίας πό-
λης που έφερε το όνοµα του ηγέτη της 
χώρας Στάλιν και είχε µεγάλες µονάδες 
βαριάς βιοµηχανίας, σηµαντικής αξίας.

- Σήµανε την αρχή της αντεπίθεσης 

του Κόκκινου Στρατού.
- Έγινε αιτία της ριζικής αλλαγής όχι 

µόνο της έκβασης του Μεγάλου Πατρι-
ωτικού Πολέµου, αλλά και ολόκληρου 
του Β΄ Παγκοσµίου Πολέµου.

- Ο φασιστικός συνασπισµός έχασε 
το 25% των δυνάµεών του, οι οποίες 
πολεµούσαν στο Σοβιετικογερµανικό 
Μέτωπο.

Η πολιτική σηµασία της νίκης στο 
Στάλινγκραντ ήταν:

- Η Ιαπωνία οριστικά εγκατέλειψε τα 
σχέδια για άνοιγµα δευτέρου µετώπου.

- Η Τουρκία αποφάσισε να µην εισβά-
λει στην ΕΣΣ∆.

- Οι σχέσεις της Ιταλίας, Ρουµανίας 
και Ουγγαρίας µε τη Γερµανία χειροτέ-
ρευσαν, λόγω των µεγάλων απωλειών 
που είχαν εκεί τα στρατεύµατά τους.

Το Στάλινγκραντ απέδειξε πρώτα απ’ 
όλα, τη δύναµη αντίστασης των Σοβιε-

τικών στρατιωτών. Ούτε µία γερµανική 
πόλη δεν αγωνίστηκε έτσι όπως το Στά-
λινγκραντ. Το τότε δε ηρωικό σύνθηµα 
των υπερασπιστών του Στάλινγκραντ, 
που έδειχνε την αποφασιστικότητά τους 
να θυσιαστούν αλλά να µην υποχωρή-
σουν -«Πέραν του Βόλγα, για µας δεν 
υπάρχει γη!»- είναι χαραγµένο στους 
τοίχους, µπροστά από το µνηµειακό συ-
γκρότηµα που αναγέρθηκε στο σηµερι-
νό Βόλγογκραντ.

Τα λόγια του τότε πρωθυπουργού 
της Μεγάλης Βρετανίας, Γουίνστον Τσι-
όρτσιηλ: «Το Σταλινγκράντ έγινε το σύµ-
βολο της ανδρείας και της αντοχής του 
ρωσικού λαού, αλλά ταυτόχρονα και το 
σύµβολο του µέγιστου ανθρώπινου µαρ-
τυρίου», αντικατοπτρίζει τον απαράµιλ-
λο πατριωτισµό και ηρωισµό του Σοβιε-
τικού Στρατού για επίτευξη πάση θυσία 
της νίκης εναντίον των ναζιστών.

Του Μίκη Φιλανιώτη*

Στις 27 Ιανουαρίου τιµούµε τα 80 χρόνια από την άρση του αποκλεισµού του Λένινγκραντ και στις 2 Φεβρουαρίου τιµούµε τα 81 χρόνια από τη νίκη στη µάχη των 
µαχών του Στάλινγκραντ. Σήµερα, έχουµε την υποχρέωση να υπενθυµίζουµε στους παλαιότερους αλλά και να διδάσκουµε στους νεότερους τα πραγµατικά γεγονότα 
που συνέβησαν τότε, διότι η παραποίηση της Ιστορίας που επιδιώκεται από τη ∆ύση και η προσπάθεια που γίνεται εδώ και αρκετά χρόνια για ταύτιση του ναζισµού 
/ φασισµού µε τον κοµµουνισµό, για ταύτιση της επιθετικής, κατακτητικής δράσης της ναζιστικής Γερµανίας, µε την ηρωική εκστρατεία της Σοβιετικής Ένωσης για 
απελευθέρωση της Ευρώπης από τη ναζιστική κατοχή και ιδεολογία, για ταύτιση του Γερµανικού Στρατού µε τον Σοβιετικό Κόκκινο Στρατό, για ταύτιση του Χίτλερ 
µε τον Στάλιν και άλλα, έχουν έναν και µοναδικό στόχο: Τη µείωση της µέγιστης συµβολής που είχε η τότε Σοβιετική Ένωση στην εξολόθρευση του ναζισµού και 

φασισµού, ώστε στα µάτια όλου του κόσµου να αλλοιωθεί και να αµαυρωθεί η εικόνα της σηµερινής Ρωσίας σαν διαδόχου χώρας της ΕΣΣ∆, αλλά κυρίως να µειώσει 
την υπερηφάνεια που νιώθει ο ρωσικός λαός και ιδιαίτερα η νεολαία. ∆υστυχώς, η πλαστογράφηση της Ιστορίας εντείνεται ιδιαίτερα σήµερα, µε αποτέλεσµα, να 

αναβιώνουν, να εξαπλώνονται και να δυναµώνουν, κυρίως στην Ευρώπη, τα σύγχρονα νεοναζιστικά και νεοφασιστικά κινήµατα.
* Μεταφραστής της πολύτοµης έκδοσης του Κρατικού Ινστιτούτου ∆ιεθνών Σχέσεων της Μόσχας (Πανεπιστήµιο), υπό τον τίτλο «Η Μεγάλη Νίκη»

Η μάχη και ο αποκλεισμός του Λένινγκραντ
Ο δεύτερος σηµαντικός στόχος του 

γερµανικού σχεδίου «Μπαρµπαρόσα», 
µετά από αυτόν της κατάληψης της 
Μόσχας, πρωτεύουσας της ΕΣΣ∆, ήταν 
η πλήρης καταστροφή της πόλης του 
Λένινγκραντ, γενέτειρας της Μεγάλης 
Οκτωβριανής Επανάστασης του 1917 
που έφερε το όνοµα του ηγέτη της Επα-
νάστασης Λένιν.

Τόσο οι Γερµανοί ναζί όσο και οι βό-
ρειοι σύµµαχοί τους Φινλανδοί είχαν 
µία κοινή επιθυµία: Η πόλη να ισοπεδω-
θεί πλήρως. ∆εν ήθελαν την περαιτέρω 
ύπαρξη αυτής της πόλης. Ο δε αφανι-
σµός της θα είχε µεγάλο αντίκτυπο στο 
ηθικό του σοβιετικού λαού.

Ο αποκλεισµός του Λένινγκραντ άρ-
χισε στις 8 Σεπτεµβρίου 1941 και κρά-

τησε µέχρι τις 27 Ιανουαρίου 1944, είχε 
δηλαδή διάρκεια 2 χρόνια και 4,5 µήνες 
ή 872 ολόκληρες µέρες.

- Στην αποκλεισµένη πόλη εγκλω-
βίστηκαν πέραν των 2,5 εκατοµµυρίων 
κατοίκων, συµπεριλαµβανοµένων και 
400.000 παιδιών.

- Ο αποκλεισµός στοίχισε τη ζωή σε 
660.000 µέχρι 1.000.000 κατοίκους της 
πόλης -ο πιο πολυάριθµος σε θύµατα 
αποκλεισµός στην ιστορία της ανθρω-
πότητας. Από επίσηµα στοιχεία έχασαν 
τη ζωή τους από την πείνα και ασθένει-
ες 641.000 κάτοικοι, ενώ σύµφωνα µε 
υπολογισµούς ιστορικών όχι λιγότεροι 
από 800.000. Από τους βοµβαρδισµούς 
και τις βολές πυροβόλων και όλµω σκο-
τώθηκαν γύρω στις 17.000 κάτοικοι, 

ενώ γύρω στις 34.000 τραυµατίσθηκαν.
- Εναντίον του Λένινγκραντ ρίχθη-

καν 148.000 βαρέα βλήµατα πυροβο-
λικού και πέραν των 107.000 εµπρη-
στικές και εκρηκτικές βόµβες από την 
εχθρική αεροπορία.

- Μετά την άρση του αποκλεισµού, η 
Μάχη του Λένινγκραντ συνεχίστηκε και 
ολοκληρώθηκε στις 9 Αυγούστου του 
1944.

Η κατάσταση αποκλεισµού του Λέ-
νινγκραντ και η άρση αυτού είχαν τη 
δική τους πατριωτική σηµασία αλλά και 
επίδραση, τόσο στο εσωτερικό όσο και 
στο εξωτερικό.

Η σθεναρή και µακράς διάρκειας 
αντίσταση, αντοχή και υποµονή, που 
επέδειξαν οι υπερασπιστές και οι κάτοι-

κοι της πόλης σε αυτό το απάνθρωπο 
έγκληµα πολέµου, δηµιουργούσε πεί-
σµα και έδινε θάρρος, ελπίδα και καρτε-
ρία στον υπόλοιπο σοβιετικό λαό, καθώς 
και στους άλλους λαούς του κόσµου που 
εξέφραζαν το θαυµασµό τους, ανεβάζο-
ντας ταυτόχρονα το ηθικό τους.

Στρατιωτικά, η µεγάλης χρονικής δι-
άρκειας παραµονή ισχυρών δυνάµεων 
του εχθρού γύρω από την πόλη βοήθη-
σε σηµαντικά τις αντοχές στην άµυνα 
της Μόσχας, αποτρέποντας την κατά-
ληψή της, µε όλες τις επακόλουθες συ-
νέπειες. Επίσης, ανέτρεψε και εδώ, µετά 
τη Μάχη της Μόσχας, τα σχέδια ενός 
κεραυνοβόλου πολέµου, πάνω στον 
οποίον βασιζόταν ολόκληρη η επιχείρη-
ση «Μπαρµπαρόσα».

Η νίκη του Κόκκινου Στρατού στο Στάλινγκραντ, στη μάχη των μαχών

Στάλινγκραντ και Λένινγκραντ:  
Οι μάχες που καθόρισαν την έκβαση 

του Β’ Παγκοσμίου Πόλεμου
Η πλαστογράφηση της Ιστορίας δυναµώνει τα 

σύγχρονα νεοναζιστικά και νεοφασιστικά κινήµατα

«Πέραν του Βόλγα, για μας δεν υπάρχει γη!»



Εξακολουθεί να μαίνεται 
ο πόλεμος στη Λωρίδα της 
Γάζας, με τη Χαν Γιουνίς να 
βρίσκεται στο επίκεντρο των 
μαχών.

Οι προχθεσινοί βομβαρδι-
σμοί στη Χαν Γιουνίς, περιο-
χή όπου κατά το Ισραήλ κρύ-
βονται οι ηγέτες της Χαμάς, 
ήταν ακατάπαυστοι, κάτι που 
συνεχίστηκε και χθες Παρασκευή, σύμ-
φωνα με το Γαλλικό Πρακτορείο. Παράλ-
ληλα, ο στρατός του Ισραήλ κατηγόρησε 
τη Χαμάς πως εξαπολύει επιθέσεις από 
τοποθεσίες κοντά σε νοσοκομεία της Λω-
ρίδας της Γάζας.

Εξαιτίας των σφοδρών επιθέσεων στη 

Χαν Γιουνίς, χιλιάδες άνθρω-
ποι αναζήτησαν σωτηρία 
προς τη Ράφα, στα σύνορα με 
την Αίγυπτο. Μάλιστα, ο γενι-
κός επίτροπος του UNRWA, 
ο Φιλίπ Λαζαρινί έκανε λόγο 
για «ανθρώπινη θάλασσα» 
που «εξαναγκάστηκε να φύ-
γει από τη Χαν Γιουνίς για να 
πάει στα σύνορα με την Αίγυ-

πτο», ενώ μίλησε για «αναζήτηση χωρίς 
τέλος για ασφάλεια» από τον πληθυσμό 
της Λωρίδας της Γάζας αφότου ξέσπασε 
ο πόλεμος μεταξύ Ισραήλ και Χαμάς.

Μετά την επίθεση στο κτίριο του ΟΗΕ, 
όπου σκοτώθηκαν 13 άνθρωποι ενώ 
τραυματίστηκαν 56 με τους 21 εξ αυτών 

να βρίσκονται σε κρίσιμη κατάσταση, η 
διεθνής κοινότητα ανησυχεί για τον άμα-
χο πληθυσμό της Γάζας.

Από την πλευρά της, η Γαλλία «κα-
ταδίκασε» τα πολύνεκρα πλήγματα, ενώ 
κάλεσε το Ισραήλ, χωρίς να το κατηγορή-
σει ευθέως, να «τηρεί το διεθνές δίκαιο». 
Αντίστοιχα, η Γερμανία εμφανίστηκε 
«εξαιρετικά ανήσυχη» για την «απελ-
πιστική κατάσταση» με την οποία βρί-
σκονται αντιμέτωποι οι άμαχοι στη Χαν 
Γιουνίς.

«Προσπαθήσαμε να φύγουμε, αλλά 
όταν κοίταξα έξω, είδα άρματα μάχης να 
ρίχνουν. Πώς θα μπορούσαμε να φύγου-
με;» αναρωτήθηκε απ’ το νοσοκομείο ο 
Άχμαντ Κάτρα, ένας Παλαιστίνιος άμαχος.

Η Τουρκία αναμένει την 
απόφαση του αμερικανικού 
Κογκρέσου για την αγορά των 
μαχητικών F-16, δήλωσε ο 
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, μετά 
την έξοδό του από την προ-
σευχή της Παρασκευής στην 
Κωνσταντινούπολη. Ο Ρετζέπ 
Ταγίπ Ερντογάν παραδέχτη-
κε αναφορικά με τα F-16 ότι 
υπήρξε σχετική υπόσχεση από την αμερι-
κανική πλευρά.

Ο Τούρκος Πρόεδρος δήλωσε ότι «το 
Kοινοβούλιό μας, μετά την υπόσχεση που 
μας δόθηκε, ψήφισε δόξα τω Θεώ με συ-
ντριπτική πλειοψηφία». Συμπλήρωσε πως 

«μου ήρθε χθες (σ.σ. την Πέ-
μπτη, ο νόμος για την κύρωση 
του πρωτοκόλλου ένταξης της 
Σουηδίας στο ΝΑΤΟ). Το υπέ-
γραψα και δημοσιεύθηκε στην 
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως 
το βράδυ. Την προηγούμενη 
ημέρα, ο Μπάιντεν έστειλε γρα-
πτή εντολή -τρόπον τινά- τόσο 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων, 

όσο και στο άλλο Κοινοβούλιο, εκφράζοντας 
το αίτημά του να προχωρήσουν τα Κοινο-
βούλιά τους το συντομότερο δυνατό».

Περιμένουμε, είπε ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντο-
γάν, επισημαίνοντας ότι «το αποτέλεσμα 
που θα προκύψει από κει το συντομότερο 

δυνατό θα μας επιτρέψει να ξεκινήσουμε τη 
διαδικασία αποστολής των F-16 στην Τουρ-
κία, καθώς και όλη τη διαδικασία επισκευ-
ής και συντήρησης». Επίσης, τόνισε πως «ο 
Υπουργός Εξωτερικών μου παρακολουθεί 
στενά το θέμα».

Σημείωσε ακόμη ότι «τόσο ο Καναδάς 
όσο και η Σουηδία έχουν δηλώσει ότι αυτό 
το βήμα ήταν πολύ θετικό όσον αφορά τη 
στάση της Τουρκίας και αποτελεί πηγή 
ισχύος για το ΝΑΤΟ».

Υπενθυμίζεται ότι ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντο-
γάν υπέγραψε την ένταξη της Σουηδίας στο 
ΝΑΤΟ, κίνηση που ανοίγει και επίσημα το 
δρόμο για αγορά μαχητικών αεροσκαφών 
F-16.

«Μέτρα αποτροπής 
γενοκτονίας»  
ζήτησε η Χάγη

Το Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης δι-
έταξε χθες το Ισραήλ να επιτρέψει την 
πρόσβαση της ανθρωπιστικής βοήθειας 
στη Γάζα, το οποίο εμφανίστηκε κατώτε-
ρο των περιστάσεων, ενώ δεν έκανε λόγο 
για άμεση κατάπαυση του πυρός.

Το Ισραήλ οφείλει να λάβει «άμεσα 
και αποτελεσματικά μέτρα για να επιτρέ-
ψει την παροχή βασικών υπηρεσιών και 
ανθρωπιστικής βοήθειας που οι Παλαι-
στίνιοι έχουν επειγόντως ανάγκη για να 
αντιμετωπίσουν τις δυσμενείς συνθήκες 
διαβίωσης που υφίστανται», αναφέρεται 
στην απόφαση του Δικαστηρίου.

Το Δικαστήριο διατάσσει επίσης το 
Ισραήλ «να προλάβει και να τιμωρήσει» 
την υποκίνηση γενοκτονίας. Το Ισραήλ 
οφείλει να λάβει «όλα τα μέτρα εντός της 
δικαιοδοσίας του για να προλάβει και 
να τιμωρήσει κάθε άμεση και δημόσια 
υποκίνηση για διάπραξη γενοκτονίας», 
αναφέρεται στην απόφαση του Διεθνούς 
Δικαστηρίου της Χάγης.

Ακόμη, πρέπει να διασφαλίσει ότι οι 
δυνάμεις του δεν διαπράττουν γενοκτο-
νία και να λάβει μέτρα για τη βελτίωση 
της ανθρωπιστικής κατάστασης στη 
Γάζα. Τέλος, πρέπει να αναφερθεί στο Δι-
καστήριο εντός ενός μηνός για τα μέτρα 
που λαμβάνει για να συμμορφωθεί με 
την εντολή.

Το δικαστήριο αποφάσισε επίσης πως 

οι Παλαιστίνιοι πληρούν τις απαραίτητες 
προϋποθέσεις για να χαρακτηριστούν 
προστατευόμενη ομάδα. «Οι Παλαιστίνιοι 
φαίνεται να αποτελούν ξεχωριστή εθνι-
κή, εθνοτική, φυλετική ή θρησκευτική 
ομάδα, και ως εκ τούτου προστατευόμενη 
ομάδα, κατά την έννοια του άρθρου 2 της 
Σύμβασης για τη γενοκτονία», ανέφερε.

Επίσης, εξέφρασε τη μεγάλη ανησυ-
χία του δικαστηρίου για τα πολλά θύμα-
τα του Ισραήλ -τα οποία ξεπέρασαν τις 
26.000 κατά τον τελευταίο τραγικό υπο-
λογισμό του παλαιστινιακού Υπουργείου 
Υγείας. Στη συνέχεια παρέθεσε δηλώσεις 
Ισραηλινών αξιωματούχων κατά αμά-
χων. Θύμισε ότι τον Οκτώβριο ο Υπουρ-
γός Υποδομών του Ισραήλ δήλωνε πως: 
«Όλος ο άμαχος πληθυσμός στη Γάζα 
διατάσσεται να φύγει αμέσως. Θα νική-
σουμε. Δεν θα λάβουν ούτε μια σταγόνα 

νερό».
Παρά το γεγονός ότι το Ισραήλ στην 

απόφαση έπεσε «στα μαλακά», ο Βενια-
μίν Νετανιάχου υποστήριξε ότι η από-
φαση είναι εξοργιστική και εξωφρενι-
κή, ενώ είπε ότι το Ισραήλ θα συνεχίσει 

να κάνει «ό,τι είναι απαραίτητο» για να 
αμυνθεί.

«Όπως κάθε χώρα, το Ισραήλ έχει 
ένα εγγενές δικαίωμα να υπερασπίζεται 
τον εαυτό του», τόνισε ενώ μίλησε για 
«αχρεία προσπάθεια να αρνηθεί κανείς 

στο Ισραήλ αυτό το θεμελιώδες δικαίω-
μα», υποστηρίζοντας ότι πρόκειται για 
«κατάφωρη διάκριση σε βάρος του εβρα-
ϊκού κράτους και δικαίως απορρίφθηκε».

Μετά την ανακοίνωση, η Παλαιστινι-
ακή Αρχή χαιρέτισε τα προσωρινά μέτρα 

που διέταξε το Διεθνές Δικαστήριο της 
Χάγης (ICJ). Ο Παλαιστίνιος Υπουργός 
Εξωτερικών, Ριάντ αλ-Μάλικι, είπε ότι 
«οι δικαστές του Διεθνούς Δικαστηρίου 
της Χάγης αξιολόγησαν τα γεγονότα και 
τη νομοθεσία, αποφάνθηκαν υπέρ του 
ανθρωπισμού και του διεθνούς δικαίου».

Η Παλαιστίνη καλεί όλα τα κράτη να 
διασφαλίσουν ότι τα μέτρα που διέταξε το 
Δικαστήριο θα εφαρμοστούν «συμπερι-
λαμβανομένου του Ισραήλ, της δύναμης 
κατοχής», πρόσθεσε.

Σημειώνεται πως η απόφαση δεν 
μπαίνει στην ουσία του αιτήματος της 
Νότιας Αφρικής, η οποία ζητούσε λήψη 
επειγόντων μέτρων και αναστολή της 
ισραηλινής επιχείρησης προκειμένου να 
προστατευθούν οι Παλαιστίνιοι.

Κατώτερο των περιστάσεων το Διεθνές Δικαστήριο - Η 
Παλαιστινιακή Αρχή χαιρέτισε τα προσωρινά μέτρα, μιλώντας 

για «απόφαση υπέρ του δικαίου»

ξένος τύπος Αγωνιά για την επικύρωση του Κογκρέσου για F-16 ο Ερντογάν

Συνεχίζεται η σφαγή των Παλαιστινίων

«Οι δημοσιογράφοι έκαναν το καθήκον τους»
Η Εφημερίδα των Συντακτών, Ελλάδα

Σκορποχώρι
Αυγή, Ελλάδα

Υπέκυψε στους εκβιασμούς Ερντογάν
Kontra, Ελλάδα
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Απογοητευμένοι οι Αμερικανοί για πιθανή αναμέτρηση μεταξύ «δύο κακών»

Ρατσιστική επιχείρηση «σκούπα» στο κέντρο της Αθήνας

Λαβρόφ: «Ετοιμάζονται για πόλεμο με Βόρεια Κορέα»

Οι κινητοποιήσεις των αγροτικών 
συνδικάτων έφτασαν στο Βέλγιο, με μια 
σειρά από διαμαρτυρίες που ξεκίνησαν 
χθες Παρασκευή στις τέσσερις γωνιές της 
περιοχής της Βαλονίας.

Σύμφωνα με το πρακτορείο Belga, 
αγροτικά σωματεία έχουν αποκλεισμέ-
νους από χθες με τρακτέρ τους δρόμους 
στα σύνορα του Βελγίου με τη Γαλλία, με-
ταξύ των πόλεων Ομπάνζ και Μον-Σαν-
Μαρτίν. Στην επαρχία της Λιέγης οργα-
νώθηκε μια επιχείρηση με πομπή από 
τρακτέρ και οδοφράγματα που εμπόδι-
σαν την πρόσβαση στον αυτοκινητόδρο-
μο E42, ενώ κυκλοφοριακά προβλήματα 
παρουσιάστηκαν μεταξύ κάποιων πόλε-
ων της επαρχίας.

Οι Βέλγοι αγρότες απαιτούν να λη-
φθούν γρήγορα μέτρα για τη βελτίωση 
της ποιότητας της ζωής τους. Σύμφωνα 
με την εφημερίδα «Le Soir», η Ομοσπον-

δία Νέων Αγροτών (FJA) έχει προγραμ-
ματισμένη συνάντηση με τον Υπουργό 
Γεωργίας, Νταβίντ Κλαρνιβάλ, ζητώντας 
να ακούσουν οι πολιτικοί τα αιτήματά 
τους και να ασκήσουν πίεση σε ευρωπα-
ϊκό επίπεδο.

Από τη φλαμανδική πλευρά, η 
Algemeen Boerensyndicaat (Γενική 
Ένωση Αγροτών) δεν έχει αποκλείσει το 
ενδεχόμενο να αναλάβει δράση την επό-
μενη εβδομάδα.

Οι κινητοποιήσεις των αγροτών σε 
πολλές ευρωπαϊκές χώρες συνεχίζονται, 
ενώ ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχει η κλιμά-
κωση των μπλόκων και των κινητοποιή-
σεων στην Ελλάδα. 

Αποφασισμένοι να αναδείξουν τα 
προβλήματά τους είναι οι αγρότες στη 
Λάρισα, όπου συγκεντρώθηκαν το πρωί 
της Παρασκευής στο Πνευματικό Κέντρο 
Νίκαιας, ούτως ώστε να συντονίσουν τις 

επόμενες κινήσεις τους. Σύμφωνα με όσα 
αποφάσισαν οι αγρότες, πρώτος σταθμός 
της κινητοποίησης είναι η συγκέντρωση 
τρακτέρ στην κεντρική πλατεία της Λάρι-
σας την Κυριακή 28/1. Αμέσως επόμενος 
σταθμός θα είναι η προσέγγιση του κόμ-
βου των Τεμπών, με τα τρακτέρ, από την 
πλευρά της Λάρισας.

Αγρότες από τις περιοχές του Τυρνά-
βου, της Ελασσόνας και της Φαλάνης 
ενισχύουν με τα τρακτέρ τους το αγροτι-
κό μπλόκο στον Πλατύκαμπο και πλέον 
στον κόμβο της Καρδίτσας του αυτοκινη-
τόδρομου Ε65 βρίσκονται περισσότερα 
από 400 τρακτέρ.

Μέχρι στιγμής υπάρχουν μπλόκα 
στον κόμβο του Πλατύκαμπου από αγρό-
τες της Λάρισας, στον κόμβο του αυτοκι-
νητόδρομου Ε65 από τους αγρότες της 
Καρδίτσας, στον Ζάρκο από τους αγρότες 
των Τρικάλων, στον Αλμυρό και τον Ρι-

ζόμυλο από αγρότες της Μαγνησίας. Μά-
λιστα, οι αγρότες στα μπλόκα της Καρδί-
τσας και της Λάρισας θα επιχειρήσουν να 
αποκλείσουν το δρόμο Ε65.

Οι αγρότες τονίζουν ότι στις αρχές της 
επόμενης εβδομάδας το κίνημα θα κορυ-
φωθεί και θα συντονίσουν πανθεσσαλι-
κή επιτροπή.

Οι αγρότες διεκδικούν, μεταξύ άλλων, 
την αναπλήρωση του εισοδήματος εξαι-
τίας της μείωσης της παραγωγής από 
καταστροφές και ασθένειες, την κατα-
σκευή έργων υποδομής για την προστα-
σία από τα καιρικά φαινόμενα, όπως και 
τη μείωση του κόστους παραγωγής.

Παράλληλα, ζητούν αλλαγή του κα-
νονισμού του ΕΛΓΑ (Οργανισμός Ελλη-
νικών Γεωργικών Ασφαλίσεων), ώστε να 
αποζημιώνεται κατά 100% η παραγωγή, 
αλλά και το κεφάλαιο από όλους τους 
κινδύνους.

Οι Αμερικανοί δεν είναι χαρούμενοι 
με τη διαφαινόμενη νέα αναμέτρηση με-
ταξύ του Δημοκρατικού Προέδρου Τζο 
Μπάιντεν και του προκατόχου του Ντό-
ναλντ Τραμπ τον Νοέμβριο, αλλά αυτό 
δεν θα εμποδίσει να ψηφίσουν, σύμφω-
να με δημοσκόπηση του Reuters/ Ipsos.

Αφού ο Τραμπ κέρδισε με διαφορά 
τη μοναδική του αντίπαλο για το χρίσμα 
των Ρεπουμπλικάνων, Νίκι Χέιλι, περί-
που το 67% των ερωτηθέντων σε δη-

μοσκόπηση που διενεργήθηκε από τη 
Δευτέρα ως την Τετάρτη απάντησε ότι 
«έχει κουραστεί να βλέπει τους ίδιους 
υποψήφιους στις προεδρικές εκλογές 
και θέλει κάποιον καινούργιο».

Όμως μόλις το 18% δήλωσε ότι δεν 
θα ψηφίσει καθόλου αν έχει να επιλέξει 
μεταξύ του Τραμπ και του Μπάιντεν.

«Σιχαίνομαι να σκέφτομαι ότι αναζη-
τούμε συνεχώς το μικρότερο από τα δύο 
κακά», σχολίασε η Κίμπερλι Σοφτζ, μια 

56χρονη από την Ουάσινγκτον. «Ειλι-
κρινά πιστεύω ότι μπορούμε καλύτερα».

Οι δύο υποψήφιοι από την πλευρά 
τους φαίνονται έτοιμοι για μια νέα ανα-
μέτρηση, μετά τις δύο απανωτές νίκες 
του Ρεπουμπλικάνου πρώην προέδρου 
στην Άιοβα και το Νιου Χάμσαϊρ, με τον 
Λευκό Οίκο να θεωρεί τον Τραμπ έναν 
αντίπαλο που ο Μπάιντεν μπορεί να 
κερδίσει και τον Τραμπ να είναι εξοργι-
σμένος που η Χέιλι δεν έχει αποσυρθεί 

από την κούρσα.
Δημοσκόπηση που πραγματοποιή-

θηκε σε εθνικό επίπεδο στις ΗΠΑ, στην 
οποία συμμετείχαν 1.250 ενήλικες, δεί-
χνει ότι ο Τραμπ προηγείται του Μπάι-
ντεν με 40% έναντι 34%.

Πρόκειται για άνοδο για τον Τραμπ, 
καθώς προηγούμενη δημοσκόπηση του 
Reuters/Ipsos νωρίτερα αυτόν τον μήνα 
έδειξε ότι δίνει μάχη στήθος με στήθος 
με τον Μπάιντεν.

Δεκάδες αστυνομικοί από διάφορες υπηρεσί-
ες παίρνουν μέρος σε επιχείρηση-«σκούπα» της 
ΕΛ.ΑΣ., στο κέντρο της Αθήνας. Οι εκτεταμένοι 
έλεγχοι ξεκίνησαν από νωρίς το μεσημέρι χθες 
και στο στόχαστρο βρίσκονται για άλλη μια φορά 
οι μετανάστες. Στην επιχείρηση συμμετέχουν αστυ-
νομικοί από τη Διεύθυνση Αλλοδαπών, τη Διεύ-
θυνση Άμεσης Δράσης, τη Διεύθυνση Ασφάλειας 
κ.α. Σύμφωνα με την ΚΕΕΡΦΑ (Κίνηση Ενωμένοι 

Ενάντια στο Ρατσισμό και τη Φασιστική Απειλή), η 
ΕΛΑΣ απέκλεισε με δυνάμεις της ΟΠΚΕ και δεκά-
δες αστυνομικούς με αλεξίσφαιρα όλη την περιοχή 
από την Πειραιώς και Μενάνδρου μέχρι την Ομό-
νοια, διέκοψε την κυκλοφορία στην οδό Αθηνάς 
στην κάθετο με τη Σοφοκλέους συλλαμβάνοντας 
δεκάδες μετανάστες με ή χωρίς η χαρτιά και με-
ταφέροντάς τους στα κρατητήρια στην Π. Ράλλη. 
Μάλιστα, αναφέρει χαρακτηριστικά ότι αστυνομι-

κοί μπήκαν μέσα στα μαγαζιά, ενώ επέβαλαν το 
κλείσιμο των θρησκευτικών χώρων λατρείας της 
περιοχής. «Η ΕΛΑΣ του Χρυσοχοΐδη επέλεξε να 
εξαπολύσει τη ρατσιστική επιχείρηση σκούπα τις 
μεσημεριανές ώρες όπου κάθε Παρασκευή πολλοί 
εργάτες πάνε για προσευχή από τους χώρους δου-
λειάς στα τζαμιά της περιοχής. Έστησε μπλόκα σε 
κάθε στενό και έβγαλε περιπολίες σπέρνοντας τον 
τρόμο», σημειώνει χαρακτηριστικά η ΚΕΕΡΦΑ.

Οι ΗΠΑ, η Νότια Κορέα και η Ιαπω-
νία προετοιμάζονται για πόλεμο με τη 
Βόρεια Κορέα, ισχυρίστηκε χθες Παρα-
σκευή ο Ρώσος Υπουργός Εξωτερικών, 
Σεργκέι Λαβρόφ, από την έδρα του ΟΗΕ 
στη Νέα Υόρκη. Ο Λαβρόφ έχει μια σειρά 
επαφών στη Νέα Υόρκη με ομολόγους 
του από πολλές άλλες χώρες και έδω-
σε επίσης συνέντευξη στο αμερικανικό 

κανάλι CBS News. Με αφορμή την πα-
ρουσία του στη συνεδρίαση του Συμβου-
λίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, σε συνέντευξη 
Τύπου, ο Ρώσος ΥΠΕΞ κατηγόρησε τις 
ΗΠΑ, τη Νότια Κορέα και την Ιαπωνία 
ότι προετοιμάζονται για πόλεμο με τη 
Βόρεια Κορέα. Ξαφνικά, η ρητορική της 
Νότιας Κορέας «έγινε ακόμη πιο εχθρική 
προς την Πιονγκγιάνγκ», είπε ο Λαβρόφ. 

«Ακούμε επίσης επιθετική ρητορική στην 
Ιαπωνία» και γίνεται σοβαρή συζήτηση 
για την κατασκευή υποδομών του ΝΑΤΟ 
με τη βοήθεια των ΗΠΑ. Ο Λαβρόφ είπε 
ότι ο σκοπός της στρατιωτικής συμμαχίας 
που δημιουργήθηκε από τις ΗΠΑ, τη Νό-
τια Κορέα και την Ιαπωνία είναι σαφής: 
«Ετοιμάζονται για πόλεμο με τη Λαϊκή 
Δημοκρατία της Κορέας».

Έφτασαν Βέλγιο  
τα αγροτικά  
συνδικάτα
Βέλγοι και Έλληνες 

αγρότες κλείνουν βασικούς 
αυτοκινητόδρομους
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Τα βάζουν με τους 
φοιτητές για τα 
ιδιωτικά πανεπιστήμια
Κατεπείγουσα προκαταρκτική εξέταση για 
τις καταλήψεις στις σχολές, στο πλαίσιο 
των κινητοποιήσεων ενάντια στα ιδιωτικά 
πανεπιστήμια ξεκινά η Εισαγγελία Πρωτοδικών 
στην Ελλάδα, βάζοντας στο στόχαστρο, τόσο 
τους φοιτητές, όσο και διοικήσεις.
Όπως μετέδωσε χθες η ΕΡΤ, με εντολή του 
προς τον Εισαγγελέα Πρωτοδικών, Νικόλαο 

Μαργαρίτη, ο προϊστάμενος της Εισαγγελίας Πρωτοδικών, Αντώνης Ελευθεριάνος, ζητά διερεύνηση 
για τη διάπραξη τυχόν αυτεπαγγέλτως διωκόμενων πράξεων, όπως αυτές που αφορούν «διατάραξη 
δημόσιας υπηρεσίας, παράνομη βία, αλλά και παράβαση καθήκοντος». Στο εισαγγελικό στόχαστρο 
τίθενται, πλην των καταληψιών, ενδεχόμενες ποινικές ευθύνες και των αρμόδιων εκ μέρους των 
πρυτανικών Αρχών ως προς τις ενέργειες που έκαναν ή όχι για την αποτροπή των καταλήψεων.
Υπό έρευνα, επίσης, θα τεθούν και οι ενέργειες που έγιναν από τις διοικήσεις των υπό κατάληψη 
πανεπιστημίων, μετά τις καταλήψεις και στο πλαίσιο της άσκησης των καθηκόντων τους.
Ο κ. Μαργαρίτης αναμένεται τάχιστα να ξεκινήσει την έρευνά του καλώντας τους πρώτους μάρτυρες 
μεταξύ των οποίων και εκπροσώπους των πρυτανικών Αρχών.

Συνεχίζονται  
οι αλληλοκατηγορίες 
ανάμεσα σε Μόσχα  
και Κίεβο
Κίεβο και Μόσχα συνεχίζουν να 
αλληλοκατηγορούνται για τη συντριβή 
μεταγωγικού αεροσκάφους της ρωσικής 
πολεμικής αεροπορίας κοντά στα σύνορα 
Ρωσίας-Ουκρανίας, το μυστήριο που περιβάλλει 
την οποία παραμένει άλυτο. Οι δύο πλευρές 

επέμειναν η καθεμιά στην εκδοχή της ανταλλάσσοντας κατηγορίες κατά τη διάρκεια της έκτακτης 
συνεδρίασης του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, κατόπιν αιτήματος της Μόσχας την επομένη της 
συντριβής του αεροσκάφους που μετέφερε, κατά τις ρωσικές Αρχές, 65 αιχμαλώτους πολέμου ενόψει 
της ανταλλαγής τους. «Όλες οι πληροφορίες που έχουμε δείχνουν πως έχουμε να κάνουμε με έγκλημα 
προμελετημένο και καλά σχεδιασμένο», είπε ο αναπληρωτής πρέσβης της Ρωσίας στα Ηνωμένα 
Έθνη, ο Ντμίτρι Παλιάνσκι. Ο Ρώσος διπλωμάτης κατηγόρησε τους Ουκρανούς πως έχουν σκοπό 
να «σαμποτάρουν τη διαδικασία» ανταλλαγής αιχμαλώτων. Η Ουκρανή αναπληρώτρια πρέσβης στα 
Ηνωμένα Έθνη, Χριστίνα Χάγιοβισιν, διέψευσε τις κατηγορίες του ομολόγου της, αντιτείνοντας πως εάν 
επιβεβαιωθεί η παρουσία αιχμαλώτων πολέμου στο μεταγωγικό, η Μόσχα θα πρέπει να λογοδοτήσει.

Ο όγκος των εμπορευμάτων που διέρ-
χονται από τη Διώρυγα του Σουέζ, η οποία 
υφίσταται τις συνέπειες των επιθέσεων 
των ανταρτών Χούθι της Υεμένης εναντίον 
εμπορικών πλοίων στην Ερυθρά Θάλασσα, 
μειώθηκε κατά 42% τους τελευταίους δύο 
μήνες, υπολογίζει ο ΟΗΕ, ανήσυχος για τον 
ολοένα και πιο σοβαρό αντίκτυπο στο πα-
γκόσμιο εμπόριο.

«Είμαστε πολύ ανήσυχοι για τις επι-
θέσεις εναντίον εμπορικών πλοίων στην 
Ερυθρά Θάλασσα που επιτείνουν τις διατα-

ραχές του εμπορίου εξαιτίας γεωπολιτικών 
παραγόντων και της κλιματικής αλλαγής», 
υπογράμμισε κατά τη διάρκεια συνέντευ-
ξης Τύπου ο Γιαν Χόφμαν, στέλεχος της 
Διάσκεψης των Ηνωμένων Εθνών για το 
Εμπόριο και την Ανάπτυξη (CNUCED στα 
Γαλλικά, UNCTAD στα Αγγλικά).

Σύμφωνα με την CNUCED, εξαιτίας των 
επιθέσεων των Χούθι, που εξώθησαν μεγά-
λες ναυτιλιακές να αναστείλουν τις διελεύ-
σεις από την Ερυθρά Θάλασσα και να στέλ-
νουν τα πλοία τους να κάνουν το γύρο της 

Αφρικής, ο όγκος του εμπορίου μέσω της 
Διώρυγας του Σουέζ μειώθηκε κατά 42% 
τους τελευταίους δυο μήνες.

Ο αριθμός των διελεύσεων εμπορευμα-
τοκιβωτίων σε εβδομαδιαία βάση μειώθηκε 
κατά 67% σε σύγκριση με το αντίστοιχο δι-
άστημα του 2023. Η μείωση των διελεύσε-
ων δεξαμενόπλοιων, τα οποία μεταφέρουν 
πετρέλαιο είναι 18%, αυτή των πλοίων 
μεταφοράς χύδην φορτίου (σιτηρά, άνθρα-
κας…) 6%, ενώ οι μεταφορές αερίου έχουν 
σταματήσει τελείως.

Χούθι: Μείωση 42% στην κίνηση των εμπορικών πλοίων στο Σουέζ

Ορισμένα άρθρα του αμφιλεγόμενου 
νέου αντιμεταναστευτικού νόμου της Γαλ-
λίας είναι αντισυνταγματικά και πρέπει να 
καταργηθούν, ανακοίνωσε χθες το Συνταγ-
ματικό Δικαστήριο.

Το Συνταγματικό Δικαστήριο, που εξετά-
ζει τη συνταγματικότητα των νόμων, ακύ-
ρωσε σχεδόν τα μισά άρθρα, όπως εκείνα 
που θέτουν περιορισμούς στην επανένωση 
οικογενειών, τις άδειες παραμονής των φοι-
τητών αλλά και εκείνο που καθιστά ποινικό 
αδίκημα την παράνομη παραμονή σε γαλ-
λικό έδαφος. Τα περισσότερα από τα άρθρα 
ακυρώθηκαν για διαδικαστικούς λόγους.

Έναν μήνα μετά τη χαοτική έγκριση του 
νόμου από το Κοινοβούλιο, οι εννέα «Σο-
φοί» του συνταγματικού συμβουλίου, που 
αποφαίνονται για τη συνταγματικότητα ή 
μη των νόμων, ανέστειλαν τα περισσότερα 

από τα πιο αμφιλεγόμενα μέτρα: τον περι-
ορισμό των κοινωνικών παροχών για τους 
μη Ευρωπαίους αλλοδαπούς, τη σκλήρυνση 
των κριτηρίων για την επανασύνδεση οικο-
γενειών, τη «ρήτρα επιστροφής» των φοιτη-
τών στην πατρίδα τους.

Ο πρόεδρος του ακροδεξιού Εθνικού Συ-
ναγερμού, Ζορντάν Μπαρντελά, έκανε λόγο 
για «δικαστικό πραξικόπημα με την υποστή-
ριξη του ίδιου του Προέδρου της Δημοκρα-
τίας». Ο συντονιστής της Ανυπότακτης Γαλ-
λίας (LFI, ριζοσπαστική Αριστερά), σχολίασε 
ότι αυτός ο «ακρωτηριασμένος» νόμος στε-
ρείται κάθε νομιμότητας και η κυβέρνηση 
θα πρέπει να τον αποσύρει.

Το πολύ αμφιλεγόμενο μέτρο που παρέ-
τεινε το χρονικό διάστημα κατά το οποίο θα 
πρέπει να κατοικεί ένας μη Ευρωπαίος στη 
Γαλλία για να δικαιούται ορισμένα επιδόμα-

τα (οικογενειακό, στέγασης κ.λπ.) καταργή-
θηκε εντελώς. Το ίδιο και η αυστηροποίηση 
των κριτηρίων για την επανένωση οικογε-
νειών (ο μετανάστης θα έπρεπε να κατοικεί 
μόνιμα στη Γαλλία επί 24 μήνες αντί για 18), 
η «ρήτρα επιστροφής» των ξένων φοιτητών 
και η κατάργηση της αυτόματης χορήγη-
σης ιθαγένειας στα παιδιά που γεννιούνται 
στη Γαλλία. Στο νομοσχέδιο διατηρούνται 
πάντως ορισμένα από τα μέτρα που προ-
ωθούσε η κυβέρνηση, όπως η απλοποίηση 
της διαδικασίας για την απέλαση καταδικα-
σθέντων αλλοδαπών. Επικυρώθηκε επίσης 
το άρθρο για τη νομιμοποίηση των παρά-
τυπων μεταναστών που απασχολούνται σε 
τομείς όπου υπάρχει έλλειψη ανθρώπινου 
δυναμικού. Δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι δι-
αδήλωσαν το περασμένο Σαββατοκύριακο 
στη Γαλλία κατά του νόμου αυτού.

«Πετσόκοψαν» τον αντιμεταναστευτικό νόμο στη Γαλλία

Ανυπότακτη Γαλλία: Ο 
«ακρωτηριασμένος» 
νόμος στερείται κάθε 
νομιμότητας και η 
κυβέρνηση θα πρέπει 
να τον αποσύρει

Πυρά Μόσχας κατά 
Σόφιας για τον 
«βουλγαρικό αγώνα»

«Η απάλειψη της Ρωσίας στην 
αφήγηση του βουλγαρικού αγώνα 
για ανεξαρτησία είναι αδύνατη, όσο 
κι αν το επιθυμούν οι σημερινοί προ-
σωρινοί (σ.σ. ηγέτες) στη Σόφια, που 
υπηρετούν τους κηδεμόνες τους 
στο εξωτερικό», δήλωσε η Μαρία 
Ζαχάροβα απαντώντας σε πρόσφα-
τη πρόταση του Υπουργού Άμυνας 
της Βουλγαρίας, Τόντορ Ταγκάρεφ, 
ο οποίος κάλεσε «να αντιμετωπιστεί 
η ρωσική προπαγάνδα» και να αφαι-
ρεθούν από τα βουλγαρικά σχολικά 
εγχειρίδια ιστορίας τα γεγονότα που 
είναι ικανά «να δημιουργήσουν εκτί-
μηση για τη Ρωσία». Η σχετική ομι-
λία του Βούλγαρου υπουργού έγινε 
στο Ατλαντικό Συμβούλιο των ΗΠΑ 
και εκεί ο Ταγκάρεφ, σύμφωνα με το 
ρωσικό δίκτυο RT (στο οποίο έχουν 
επιβληθεί κυρώσεις από την ΕΕ), 
είχε μεταξύ άλλων δηλώσει ότι «από 
γενιά σε γενιά λέγεται ότι η Ρωσία 
είναι φίλος και απελευθερωτής μας 
και πρέπει να της είμαστε εσωτερικά 
ευγνώμονες για όσα εκείνη έκανε, 
αν και στην ιστορία συχνά βρισκό-
μασταν σε αντίπαλες πλευρές σε διά-
φορες συγκρούσεις». «Αυτό που πα-
ρακολουθούμε είναι μια εκδήλωση 
ακραίας αμάθειας, η οποία μάλιστα 
απειλεί να διαβρώσει τα ιδεολογικά 
θεμέλια κρατικής υπόστασης της 
Βουλγαρίας», υποστήριξε η Ζαχά-
ροβα, εκτιμώντας ότι «για να προω-
θήσουν περαιτέρω τα ψέματά τους 
χρειάζεται να προχωρήσουν ακόμη 
περισσότερο και να σβήσουν την 
κληρονομιά μιας ολόκληρης πλειά-
δας επιφανών προσωπικοτήτων της 
Βουλγαρίας εκείνης της εποχής».



ΠΩΛΟΥΝΤΑΙ
Πωλείται οικιστικό  

τεμάχιο  
σε καταπληκτική  

περιοχή  
(Grammar School)   

και βιοτεχνικό  
τεμάχιο  

στη Λακατάμια. 

Τηλ. 99599598, 
99609646

ΕΠΑΡΧΙΑΚΟ ΚΤΗΜΑΤΟΛΟ-
ΓΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ: ΛΕΜΕΣΟΥ

ΓΝΩΣΤΟΠΟΙΗΣΗ
Γνωστοποιείται, σύμφωνα με το 
άρθρο 25 του Περί Ακινήτου Ιδι-
οκτησίας (Διακατοχή, Εγγραφή 
και Εκτίμηση) Νόμου Κεφ. 224, 
ότι συμφωνήθηκε να πωληθεί το 
μερίδιο ή συμφέρον στα ακίνητα 
που αναφέρονται πιο κάτω.
Δήλωση Μεταβίβασης: 
5/Π/299/2024

Πωλητές:
1) Dobson Patricia Ann, Stratis 
Village 2, διαμ. 219, 8820, Πόλις 
Χρυσοχούς, Πάφος
2) Dobson Ιan Morton, P.O. Box 
66129, Polis 8830

Αγοραστές: 
1) Pop Ciprian-Paul, Κόχραν 3, 
4632, Άγιος Λουκάς, Κολόσσι, 
Λεμεσός
2) Johnson Tatiana Anne, Κό-
χραν 3, 4632, Άγιος Λουκάς, Κο-
λόσσι, Λεμεσός

Ακίνητο:
Αρ. Εγγραφής: 0/9197
Φύλλο/Σχέδ./Τμήμα/Τεμ./Κλίμ.: 
58/06/0/458/5
Είδος Ακινήτου: ΠΙΣΙΝΑ
Εμβαδόν τ.μ.: 300
Γεωγραφική Περιοχή: Λεμεσός, 
Κολόσσι, Άγιος Λουκάς
Τοποθεσία: Κοντά στο χωριό
Μεταβίβ. Μερίδιο στο Ακίν.: 1/15
Ποσό Πώλησης: €5.000,00

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Τα ακίνητα ενδέ-
χεται να υπόκεινται σε Φ.Π.Α., ο 
οποίος δεν συμπεριλαμβάνεται 
στο ποσό πώλησης.

ΟΙ ΠΕΡΙ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ 
ΚΑΙ ΧΩΡΟΤΑΞΙΑΣ

(ΑΙΤΗΣΕΙΣ ΚΑΙ ΙΕΡΑΡΧΙ-
ΚΕΣ ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ)

ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΙ ΤΟΥ 2016 
(Κ.Δ.Π. 62 ΤΟΥ 2016)

Ειδοποίηση
Δυνάμει του  

Κανονισμού 5(1)

Δίδεται ειδοποίηση, σύμφω-
να με τον Κανονισμό 5(1) των 
Περί Πολεοδομίας και Χωρο-
ταξίας (Αιτήσεις και Ιεραρχι-
κές Προσφυγές) Κανονισμών 
του 2016, ότι εγώ η Κυριά-
κου-Στυλιανού Μανωλίτσα, 
από Λεμεσό, ιδιοκτήτρια του 
τεμαχίου με αρ. 1231, Φ/Σχέ-
διο 53/63, τοποθεσία/ενορία 
Κλαδερή, Δήμος Ύψωνα στην 
περιοχή του Δήμου Ύψω-
να, θα υποβάλω αίτηση στην 
Πολεοδομική Αρχή, Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως 
Λεμεσού για εξασφάλιση Πο-
λεοδομικής Άδειας για αλλα-
γή χρήσης μέρους οικοδομής 
σε ωδείο.
Παραστάσεις κατά της αιτή-
σεως μπορούν να υποβλη-
θούν προς την Πολεοδομική 
Αρχή (Επαρχιακός Λειτουρ-
γός Τμήματος Πολεοδομίας 
και Οικήσεως) μέσα σε προ-
θεσμία 21 ημερών από τη δη-
μοσίευση της Ειδοποιήσεως 
αυτής.

ΚΥΠΡΙΑΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Ο ΠΕΡΙ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ ΚΑΙ 

ΧΩΡΟΤΑΞΙΑΣ ΝΟΜΟΣ ΕΝΤΟΛΗ 
2/2006 ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΟΥ  

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
ΓΝΩΣΤΟΠΟΙΗΣΗ

ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΗΝ ΠΑΡΑΓΡΑ-
ΦΟ 4.7 ΤΗΣ ΕΝΤΟΛΗΣ 2/2006

Σύμφωνα με την Παράγραφο 4.7 της 
Εντολής 2/2006 του Υπουργού Εσωτερι-
κών, με την παρούσα γνωστοποιείται ότι 
η εταιρεία HELLENIQ RENEWABLES 
CYPRUS – AGIA VARVARA Ltd προ-
τίθεται να υποβάλει αίτηση στο Τμή-
μα Πολεοδομίας και Οικήσεως, Επαρχια-
κό Γραφείο Λευκωσίας, για τη χορήγηση 
Πολεοδομικής Άδειας για τη δημιουργία 
Φωτοβολταϊκού Πάρκου 1,995 kW 
με μονάδα αποθήκευσης (μπαταρί-
ες) 0.6 MWh.
Η αίτηση αφορά τα τεμάχια με αρ. 122, 
272 του Φ/Σχ. 28/29 στην περιοχή της 
κοινότητας Ληνού.
Περισσότερες πληροφορίες είναι δυνατόν 
να ληφθούν από τα Γραφεία της Πολεο-
δομικής Αρχής κατά τις εργάσιμες ημέρες 
και ώρες. Έγγραφες παραστάσεις είναι δυ-
νατόν να υποβληθούν στην Πολεοδομι-
κή Αρχή μέσα σε διάστημα 21 εργασίμων 
ημερών από την ημερομηνία δημοσίευ-
σης της παρούσας γνωστοποίησης

ΚΥΠΡΙΑΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Ο ΠΕΡΙ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ ΚΑΙ 

ΧΩΡΟΤΑΞΙΑΣ ΝΟΜΟΣ ΕΝΤΟΛΗ 
2/2006 ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΟΥ  

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
ΓΝΩΣΤΟΠΟΙΗΣΗ

ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΗΝ ΠΑΡΑΓΡΑ-
ΦΟ 4.7 ΤΗΣ ΕΝΤΟΛΗΣ 2/2006

Σύμφωνα με την Παράγραφο 4.7 της 
Εντολής 2/2006 του Υπουργού Εσω-
τερικών, με την παρούσα γνωστο-
ποιείται ότι η εταιρεία HELLENIQ 
RENEWABLES CYPRUS – AGIA 
VARVARA Ltd προτίθεται να υποβά-
λει αίτηση στο Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, Επαρχιακό Γραφείο Λευκω-
σίας, για τη χορήγηση Πολεοδομικής 
Άδειας για τη δημιουργία Φωτοβολτα-
ϊκού Πάρκου 2,919 kW με μονάδα 
αποθήκευσης (μπαταρίες) 0.9 MWh.
Η αίτηση αφορά τα τεμάχια με αρ. 129, 
273 του Φ/Σχ. 28/29 στην περιοχή της 
κοινότητας Ληνού.
Περισσότερες πληροφορίες είναι δυνα-
τόν να ληφθούν από τα Γραφεία της Πο-
λεοδομικής Αρχής κατά τις εργάσιμες 
ημέρες και ώρες. Έγγραφες παραστά-
σεις είναι δυνατόν να υποβληθούν στην 
Πολεοδομική Αρχή μέσα σε διάστημα 
21 εργασίμων ημερών από την ημερο-
μηνία δημοσίευσης της παρούσας γνω-
στοποίησης

ΕΙΔΟΠΟΙΗΣΗ
Ειδοποιούνται όλοι οι ενδια-
φερόμενοι ότι εγώ, η εταιρεία 
«Ηλίας Δημοσθένους ΛΤΔ» 
με Aρ. Εγγρ. Ετ. ΗΕ145898 
από την Πάφο, προτίθεμαι 
να υποβάλω αίτηση προς την 
Αρχή Αδειών για χορήγηση 
άδειας Μεταφορών «Γ» για 
ένα φορτηγό όχημα τύπου 
ΡΥΜΟΥΛΚΟ ειδικά διασκευ-
ασμένο, μεικτού συρόμενου 
βάρους 40.000kg, για εξυ-
πηρέτηση των αναγκών της 
επιχείρησής μου ως «ΠΩΛΗ-
ΣΗ ΚΑΙ ΜΕΤΑΠΟΙΗΣΗ ΣΙΔΗ-
ΡΟΥ ΟΙΚΟΔΟΜΩΝ».
Το όχημα θα το χρησιμοποιώ 
για τη μεταφορά οικοδομικού 
σιδήρου και μανδυών από 
την αποθήκη μας στην Πάφο 
προς τους πελάτες μας πα-
γκύπρια. Η μεταφορά θα γί-
νεται χωρίς κόμιστρο.
Οποιεσδήποτε ενστάσεις πρέ-
πει να υποβληθούν γραπτώς 
εντός 20 ημερών από την 
ημερομηνία δημοσίευσης 
της παρούσης ανακοίνωσης 
με τα σχετικά δικαιολογητι-
κά στα Επαρχιακά Γραφεία 
του Τμήματος Οδικών Μετα-
φορών.

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ

Η εταιρεία 
A.S.JACKSONS PUB 

& CAFE LTD από Κίτι, 
Λάρνακα, με Α.Μ.E 

2353829/4/5610, ζητά 
να προσλάβει 2 βοη-

θούς κουζίνας, 2 καθα-
ριστές και 4 τραπεζο-

κόμους. 

Μισθός βάσει συλλογι-
κής σύμβασης. 

Αποτείνεστε στο Επαρ-
χιακό Γραφείο Εργασί-
ας στη Λάρνακα τηλ. 

24805335.

ΔΗΛΩΣΗ
Η Svetlana Sivickaja 
με το κυπριακό διαβα-
τήριο K00228630 και ο 
Thomas Michael Breiby 
με νορβηγικό διαβατήριο 
34545764 αρραβωνιάζο-
νται και ζουν μαζί στην 
Πάφο.

Το Κοινοτικό Συμβούλιο Καλού Χωριού Λεμεσού  
σας προσκαλεί

ΣΕ ΑΝΟΙΚΤΗ ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ

στις 3 Φεβρουαρίου 2024 και ώρα 4:00 μ.μ. ημέρα 
Σάββατο στην αίθουσα πολλαπλής χρήσης του Πε-
ριφερειακού Δημοτικού Σχολείου Καλού Χωριού για 
ενημέρωση και κατάθεση απόψεων /εισηγήσεων για 
την Αναθεώρηση και Τροποποίηση των Πολεοδομι-
κών Ζωνών και της Δήλωσης Πολιτικής στα όρια της 
Κοινότητας Καλού Χωριού Λεμεσού.

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΠΡΟΣ ΤΟΥΣ ΔΗΜΟΤΕΣ, ΙΔΙ-
ΟΚΤΗΤΕΣ ΓΗΣ ΓΙΑ ΔΗΜΟΣΙΑ ΑΚΡΟΑΣΗ 
ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΗ ΔΗΛΩΣΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ 
ΓΙΑ ΑΝΑΘΕΩΡΗΣΗ ΚΑΙ ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗ 

ΤΩΝ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΩΝ ΖΩΝΩΝ ΣΤΗΝ ΚΟΙ-
ΝΟΤΗΤΑ ΚΑΛΟΥ ΧΩΡΙΟΥ ΛΕΜΕΣΟΥ
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H Lidl Κύπρου «Κορυφαίος Εργοδότης» στην Κύπρο και το 2024
Η Lidl Κύπρου αναδεικνύεται Κορυ-

φαίος Εργοδότης για 7η συνεχόμενη 
χρονιά σε Κύπρο και Ευρώπη, σύμφωνα 
με τα αποτελέσματα του διεθνώς ανα-
γνωρισμένου ανεξάρτητου οργανισμού 
Top Employers Institute. Η διαδικασία 
της πιστοποίησης περιλαμβάνει ανάλυση 
των δράσεων των εταιρειών σε θεματο-
λογίες όπως προσέλκυση υποψηφίων, 
προγράμματα εκπαίδευσης και ανάπτυ-
ξης, πολιτικές και δράσεις well-being, 
δράσεις ισότητας των φύλων, αλλά και 
την εξασφάλιση ενός συμπεριληπτικού 
εργασιακού περιβάλλοντος απαλλαγμέ-
νου από διακρίσεις.  

Η πιστοποίηση αυτή αποτελεί απόδει-
ξη της διαρκούς δέσμευσης και του συ-
στηματικού σχεδιασμού, πρωτοβουλιών 
και δράσεων, για την εξασφάλιση ενός 
φιλικού, ομαδικού και συμπεριληπτικού 
εργασιακού περιβάλλοντος, όπου οι άν-
θρωποί της αναγνωρίζονται για την αξία 
τους και εξελίσσονται. Δράσεις όπως η 
πολιτική με τίτλο «#teamLidl, μαζί στην 
ισότητα», η πιστοποίηση ως «Εργοδότης 
Ισότητας» από τον Εθνικό Φορέα Πιστο-
ποίησης Επιχειρήσεων, καθώς και η υπο-

γραφή της Χάρτας της Διαφορετικότητας 
(Diversity Charter) επισφραγίζουν τη δέ-
σμευση της Lidl Κύπρου, θέτοντας πάντα 
τους ανθρώπους της στο επίκεντρο. 

«Η δέσμευσή μας είναι να δημιουρ-
γούμε ένα εργασιακό περιβάλλον όπου 

οι άνθρωποί μας αναπτύσσονται και ακο-
λουθούν τη δική τους επιτυχημένη πο-
ρεία. Η αναγνώρισή μας ως η μοναδική 
εταιρεία στην Κύπρο με την πιστοποίηση 
Top Employer και για το 2024 επισφρα-
γίζει έμπρακτα την υπόσχεσή μας. Το 

δικό μας success story γράφεται ‘‘μαζί’’ 
με την ομάδα μας», δήλωσε ο Martin 
Brandenburger, CEO και πρόεδρος του 
Διοικητικού Συμβουλίου της Lidl Κύ-
πρου. Φέτος για πρώτη φορά βραβεύτη-
καν και οι 31 χώρες στις οποίες λειτουρ-
γούν καταστήματα Lidl ως Κορυφαίοι 
Εργοδότες για το 2024.

Το Top Employers Institute είναι ένας 
διεθνής ανεξάρτητος οργανισμός με στό-
χο την πιστοποίηση των εταιρειών εκεί-
νων που διακρίνονται για τις εξαιρετικές 
εργασιακές συνθήκες που προσφέρουν. 
Έχει πάνω από 30 χρόνια λειτουργίας, 
ενώ φέτος αναγνωρίστηκαν περισσότε-
ροι από 2.300 Top Employers από 122 
χώρες.

Στη Lidl Κύπρου οι άνθρωποι κάνουν 
τη διαφορά. Η εταιρεία προγραμματίζει 
για το 2024 νέες προσλήψεις σε κατα-
στήματα, logistics center και γραφεία, 
ενδυναμώνοντας περαιτέρω την παρου-
σία της στην κυπριακή αγορά λιανεμπο-
ρίου. Στο link που ακολουθεί μπορείτε 
να δείτε τις ενεργές θέσεις εργασίας σε 
όλη την Κύπρο: https://team.lidl.com.cy/
anazitisi-thesis-ergasias 



ΓΕΡΜΑΝΙΑ ΑΡΗΣ ΑΕ ΛΕΜΕΣΟΥ ΑΠΟΛΛΩΝΑΣ

Σπουδαία ντέρμπι σε Ρηνανία 
και Βαυαρία ΣΕΛ. 35

Επιστρέφει αύριο στο Δασάκι για 
να πάρει άλλη μία νίκη ΣΕΛ. 36

Χρειάζεται απόλυτη συγκέντρωση 
για να έρθει το τρίποντο ΣΕΛ. 36

Φέρει τον τίτλο του φαβορί  
και πρέπει να το αποδείξει ΣΕΛ.36

κόσμος τωνκόσμος των  ΣΠΟΡΣΠΟΡ
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Πλήρης αθλητική ενημέρωση  
από την Κύπρο και τον κόσμο

ΝΕΟ «ΛΟΥΚ», ΙΔΙΟΣ ΣΤΟΧΟΣ

Μία επιλογή
Η Πάφος FC 
αντιμετωπίζει σήμερα 
την Ομόνοια στο ΓΣΠ 
και το μόνο που θέλει 
είναι η νίκη, παρά 
τις δυσκολίες που 
υπάρχουν σε παιχνίδι 
ντέρμπι. ΣΕΛ. 37

Με... προσοχή
Η Ανόρθωση είναι το 
φαβορί για νίκη στον 
εντός έδρας αγώνα 
με τη Δόξα, αλλά 
το παιχνίδι χρήζει 
προσοχής για να φτάσει 
η ομάδα του Γκαγιέχο 
στο ζητούμενο. ΣΕΛ. 37

Οι Στεπίνσκι, Μπάκιτς τέθηκαν άμεσα στη διάθεση του Τσέτιλ Ρέιχνταλ, όμως έμεινε εκτός αποστολής ο Λοΐζου, που οδεύει 
προς Ολλανδία. Μπασιρού, Ψάλτης προστέθηκαν στο απουσιολόγιο μαζί με τους Σιπριάνο, Αλιού, Ουζόχο, Σεμέδο. ΣΕΛ. 37

Νέα Σαλαμίνα - ΑΠΟΕΛ ..................0-4
Καρμιώτισσα - ΑΕΚ ...........................1-3
Σήμερα, 27 Ιανουαρίου
17:00 Ομόνοια - Πάφος FC (PrimeTel)
18:00 Ανόρθωση - Δόξα (Cablenet)
19:00 Απόλλων - ΑΕΖ (Cytavision)
Κυριακή, 28 Ιανουαρίου
17:00 Οθέλλος - ΑΕΛ (Cytavision)
19:00 Εθνικός - Άρης (Cytavision)

για την Ομόνοια στο ντέρμπι
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ΑΠΟΕΛ 21 48

ΑΕΚ 21 42

ΑΡΗΣ 20 41

ΑΝΟΡΘΩΣΗ 20 40

ΟΜΟΝΟΙΑ 20 39

ΠΑΦΟΣ 20 38

ΑΠΟΛΛΩΝ 20 32

Ν. ΣΑΛΑΜΙΝΑ 21 31

ΑΕΛ 20 20

ΕΘΝΙΚΟΣ 20 18

ΚΑΡΜΙΩΤΙΣΣΑ 21 14

ΟΘΕΛΛΟΣ 20 13

ΑΕΖ 20 13

ΔΟΞΑ 20 8
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ΑΕΚ

Ανακοίνωσε Ζούρο
Ο Ηλίας Ζούρος είναι με κάθε 

επισημότητα ο νέος προπονητής 
της μπασκετικής AEK. Ο 57χρονος 
τεχνικός υπέγραψε ως το τέλος της 
περιόδου, με προοπτική επέκτα-
σης της συνεργασίας και μετά το 
καλοκαίρι. Μάλιστα, ο Ηλίας Ζού-
ρος έκανε ήδη την προπόνηση της 
«Ένωσης».

Η ανακοίνωση: «Η ΑΕΚ ΒΕ-
ΤSSON BC βρίσκεται στην ευχάρι-
στη θέση να ανακοινώσει ότι σύνη-
ψε συμφωνία με τον κόουτς Ηλία 
Ζούρο.

Ο μέχρι πρότινος ομοσπονδια-
κός τεχνικός της Εθνικής Γεωργίας 
υπέγραψε συμβόλαιο με τη “Βασί-
λισσα” έως το τέλος της αγωνιστι-
κής περιόδου 2023-2024.

Ο Ηλίας Ζούρος γεννήθηκε στις 
11 Μαρτίου 1966. Ξεκίνησε την 
καριέρα του ως πρώτος προπονη-
τής, την περίοδο 1995-1996, στο 
Παλαιό Φάληρο και συνέχεια κάθι-
σε στον πάγκο του ΟΣΦΠ για μια 
διετία (2000-2002), κατακτώντας 
το Κύπελλο Ελλάδος.

Το 2003, κατέκτησε το Πρωτά-
θλημα Λιβάνου και το FIBA Asia 
Champions Cup, με τη Σατζές Βη-
ρυτού και τις επόμενες δύο χρονιές 
επέστρεψε στην Ελλάδα για λογα-
ριασμό των Νήαρ Ηστ και Άρη. Το 
2006 κάθισε στον πάγκο της γαλλι-
κής Παρί Ρασίνγκ.

Ακολούθησε μία τριετία στον 
πάγκο του Πανελληνίου, τον οποίο 
οδήγησε σε μία από τις μεγαλύτε-
ρες στιγμές στην ιστορία του, ήτοι 
στο F4 του Εurocup, την περίοδο 
2009-2010, παράλληλα δε, αναδεί-
χθηκε και Προπονητής της Χρονιάς 
στη διοργάνωση.

Το 2011, έγινε κάτοικος Κάου-
νας, κατακτώντας με τη Ζαλγκίρις 
τρία τρόπαια (Πρωτάθλημα, Κύπελ-
λο, Πρωτάθλημα Βαλτικής Λίγκας). 
Ακολούθησε το πέρασμα από την 
Ανατολού Εφές, πριν επιστρέψει 
στη Ζαλγκίρις και στη συνέχεια 
ξανά στην Τουρκία για την Τόφας. 
Το 2016, βρέθηκε στον πάγκο της 
Μπουντούτσνοστ για μία αγωνιστι-
κή σεζόν και το 2019 είχε σύντομο 
πέρασμα από τον πάγκο του Περι-
στερίου. Τελευταία ομάδα σε συλ-
λογικό επίπεδο, στην οποία διετέ-
λεσε πρώτος προπονητής της, ήταν 
ο Προμηθέας Πάτρας το 2021.

Ο Ηλίας Ζούρος υπήρξε μέλος 
του τεχνικού επιτελείου της Εθνι-
κής Ελλάδος (1999-2000), πρώ-
τος προπονητής της (2011-2012), 
αλλά και προπονητής της Εθνικής 
Γεωργίας (2016-2023), την οποία 
οδήγησε στην τελική φάση του Ευ-
ρωμπάσκετ για πρώτη φορά στην 
ιστορία της χώρας».

Επίδειξη ισχύος των Σέλτικς
Εντυπωσιακοί οι Μπόστον Σέλτικς 

για μία ακόμη φορά, εδραίωσαν τη θέση 
τους στην κορυφή του ΝΒΑ, διαλύοντας 
την περσινή φιναλίστ Χιτ μέσα στο Μαϊ-
άμι με 143-110.

Η ομάδα του Τζο Μαζούλα έκανε… 
σκόνη και θρύψαλα την άμυνα των γη-
πεδούχων έχοντας 22/40 τρίποντα και 
επτά διψήφιους σκόρερ. Ο Τζέισον Τέ-
ιτουμ είχε 26 πόντους, ενώ 19 πρόσθε-
σε ο Κρίσταπς Πορζίνγκις, που έπαιξε 
όμως μόνο 21 λεπτά, καθώς γύρισε το 
πόδι του.

Μπαμ Αντεμπάγιο και Τάιλερ Χίρο 
είχαν από 19 πόντους και 17 πρόσθε-
σε ο Τζίμι Μπάτλερ για την ομάδα του 
Μαϊάμι, η οποία έχασε πέμπτο στη σειρά 
παιχνίδι και πλέον είναι στην 7η θέση 
στην ανατολική περιφέρεια του ΝΒΑ.

Οι Πέισερς έβαλαν τέλος στο νικηφό-
ρο σερί των Σίξερς στο ΝΒΑ. Επικράτη-
σαν με 134-122, με τον Πασκάλ Σιάκαμ 
να κάνει τριπλ-νταμπλ, έχοντας 26 πό-
ντους, 13 ριμπάουντ και 10 ασίστ, ενώ 
ο Ταϊρίς Χαλιμπέρτον δεν έπαιξε λόγω 
τραυματισμού. 

Από κει και πέρα, Τζοέλ Εμπίντ με 31 
και ο Ταϊρίς Μάξι με 22 πόντους δεν αρ-
κούσαν για την ομάδα της Φιλαδέλφεια, 
που υποχώρησε στο 29-14 (νίκες-ήττες) 
και είναι πίσω από Μπόστον Σέλτικς 
(35-10) και Μιλγουόκι Μπακς (31-13) 
στη βαθμολογία.

Σε απόσταση αναπνοής από τους Σί-
ξερς έφτασαν οι Νικς (28-17), μετά τη 
νίκη επί των Νάγκετς με 122-84. Ανου-
νόμπι με 26 και Μπράνσον με 21 πό-

ντους ηγήθηκαν των Νεοϋορκέζων, που 
υποχρέωσαν τους πρωταθλητές στην 
πιο βαριά ήττα τους φέτος. Ο Νίκολα 
Γιόκιτς πάλεψε με 31 πόντους και 11 ρι-
μπάουντ, αλλά δεν είχε πολλή βοήθεια.

Οι Μινεσότα Τίμπεργουλβς επέστρε-
ψαν στην κορυφή της δυτικής περιφέ-
ρειας (32-13), μπροστά από τη Θάντερ 
(31-13), κερδίζοντας τους Νετς με 96-94 
μέσα στο Μπρούκλιν. Όπλο τους ήταν η 
άμυνα, ενώ στην επίθεση τη δουλειά 
έκαναν οι Καρλ Άντονι Τάουνς με 27 και 
Άντονι Έντουαρντς με 24 πόντους.

Οι Γκόλντεν Στέιτ Γουόριορς έχασαν 
κι άλλο έδαφος για τα πλέι-ιν του ΝΒΑ. 
Συγκεκριμένα, ηττήθηκαν με 134-133 
από τους Σακραμέντο Κινγκς στο Σαν 
Φρανσίσκο και είναι στο 19-23, δωδέ-

κατοι στη δυτική περιφέρεια. Ο Χάρισον 
Μπαρνς έκανε ρεκόρ καριέρας με 39 
πόντους για την ομάδα του Σακραμέντο, 
που έπαιξε χωρίς τον τραυματία Σάσα 
Βεζένκοφ. Στεφ Κάρι με 33 και Τζόνα-
θαν Κουμίνγκα με 31 πόντους δεν έφτα-
ναν για τους γηπεδούχους.

Οι Λος Άντζελες Λέικερς έβαλαν γε-
ρές βάσεις για τη δέκατη θέση (23-23), 
νικώντας με 141-132 τους Μπουλς. Ο 
ΝτιΆντζελο Ράσελ είχε 29 πόντους, ο 
ΛεΜπρόν Τζέιμς ακολούθησε με 25 και 
12 ασίστ, ενώ ο Άντονι Ντέιβις μέτρησε 
22 πόντους, 11 ριμπάουντ και 6 ασίστ. 
Για την ομάδα του Σικάγο ο ΝτεΜάρ 
ΝτεΡόζαν είχε 32 πόντους και 10 ασίστ, 
αλλά δεν αρκούσε για την αποφυγή της 
ήττας. 

ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός αναμετριού-
νται στην Τούμπα για την 20ή αγωνιστική 
της Σούπερ Λιγκ 1. Οι δύο ομάδες ισο-
βαθμούν στην κορυφή της βαθμολογίας 
με 44 βαθμούς. Τόσο ο ΠΑΟΚ όσο και ο 
Παναθηναϊκός προέρχονται από νίκες στο 
πρωτάθλημα. Από κει και πέρα, η ΑΕΚ 
υποδέχεται τον ΟΦΗ και είναι το φαβο-
ρί για τη νίκη. Η πρωταθλήτρια Ελλάδας 
έχει 42 βαθμούς και είναι στο -2 από την 
κορυφή. Πάντως με νίκη η «Ένωση» θα 
ανεβεί στην κορυφή και θα περιμένει να 
δει τι θα κάνουν ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός 
στο μεταξύ τους ντέρμπι. Οι Κρητικοί είναι 
10οι με 20 βαθμούς.

Ο 4ος Ολυμπιακός Πειραιώς υποδέ-
χεται στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης» τον 
ΠΑΣ Γιάννινα. Οι «ερυθρόλευκοι» έχουν 
38 βαθμούς, ενώ η ομάδα των Ιωαννίνων 

είναι προτελευταία με 12.
Ο Άρης φιλοξενείται από την ουραγό 

της βαθμολογίας, Κηφισιά. Οι «κίτρινοι» 
είναι 5οι με 30 βαθμούς, ενώ οι γηπεδού-
χοι έχουν 12. Παναιτωλικός και Λαμία 
ανοίγουν την αυλαία της αγωνιστικής. Ο 
Παναιτωλικός είναι 11ος με 14 βαθμούς 
και παλεύει για την παραμονή. Η Λαμία 

είναι 7η με 24 βαθμούς και μακριά από 
την επικίνδυνη ζώνη. Ο Πανσερραϊκός 
φιλοξενεί τον Βόλο. Οι γηπεδούχοι είναι 
9οι με 21 βαθμούς, ενώ οι φιλοξενούμενοι 
12οι με 14. Τέλος, Αστέρας Τρίπολης και 
Ατρόμητος αναμετριούνται σε ένα αρκετά 
αμφίρροπο παιχνίδι. Η ομάδα της Τρίπο-
λης είναι 6η με 26 βαθμούς. Η ομάδα του 
Περιστερίου είναι 8η με 23 βαθμούς. Το 
πρόγραμμα της 20ής αγωνιστικής:
Σήμερα
17:30 Παναιτωλικός-ΠΑΣ Λαμία
19:30 Πανσερραϊκός-Βόλος
20:00 Κηφισιά-Άρης
Αύριο
16:00 ΑΕΚ-ΟΦΗ
17:30 Αστέρας Τρίπολης-Ατρόμητος
19:30 Ολυμπιακός Π.-ΠΑΣ Γιάννινα
20:30 ΠΑΟΚ-Παναθηναϊκός

ΕΘΝΙΚΗ ΧΙΛΗΣ

Ανέλαβε ο Ρικάρντο Γκαρέκα
Ο Αργεντινός Ρικάρντο Γκαρέκα ανέλαβε την τεχνική ηγεσία 

της Εθνικής Χιλής, όπως ανακοινώθηκε. Ο 65χρονος προπονη-
τής, ο οποίος υπήρξε διεθνής με την «αλμπισελέστε» και παλαι-

ότερα εργάστηκε στην εθνική ομάδα του 
Περού, θα οδηγήσει τη «ρόχα» στο Κόπα 
Αμέρικα 2024 (20 Ιουνίου - 16 Ιουλίου) 
και στα προκριματικά για το Μουντιάλ 
του 2026. Ο Γκαρέκα διαδέχθηκε τον συ-
μπατριώτη του, Εντουάρντο Μπερίτσο, 
ο οποίος παραιτήθηκε τον περασμένο 
Νοέμβριο. Μετά από έξι αγωνιστικές στα 

προκριματικά του Μουντιάλ, η Χιλή είναι στην 8η θέση, ισο-
βαθμώντας με την Παραγουάη, ενώ οι πρώτες έξι ομάδες θα 
προκριθούν στην τελική φάση, που θα γίνει στον Καναδά, στις 
Ηνωμένες Πολιτείες και στο Μεξικό (11 Ιουνίου - 19 Ιουλίου 
2026) και ο έβδομος θα παίξει διηπειρωτικό πλέι οφ.

ΝΒΑ

Οι πεντάδες για το All Star Game
Ανακοινώθηκαν οι πεντάδες του φετινού All Star Game του 

NBA της 19ης Φεβρουαρίου. O Γιάννης Αντετοκούνμπο συ-
γκέντρωσε 4.309.630 ψήφους, τις περισσότερες από οποιονδή-

ποτε άλλον παίκτη και θα είναι αρχηγός 
στην ομάδα της ανατολικής περιφέρειας. 
Ο ΛεΜπρόν Τζέιμς έκανε ρεκόρ με 20 πα-
ρουσίες και θα είναι αρχηγός στη δυτική 
περιφέρεια. Στην ομάδα της ανατολικής 
περιφέρειας αρχηγός θα είναι ο Γιάννης 
Αντετοκούνμπο (Μπακς) και οι Ντέιμιαν 
Λίλαρντ (Μπακς), Ταϊρίς Χαλιμπέρτον 

(Πέισερς), Τζέισον Τέιτουμ (Σέλτικς) και Τζοέλ Εμπίντ (Σίξερς).
Στην ομάδα της δυτικής περιφέρειας αρχηγός θα είναι ο Λε-

Μπρόν Τζέιμς (Λέικερς) και οι Σάι Γκίλτζιους-Αλεξάντερ (Θά-
ντερ), Λούκα Ντόντσιτς (Μάβερικς), Κέβιν Ντουράντ (Σανς) και 
Νικόλα Γιόκιτς (Νάγκετς).

Ελλάδα: ΠΑΟΚ και Παναθηναϊκός στο ντέρμπι κορυφής

Συνέτριψαν τη Μαϊάμι Χιτ με 143-110 για το πρωτάθλημα του ΝΒΑ
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Ντέρμπι σε Ρηνανία και Βαυαρία
Η πρωτοπόρος της Μπουντεσλίγκα, 

Μπάγερ Λεβερκούζεν, υποδέχεται στην 
«Μπάι Αρίνα» την Γκλάντμπαχ, στο πλαί-
σιο της 19ης αγωνιστικής. Πρόκειται για 
το ντέρμπι της Ρηνανίας, όπου εκτός από 
τους βαθμούς μετράει και το γόητρο.

Η πρωταθλήτρια Μπάγερν Μονάχου 
έχει και αυτή το δικό της ντέρμπι. Φι-
λοξενείται από την Άουγκσμπουργκ στο 
ντέρμπι της Βαυαρίας. Η Μπάγερν είναι 
στο -4 από την κορυφή.

Μάχη για έξοδο στο Τσάμπιονς Λιγκ 
δίνουν Στουτγκάρδη, Λειψία, Μπορού-
σια Ντόρτμουντ.

Μάλιστα, Στουργκάρδη και Λειψία 
αναμετριούνται στη «Μερσέντες Μπενζ 
Αρίνα».

Η Μπορούσια Ντόρτμουντ υποδέχεται 
στο «Σίγκναλ Ίντουνα Παρκ» την Μπό-
χουμ.

Ισπανία: Έξοδος για Ζιρόνα
Επικίνδυνη έξοδο περιλαμβάνει η 

22η αγωνιστική της Λα Λίγκα για την 
πρωτοπόρο Ζιρόνα. Φέτος η Ζιρόνα κά-
νει μία ξέφρενη πορεία στο πρωτάθλημα 
και μετά από 21 αγωνιστικές συνεχίζει 
να οδηγεί την κούρσα του πρωταθλή-
ματος. Την 22η αγωνιστική καλείται να 
φύγει με τη νίκη από το «Μπαλαΐδος» με 
αντίπαλο τη Θέλτα.

Η Ρεάλ Μαδρίτης είναι στο -1 από τη 
Ζιρόνα και με αγώνα στο χέρι. Οι «μπλάν-

κος» φιλοξενούνται από τη Λας Πάλμας 
και έχουν τον πρώτο λόγο για τη νίκη.

Η πρωταθλήτρια Μπαρτσελόνα υπο-
δέχεται τη Βιγιαρεάλ. Οι «μπλαουγκρά-
να» είναι στο -8 από την κορυφή.

Μεγάλο παιχνίδι αναμένεται να γίνει 
στο «Μετροπολιτάνο», εκεί όπου η Ατλέ-
τικο Μαδρίτης θα υποδεχτεί τη Βαλένθια.

Ιταλία: Εύκολο έργο για 
Γιουβέντους

Η πρωτοπόρος της Σέριε Α, Γιουβέ-
ντους, έχει εύκολο έργο την 22η αγωνι-
στική. Η «Γηραιά Κυρία» θα φιλοξενήσει 

στο «Αλιάντς» την προτελευταία της βαθ-
μολογίας, Έμπολι.

Στο -1 από την κορυφή με ένα παι-
χνίδι λιγότερο όμως βρίσκεται η Ίντερ. 
Οι «νερατζούρι» έχουν επικίνδυνη έξο-
δο στη Φλωρεντία και στο «Αρτέμιο 
Φράνκι» με αντίπαλο τη Φιορεντίνα. Οι 
«βιόλα» είναι 4οι και σε τροχιά Τσάμπι-
ονς Λιγκ.

Η 3η Μίλαν υποδέχεται στο «Σαν 
Σίρο» την Μπολόνια. Οι «ροσονέρι» είναι 
στο -7 από την πρωτοπόρο Γιουβέντους.

Δυνατό τεστ έχει η πρωταθλήτρια Νά-
πολι. Οι «παρτενοπέι» δοκιμάζονται στο 

«Ολίμπικο» της Ρώμης με αντίπαλο τη 
Λάτσιο. Τόσο η ομάδα της Νάπολης, όσο 
και οι «λατσιάλι» δίνουν μάχη για έξοδο 
στο Τσάμπιονς Λιγκ.

Τη 2η διαδοχική της νίκη με τον Ντα-
νιέλε ντε Ρόσι στον πάγκο θα επιδιώξει η 
Ρόμα για να παραμείνει στη διεκδίκηση 
μια θέσης για το Τσάμπιονς Λιγκ. Οι «τζι-
αλορόσι» φιλοξενούνται από την ουραγό 
της βαθμολογίας, Σαλερμιτάνα.

Γαλλία: Τα φώτα στο 
«Βελοντρόμ»

Επιστροφή στη δράση μετά από δύο 
εβδομάδες για τη Λιγκ 1. Στο πλαίσιο της 
19ης αγωνιστικής Μαρσέιγ και Μονακό 
θα κοντραριστούν στο «Βελοντρόμ», με 
τους γηπεδούχους να βρίσκονται στην 
7η θέση και με τους φιλοξενούμενους 
να είναι 4οι, με πέντε βαθμούς περισσό-
τερους.

Η Νις θα φιλοξενήσει τη Μετς και 
έχει τον πρώτο λόγο για τη νίκη. Η αγω-
νιστική θα ολοκληρωθεί με τις έξι ανα-
μετρήσεις της Κυριακής από τις οποίες 
ξεχωρίζει η εντός έδρας δοκιμασία της 
πρωτοπόρου Παρί Σεν Ζερμέν, με την 
έκπληξη του φετινού πρωταθλήματος, 
Μπρεστ, η οποία έχει να ηττηθεί από τον 
περασμένο Νοέμβριο (8 νίκες και 1 ισο-
παλία σε πρωτάθλημα και Κύπελλο) και 
φιγουράρει στην τέταρτη θέση της βαθ-
μολογίας!

30/01
21:30 Νότιγχαμ Φόρεστ-Άρ-
σεναλ
21:45 Λούτον-Μπράιτον
21:45 Φούλαμ-Έβερτον
22:00 Κρίσταλ Πάλας-Σέφιλντ 
Γιουνάιτεντ
22:15 Άστον Βίλα-Νιούκαστλ
31/01
21:30 Μάντσεστερ Σί-
τι-Μπέρνλι
21:30 Τότεναμ-Μπρέντφορντ
22:15 Λίβερπουλ-Τσέλσι
01/02
21:30 Γουέστ Χαμ-Μπόρνμουθ
22:15 Γουλβς-Μάντσεστερ 
Γιουνάιτεντ

Σήμερα
15:00 Ρεάλ Σοσιεδάδ-Ράγιο 
Βαγεκάνο
17:15 Λας Πάλμας-Ρεάλ 
Μαδρίτης
19:30 Μπαρτσελόνα-Βιγια-
ρεάλ
22:00 Μαγιόρκα-Μπέτις
Αύριο
15:00 Θέλτα-Ζιρόνα
17:15 Κάντιθ-Αθλέτικ Μπιλ-
μπάο
19:30 Σεβίλλη-Οσασούνα
22:00 Ατλέτικο Μαδρίτης-Βα-
λένθια
Μεθαύριο
22:00 Χετάφε-Γρανάδα

Σήμερα
16:00 Αταλάντα-Ουντινέζε
19:00 Γιουβέντους-Έμπολι
21:45 Μίλαν-Μπολόνια
Αύριο
13:30 Τζένοα-Λέτσε
16:00 Βερόνα-Φροζινόνε
16:00 Μόντσα-Σασουόλο
19:00 Λάτσιο-Νάπολι
21:45 Φιορεντίνα-Ίντερ
Μεθαύριο
21:45 Σαλερνιτάνα-Ρόμα

Σήμερα
16:30 Άουγκσμπουργκ-Μπά-
γερν Μονάχου
16:30 Βέρντερ Βρέμης-Φράι-
μπουργκ
16:30 Βόλφσμπουργκ-Κολω-
νία
16:30 Στουτγκάρδη-Λειψία
16:30 Χόφενχαϊμ-Χάιντενχαϊμ
19:30 Μπάγερ Λεβερκού-
ζεν-Γκλάντμπαχ
Αύριο
16:30 Ουνιόν Βερολί-
νου-Ντάρμσταντ
18:30 Μπορούσια Ντόρ-
τμουντ-Μπόχουμ

Σήμερα
18:00 Νις-Μετς
22:00 Μαρσέιγ-Μονακό
Αύριο
14:00 Μονπελιέ-Λιλ
16:00 Κλερμόν-Στρασβούργο
16:00 Λοριάν-Χάβρη
16:00 Ρεμς-Ναντ
18:05 Τουλούζ-Λανς
21:45 Παρί Σεν Ζερ-
μέν-Μπρεστ

AΓΓΛΙΑ

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ

ΙΣΠΑΝΙΑ ΙΤΑΛΙΑ ΓΕΡΜΑΝΙΑ ΓΑΛΛΙΑ

1. Λίβερπουλ .................. 21 .....48
2. Μάντσεστερ Σ. ............ 20 .....43
3. Άρσεναλ ..................... 21 .....43
4. Άστον Βίλα ................. 21 .....43
5. Τότεναμ ...................... 21 .....40
6. Γουέστ Χαμ ................. 21 .....35
7. Μπράιτον .................... 21 .....32
8. Μάντσεστερ Γ. ............ 21 .....32
9. Τσέλσι ........................ 21 .....31
10. Νιούκαστλ ................ 21 .....29
11. Γουλβς ..................... 21 .....29
12. Μπόρνμουθ .............. 20 .....25
13. Φούλαμ .................... 21 .....24
14. Μπρέντφορντ ........... 20 .....22
15. Κρίσταλ Πάλας ......... 21 .....21
16. Νότιγχαμ Φ. ............. 21 .....20
17. Έφερτον ................... 21 .....17
18. Λούτον ..................... 20 .....16
19. Μπέρνλι ................... 21 .....12
20. Σέφιλντ Γ. ................ 21 .....10

1. Ζιρόνα ........................ 21 .....52
2. Ρεάλ Μ. ...................... 20 .....51
3. Μπαρτσελόνα ............. 20 .....44
4. Ατλέτικο ..................... 20 .....41
5. Μπιλμπάο ................... 21 .....41
6. Σοσιεδάδ .................... 21 .....35
7. Βαλένθια .................... 21 .....32
8. Λας Πάλμας ................ 21 .....31
9. Μπέτις ........................ 21 .....31
10. Χετάφε ..................... 20 .....26
11. Οσασούνα ................ 20 .....25
12. Αλαβές .................... 21 .....23
13. Ράγιο ....................... 20 .....23
14. Βιγιαρεάλ ................. 21 .....20
15. Μαγιόρκα ................. 21 .....20
16. Θέλτα ....................... 21 .....17
17. Σεβίλλη .................... 21 .....16
18. Καντίθ ...................... 21 .....15
19. Γρανάδα ................... 21 .....11
20. Αλμερία ................... 21 ....... 6

1. Γιουβέντους ............... 21 .....52
2. Ίντερ........................... 20 .....51
3. Μίλαν ......................... 21 .....45
4. Φιορεντίνα ................. 20 .....34
5. Αταλάντα .................... 20 .....33
6. Λάτσιο ........................ 20 .....33
7. Μπολόνια ................... 20 .....32
8. Ρόμα .......................... 21 .....32
9. Νάπολι ....................... 20 .....31
10. Τορίνο ...................... 20 .....28
11. Τζένοα ..................... 21 .....25
12. Μόντσα .................... 21 .....25
13. Φροζινόνε ................ 21 .....22
14. Λέτσε ....................... 21 .....21
15. Σασουόλο ................ 20 .....19
16. Ουντινέζε ................. 21 .....18
17. Κάλιαρι .................... 21 .....18
18. Βερόνα .................... 21 .....17
19. Έμπολι ..................... 21 .....16
20. Σαλερμιτάνα............. 21 .....12

1. Λεβερκούζεν .............. 18 .....48
2. Μπάγερν .................... 18 .....44
3. Στουτγκάρδη .............. 18 .....34
4. Λειψία ........................ 18 .....33
5. Ντόρτμουντ ................ 18 .....33
6. Άιντραχτ ..................... 18 .....28
7. Φράιμπουργκ.............. 18 .....28
8. Χόφενχαϊμ .................. 18 .....24
9. Χάιντενχαϊμ ................ 18 .....22
10. Άουγκσμπουργκ ....... 18 .....21
11. Βόλφσμπουργκ ........ 18 .....21
12. Γκλάντμπαχ .............. 18 .....20
13. Βέρντερ ................... 18 .....20
14. Μπόχουμ .................. 18 .....20
15. Ουνιόν ..................... 17 .....14
16. Μάιντς ..................... 17 .....11
17. Κολωνία .................. 18 .....11
18. Ντάρμσταντ .............. 18 .....11

1. Παρί ........................... 18 .....43
2. Νις ............................. 18 .....35
3. Μπρεστ ....................... 18 .....34
4. Μονακό ...................... 18 .....33
5. Λιλ ............................. 18 .....31
6. Ρεμς ........................... 18 .....29
7. Μαρσέιγ ..................... 18 .....28
8. Λανς .......................... 18 .....26
9. Στρασβούργο .............. 18 .....24
10. Ρεν .......................... 18 .....22
11. Χάβρη ...................... 18 .....22
12. Μονπελιέ ................. 18 .....18
13. Ναντ......................... 18 .....18
14. Τουλούζ ................... 18 .....17
15. Μετς......................... 18 .....16
16. Λιόν ......................... 18 .....16
17. Κλερμόν .................. 18 .....14
18. Λοριάν ..................... 18 ...........
12

Λεβερκούζεν και Μπάγερν αντιμετωπίζουν Γκλάντμπαχ και Άουγκσμπουργκ αντίστοιχα
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ΑΕΛ: Η αναμονή και η... υποχρέωση
Υπό κανονικές συνθήκες θα γνωρίζα-

με σήμερα εάν η ΑΕΛ θα βρισκόταν στην 
επόμενη φάση του Κυπέλλου ή όχι. Αυτό 
θα ξεκαθάριζε μέσα από το ντέρμπι με τον 
Απόλλωνα που ήταν ορισμένο να γίνει 
την περασμένη Παρασκευή. Αντί αυτού, 
περιμένουμε την απόφαση του αθλητικού 
δικαστή για την τύχη της συγκεκριμένης 
αναμέτρησης και αναμφίβολα η αναμονή 
είναι μεγάλη.

Στην ΑΕΛ, ωστόσο, δεν πρέπει να μεί-
νουν «κολλημένοι» στο παιχνίδι που δεν 
έγινε ποτέ. Η προσοχή πρέπει να επικε-
ντρωθεί στα παιχνίδια που θα... γίνουν 
και ένα πολύ σημαντικό θα έρθει αύριο 
για την ομάδα της Λεμεσού. Θα πάει στο 
«Vitex Αμμόχωστος-Επιστροφή» για να 
αντιμετωπίσει τον Οθέλλο. Είναι ένα παι-
χνίδι πολύ σημαντικό, το οποίο πρέπει 

να κερδηθεί. Μόνο έτσι θα διατηρηθεί η 
απόσταση ασφαλείας από τις ομάδες που 
βρίσκονται χαμηλότερα στον βαθμολογικό 
πίνακα.

Είναι ένα παιχνίδι στο οποίο ο αντίπα-
λος θα διεκδικήσει τους βαθμούς στη μάχη 
που κάνει για παραμονή στην κατηγορία 
και το οποίο η ΑΕΛ πρέπει να αντιμετω-
πίσει με τη δέουσα σοβαρότητα. Μπορεί 
οι «γαλαζοκίτρινοι» να μη διανύουν μια 
καλή αγωνιστική χρονιά, αλλά απέναντι 
στις ομάδες που υπερέχει ποιοτικά θέλει 
να κερδίζει τους βαθμούς και να μην τους 
επιτρέψει να σκέφτονται το σενάριο να 
έχουν βαθμολογικό όφελος.

Όσον αφορά τα αγωνιστικά δεδομένα, 
υπάρχει η απορία για το κατά πόσο θα 
δούμε την ίδια ή παρόμοια ενδεκάδα σε 
σχέση με το πλάνο που είχε στο μυαλό του 

ο Αλέξης Γαρπόζης στον αγώνα Κυπέλλου 
με τον Απόλλωνα. Θυμίζουμε ότι εκτός 
παραμένουν οι τραυματίες Ντέγοεστ και 
Μπάστο. Στο συγκεκριμένο παιχνίδι θα 
λείψει και ο Παπαφώτης λόγω καρτών.

Όσον αφορά την ενδεκάδα του ντέρ-
μπι, είδαμε τερματοφύλακα τον Ανέστη, 
στο αριστερό άκρο της άμυνας τον Τζάλ-
μα και στο δεξί τον Μαρς, ενώ το κεντρι-
κό αμυντικό δίδυμο αποτελείτο από τους 
Μεντόγεβιτς και Παπαφώτη. Εδώ σίγου-
ρα θα έχουμε αλλαγή λόγω της απουσίας 
του Κύπριου μέσου. Πιο μπροστά βρέθη-
κε ο Μακρής, στα δύο άκρα οι Μόρσι και 
Μεντόσα και στην κορυφή ο Μίντσεφ. 
Απομένει να δούμε πόσες αλλαγές θα έχει 
αύριο η ΑΕΛ σε ακόμα ένα σημαντικό παι-
χνίδι.

Χρίστος Αποστολίδης

Ο Απόλλωνας θα υποδεχτεί σήμερα 
την ΑΕΖ στο στάδιο «Άλφα Μέγα» και 
στόχος δεν είναι άλλος πέραν από τη 
νίκη. Η ομάδα κάνει τεράστια προσπάθεια 
για να καταφέρει να μπει στην εξάδα και 
παιχνίδια σαν το σημερινό πρέπει να κερ-
δίζονται. Είναι το φαβορί και χρειάζεται 
να το αποδείξει και στο γήπεδο, θα χρει-
αστεί όμως μεγάλη προσπάθεια από τους 
«γαλάζιους» για να επιβεβαιώσουν τον 
τίτλο του φαβορί. Ο Απόλλωνας προέρχε-
ται από νίκη την προηγούμενη αγωνιστι-

κή και μάλιστα μέσω καλής εμφάνισης. 
Το καλό αγωνιστικό πρόσωπο θέλουν να 
δουν άπαντες και στη σημερινή αναμέ-
τρηση. Η προετοιμασία ολοκληρώθηκε 
χωρίς να προκύψουν οποιαδήποτε επι-
πλέον προβλήματα. Ο προπονητής Πά-
μπλο Ματσίν μάλιστα θα έχει σημαντικές 
επιστροφές σε σχέση με τον τελευταίο 
αγώνα πρωταθλήματος. Ο αρχηγός Χα-
ράλαμπος Κυριάκου εξέτισε την ποινή 
του και θα είναι στο αρχικό σχήμα. Επι-
στροφές επίσης για τους Γιούρτσεβιτς και 

Σαγκάλ που ξεπέρασαν τον τραυματισμό 
τους. Απών ο Νταρίκουα που συμπλή-
ρωσε κίτρινες κάρτες. Με άλλα λόγια, ο 
Ισπανός τεχνικός έχει λιγοστές απουσίες 
ενώπιόν του. Αυτό του δίνει το δικαίω-
μα να παρατάξει την καλύτερη ενδεκάδα. 
Στα θετικά ότι η ομάδα θα είναι ξεκούρα-
στη, αφού δεν έγινε ποτέ ο αγώνας της 
περασμένης Τετάρτης για το κύπελλο με 
την ΑΕΛ. Ο κόσμος του Απόλλωνα ανα-
μένεται ότι θα δώσει μαζικά το «παρών» 
του για να βοηθήσει την ομάδα.

Άρης: Να επαναλάβει εαυτόν και αύριο

Απόλλωνας: Με τον τίτλο του φαβορί για άλλη μία νίκη

Ακόμα μια πρόκληση 
περιμένει την ΑΕΖ 
στην 21η αγωνιστική

Αρκετά θετικά στοιχεία 
κράτησε η ΑΕΖ από το τε-
λευταίο της παιχνίδι πρωτα-
θλήματος. Η ομάδα του Λιά-
σου Λουκά πήρε ισοπαλία 
με σκορ 0-0 απέναντι στην 
Ομόνοια και σαφέστατα πήρε 
ψυχολογική δύναμη για να 
συνεχίσει την προσπάθεια 
που κάνει για παραμονή 
στην κατηγορία. Αυτό ήταν 
το πρώτο παιχνίδι στο οποίο 
η ομάδα κατάφερε να κρατή-
σει το μηδέν παθητικό.

Με τον ίδιο στόχο θα κα-
τέβει και στον αγώνα απένα-
ντι στον Απόλλωνα, ο οποίος 
θα γίνει σήμερα στο στάδιο 
«Άλφα Μέγα» και θα ξεκινή-
σει στις 19:00.

 Ο αντίπαλος είναι σαφώς 
βελτιωμένος στα τελευταία 
παιχνίδια και αυτό είναι κάτι 
το οποίο γνωρίζει πολύ καλά 
η τεχνική ηγεσία.

Ο Λιάσος Λουκά έχει κα-
ταστρώσει το αγωνιστικό του 
πλάνο, έχοντας να αντιμετω-
πίσει ορισμένες σημαντικές 
απουσίες. Τόσο ο τερματο-
φύλακας Ίγκαλ Μπέγκερ, 
όσο και ο Νικολά Ντιγκινί, 
δεν θα βοηθήσουν την ομά-
δα στη δύσκολη προσπάθεια 
που θα κάνει για να έχει βαθ-
μολογικό κέρδος.

Στα θετικά συγκαταλέ-
γεται η επιστροφή του Ευ-
αγόρα Αντωνίου, ο οποίος 
εξέτισε την ποινή του, ενώ 
διαθέσιμος είναι και ο Έρικ 
Σάμπο. 

Το νέο απόκτημα της ΑΕΖ 
βρίσκεται σε πολύ καλή αγω-
νιστική κατάσταση και θα 
αποτελέσει επιπλέον επιλο-
γή για τον ανασταλτικό χώρο 
της μεσαίας γραμμής.

Ο Άρης έκανε το καθήκον του απέ-
ναντι στον Εθνικό, πήρε την πρόκριση 
στους «8» του Κυπέλλου και αύριο θα 
επιστρέψει και πάλι στο Δασάκι για ν’ 
αντιμετωπίσει και πάλι την προσφυγική 
ομάδα, αυτή τη φορά για την 21η αγω-
νιστική του πρωταθλήματος Cyta. Στόχος 
της λεμεσιανής ομάδας η νίκη και πάλι, 
ώστε να παραμείνει στη 2η θέση της βαθ-
μολογίας και να συνεχίσει την ανοδική 
του πορεία. Ο Άρης προέρχεται από τέσ-
σερις συνεχόμενες νίκες (τρεις στο πρω-

τάθλημα, μία στο Κύπελλο) και αυτό έχει 
τονώσει πάρα πολύ ψυχολογικά τους 
παίκτες.

Ο Άρης ξέρει ότι τον αναμένει και πάλι 
δύσκολο έργο, αλλά αυτή τη φορά ο Αλε-
ξέι Σπιλέφσκι δεν πρόκειται να αφήσει 
στον πάγκο βασικούς ποδοσφαιριστές 
όπως έκανε στον προχθεσινό αγώνα. Ο 
προπονητής του Άρη θα ρίξει στον αγω-
νιστικό χώρο ό,τι καλύτερο διαθέτει, παρά 
τις πολλές απουσίες που θα έχει εκ νέου.

Γιαγκό, Μαγιαμπέλα είναι εκτός λόγω 

Κόπα Άφρικα. Στρούσκι Μποακί, Κα-
ζού και Σουμάνσκι επίσης παραμένουν 
τραυματίες. Ο Σανέ αντιμετωπίζει πρό-
βλημα στον τετρακέφαλο και θα είναι 
εκτός, όπως επίσης και ο Σπόλιαριτς που 
αντιμετωπίζει πρόβλημα στον ώμο. Πολ-
λές και σημαντικές οι απουσίες, αλλά ο 
Άρης έχει παίκτες που μπορούν να αντε-
πεξέλθουν στις δυσκολίες που θα έχει η 
αυριανή αναμέτρηση. Σε ό,τι αφορά την 
ενδεκάδα, όπως γράψαμε και πιο πάνω 
θα έχει πολλές αλλαγές. 

Το παιχνίδι με τον Οθέλλο σκέφτονται άπαντες στην ΑΕΛ
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Η ιστορία γράφεται από τους παρόντες
Η Ομόνοια έχει ντέρμπι σήμερα (17:00, 

PrimeTel1 HD) με αντίπαλο την Πάφος 
FC με τη νίκη να είναι το μόνο ζητούμενο. 
Φυσιολογικά η προσοχή εστιάζεται απο-
κλειστικά στο παιχνίδι, με θετική παράμε-
τρο το γεγονός ότι έκλεισε η εκκρεμότητα 
για ενίσχυση της γραμμής κρούσης με την 
απόκτηση των Στεπίνσκι, Μπάκιτς.

Με τις συγκεκριμένες προσθήκες η Διοί-
κηση ενίσχυσε ποιοτικά το ρόστερ προκει-
μένου να διεκδικήσει η ομάδα με αξιώσεις 
τον τίτλο. Εντούτοις, αυτό προϋποθέτει και 
άμεση επιστροφή στις επιτυχίες, καθώς οι 
διαφορές από τις ομάδες που προπορεύ-
ονται δεν επιτρέπουν άλλες απώλειες. Οι 
«πράσινοι» θέλουν να δείξουν πως είναι 
ικανοί να ανατρέψουν τα δεδομένα και να 
κόψουν πρώτοι το νήμα με αντίπαλο μία 
εκ των ανταγωνιστών τους.

Ο Τσέτιλ Ρέιχνταλ είναι αναγκασμένος 
να διαφοροποιήσει το πλάνο του, αφού οι 
απουσίες αυξήθηκαν στο παρά πέντε λόγω 
τραυματισμών και όχι μόνο.

Με την ολοκλήρωση της προετοιμασί-
ας ανακοινώθηκε η αποστολή, στην οποία 
δεν περιλαμβάνεται ο Λοΐζος Λοΐζου, εξέλι-
ξη που «φωτογραφίζει» την παραχώρησή 
του σε ομάδα του εξωτερικού. Η Χέρενφεν 
θα είναι, σύμφωνα με όλες τις ενδείξεις, ο 
σταθμός του 20χρονου επιθετικού μέχρι το 
τέλος της σεζόν, καθώς κέρδισε την κούρ-
σα από τη Βασιλεία που μπήκε στη διεκδί-
κηση του ποδοσφαιριστή. 

Όπως πληροφορούμαστε, ο νεαρός θα 
παραχωρηθεί στην ολλανδική ομάδα ως 
δανεικός χωρίς να μπει στη συμφωνία 
οποιοσδήποτε όρος για δικαίωμα αγοράς 

έναντι συγκεκριμένου ποσού. Έτσι, το κα-
λοκαίρι θα επιστρέψει στην Ομόνοια, αφού 
δεσμεύεται με συμβόλαιο μέχρι το 2026. 
Σημειώνουμε ότι είναι πιθανό η ομάδα να 
κινηθεί για να καλύψει το κενό μόνο εάν 
βρεθεί κάποιος ποδοσφαιριστής με προο-
πτική, αφού εκτιμάται ότι με τις επιστρο-
φές θα είναι πλήρης.

Κατά τ’ άλλα εκτός αποστολής έμειναν ο 
Μπασιρού και ο Ψάλτης. Ο πρώτος υπέστη 
μυϊκό τραυματισμό και τις επόμενες μέρες 
θα υποβληθεί σε εξετάσεις για να διαπι-
στωθεί η σοβαρότητα της κατάστασής του 
και ο δεύτερος ένιωσε ενοχλήσεις και έμει-
νε εκτός για προληπτικούς λόγους.

Υπενθυμίζουμε ότι ο Νορβηγός τεχνι-
κός δεν υπολογίζει τους Σιπριάνο, Αλιούμ 
(τραυματίες), συν τους Ουζόχο, Σεμέδο που 

συμμετέχουν στο Κύπελλο Εθνών Αφρι-
κής. Ο Ανσαριφάρντ, που λείπει για το ασι-
ατικό κύπελλο, ενημερώθηκε πως τέθηκε 
εκτός πλάνου για να ελευθερωθεί θέση 
προκειμένου να εγγραφεί ο Μπάκιτς. Ο 
Μαυροβούνιος όπως και ο Στεπίνσκι είναι 
στις επιλογές του κ. Ρέιχνταλ, με τον Πο-
λωνό να έχει πολλές πιθανότητες για να 
κάνει ντεμπούτο.

Οι παίκτες που περιλήφθηκαν στην 
αποστολή είναι: Φαμπιάνο, Παπαστυλι-
ανού, Κελεπέσιης, Μάθιους, Κουλιμπαλί, 
Κασάμα, Κακουλλής, Στεπίνσκι, Μπάκιτς, 
Φράνσον, Λέτσιακς, Σίμιτς, Λανγκ, Πανα-
γιώτου, Κούσουλος, Μίλετιτς, Ανδρέου, 
Χαραλάμπους, Οζλέρ, Παντελή, Αμού, 
Μπέζους, Προκοπίου.

Γιώργος Χατζηαντώνης

ΕΘΝΙΚΟΣ

Βλέπει μπροστά...
Ο Εθνικός παρουσιάστηκε 

με δύο πρόσωπα στον αγώ-
να Κυπέλλου με τον Άρη. Στο 
πρώτο ημίχρονο με εξαίρεση 
το γκολ του Δημήτρη Χριστο-
φή γενικά ήταν αγνώριστος. 
Έκανε τραγικά λάθη στην 
άμυνα, τα οποία πλήρωσε 
πολύ ακριβά και η πρόκριση 
χάθηκε στο πρώτο ημίχρονο. 
Στο δεύτερο ημίχρονο ήταν ο... 
γνωστός Εθνικός. Ήταν πολύ 
καλός, έφθασε κοντά στο να 
οδηγήσει το παιχνίδι στην πα-
ράταση, αλλά είχε για μοιραίο 
τον Καμπρέρα που έχασε το 
πέναλτι.

Τα τρία από τα τέσσερα 
αποκτήματα μπήκαν αλλαγή. 
Ο Ελλαδίτης επιθετικός Νικό-
λαος Ιωαννίδης, ο Αργεντινός 
μεσοεπιθετικός Ντιέγκο Μπέ-
κερ, ο Μάριος Στυλιανού μπή-
καν αλλαγή, ενώ ο Ουρουγου-
ανός μεσοεπιθετικός Νικολά 
Μεσκίτα δεν είχε δικαίωμα να 
αγωνιστεί.

Ενόψει του αυριανού αγώ-
να πρωταθλήματος με τον Άρη 
ο Εθνικός έστειλε μηνύματα. Ο 
Μαρίνος Σατσιάς αναμένεται 
να προβεί σε αλλαγές στην εν-
δεκάδα. Εκτός είναι οι Λομοτέι 
και Τράζιτς λόγω καρτών.

Νίκος Μουλαζίμης
 
Α’ ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ

Ορισμός διαιτητών
Η Κυπριακή Ομοσπονδία 

Ποδοσφαίρου ανακοίνωσε 
χθες τους διαιτητές και τους 
βοηθούς για τους αγώνες 
που θα γίνουν σήμερα και 
αύριο στο πλαίσιο της 21ης 
αγωνιστικής. Αναλυτικά οι 
ορισμοί:

Ομόνοια-Πάφος: Μομσίλο 
Μάρκοβιτς (Ανδρέας Π. Ανδρέ-
ου, Γιώργος Χαραλάμπους). 
VAR: Σρντιαν Γιοβάνοβιτς.

Ανόρθωση-Δόξα: Μάριος 
Χριστοφόρου (Μάριος Δημη-
τριάδης, Γιώργος Κοντεμειώ-
της). VAR: Αντόνιο Ραπουάνο.

Απόλλων-ΑΕΖ: Κωνσταντί-
νος Φωτίου (Κυριάκος Σωκρά-
τους, Ιωάννης Λαζάρου). VAR: 
Δημήτρης Σολωμού.

Οθέλλος-ΑΕΛ: Παναγιώτης 
Χατζηγεωργίου (Νίκος Εγγλέ-
ζου, Ηράκλης Κωμοδρόμος). 
VAR: Ανδρέας Τεχράνυ.

Εθνικός-Άρης: Κυριάκος 
Αθανασίου (Όμηρος Τζιωρ-
τζής, Ανδρέας Τουμάζου). VAR: 
Σρντιαν Γιοβάνοβιτς.

Με την πλάτη στον τοίχο η Πάφος FC

Ανόρθωση: Παιχνίδι που θέλει μεγάλη προσοχή

Τη νίκη που θα επαναφέρει 
το καλό κλίμα στις τάξεις της 
ομάδας θα επιδιώξει σήμερα 
η Πάφος FC αγωνιζόμενη 
απέναντι στην Ομόνοια. 

Το παιχνίδι στο ΓΣΠ 
αναμένεται να είναι πολύ 
δύσκολο για την παφιακή 
ομάδα, η οποία όμως μετά 
τα συνεχόμενα ατυχή απο-
τελέσματα καλείται να μπει 
στον σωστό δρόμο. 

Ο κόσμος είναι απογοητευμένος 
καθώς η ομάδα τις τελευταίες αγωνιστι-
κές δεν παίρνει τους βαθμούς που πρέπει 
και υπάρχει έντονος προβληματισμός για 
αυτό. Ήττα από τη Δόξα και την Καρμιώ-

τισσα, κακή εμφάνιση με τον 
Ολυμπιακό στο κύπελλο 

(έστω και αν προκρίθη-
κε) και ήττα από την 
ΑΕΚ στο τελευταίο της 
παιχνίδι. Όλα αυτά 
έχουν φέρει την ομά-
δα του Χουάν Κάρλος 

Καρθέδο με την πλάτη 
στον τοίχο. 
Ο ίδιος γνωρίζει ότι βρί-

σκεται σε επισφαλή θέση και 
πολλά θα εξαρτηθούν για την πα-

ραμονή του ή όχι από το σημερινό αποτέ-
λεσμα, αλλά και την εμφάνιση της ομάδας. 

Η παφιακή ομάδα ξεκίνησε φέτος με 
όνειρα για κατάκτηση του πρωταθλήμα-

τος, αλλά μέχρι στιγμής δείχνει αδυναμία 
να πράξει κάτι τέτοιο. 

Η αστάθεια στις εμφανίσεις και τα απο-
τελέσματα την έχουν πληγώσει πάρα πολύ 
μέχρι στιγμής. Ο Ισπανός προπονητής έχει 
στα χέρια του ένα εξαιρετικό έμψυχο υλι-
κό, αλλά φαίνεται ότι κάπου υπάρχει πρό-
βλημα.

Σήμερα θα απουσιάζουν οι Δημητρίου 
και Πελάζιο που παραμένουν τραυματίες 
και αναμένεται να επιστρέψουν τον Μάρ-
τιο. Από κει και πέρα επανέρχεται ο Πέπε 
που εξέτισε την τιμωρία του. Ο Ζάιρο είναι 
σε πολύ καλή κατάσταση. Με άλλα λόγια 
υπάρχει πληθώρα επιλογών για τον Ισπα-
νό προπονητή να επιλέξει τους καλύτε-
ρους για το αρχικό σχήμα. 

Η Ανόρθωση θα φιλοξε-
νήσει σήμερα τη Δόξα στις 
18:00 στο «Αντώνης Πα-
παδόπουλος». Απέναντι 
στην ομάδα που είναι 
ουραγός στον βαθ-
μολογικό πίνακα δεν 
υπάρχει άλλο αποτέ-
λεσμα στο μυαλό εκτός 
από τη νίκη. Ο Νταβίντ 
Γκαγιέχο έχει να διαχει-
ριστεί αρκετές απουσίες και 
σαφέστατα αυτό κάνει το έργο 
του ακόμα πιο δύσκολο.

Συγκεκριμένα, δεν υπολογίζονται λόγω 
καρτών οι Αρμπολέδα, Ιωάννου και Τε-

χέρα, ενώ δεν είναι απόλυτα 
έτοιμος ο Γκερέρο. Σημαντική 

χαρακτηρίζεται και η απου-
σία του Καστέλ, ο οποίος 
ένιωσε ενοχλήσεις κατά 
την προετοιμασία της 
ομάδας, ενώ ο Περέα που 
απουσιάζει στο εξωτερικό 
αναμένεται να λείψει και 

από αυτό το παιχνίδι.
Τα πολλά αγωνιστικά 

προβλήματα σε συνδυασμό με 
το γεγονός ότι η ομάδα προέρχεται 

από την ήττα απέναντι στον Άρη δείχνουν 
πόσο προσεχτική πρέπει να είναι η Ανόρ-
θωση εάν θέλει να πάρει το τρίποντο και 

να παραμείνει εντός στόχων. Ακόμα και με 
τα τόσα προβλήματα που έχει να αντιμετω-
πίσει ο Νταβίντ Γκαγιέχο, η διαφορά ποιό-
τητας των δύο ομάδων παραμένει μεγάλη. 
Συνεπώς, από την επίδοση των παικτών 
της Ανόρθωσης θα εξαρτηθεί το τελικό 
αποτέλεσμα.

Παρά το γεγονός ότι ο αντίπαλος δεν εί-
ναι εμπορικός, είναι δεδομένο ότι η ομάδα 
θα χρειαστεί και την έντονη παρουσία του 
κόσμου στο γήπεδο. Οι ποδοσφαιριστές 
θα χρειαστούν την υποστήριξη των φιλά-
θλων, ώστε να κάνουν άλλο ένα βήμα για 
την υλοποίηση του στόχου τους. Η αναμέ-
τρηση θα ξεκινήσει στις 18:00 και θα μετα-
δοθεί τηλεοπτικά από την Cablenet.

Με Στεπίνσκι, Μπάκιτς αλλά χωρίς Λοΐζου και όχι μόνο στο ντέρμπι η Ομόνοια



Τη Δευτέρα το ενδιαφέρον
Σε ρυθμούς 16ης αγωνιστικής μπαί-

νει η ΟΠΑΠ Basket League, με δύο 
αγώνες να διεξάγονται σήμερα (22/01), 
με άλλους δύο να είναι προγραμματι-
σμένοι να διεξαχθούν αύριο και ένας 
τη Δευτέρα.

Σήμερα το απόγευμα, στις 16:00, θα 
γίνουν δυο αγώνες. Στο Λευκόθεο, τo 
ΑΠΟΕΛ φιλοξενεί τον Απόλλωνα με 
τις δύο ομάδες να θέλουν να πετύχουν 
δεύτερη συνεχόμενη νίκη στη διοργά-
νωση. Οι «γαλαζοκίτρινοι» σε 13 αγώ-
νες έχουν απολογισμό δέκα νίκες και 
τρεις ήττες, ενώ οι «γαλάζιοι» μετρούν 
-σε 14 παιχνίδια- έξι νίκες και οκτώ 
ήττες.

Την ίδια ώρα, στην «αίθουσα Παρα-
λιμνίου», κοντράρονται οι δύο τελευ-
ταίες της βαθμολογίας, Ε.Ν. Παραλι-
μνίου και ΑΠΟΠ, οι οποίες έχουν 16 
βαθμούς, με την ομάδα της Πάφου να 
έχει δώσει έναν αγώνα λιγότερο.

Αύριο, στις 16:00 στο «Κίτιον» επι-
στροφή στις επιτυχίες θα επιδιώξουν 
ΑΕΚ και ΕΘΑ. Οι «κιτρινοπράσινοι» σε 
13 παιχνίδια πήραν 11 νίκες και δέ-
χθηκαν δύο ήττες, ενώ το συγκρότημα 
της Έγκωμης έχει πάρει πέντε ροζ φύλ-
λα σε 14 αγώνες.

Την ίδια ημέρα, στις 18:00, στο λύ-
κειο Παλλουριώτισσας ο Αχιλλέας Κα-
ϊμακλίου θα παίξει με την ΠΑΕΕΚ, με 

τις δύο ομάδες να χωρίζει ένας βαθμός 
(18-17). Μετά από 14 αγώνες, η ομάδα 
της Κερύνειας έχει τέσσερις νίκες και 
δέκα ήττες, ενώ ο Αχιλλέας Καϊμακλίου 
μετρά τρεις νίκες και 11 ήττες.

Η αυλαία της αγωνιστικής θα κλεί-
σει τη Δευτέρα το βράδυ με το ντέρμπι 
της αγωνιστικής στο στάδιο «Νίκος 
Σολομωνίδης» ανάμεσα στην Payabl. 
EKA ΑΕΛ και τον Κεραυνό. Οι Στροβο-
λιώτες έχουν απολογισμό 11 νίκες και 
δύο ήττες, ενώ η ομάδα της Λεμεσού 
μετράει εννέα νίκες και πέντε ήττες.

Ρεπό στη 16η αγωνιστική έχει η 
Ανόρθωση που έδωσε 14 παιχνίδια και 
μετράει 11 νίκες και τρεις ισοπαλίες.

Αναλυτικά το πρόγραμμα της 16ης 
αγωνιστικής:
Σήμερα:
E.N. Παραλιμνίου - AΠΟΠ 16:00
ΑΠΟΕΛ - Απόλλων 16:00
Αύριο:
ΑΕΚ - ΕΘΑ 16:00
Αχιλλέας Καϊμακλίου - ΠΑΕΕΚ 18:00
Δευτέρα 19/01:
Payabl. EKA ΑΕΛ - Κεραυνός 19:30

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ

Β ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ
Α ΟΜΙΛΟΣ

1. Ολυμπιακός ........................ 1 ........ 33
2. Ένωση ................................ 1 ........ 33
3. Ομόνοια Αρ. ....................... 1 ........ 32
4. Ομόνοια 29Μ ..................... 1 ........ 31
5. ΕΝΥΔ Υψωνα ...................... 1 ........ 27
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3. ΜΕΑΠ ................................. 1 ........ 18
4. Ξυλοτύμπου ....................... 1 ........ 15
5. ΠΑΕΕΚ ............................... 1 ........ 15
6. Ακρίτας .............................. 1 ........ 12
7. ΕΝΑΔ ................................. 1 ........ 12
8. Ερμής ................................. 1 ........ 10
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Α ΟΜΙΛΟΣ
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2. Χαλκάνορας ....................... 1 ........ 34
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4. Εθνικός Λατσιών ................ 1 ........ 28
5. ΑΠΕΑ ................................. 1 ........ 27
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7. Κέδρος ............................... 1 ........ 23
8. Ηρακλής ............................. 1 ........ 21

Β ΟΜΙΛΟΣ
1. Ομόνοια Ψ. ......................... 1 ........ 24
2. ΑΣΠΙΣ ................................ 1 ........ 20
3. Κούρης............................... 1 ........ 20
4. Γεροσκήπου........................ 1 ........ 19
5. ΑΕΠ .................................... 1 ........ 12
6. Εθνικός Ασ. ........................ 1 ........ 12
7. Ολυμπιάς Λ. ....................... 1 ........ 12
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ΕΠΙΛΕΚΤΗ ΣΤΟΚ

Επικίνδυνη έξοδος
Στη 17η αγωνιστική μπαίνει 

σήμερα το πρωτάθλημα Επίλεκτης 
Κατηγορίας ΣΤΟΚ. Το σημερινό 
(14:30) πρόγραμμα: ΑΕΚ Κοράκου 
- Ελπίδα, Α.Ο. Αυγόρου - Θύελλα Αγ. 
Θεοδώρου, ΑΠΟΝΑ - Δυναμό, Δόξα 
- Α.Ε. Τρούλλων, ΘΟΪ - Ορφέας, Η 
«Ακανθού» - FC Λειβάδια. Αύριο 
(14:30): Απόλλων Γερίου - Ανόρ-
θωσις Μουτταγιάκας.
Βαθμολογία
1. Δόξα  ............................... 16  ....41
2. FC Λειβάδια ................. 16  ....35
3. Ορφέας .......................... 16  ....30
4. ΘΟΪ  ................................. 16  ....29
5. Ανόρθωσις  ................... 16  ....29
6. Θύελλα  .......................... 16  ....25
7. Α.Ο. Αυγόρου  ............. 16  ....25
8. ΑΕΝ  ................................ 16  ....24
9. Α.Ε. Τρούλλων  ........... 16  ....22
10. Απόλλων  ................... 16  ....19
11. Δυναμό ....................... 16  ....18
12. Η «Ακανθού»  ........... 16  ....17
13. Ελπίδα  ........................ 16  ....16
14. ΑΕΚ Κοράκου  .......... 16  ....14
15. ΑΠΟΝΑ  ...................... 16  ....11
16. Εληά  ............................ 16  ....0

Β’ Κατηγορία: Ντέρμπι κορυφής στη Σωτήρα

Γ’ Κατηγορία: «Μάχες» στα ψηλά δώματα

Το ντέρμπι κορυφής στον α’ όμιλο πε-
ριλαμβάνει το πρόγραμμα της δεύτερης 
αγωνιστικής, της β’ φάσης του Πρωταθλή-
ματος Β’ Κατηγορίας. Η ΕΝΠ θα υποδεχθεί 
στο Δημοτικό Στάδιο Σωτήρας τον Ολυ-
μπιακό (τηλεοπτικό από την Cytavision), 
με τις δύο ομάδες να έχουν από 33 βαθ-
μούς. Παιχνίδι υψίστης σημασίας για αμ-
φότερες τις ομάδες, με τη γηπεδούχο Ένω-
ση να θέλει να επιστρέψει στις νίκες και 
τον Ολυμπιακό, παρόλο που έχει πολλά δι-

οικητικά προβλήματα, να θέλει να συνεχί-
σει στα νικηφόρα αποτελέσματα. Η 3η στη 
βαθμολογία Ομόνοια Αραδίππου θα αγω-
νιστεί εκτός έδρας με τον ΑΣΙΛ και θέλει 
το τρίποντο ώστε να αξιοποιήσει τις απώ-
λειες που θα προκύψουν από το ντέρμπι 
στη Σωτήρα. Το ίδιο πράγμα θέλει να κάνει 
και η Ομόνοια 29Μ που θα ταξιδέψει στην 
Πάφο για ν’ αντιμετωπίσει την Πέγεια, που 
επίσης έχει πολλά προβλήματα ενώπιόν 
της. Συνοπτικά το πρόγραμμα: 

Σήμερα 14:30 (Α’ όμιλος):
ΕΝ Παραλιμνίου - Ολυμπιακός
Πέγεια - Ομόνοια 29Μ
ΑΣΙΛ Λύσης - Ομόνοια Αραδίππου
Αγία Νάπα - ΕΝΥ Διγενής Ύψωνα
Σήμερα 14:30 (Β’ όμιλος):
Ερμής Αραδίππου - ΠΑΕΕΚ
Ακρίτας Χλώρακας - ΠΟ Ξυλοτύμπου
ΕΝΑΔ - ΜΕΑΠ
Αύριο 14:30:
ΠΟ Αχυρώνας Ονήσιλος - Διγενής Μ.

Με τις αναμετρήσεις μεταξύ των ομά-
δων που βρίσκονται στην πρώτη τετράδα 
της βαθμολογίας συνεχίζεται σήμερα η 
δράση στον πρώτο όμιλο του Πρωταθλή-
ματος Γ’ Κατηγορίας.

Στο πλαίσιο της δεύτερης αγωνιστικής 
η πρωτοπόρος Αναγέννηση Δερύνειας 
θα φιλοξενήσει τον δεύτερο της κατάτα-
ξης Χαλκάνορα και ο 4ος Εθνικός Λα-
τσιών τον 3ο της βαθμολογίας Σπάρτακο 
Κιτίου, παιχνίδια με τεράστιο βαθμολογι-
κό ενδιαφέρον.

Το πρόγραμμα περιλαμβάνει επίσης 
τους αγώνες Ηρακλής Γερολάκκου - 
ΑΠΕΑ Ακρωτηρίου και Κέδρος - ΠΟ Ορ-
μήδειας. Όλοι οι αγώνες είναι προγραμ-
ματισμένοι να αρχίσουν στις 14:30.

Σε ό,τι αφορά τον β’ όμιλο, το σημε-
ρινό (14:30) πρόγραμμα περιλαμβάνει τις 
εξής αναμετρήσεις: Ομόνοια Ψευδά - Γε-
ροσκήπου FC, ΑΠΕΠ - ΑΕΠ Πολεμιδίων, 
Ολυμπιάς - Ασπις. Αύριο στις 14:30 θα 
διεξαχθεί ο αγώνας Εθνικός Άσσιας - 
Κούρρης.

Cytavision Sports1 HD (κανάλια 201/ 501)
18:20 Πρωτάθλημα CYTA: Ώρα για μπάλα (Ζ)
19:00 Πρωτάθλημα CYTA: Απόλλων - ΑΕΖ Ζακακίου (Ζ)
21:00 Πρωτάθλημα CYTA: Ώρα για μπάλα (Ζ)
Cytavision Sports2 HD (κανάλια 202/ 502)
14:30 Β’ Κατηγορία: Ένωση Νέων Παραλιμνίου - Ολυμπιακός (Ζ)
Cytavision Sports3 HD (κανάλια 203/ 503)
14:30 Κύπελλο Αγγλίας (φάση των 32): Ίπσουιτς - Μεϊντστόουν (Ζ)
17:00 Κύπελλο Αγγλίας (φάση των 32): Σέφιλντ Γιουνάιτεντ - Μπράιτον (Ζ)
21:00 Κύπελλο Αγγλίας (φάση των 32): Φούλαμ - Νιούκαστλ (Ζ)
Cytavision Sports4 HD (κανάλια 204/ 504)
16:00 Ιταλικό πρωτάθλημα: Αταλάντα - Ουντινέζε (Ζ)
19:00 Ιταλικό πρωτάθλημα: Γιουβέντους - Έμπολι (Ζ)
21:45 Ιταλικό πρωτάθλημα: Μίλαν - Μπολόνια (Ζ)
Cytavision Sports5 HD (κανάλια 205/ 505)
17:00 Κύπελλο Αγγλίας (φάση των 32): Έβερτον - Λούτον (Ζ)
00:30 Μπάσκετ (ΝΒΑ): Ντένβερ Νάγκετς - Φιλαδέλφεια 76‘ερς (Ζ)

Cytavision Sports6 HD (κανάλια 206/ 506)
09:00 Αγώνας αυτοκινήτων (Παγκόσμιο Πρωτάθλημα WRC): Ράλι Μόντε Κάρλο/ 

2η ειδική διαδρομή (Ζ)
15:00 Αγώνας αυτοκινήτων (Παγκόσμιο Πρωτάθλημα WRC): Ράλι Μόντε Κάρλο/ 

3η ειδική διαδρομή (Ζ)
Cytavision Sports7 HD (κανάλια 207/ 507)
17:00 Κύπελλο Αγγλίας (φάση των 32): Λιντς - Πλίμουθ (Ζ)
PrimeTel1 HD
16:20 Πρωτάθλημα CYTA: Pre Game (Ζ)
17:00 Πρωτάθλημα CYTA: Ομόνοια - Πάφος FC (Ζ)
19:00 Πρωτάθλημα CYTA: Post Game (Ζ)
PrimeTel2 HD
15:00 Ισπανικό πρωτάθλημα: Σοσιεδάδ - Βαγιεκάνο (Ζ)
17:15 Ισπανικό πρωτάθλημα: Λας Πάλμας - Ρεάλ Μαδρίτης (Ζ)
19:30 Ισπανικό πρωτάθλημα: Μπαρτσελόνα - Βιγιαρεάλ (Ζ)
22:00 Ισπανικό πρωτάθλημα: Μαγιόρκα - Μπέτις (Ζ)
PrimeTel3 HD

17:30 Σούπερ Λιγκ: Παναιτωλικός - Λαμία (Ζ)
20:00 Σούπερ Λιγκ: Κηφισιά - Άρης (Ζ)
Cablenetsports1 HD
17:00 Πρωτάθλημα CYTA: Match Day (Ζ)
18:00 Πρωτάθλημα CYTA: Ανόρθωση - Δόξα Κατωκοπιάς (Ζ)
20:00 Πρωτάθλημα CYTA: Match Day (Ζ)
Cablenetsports2 HD
19:45 Ολλανδικό πρωτάθλημα: Αϊντχόφεν - Αλμιέρ Σίτι (Ζ)
22:00 Ολλανδικό πρωτάθλημα: Χέρακλες - Άγιαξ (Ζ)
Cablenetsports3 HD
21:45 Βελγικό πρωτάθλημα: Σαρλερουά - Κλαμπ Μπρουζ (Ζ)
Novasports StartHD
16:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Βόλφσμπουργκ - Κολωνία (Ζ)
Novasports PrimeHD
19:30 Σούπερ Λιγκ: Πανσερραϊκός - Βόλος (Ζ)
Novasports2HD
16:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Άουγκσμπουργκ - Μπάγερν Μονάχου (Ζ)

22:00 Γαλλικό πρωτάθλημα: Μαρσέιγ - Μονακό (Ζ)
Novasports3HD
14:30 Γερμανία (Β’ Κατηγορία): Γκρόιτερ Φιρτ - Χόλσταϊν Κίελ (Ζ)
16:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Στουτγκάρδη - Λειψία (Ζ)
19:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Λεβερκούζεν - Γκλάντμπαχ (Ζ)
Novasports4HD
16:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Βέρντερ Βρέμης - Φράιμπουργκ (Ζ)
21:00 Μπάσκετ (κολεγιακό πρωτάθλημα NCAA): Βόρεια Καρολίνα - Φλόριντα 

(Ζ)
23:00 Μπάσκετ (κολεγιακό πρωτάθλημα NCAA): Κλέμσον - Ντιουκ (Ζ)
Novasports5HD
16:30 Γερμανικό πρωτάθλημα: Χόφενχαϊμ - Χάιντενχαϊμ (Ζ)
19:00 Μεικτές πολεμικές τέχνες (BKB 36): Λονδίνο (Ζ)
Novasports6HD
15:00 Ιταλία (Β’ Κατηγορία): Βενέτσια - Τερνάνα (Ζ)
18:00 Γαλλικό πρωτάθλημα: Νις - Μετς (Ζ)
21:30 Γερμανία (Β’ Κατηγορία): Φορτούνα Ντίσελντορφ - Ζανκτ Παουλί (Ζ)

tv agenda

Τριήμερη δράση περιλαμβάνει το πρόγραμμα της Basket League

ΚΟΣΜΟΣ ΤΩΝ ΣΠΟΡ ΔΕΥΤΕΡΑΣ
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«Κόκκινη» κάρτα… στον οπαδό!
Η Ουντινέζε τιμώρησε οπαδό της με ισόβιο αποκλεισμό από τα παιχνίδια της μετά τη 

ρατσιστική επίθεση στον τερματοφύλακα της Μίλαν, Μάικ Μενιάν.
Η ιταλική ομάδα μαζί με τη βοήθεια της Αστυνομίας αλλά και του κλειστού κυ-

κλώματος ασφαλείας του γηπέδου εντόπισε τον 
δράστη, ενώ συνεχίζονται οι έρευνες και για τους 
υπόλοιπους, οι οποίοι εμπλέκονται στη ρατσιστική 
επίθεση.

Το ίδιο θα πρέπει να προσπαθούν να κάνουν και 
οι σύλλογοι στην Κύπρο, είτε πρόκειται για ρατσι-
στική επίθεση οπαδών σε παίκτες είτε για πράξεις 
βίας εντός και εκτός γηπέδων. Μόνο έτσι θα υπάρ-
χει ηρεμία στα γήπεδα και ο κόσμος θα απολαμβά-
νει ένα παιχνίδι.

Ειδικά στην Κύπρο τα πράγματα έχουν ξεφύγει κάπως. Ειδικά τη φετινή σεζόν είχα-
με αρκετά περιστατικά βίας στα γήπεδα.

Μιζούρι Φοξ Τρότερ

σαν σήμερα

καλημέρα σας

Του
Κωνσταντίνου Σκαμπύλη

Όταν δεν μπορείς…
Για άλλη μία φορά οι αρμόδιοι πιάστηκαν 

αδιάβαστοι. Για άλλη μία φορά ενώ γνώριζαν 
άπαντες ότι υπήρχε μεγάλος κίνδυνος να γί-
νουν επεισόδια, δεν έχουν αποτραπεί.

Τα όσα θλιβερά έγιναν το βράδυ της περα-
σμένης Τετάρτης στη Λεμεσό και στο στάδιο 
«Άλφα Μέγα» έχουν εκθέσει ανεπανόρθωτα 
τους υπεύθυνους (ανεύθυνοι στη συγκε-
κριμένη περίπτωση). Είχαμε την παρουσία 
πολυπρόσωπης αστυνομικής δύναμης, εί-
χαμε εξονυχιστικό έλεγχο στις εισόδους του 
σταδίου, αλλά τα βεγγαλικά και οι κροτίδες 
πέρασαν στο γήπεδο. Έχουμε την περιβόητη 
κάρτα φιλάθλου, αλλά κανείς μέχρι αυτή την 

ώρα που σύρονταν οι γραμμές δεν έχει συλ-
ληφθεί για τα επεισόδια.

Έχουμε την πρωτοφανή απόφαση για 
μη έναρξη του αγώνα μετά από εντολή του 
Προέδρου της Δημοκρατίας!

Είχαμε τον τραυματισμό μία 10χρονης 
και μίας 41χρονης. Οικογένειες βρέθηκαν 
στο γήπεδο και κινδύνεψαν.

Όλα αυτά γιατί οι χούλιγκαν κέρδισαν 
για άλλη μία φορά το κράτος, την Πολιτεία 
και τα συντεταγμένα όργανά τους. Ευθύνη 
για όλα όσα συνέβησαν στη Λεμεσό φέρουν 
άπαντες.

Κάποιοι δεν μπορούν να αναλάβουν τις 

ευθύνες που τους βαραίνουν. Κάποιοι είναι 
ανίκανοι αποδεδειγμένα και μάλιστα με επα-
ναλαμβανόμενα λάθη. Παραμένουν όμως 
στα πόστα τους. Όταν ολόκληρο το κράτος 
δεν μπορεί να τα βάλει με μερικούς χούλι-
γκαν, τότε η αναρχία θα επικρατήσει. 

Δυστυχώς, η βία στους αγωνιστικούς 
χώρος επέστρεψε, όταν αποφάσισαν οι ορ-
γανωμένοι οπαδοί να επιστρέψουν στα γή-
πεδα. Αυτή είναι η πραγματικότητα. Και δυ-
στυχώς για του λίγους που δεν μπορούν να 
ελεγχθούν θα την «πληρώσουν» και πάλι οι 
αγνοί φίλαθλοι. Αυτοί που αγαπάνε το πο-
δόσφαιρο.

Απλά τα πράγματα
Και τι δεν έχουμε ακούσει μετά τη μη 

διεξαγωγή του αγώνα Κυπέλλου Απόλ-
λων-ΑΕΛ. Δεν είναι η πρώτη φορά που 
βρισκόμαστε σε αυτό το σημείο και δεν 
θα ξεφύγουμε ποτέ εάν δεν υπάρξει θέ-
ληση και αποφασιστικότητα από όλους 
για πάταξη της βίας.

Τα σωματεία κατηγορούν την Αστυ-
νομία, η Αστυνομία κατηγορεί τα σω-
ματεία και η Πολιτεία σκέφτεται το εν-
δεχόμενο να διεξάγονται αγώνες χωρίς 
φιλάθλους. Υπάρχει κάτι καινούργιο; 
Όχι. Είναι τα ίδια πράγματα που συζητά-
με κάθε τρεις και λίγο.

Σημειώστε πως όλοι έφυγαν από το 
γήπεδο χωρίς να υπάρξει σύλληψη. Για 
έναν αγώνα που δεν ξεκίνησε λόγω 
επεισοδίων. Και μέχρι τώρα που γράφε-
ται το κείμενο δεν υπάρχει κάποια σύλ-
ληψη. Τα πράγματα είναι απλά. Θέλουμε 
να εξαφανίσουμε τη βία; Στο χέρι μας 
είναι. Όλων μας.

Κόκορας

n Η ατάκα του Αρχηγού της Αστυνο-
μίας, Στέλιου Παπαθεοδώρου, για τα 
αίσχη που οδήγησαν σε ματαίωση 
του αγώνα Απόλλων - ΑΕΛ είναι 
άκρως κατατοπιστική για τη γύμνια 
των Αρχών να αντιμετωπίσουν τη 
βία.

n«Με βάση τη δύναμη που είχαμε και 
το επιχειρησιακό πλάνο, αλλά και με 
βάση τις πληροφορίες ότι θα γίνο-
νταν εκτεταμένα επεισόδια, η Αστυ-
νομία αντεπεξήλθε επαρκώς στα κα-
θήκοντά της», ανέφερε την επομένη 
του αγώνα.

n Για να έχουμε καλό ρώτημα, εάν η 
Αστυνομία ΔΕΝ ανταποκρινόταν 

επαρκώς στα καθήκοντά της, τι θα 
γινόταν εκεί στη Λεμεσό; Την απά-
ντηση την αφήνω στην κρίση του 
καθενός.

n Το «ζουμί» σε όλη αυτή την ιστορία 
με τη βία στα γήπεδα είναι ότι όλοι 
οι άμεσα εμπλεκόμενοι νίπτουν τας 
χείρας τους και κάνουν πάσα τις ευ-
θύνες. Ομιλώ για την κυβέρνηση, το 
Υπουργείο Δικαιοσύνης, την Αστυ-
νομία, την ΚΟΠ και τα σωματεία.

n Αυτή είναι η πικρή αλήθεια, ανε-
ξάρτητα από τις όποιες διακηρύξεις 
τους για να ρίχνουν στάχτη στα μά-
τια του κοσμάκη. Διότι, φιλαράκια, 
πέρα από τα ψεύτικα τα λόγια τα με-

γάλα είναι εξόφθαλμο πως λείπουν 
οι πράξεις.

n Για να μην πάμε μακριά, την περα-
σμένη Τετάρτη το στάδιο «Άλφα 
Μέγα» μετατράπηκε σε πεδίο μάχης. 
Και το κακό άρχισε έξω από το γή-
πεδο, παρακαλώ, ενώ μεταφέρθηκε 
και μέσα. Αυτό θα πει άριστο επιχει-
ρησιακό πλάνο της Αστυνομίας.

n Όσο για την κυβέρνηση, η πρόθεση 
για διεξαγωγή αγώνων χωρίς φιλά-
θλους δεν δείχνει αποφασιστικότητα 
για πάταξη της βίας, αλλά ανευθυ-
νότητα, αφού είναι η εύκολη λύση 
για να έχει ήσυχο το κεφάλι της.

Άσχημος

Η απόλυτη 
ξεφτίλα των 
Αρχών...
Η απόφαση για μη διεξαγωγή 
του αγώνα Απόλλων - ΑΕΛ 
αναρτήθηκε και στον φωτεινό 
πίνακα του γηπέδου της Λεμεσού. 
Έτσι, για να καταγραφεί ως 
τεκμήριο της ανικανότητας των 
Αρχών να διασφαλίσουν την τάξη 
σε ένα ποδοσφαιρικό παιχνίδι, 
επειδή εσαεί οι χούλιγκανς τις 
ξεγυμνώνουν.

1996: 
Παγκόσμιο ρεκόρ
Ο Haile Gebrselassie έκανε νέο 
παγκόσμιο ρεκόρ κλειστού στίβου 
στα 5.000μ με 13’.10’’.98.

1996: 
70ός τελικός
Στον 70ό τελικό του Αυστραλιανού 
Οπεν η Μόνικα Σέλερς νίκησε με 
2-0 (6-4, 6-1) την Ανκε Χούμπερ.

1995: 
Νικήτρια η Πιρς
Στο 69ο Αυστραλιανό Όπεν η Μέρι 
Πιρς νίκησε την Αράνχα Σάντσεζ 
Βικάριο με 2-0 σετ (6-3, 6-2).

1992: 
Ενώπιον της δικαιοσύνης
Ο μποξέρ Mike Tyson οδηγήθηκε 
σε δίκη με την κατηγορία ότι βίασε 
μια νεαρή Αφροαμερικανίδα, που 
συμμετείχε στο διαγωνισμό για 
την ανάδειξη της «Miss Black 
America».

1991: 
Τίτλος για τον Λεντλ
Στον 79ο τελικό του Αυστραλιανού 
Οπεν ο Μπόρις Μπέκερ νίκησε με 
3-1 (1-6, 6-4, 6-4, 6-6) τον Ιβάν 
Λεντλ.

1965: 
Βαριά ήττα
Καταγράφηκε η μεγαλύτερη εντός 
έδρας ήττα του ΠΑΟΚ από τον 
Ολυμπιακό με 0-4.

1927: 
Ομάδα επίδειξης
Οι Harlem Globetrotters, ομάδα 
επίδειξης στο μπάσκετ, έδωσαν τον 
πρώτο τους αγώνα στο Hinkley 
του Illinois.

1913: 
Απονομή δικαιοσύνης
Ο Jimmy Thorpe, που στους 
Ολυμπιακούς Αγώνες του 1912 
στη Στοκχόλμη κατέκτησε χρυσά 
μετάλλια στο πένταθλο και στο 
δέκαθλο, παραδέχθηκε ότι ήταν 
επαγγελματίας παίκτης του μπέιζ-
μπολ, με αποτέλεσμα να του αφαι-
ρεθούν τα μετάλλια. Τον Οκτώβριο 
του 1982, 28 χρόνια μετά το 
θάνατό του, η ΔΟΕ θα αποφασίσει 
να επιστρέψει τα μετάλλια και στις 
18/1/1983 παραδόθηκαν αναμνη-
στικά μετάλλια στην οικογένειά 
του, λόγω του ότι τα πρωτότυπα 
είχαν κλαπεί.

1911: 
Πρώτος νικητής
Ο Henry Rougier κέρδισε το πρώτο 
Ράλι του Μόντε Κάρλο οδηγώντας 
μια Turcat-Mery.

1894: 
Κολεγιακός αγώνας
Διεξάχθηκε ο πρώτος κολεγιακός 
αγώνας μπάσκετ ανάμεσα στα πα-
νεπιστήμια University of Chicago- 
Chicago YMCA (19-11).

ΕΞ ΑΠΟΡΡΗΤΩΝ
ΔΕΥΤΕΡΑΣ
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κόσμος των ΣΠΟΡ

ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ

Ανακοίνωσε Κάρμο
Τη μεταγραφή του Νταβίντ 

Κάρμο από την Πόρτο ολοκλή-
ρωσε ο Ολυμπιακός.

Η ανακοίνωση μεταξύ άλλων 
αναφέρει: «Η ΠΑΕ Ολυμπιακός 
ανακοινώνει την απόκτηση του 
24χρονου κεντρικού αμυντικού 
Νταβίντ Κάρμο».

Γεννημένος στο Αβέιρο της 
Πορτογαλίας, στις 19 Ιουλί-
ου 1999, ο Κάρμο ξεκίνησε να 
παίζει ποδόσφαιρο στην Μπέι-
ρα-Μαρ, ενώ στη συνέχεια πήγε 
στην Μπράγκα.

Ύστερα από 57 συμμετοχές 
με την Μπράγκα, το καλοκαίρι 
του 2022 η Πόρτο προχώρησε 
στην αγορά του.

Να σημειωθεί ότι ο Κάρμο 
έχει φορέσει τη φανέλα της 
Eθνικής Πορτογαλίας σε επίπε-
δο Κ19 και Κ20, ενώ αποτέλεσε 
μέλος της προεπιλογής της αν-
δρικής ομάδας για το Μουντιάλ 
του 2022 στο Κατάρ».

ΙΣΤΙΟΠΛΟΪΑ

Ξεκίνημα  
με 18η θέση

Στη 18η θέση της γενικής 
κατάταξης, με 17 βαθμούς ποι-
νής, βρίσκεται ο Παύλος Κο-
ντίδης, μετά τη διεξαγωγή των 
πρώτων δύο ιστιοδρομιών στο 
Παγκόσμιο Πρωτάθλημα της 
κατηγορίας των σκαφών τύπου 
Laser, το οποίο διεξάγεται στην 
Αδελαΐδα της Νότιας Αυστρα-
λίας. Συγκεκριμένα, στην εναρ-
κτήρια ιστιοδρομία τερμάτισε 
14ος και στη δεύτερη έφθασε 
3ος στον τερματισμό. Στην πρω-
τοπορία βρίσκεται ο Νορβηγός 
Τόμασγκαρντ, ενώ ακολου-
θούν ο Αυστραλός Έλιοτ και ο 
Γερμανός Μπιουλ. Η δράση θα 
συνεχιστεί σήμερα με άλλες δύο 
προκριματικές ιστιοδρομίες. 
Έπειτα θα ακολουθήσουν δυο 
ημέρες με τέσσερις τελικές ιστι-
οδρομίες, πριν από την κούρσα 
μεταλλίων.

Τέταρτη διαδοχική νίκη για την ΑΕΚ στο πρωτάθλημα
Μία ακόμη νίκη, την 4η σερί, πέτυχε 

στο πρωτάθλημα η ΑΕΚ. Οι Λαρνακείς 
κέρδισαν με 3-1 την Καρμιώτισσα Πολεμι-
διών στο «Στέλιος Κυριακίδης» σε αγώνα 
για την 21η αγωνιστική. Η ομάδα της 
Λάρνακας ανέβηκε στη 2η θέση με 
42 βαθμούς και διατηρήθηκε στο 
-6 από το πρωτοπόρο ΑΠΟΕΛ. 
Η Καρμιώτισσα έμεινε 11η με 
14 βαθμούς.

Η ΑΕΚ στο 33’ κατάφερε να 
ανοίξει το σκορ με το σουτ του 
Ράφα Λόπες! Λίγο πριν το τέλος 

του πρώτου ημιχρόνου (45+2’) η Καρμιώ-
τισσα έφερε το παιχνίδι στα ίσα με πλασέ 
του Θεοδώρου. Ο Φαράζ με πλάγιο σουτ 
έκανε το 2-1 για την ΑΕΚ στο 52’, ενώ 

το τελικό 3-1 διαμόρφωσε ο Τρι-
σκόφσκι στο 88’ με πλασέ.

Καρμιώτισσα: Άντος, 
Ντούμπια, Νεοφύτου, Θε-
οδώρου (75’ Ματθαίου), 
Χριστοφόρου, Αγγελή, 
Μπεν Σαλάμ (46’ Ρόσι), 

Κατσαντώνης, Κοβάσεβιτς, 
Σουκ (70’ Ψύχας), Πάβλο-

βετς.
ΑΕΚ: Πίριτς, Ντιονγκού, Τόμοβιτς, Λέ-

δες, Τόνγκια (78’ Ρομπέρζ), Φαράζ (78’ 
Τρισκόφσκι), Λόπες (73’ Σολ), Μιλίσεβιτς, 
Γκάμα (73’ Μάμας), Σάντσες (57’ Γκαρθία), 
Ντίμερς.

Κίτρινη: Ντούμπια / Σάντσες
Διαιτητής: Θεουλή Χρυσοβαλάντης 

(Καλογήρου Μάριος, Αναστασίου Στέφα-
νος), 4ος Διαιτητής: Χριστοδούλου Ιωάν-
νης, VAR: Μάρκοβιτς Μομτσίλο, AVAR: 
Κώστα Ροβέρτος, Παρατηρητής: Καραϊ-
σκάκης Μιχάλης

Υγιεινός περίπατος για το ΑΠΟΕΛ
Το ΑΠΟΕΛ κέρδισε εύκολα με 4-0 τη 

Νέα Σαλαμίνα μέσα στο «Vitex Αμμόχω-
στος – Επιστροφή», στο πλαίσιο της 21ης 
αγωνιστικής του Πρωταθλήματος CYTA. Οι 
«γαλαζοκίτρινοι» πλέον έφτασαν τους 48 
βαθμούς και διατηρούνται στην κορυφή της 
βαθμολογίας.

Η ήττα άφησε την ομάδα της Αμμοχώ-
στου στην 8η θέση της βαθμολογίας και 
στους 31 βαθμούς. Παράλληλα, οι ελπίδες 
για την εξάδα έχουν μειωθεί αισθητά για 
τους «ερυθρόλευκους».

Όσον αφορά τον αγώνα, η ομάδα της 
Λευκωσίας είχε τον πλήρη έλεγχο και δί-
καια έφτασε στη νίκη. Ο Ντονγκαλά άνοι-
ξε το σκορ στο 33’, ενώ στο 36’ ο Κβιλιτάια 
έκανε το 2-0. Τα γκολ των Ντβάλι (51’) και 
Μαρκίνιος (73’) διαμόρφωσαν το τελικό 4-0.

Ο ΑΠΟΕΛ ανέλαβε τα ηνία από την 
αρχή της αναμέτρησης. Η Νέα Σαλαμίνα 
στο 9ο λεπτό προχώρησε σε αναγκαστική 
αλλαγή, καθώς ο Καρλίτος τραυματίστηκε 
και αντικαταστάθηκε από τον Κατσιάρη. Οι 
«γαλαζοκίτρινοι» άνοιξαν το σκορ στο 33’. 
Μετά από μπαλιά του Βιγιαφάνιες, ο Ντον-
γκαλά με κεφαλιά έκανε το 1-0! Τρία λεπτά 
αργότερα (36’) η ομάδα της Λευκωσίας πέ-
τυχε το 2-0 με το σουτ του Κβιλιτάια λίγο 
έξω από την περιοχή! Το τέλος του πρώτου 
ημιχρόνου βρήκε τον ΑΠΟΕΛ να προηγεί-
ται με 2-0.

Με το καλημέρα της επανάληψης (46’) οι 
φιλοξενούμενοι έφτασαν κοντά σε ένα ακό-
μη γκολ. Μετά από μπαλιά του Μπέλετς, ο 

Κβιλιτάια έγινε αποδέκτης της μπάλας, αλλά 
το σουτ που έκανε από πλάγια θέση κατέλη-
ξε έξω. Τελικά το ΑΠΟΕΛ έκανε το 3-0 στο 
51’. Ο Βιγιαφάνιες εκτέλεσε το κόρνερ, ο Κο-
σταντίνοφ έκανε την κεφαλιά και ο Ντβάλι 
με προβολή από κοντά έστειλε την μπάλα 
στα δίκτυα! Το 4-0 για την ομάδα της Λευ-
κωσίας ήρθε στο 73’ με τον Μαρκίνιος. Μετά 
από μπαλιά του Ντονγκαλά, ο Βραζιλιάνος 
με δυνατό σουτ από το ύψος της περιοχής 
έδωσε διαστάσεις θριάμβου στη νίκη των 
«γαλαζοκιτρίνων».

Από εκεί και πέρα, μέχρι το φινάλε δεν 
άλλαξε κάτι και έτσι ο ΑΠΟΕΛ πήρε μία πο-
λύτιμη νίκη.

Νέα Σαλαμίνα: Μελίσσας, Σεργίου, Κο-
νατέ (78’ Λέουκο), Ναρσίνγκ (78’ Κορομά), 

Κουσμάνοβιτς (60’ Έντσον), Καρλίτος (9’ 
Κατσιαρής), Κονέ, Φράγκος (60’ Μιγκελίτο), 
Γιάνγκα, Βίκτωρος, Ντιακιτέ.

ΑΠΟΕΛ: Μπέλετς, Πέτροβιτς, Ντβά-
λι (65’ Ντάλσιο), Βιγιαφάνιες (75’ Δώνης), 
Κβιλιτάια (83’ Τομανέ), Τσεπάκ, Σούσιτς, Σα-
τσιάς, Μαρκίνιος (83’ Εφραίμ), Κοσταντίνοφ, 
Ντονγκαλά (75’ Εντουάρντο).
Κίτρινη: /
Κόκκινη: /
Διαιτητής: Ραπουάνο Αντόνιο
Α’ Βοηθός Διαιτητής: Σωτηρίου Μιχάλης
Β’ Βοηθός Διαιτητής: Γεωργίου Χαράλαμπος
4ος Διαιτητής: Χατζηγεωργίου Παναγιώτης
VAR: Γιοβάνοβιτς Σρντίαν
AVAR: Βασιλείου Αδάμος
Παρατηρητής: Θεοδότου Κώστας

ΧΑΝΤΜΠΟΛ

Συνεχίζεται η δράση
Διεξάγεται σήμερα η 13η και προτελευταία αγωνιστική της Α’ φά-

σης του Πρωταθλήματος ΟΠΑΠ Ανδρών στο Χάντμπολ. Παρνασσός 
και Aνόρθωση που προπορεύονται έχουν ξεκαθαρίσει τη συμμετο-
χή τους στο πρώτο γκρουπ. Από κει και πέρα, τις άλλες δύο θέσεις 
διεκδικούν Ευρωπαϊκό Πανεπιστήμιο, ΑΠΟΕΛ και Προοδευτικός. 
Οι αγώνες: 15:30 ΑΟ ΚΝ Αγίων Τρι-
μιθιάς - ΕΝΑΒ, 17:00 Προοδευτικός 
- Παρνασσός, 17:00 Ευρωπαϊκό Πα-
νεπιστήμιο - ΑΠΟΕΛ, 18:30 Μαυ-
ρομμάτης - Ανόρθωση. Στο γυναικείο 
πρωτάθλημα, η Ε.Ν. Αθηένου φιλο-
ξενεί τον Μαυρομμάτη σήμερα για 
τη 10η αγωνιστική. Αύριο θα διεξα-
χθούν οι αγώνες Λατσιά - ΑΟ Αρα-
δίππου (19:00) και K.Ν. Αγ. Τριμιθιάς 
- Πανελλήνιος (15:00).  

ΛΙΒΕΡΠΟΥΛ

Αποχωρεί το καλοκαίρι ο Κλοπ
Tέλος εποχής για τον Γιούργκεν Κλοπ στη Λίβερπουλ στο τέ-

λος της σεζόν! Ο 56χρονος Γερμανός τεχνικός, με δήλωσή του 
στο επίσημο κανάλι του συλλόγου, ανακοίνωσε ότι στο τέλος της 
σεζόν αποχωρεί, μετά από εννέα χρόνια στον πάγκο!

Πρόκειται για μια δήλωση «βόμβα», καθώς το συμβόλαιο του 
Κλοπ με τη Λίβερπουλ είχε ισχύ ως 
το 2026. «Καταλαβαίνω ότι είναι 
σοκ για πολύ κόσμο αυτή τη στιγ-
μή, όταν το ακούς για πρώτη φορά, 
αλλά μπορώ να το εξηγήσω ή του-
λάχιστον να προσπαθήσω. Ο λόγος 
είναι πως μου τελειώνει η ενέργεια. 
Έχω ενημερώσει τη Διοίκηση από 
τον Νοέμβριο. Δεν είναι αυτό που 
θέλω να κάνω, αλλά είναι αυτό που 
πιστεύω πως είναι 100% σωστό». 

Επικράτησε εύκολα της Νέας Σαλαμίνας μέσα στο «Vitex Αμμόχωστος – Επιστροφή»

ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024

{ Πλήρης αθλητική ενημέρωση από την Κύπρο και τον κόσμο }
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